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سه شنبه ۴ آذر ۱۳۹۹

 
November 24, 2020

نهم ربیع الثانی ۱۴۴۲

مناسبت ها

۱ آذر آذر جشن
۴ آذر ولادت امام حسن عسکری علیه السلام [ ٨ ربيع الثاني ]

۵ آذر روز بسیج مستضعفان
[ November 25 ] ۵ آذر روز جهانی مبارزه با خشونت علیه زنان

۶ آذر وفات حضرت معصومه سلام االله علیها [ ١٠ ربيع الثاني ]
۷ آذر روز نیروی دریایی



 

1- سیاست هاي اعتباري بانک توسعه تعاون منطبق با نیازهاي تعاون گران - اعتبار نیوز

2- یک چهارم ماشین هاي جهان را چین تولید می کند - رکنا

3- از سرگیري تولید لوکوموتیو پس از 10 سال - بهار نیوز

4- مخازن متمرکز ذخیره سازي پارس جنوبی در آستانه بهره برداري رسمی - میزان

5- بهره برداري از 70 دستگاه ناوگان جدید ریلی با حضور وزیر راه و شهرسازي - پانا

6- 53 پروژه محرومیت زدایی از سوي بسیج سازندگی در استان اصفهان به بهره برداري رسید - تسنیم

7- هدف گذاري آبرسانی به 10.9 میلیون نفر روستایی - خبرگزاري مهر

8- کارآفرینی تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی اقتصاد کشور است - تسنیم

9- از سرگیري تولید لوکوموتیو پس از 10 سال - ایسنا

10- اولویت واگذاري آب بندان هاي گیلان به افراد بومی - ایسنا

11- اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري - نبض نفت

12- 4200 مددجوي کمیته امداد گلستان تحت پوشش خدمات بیمه اجتماعی روستائیان قرار می گیرند - شبستان

13- از مشق دین تا تمرین کارآفرینی/ طلبه بسیجی که محدود به مسجد و لباس نشد - خبرگزاري فارس

14- قالیباف به «آریزونا» می گوید «آرزو اینا» اما چند بار تمسخر شد؟ | کارگزاران چرا فائزه هاشمی را کاندیدا نکرد؟ |

روحانی درباره زنان بد عمل نکرد - همشهري

15- اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري - سروش نیوز

16- راه اندازي 189 نیروگاه خورشیدي خانگی براي اشتغال مددجویان - همشهري

17- چالش هاي پیش روي کارآفرینی زنان - سپاهان نیوز

18- ابتکار: زندگی حضرت خدیجه(س) راهنما و پشتوانه انسان هاي بزرگ به ویژه زنان کارآفرین است - سپاهان نیوز

19- کارآفرینی در اصفهان گسترش می یابد - سپاهان نیوز

20- 70 دستگاه ناوگان ریلی به بهره برداري رسید - تین نیوز

21- لزوم خروج فرهنگ از دایره کالاهاي مصرفی - آریا نیوز

22- کمپرس هاي تسکین درد از هسته خرما تولید شد - ایران اکونومیست

23- افزایش سرمایه هاي ملی از طریق ایجاد زنجیره ارزش پتروشیمی - فصل اقتصاد

24- دستیابی به رکورد بالاترین حفاري اکتشافی طی 7 سال اخیر/ بیش از 61 هزار متر حفاري اکتشافی در هشت ماه نخست

امسال انجام شد - فصل اقتصاد

25- اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري - فصل اقتصاد

26- حمایت از ازدواج جوانان و زوجین نابارور در طرح جدید بسیج - نما

27- 150 هزار دانش آموز معلول تحت پوشش بهزیستی هستند - نما

28- تشریح اقدامات بسیج جامعه زنان کرمانشاه/ از فعالیت هاي گروه هاي جهادي تا اجراي طرح کرامت - مرصاد نیوز



29- اجراي رایگان طرح ملی اصلاح و بهینه سازي موتورخانه واحدهاي مسکونی و تجاري در خراسان شمالی - روزنامه جهان
اقتصاد

30- ممنوعیت خروج شن و ماسه خلخال از خلخال به گیلان لغو شد - ایرنا

31- ربیعی: اتکا به درآمد نفت در بودجه بیش از سال گذشته نخواهد بود - ایرنا

32- کارآفرینان برتر استان قزوین تجلیل شدند - ایرنا

33- کارآفرینان در خط مقدم جنگ اقتصادي با دشمن قرار دارند - برنا نیوز

34- 20 میلیارد تومان تسهیلات به کارآفرینان صاحب ایده پرداخت می شود - برنا نیوز

35- "دختر زاگرس" مستندي تأثیرگذار و امیدآفرین است - حوزه نیوز

36- پایگاه هاي بسیج؛ ظرفیتی براي توسعه کسب وکارهاي محلی - رادیو گفت و گو

37- افتتاح 20 کانون بسیج اساتید در هفته بسیج - رادیو گفت و گو

38- 189 نیروگاه خورشیدي خانگی در خراسان جنوبی راه اندازي شد - ایرنا

39- از مشق دین تا تمرین کارآفرینی/ طلبه بسیجی که محدود به مسجد و لباس نشده است - خبرگزاري فارس

40- پایان اجراي طرح پایش مراتع ییلاقی شهرستان سمنان در سال 99 - خبر آنلاین

41- پشت پرده فعالیت زیرزمینی تولید شترمرغ در ملایر - شبکه ایران

42- بسته هاي معیشتی بین 62 هزار خانواده کرمانی توزیع می شود - خبرگزاري مهر

43- موانع پیش روي اصناف البرز برداشته شود - خبرگزاري مهر

44- نکوداشت دو دهه هم افزایی در برند مارکوپولو: تجلیل از گذشته، ترسیم آینده - عصر ایران

45- پروانه سلحشوري: بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم مادري کنند/اصولگرایان با توانمندي زنان مخالف هستند/دختر

امروز چندْزنی را برنمی تابد - عصر ایران

46- بهترین کشورها براي مهاجرت پزشکان - چمدان

47- دو هدف مهم در بودجه 1400 - شبکه خبر

48- تعدد دانشگاه ها یک آسیب است - ملیت

49- ربیعی: دولت درآمد پیش بینی شده 50 میلیارد دلار را هم نداشت - آفتاب

50- تبعه افغان نامزد 16 ساله را کشت و فرار کرد - همشهري

51- مقابله با کرونا با ابتدایی ترین امکانات/ پایگاه بسیجی که به کارگاه تولیدات بهداشتی تبدیل شد - دانا

52- باید مفهوم واحد و استاندارد براي کارآفرینی تعریف شود - فصل اقتصاد

53- ایجاد کارآفرینی و اشتغال، براي بانوان سرپرست خانوار و بد سرپرست ایرانشهري - دانا

54- « ایران قوي» از مهم ترین دستاوردهاي ستاد فهماست - شبستان

55- افتتاح 20 کانون بسیج اساتید در هفته بسیج - خبرگزاري قرآن

56- مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان - بازار کار

57- طرح هاي توسعه اي چهار شهرستان لرستان تا دو هفته آینده مشخص می شود - بازار کار

58- خودرو به دست کدام گروه ها ارزان می شود؟ - بهار نیوز

59- افزایش خدمات الکترونیکی به جامعه کار و تولید فارس - باشگاه خبرنگاران جوان

60- قدرشناس کارآفرینان و تولید کنندگان باشیم - خبرگزاري صدا و سیما



61- نشست خبري سخنگوي دولت؛ ربیعی نوید ارزانی قیمت مرغ را داد / یارانه 400 هزار تومانی در راه است - نامه نیوز

62- بودجه سال آینده در هیأت دولت در نوبت صبح و عصر بررسی می شود/ تصویب 12 تبصره از بودجه 1400 - خبر داغ

63- آخرین وضعیت شرکت هفت تپه / یک گام تا خلع ید اسدبیگی - رویداد 24

64- نوعروس 16 ساله در مشهد به قتل رسید / تازه داماد فراري شد + عکس - رکنا

65- بازار سلامت دیجیتال تا 6 سال آینده به 600 میلیارد دلار می رسد - ایستنا

66- امسال؛ اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب - نفت ما

67- چگونه خودرو ارزان می شود؟ - شعار سال

68- حمایت از ازدواج جوانان و زوجین نابارور در طرح جدید بسیج - شهداي ایران

69- پرونده جعل مدرك «سینا کمالخانی» چه شد؟ - دیده بان ایران

70- ایجاد صندوق سرمایه گذاري براي ایجاد کسب و کار و حمایت از افراد آسیب دیده فارس - برنا نیوز

71- موافقت "وامید" با طرح توسعه زیرمجموعه بورسی و تبدیل به قطب تولید تایر شرق - بورس پرس

72- مروري بر مبارزات سیاسی حجت الاسلام سید یحیی جعفري در کرمان - خبرگزاري فارس

73- 200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان در قزوین اختصاص یافت - نما

74- اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري - روزنامه جهان اقتصاد

75- آیین رونمایی از جشنواره کشوري پروژه هاي دانش آموزي توسط شرکت توزیع نیروي برق جنوب استان کرمان - روزنامه
جهان اقتصاد

76- 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب در سال جاري اجرا می شود - موج

77- بهترین روشهاي مهاجرت به کانادا و اتریش 2021 - اقتصاد آنلاین

78- تشکیل کارگروه ایمیدرو و دانشگاه علامه طباطبایی - گسترش صنعت معدن تجارت

79- سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي الگوي «تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» باشد -
پایگاه دولت

80- زندگی حضرت خدیجه(س) راهنما و پشتوانه انسان هاي بزرگ به ویژه زنان کارآفرین است - پایگاه دولت

81- مشکلات ورود به بازار کار براي فارغ التحصیلان - خبر آنلاین

82- استاندار کردستان از طریق سامانه سامد به مشکلات 35 نفر رسیدگی کرد - باشگاه خبرنگاران جوان

83- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

84- شهر 100 هزار نفري با بازار 2 میلیارد نفري / چابهار، آسیاي میانه را به اقیانوس هند متصل می کند - باشگاه خبرنگاران جوان

85- نقش «اردوهاي راهیان علم و فناوري» در امیدبخشی به جامعه علمی - رادیو گفت و گو

86- افتتاح 20 کانون بسیج اساتید در هفته بسیج - رادیو گفت و گو

87- «خانه کارآفرینی» در همه حوزه هاي بسیج راه اندازي می شود - رادیو گفت و گو

88- بررسی نحوه اجرایی نمودن تفاهم نامه سه جانبه صندوق کارآفرینی امید، کمیته امداد و شرکت سایپا در محل دفتر

مدیریت صندوق استان اردبیل - صندوق کارآفرینی امید

89- حمایت از کسب وکار با تسهیلات قرض الحسنه و اجراي طرح هاي استراتژي محور در روستاهاي اردبیل توسط صندوق

کارآفرینی امید استان اردبیل - صندوق کارآفرینی امید

90- تبعه افغان مظنون به قتل نامزدش در مشهد متواري شد - ایرنا



91- داستان پلمب بزرگ ترین کارخانه فرش خاورمیانه چه بود؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

92- اجراي طرح رابط ناشنوایان در خبر شبکه گیلان؛ دستگاه هاي اجرایی به توانایی هاي معلولان توجه کنند - گیلانستان

93- خودرو به دست کدام گروه ها ارزان می شود؟ - صبحانه آنلاین

94- 200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان در قزوین اختصاص یافت - ایرنا

95- پروانه سلحشوري: بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم مادري کنند/اصولگرایان با توانمندي زنان مخالف هستند/دختر

امروز چندزنی را برنمی تابد - آفتاب

96- پرداخت 580 میلیارد ریال تسهیلات روستایی و عشایري به واحدهاي تولیدي استان سمنان - روزنامه رویداد امروز

97- اینترنتی شدن 26 خدمت امداد/ مددجویان در شرایط و محدودیت هاي کرونایی درخواست خود را در سامانه

e.emdad.ir ثبت کنند - روزنامه رویداد امروز

98- آموزه هاي اسلام آنقدر غنی است که به سند 2030 نیاز نداریم - ایسنا

99- ضمانت وام هاي اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار - روزنامه همدان پیام

100- توسعه متوازن صنایع پایین دستی صنعت فولاد گام مهمی براي تحقق اقتصاد مقاومتی است - دنیاي معدن



 

سیاست هاي اعتباري بانک توسعه تعاون منطبق با نیازهاي تعاون گران

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/09/04

عصر اعتبار- رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون در مورد انطباق سیاست هاي اعتباري این بانک با نیازهاي مالی و بانکی
تعاون گران و اهالی اقتصاد و عموم مردم توضیحاتی ارائه داد.

به گزارش پایگاه خبري«عصر اعتبار»، سید باقر فتاحی رئیس هیات مدیره بانک توسعه تعاون در جلسه کارگروه عالی اعتباري
این بانک اظهار داشت: سیاست هاي اعتباري همواره به عنوان راهنما و مرجع علمی و اجرایی ارکان اعتباري بانک مطرح بوده است و
به عملیات اعتباري بانک نظم و .انسجام بخشیده است و فعالیت اعتباري بانک را در مسیر صحیح و در راستاي انجام تکالیف ملی خود

 
قرار داده است. 

وي افزود: سیاست هاي اعتباري حاصل تجربیات تکنیکی، محاسباتی و راهبردي ارکان اعتباري بانک از بالاترین سطح استراتژیک تا

 
سطح عملیات در شعبه به شمار می آید و به عنوان سندي مهم از اسناد دانشی بانک می باشد. 

وي خاطرنشان کرد: این سند همواره در انطباق با نیازهاي بانکی بخش تعاون، اتحادیه هاي تعاونی و عموم کارآفرینان و فعالین
اقتصادي بوده است و همچنین راهکارها و راهبردهایی نیز در اجراي بانکداري شرکتی، بانکداري اختصاصی و بانکداري جامع تعبیه

 
شده است و به مرحله اجرا درآمده است. 

فتاحی در توضیح این که سیاست هاي اعتباري بانک برنامه هاي متنوعی براي انواع مشتریان در نظر دارد افزود: بانکداري جامع
مشتمل بر بانکداري شرکتی و بانکداري اختصاصی و همچنین تحول دیجیتال جایگاهی ویژه در این سیاست ها دارد که باعث ارائه

 
پیشنهادهاي متعددي براي مذاکره همکاران استانی و شعب با مشتریان حقیقی و حقوقی شده است. 

در ادامه این جلسه حسن شریفی معاون عملیات بانکی بانک توسعه تعاون نیز خاطرنشان کرد: محورهاي مهمی در بهبود و ارتقاي

 
سیاست هاي کلان اعتباري بانک به اجرا درآمده است که مدیریت ارتباط با مشتریان جایگاه ویژه اي دراین بین دارد. 

شریفی توسعه ارتباط با مشتریان را از منظر زنجیره ارزش حائز اهمیت دانست و جذب تأمین کنندگان واحدهاي تولیدي، جذب
تولیدکنندگان کالا در بخش تعاون و غیر تعاون، جذب توزیع کنندگان کالا و خدمات، اجراي آزمایشی زنجیره ارزش تکاپو و مشارکت

 
در طرح تکاپو وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و اجراي طرح گام را در این راستا مهم ارزیابی نمود. 

وي در ادامه به بهبود و ارتقاي عدالت اعتباري اشاره نمود و گفت: بهبود سامانه اعتبارسنجی سدرا در حوزه تسهیلات ریالی، توسعه

 
این سامانه در حوزه تسهیلات ارزي و تعهدات ریالی و ارزي در این مسیر مدنظر قرارگرفته است. 

همچنین محمد ذوالفقاري معاون مالی و پشتیبانی بانک توسعه تعاون نیز در این جلسه مدیریت چرخه منابع و مصارف و نیز رعایت
ابعاد مالی و محاسباتی در این چرخه را مهم عنوان نمود و گفت: چنانچه مدیریت مالی به نحو مناسبی در این حوزه صورت پذیرد،
امکان اجراي برنامه هاي اعتباري در فضاي پایدارتري فراهم خواهد گردید. وي به اهمیت تحقق افزایش سرمایه بانک از سوي دولت،

در اجراي روان برنامه هاي توسعه اي و ملی بانک نیز اشاره نمود. 



در ادامه سعید معادي معاون بازاریابی و استان هاي بانک توسعه تعاون نیز افزود: حمایت اصولی بانک از جامعه هدف و مشتریان

 
همواره باعث ایجاد ارزش آفرینی و ایجاد اشتغال گردیده است. 

ایرج شیخ زاده معاون برنامه ریزي و فناوري اطلاعات بانک توسعه تعاون در این جلسه گفت: تبیین شاخص هاي توسعه اي، آمایش
سرزمین، ایجاد شرکت مشاوره اي در اجراي طرح ها، نظارت برگزینش صحیح طرح ها از مواردي است که در پیشبرد اعتباري بانک

 
مدنظر قرار گیرد. 

وي افزود: مدیریت چرخه درآمد و هزینه ها از عوامل تعیین کننده براي حرکت استان ها در مسیر بانکداري توسعه اي است و راهبري

 
و نظارت مؤثر بر چرخه منابع و مصارف نیز از موارد قابل تأکید در این حوزه است. 

محمدمهدي احمدي معاون حقوقی و نظارتی بانک توسعه تعاون ضمن تأکید بر ابعاد نظارتی در سیستم اعتباري بانک گفت: بعد

 
نظارتی در این سیستم، با رویکرد هم زمانی و همگامی همواره در تکمیل فرآیندهاي اعتباري کوشا بوده است. 

در این جلسه که با توضیحات ابتدایی حمیدرضا البرزي مدیر امور اعتباري و سرمایه گذاري بانک همراه بود، فرشید طهمورثی مدیر
امور بین الملل، پرویز اسدي مدیر امور حقوقی و احمد محمدي مدیر امور استان ها و شعب نیز نظرات تخصصی خود را در این زمینه

 
مطرح نمودند. 

شایان ذکر است اعضاي کمیسیون عالی اعتبارات بانک توسعه تعاون در این جلسه با اهداي هدیه معنوي، از تلاش ها و تدابیر سید
باقر فتاحی در مراتب و جایگاه هاي سازمانی گوناگون اعتباري این بانک تقدیر نمودند.



یک چهارم ماشین هاي جهان را چین تولید می کند

منبع: رکناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/09/04

رکنا : اگر شما هم به دنبال اطلاعات خودرویی هستید این مطلب را بخوانید.

به گزارش رکنا ، خودرو و دنیاي صنعتی آن تاریخچه اي

 
دارد که در ادامه بخشی از آن را برایتان آورده ایم. 

رانندگان 16 تا 19 ساله 3 برابر افراد بالاي 20 سال در

 
رانندگی ایمنی را رعایت نمی کنند. 

در سال 1980، ژاپن به عنوان یک کشور پیشرو در تولید خودرو در سطح جهان تبدیل شد. با این حال در حال حاضر، سومین تولید

 
کننده بزرگ اتومبیل در جهان است. 

آیا می دانستید که در سال 1982،صنعت خودروسازي در ایالات متحده آمریکا توانست شغل یک نفر از بین 6 نفر را به خود اختصاص

 
دهد؟به همین دلیل صنعت خودرو سازي در قرن بیستم توانست یک باعث اشتغال زایی عظیمی در ایالات متحده شود. 

 
از سال 1909 تا سال 1927،شرکت ماشین سازي فورد بیش از 15 ماشین تولید و به بازار عرضه نمود. 

یکی از مشهورترین و محبوب ترین اتومبیل ها ،اتومبیل ""فولکس قورباغه اي"" می باشد که بیش از 20 میلیون عدد از آن فروخته

 
شد و به همین دلیل محبوب ترین اتومبیل قرن بیست و یکم بود. 

ماشین تویوتا کرولا پر فروش ترین ماشین جهان انتخاب شد. این ماشین به بیش از 150 کشور ارسال شد و این شرکت هر 15 ثانیه
یک عدد از آنرا به فروش رسانده است.لازم به ذکر است که این شرکت بیش از 44.1 میلیون از این اتومبیل از سال 1966را بفروش

 
رسانده است که تقریبا 20 درصد کل فروش این شرکت را می رساند. 

خودروهاي الکتریک یک پدیده جدید نیستند و براي اولین بار آقاي ""توماس داونپورت"" یک لوکوموتیو الکتریکی کوچک را ساخت.

 
بر اساس یک منبع در بریتانیا ، هر موتور سوار در طول عمرش تقریبا 70000 پوند صرف سوخت موتورسیکلتش می کند. 

 
کشور چین تقریبا یک چهارم ماشین هاي جهان را تولید می کند. 

کلمه لاتین ماشین(Car)از کلمه ""carrus"" می آید که یک واگن دو چرخ بود.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.





از سرگیري تولید لوکوموتیو پس از 10 سال

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/09/04

گروه اقتصادي: معاون وزیر راه و شهرسازي با اشاره به راه
اندازي مجدد خط تولید لکوموتیو داخلی پس از 10 سال،
گفت: زنجیره کاملی براي حمایت واقعی و پایدار از تولید
داخل صنعت ریلی داریم.به گزارش ایسنا، سعید رسولی
امروز در مراسم ورود 70 دستگاه ناوگان تولید داخل به
شبکه ریلی و افتتاح لکوموتیو داخلی اظهار کرد: در
هشتمین ماه سال جهش تولید هشتمین مرحله ورود

ناوگان تولید داخل به شبکه ریلی برگزار می شود.وي افزود: در این مرحله 70 دستگاه انواع ناوگان شامل لکوموتیو، واگن مسافري و
واگن باري به ارزش 223 میلیارد تومان وارد شبکه ریلی می شود.مدیرعامل شرکت راه آهن ادامه داد: از ابتداي امسال تاکنون 521
دستگاه انواع ناوگان وارد شبکه ریلی شده و ظرفیت جابجایی بار و مسافر را ارتقاء داده است و ارزشی بالغ بر هزار و 156 میلیارد
تومان دارد. رسولی با اشاره به راه اندازي مجدد خط تولید لکوموتیو در واگن پارس اراك پس از 10 سال، گفت: در ایران و جهان به
خاطر شیوع کرونا فعالیت هاي اقتصادي با مشکل مواجه است، اما احیاي یک مجموعه تولیدي در کشور امیدبخش است.وي اضافه
کرد: در راستاي حمایت از تولید داخل، سازوکاري در شرکت راه آهن ایجاد شد که زنجیره کاملی براي حمایت واقعی و پایدار از تولید
داخل است. ایجاد و تاسیس مرکز تست ریلی با همکاري وزارت دفاع و سازمان ملی استاندارد انجام شد؛ با احداث بزرگترین مرکز
تست مجهز ریلی از تولیدکننده هاي این حوزه بیشترین استفاده را خواهیم داشت.معاون وزیر راه و شهرسازي با بیان اینکه امروز
اولین لکوموتیو تولیدي واگن پارس با عنوان پارس 33 تحویل می شود و سفارش 10 دستگاه لکوموتیو دیگر نیز به این مجموعه داده
شده است، گفت: در این هفته و هفته آینده قراردادهاي جدید تقاضاهاي سرمایه گذاري در حوزه ناوگان ریلی که از سوي بخش

 
غیردولتی را داریم که بین کارخانجات تولید داخل تقسیم می شود و سفارش گذاري هاي جدید انجام خواهد شد. 

وي با تاکید بر اینکه با حمایت بانک ها، کار بهتر پیش می رود، افزود: هم اکنون شرکت راه آهن در حال پیگیري اخذ تسهیلات براي

 
شرکت هاي ریلی از بانک ملت است. 

 
70 دستگاه ناوگان ریلی به بهره برداري رسید 

هشتمین مرحله از تولیدات ناوگان ریلی با حضور وزیر راه وشهرسازي و مدیرعامل راه آهن برگزار شد و 70 دستگاه ناوگان ریلی به
ارزش 223 میلیارد تومان به بهره برداري رسید.امسال در سال جهش تولید و در مجموع هشت مرحله، 521 دستگاه ناوگان ریلی به
ارزش 1156 میلیارد تومان به بهره برداري رسید که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، 20 درصد افزایش نشان می دهد.در این
مرحله 67 دستگاه واگن باري نو، 2 دستگاه خودکشش ترنست نو و 1 دستگاه لکوموتیو بازسازي شده به بهره برداري رسید که با ورود
این تعداد ناوگان به شبکه ریلی که صد درصد در شرکت هاي داخلی تولید و یا بازسازي شده، براي 234 نفر اشتغال زایی شده و
صرفه جویی ارزي 2.8 میلیون یورویی به دنبال داشته است.محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي در مراسم سه شنبه هاي فناورانه
ریلی، اظهارکرد : در رتباط با موضوعات توسعه در کشور باید توجه داشت که راه آهن می تواند رهبري مهم ترین محرك هاي توسعه



 
و پیشرفت ایران در خود به عنوان مرکز کانونی جاي می دهد و اعمال مدیریت می کند. 

وي با اشاره به اینکه مردم باید حس کنند جریانی مسؤول و دانش بنیان براي ارتقاء کیفیت زندگی آنها متعهدانه عمل می کند، افزود:
سرزمینی مملو از استعداد داریم و خدا به خاطر این که از ظرفیت انسانی استفاده درست نکرده ایم ما را نمی بخشد؛ ما سازمان
هایمان را به صورت مصرف کننده مدیریت کرده ایم نه تولیدکننده.وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: در بررسی بحث حمل ونقل، جلوه
هاي پیشرفت در حوزه هاي هوافضا، هوانوردي و بخش هاي زمینی نظیر قطارهاي پرسرعت و مباحث انتقال سریع، نشان می دهد در

راه آهن بیش از بقیه بخش ها ظرفیت داریم و تقاضاي پیرامونی در این حوزه فرصت زیادي ایجاد کرده است.



مخازن متمرکز ذخیره سازي پارس جنوبی در آستانه بهره برداري رسمی

منبع: میزانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/09/04

مخازن متمرکز ذخیره سازي پارس جنوبی به ارزش 29.2 میلیون یورو و 220 میلیارد تومان در آستانه بهره برداري رسمی
قرار گرفت.

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام شانا، پروژه احداث تأسیسات ذخیره سازي و ایستگاه هاي اندازه گیري میعانات گازي در محل
سایت پارس یک، به منظور ذخیره سازي میعانات گازي تعدادي از پالایشگاه هاي پارس جنوبی با ظرفیت اسمی 640 هزار مترمکعب

 
معادل 4 میلیون بشکه اجرا شد. 

سایت پارس یک با وسعت 14 هزار هکتار شامل 16 فاز فرآوري گاز (فاز هاي 1 تا 10 و فاز هاي 15، 16، 17، 18، 20 و 21)، 15

 
مجتمع پتروشیمی و نیز صنایع پایین دستی پتروشیمی، صنایع مختلف مرتبط و صنایع نیمه سنگین است. 

بیشتر بخوانید: افق روشن در انتظار سوخت گاز| قطع روابط گازي تهران - آنکارا بعید است میعانات تولیدي در پالایشگاه هاي پارس

 
جنوبی واقع در سایت پارس یک با 2 خط لوله 30 اینچ به این تأسیسات منتقل می شود. 

در این پروژه به کارفرمایی شرکت نفت و گاز پارس، هشت دستگاه مخزن هر یک به ظرفیت 80 هزار مترمکعب به صورت سقف شناور
و دو دستگاه مخزن آتش نشانی و مخازن سوخت، شبکه لوله کشی و سیستم هاي برق و ابزار دقیق، سیستم هاي اندازه گیري و

 
بوستر هاي انتقال میعانات و پمپ هاي مربوطه و ساختمان هاي صنعتی و اداري، احداث شده است. 

این مخازن که هم اکنون راه اندازي شده اند، ظرفیت تامین خوراك روزانه 480 هزار بشکه میعانات گازي پالایشگاه ستاره خلیج
(SPM) فارس را از طریق ایستگاه هاي پمپاژ این پالایشگاه در ضلع غربی تاسیسات و نیز ارسال میعانات گازي به سمت گوي شناور
شماره 1 و 2 از طریق خطوط 30 اینچ ورودي- خروجی تا سقف 600 هزار بشکه در روز را داراست. در پالایشگاه ستاره خلیج فارس

 
نیز خوراك ارسال شده به بنزین و دیگر محصولات با ارزش تبدیل می شود. 

خوراك میعانات گازي پالایشگاه پارس شیراز و پتروشیمی نوري نیز از این مخازن تأمین می شود. این مخازن همچنین می توانند

 
خوراك مورد نیاز پالایشگاه هاي سیراف را پس از تکمیل شدن تأمین کند. 

EPC1، EPC2، EPC 3 پروژه احداث تأسیسات ذخیره سازي و ایستگاه هاي اندازه گیري میعانات گازي در قالب سه پروژه
(مهندسی، تأمین تجهیزات و اجرا) از سوي پیمانکاران و مشاوران ناردیس طرح هاي انرژي، شرکت ماشین سازي اراك و شرکت
مهندسین مشاور پارس اجرا و با تأمین سرمایه از منابع داخلی شرکت ملی نفت ایران و تسهیلات صندوق توسعه ملی (ماده 12 قانون

 
رفع موانع تولید) اجرا شده است. 

EPC1: انجام مهندسی تفصیلی، احداث ابنیه، عملیات سیویل و محوطه سازي، تهیه و خرید کالا و نصب و آزمون تأسیسات مکانیکی،
برق، ابزار دقیق و مخابراتی، سامانه جداکننده آب هاي آلوده به مواد هیدروکربنی و چهار دستگاه اندازه گیري میعانات گازي از نوع
آلتراسونیک و لوله کشی و دیگر متعلقات مربوط به تأسیسات ذخیره سازي میعانات گازي (به استثناي مخازن) و انجام عملیات پیش



 
راه اندازي و کمک در راه اندازي کل مجموعه از جمله مخازن در تعهد پیمانکاران پروژه هاي EPC2، EPC3 و تحویل به کارفرما. 

EPC2: انجام مهندسی تفصیلی، تهیه، خرید کالا و نصب و انجام بازرسی هاي لازم، آزمون و رنگ آمیزي مخازن گروه الف شامل
چهار دستگاه مخزن سقف شناور ذخیره سازي میعانات گازي هرکدام به ظرفیت 80 هزار مترمکعب و یک دستگاه مخزن آب آتش
نشانی به ظرفیت 20 هزار مترمکعب و دو مخزن ذخیره سازي سوخت گازوئیل و یک مخزن هوایی آب و تحویل آن به پیمانکار پروژه

 
 .EPC1

EPC3: انجام مهندسی تفصیلی، تهیه و خرید کالا و نصب، بازرسی هاي لازم، آزمون و رنگ آمیزي مخازن گروه ب شامل چهار
دستگاه مخزن سقف شناور براي ذخیره سازي میعانات گازي هر کدام به ظرفیت 80 هزار مترمکعب و یک دستگاه مخزن آب آتش

 
 .EPC1 و تحویل آن به پیمانکار پروژه Close Drain نشانی به ظرفیت 20 هزار مترمکعب و دو دستگاه مخزن

پروژه ساخت تأسیسات ذخیره سازي و ایستگاه هاي اندازه گیري میعانات گازي براي 160 نفر ماه اشتغال ایجاد کرد که با توجه به

 
بهره برداري پروژه هم اکنون 50 نفر در این پروژه حضور دارند. 

انتهاي پیام/



بهره برداري از 70 دستگاه ناوگان جدید ریلی با حضور وزیر راه و شهرسازي

منبع: پاناشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/09/04

تهران (پانا) - هشتمین مرحله بهره برداري از ناوگان جدید ریلی با حضور وزیر راه و شهرسازي برگزار و از 70 دستگاه ناوگان
جدید ریلی بهره برداري شد.

تهران (پانا) - هشتمین مرحله بهره برداري از ناوگان جدید
ریلی با حضور وزیر راه و شهرسازي برگزار و از 70 دستگاه

 
ناوگان جدید ریلی بهره برداري شد. 

به گزارش وزارت راه و شهرسازي، هشتمین مرحله بهره
برداري از ناوگان جدید ریلی در سال جهش تولید، روز سه
شنبه، چهارم آذرماه با حضور محمد اسلامی، وزیر راه و

 
شهرسازي، سعید رسولی، مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوري اسلامی ایران برگزار شد. 

در این مرحله 70 دستگاه ناوگان جدید ریلی در بخش باري و مسافري، بهره برداري شد. این واگن ها شامل، 57 واگن لبه بلند
چهارمحوره، 10 واگن دومحوره حمل کانتینر و یک لوکوموتیو بازسازي شده خودکشش ترنست هستند که توسط شرکت هاي واگن

 
پارس اراك، واگن سازي کوثر اصفهان، فولاد درخشان اراك و مپنا، وارد مدار شده اند. 

در این مراسم همچنین اولین لوکوموتیو پارس 33 ساخت شرکت واگن پارس رونمایی شد و خط تولید لوکوموتیو در این شرکت آغاز

 
به کار کرد. 

در هفت مرحله گذشته بهره برداري از ناوگان ریلی 451 دستگاه انواع ناوگان باري و مسافري به ظرفیت ریلی کشور افزوده است.
تولید این ناوگان در طول هشت مرحله بالغ بر 26 میلیون یورو صرفه جویی ارزي در پی داشته است و موجبات اشتغال 856 نفر را

 
فراهم کرده است. 

ناوگان جدید ریلی بخش باري و مسافري



53 پروژه محرومیت زدایی از سوي بسیج سازندگی در استان اصفهان به بهره

برداري رسید

منبع: تسنیمشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/09/04

گروه استان ها- 53 پروژه محرومیت زدایی در استان اصفهان توسط مرکز بسیج سازندگی سپاه حضرت صاحب الزمان(عج)
استان افتتاح شد.

گروه استان ها- 53 پروژه محرومیت زدایی در استان
اصفهان توسط مرکز بسیج سازندگی سپاه حضرت صاحب

 
الزمان(عج) استان افتتاح شد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اصفهان، آیین افتتاح 53
پروژه محرومیت زدایی در استان اصفهان توسط مرکز
بسیج سازندگی سپاه حضرت صاحب الزمان(عج) استان
همزمان با گرامیداشت هفته بسیج، صبح امروز سه شنبه به

 
صورت آنلاین برگزار شد. 

استاندار اصفهان در این مراسم با تبریک هفته بسیج اظهار داشت: هرکدام از طرح هایی که امروز در سراسر استان به بهره برداري

 
رسید، می تواند به نوبه خود بسیار موثر باشد. 

عباس رضایی با تأکید بر اهمیت زمان اتمام پروژه ها افزود: هرچه پروژه ها و طرح هاي عمرانی زودتر به بهره برداري برسد از نظر

 
اقتصادي به صرفه تر است. 

وي با اشاره به بهره برداري از پروژه آزادراه شرق اصفهان پس از سالها و همچنین لزوم افتتاح هرچه زودتر پروژه هاي نیمه تمام استان
ادامه داد: توجه کنیم که در این راستا باید الاهم فی الاهم کنیم و پروژه هاي نیمه تمام که در راستاي اقتصاد مقاومتی و کمک به

 
مقاومت مردم در برابر دسیسه هاي دشمن است را زودتر به اتمام و بهره برداري برسانیم. 

استاندار اصفهان گفت: در این شرایط ناامیدي در جامعه افتتاح چنین پروژه هایی سبب هماهنگی و همدلی میان دولت، سپاه و بسیج

 
و مردم می شود و این موضوع پیام خوبی براي دوستداران نظام جمهوري اسلامی و مردم به عنوان صاحبان انقلاب دارد. 

وي بیان کرد: دستگاه هایی می توانند در راستاي اقتصاد مقاومتی که مقام معظم رهبري بر آن تأکید دارند حرکت کنند که دید و

 
تفکر مقاومت در برابر استکبار جهانی را داشته باشند و بر صرفه جویی در هزینه ها تأکید کنند. 

رضایی خاطرنشان کرد: هم اکنون چند پروژه بزرگ نیمه تمام در استان اصفهان داریم و به سازمان بسیج سازندگی استان پیشنهاد

 
می کنم به این پروژه ها ورود پیدا کند. 



همچنین فرمانده سپاه صاحب الزمان(عج) استان اصفهان در این آیین با گرامیداشت یاد و خاطره شهداي مدافع حرم، امنیت و

 
سلامت گفت: از سال گذشته تاکنون کمک به پروژه هاي عمرانی بخش دولتی را در چهار محور آغاز کرده ایم. 

سردار مجتبی فدا افزود: این پروژه ها با مشارکت و پشتیبانی دستگاه هاي دولتی، قرارگاه پیشرفت و آبادانی، سازمان بسیج سازندگی،

 
گروه هاي جهادي و مشارکت مردم ساخته شده است. 

وي ادامه داد: از استاندار اصفهان براي حمایت و پیگیري موضوعات در راستاي انجام مأموریت هاي بسیج در حوزه عمرانی تشکر می

 
کنم و آمادگی ورود به پروژ ه هاي نیمه تمام در هر حوزه اي را داریم. 

در ادامه این مراسم، رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان با تبریک ولادت امام حسن عسگري(ع) و هفته بسیج اظهار داشت:

 
محرومیت زدایی، حرکت هاي جهادي و خدمت رسانی به آحاد مردم از جمله محورهاي فعالیت بسیج سازندگی در کل کشور است. 

سرهنگ حسن عجمی با اشاره به استفاده سازمان بسیج سازندگی از ظرفیت گروه هاي جهادي، سازمان بسیج مستضعفان، قرارگاه
پیشرفت و آبادانی، دولت، ادارات، سازمان ها، مردم و خیران اضافه کرد: طرح 40 هزار پروژه یکی از طرح هاي انجام شده در کشور
است که سهم استان اصفهان 1500 طرح بوده که در سال 98 و 99 انجام شده است. البته بسیج سازندگی استان اصفهان در این

 
بخش موفق به اجراي 1697 طرح در استان شده است. 

وي با اشاره به ساخت مسکن در مناطق آسیب دیده از سیل سال 98 بیان کرد: 76 واحد منزل مسکونی در استان اصفهان، 51 واحد
در استان گلستان و 22 واحد در استان سیستان و بلوچستان توسط گروه هاي جهادي ساخته شده است. همچنین 374 منزل

 
مسکونی در استان اصفهان و 173 منزل مسکونی در استان لرستان بازسازي کرده ایم. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان تصریح کرد: 132 طرح در قالب طرح شهید همدانی و 84 طرح در قالب طرح کرامت در
استان اصفهان و 22 طرح محرومیت زدایی در شهر اردستان اجرا شده است و محرومیت زدایی از شهر اصفهان و حاشیه آن را نیز در

 
دستور کار داریم. 

وي افزود: احیا و لایروبی قنوات، احداث کانال آب، استخر چندمنظوره ذخیره آب، آب رسانی به روستاها، بهبود کیفیت آب شرب، آب
رسانی سیار و احداث مسکن محرومان در قالب طرح شهید همدانی انجام شده است که از ظرفیت جهاد کشاورزي، آب و فاضلاب

 
استان و شهرستان ها، کمیته امداد و بهزیستی استفاده کرده ایم. 

 
رئیس بسیج سازندگی: 2887 پروژه بسیج سازندگی با حضور فرمانده کل سپاه افتتاح می شود 

 
بسیج سازندگی آذربایجان شرقی بیش از 124 میلیارد تومان بسته معیشتی در بین نیازمندان توزیع کرده است 

 
فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان: بیش از 9 میلیارد تومان پروژه هاي اقتصاد مقاومتی بسیج سازندگی در جنوب استان افتتاح شد 

عجمی ادامه داد: 10 طرح احداث و تجهیز کارگاه اشتغال، 8 طرح بهسازي و تعمیر مسجد، 3 طرح ساخت حسینیه، 3 طرح احداث
کانون فرهنگی، 4 طرح زیباسازي شهري، یک طرح شبکه آب و فاضلاب محلی، 2 طرح درمانی، یک طرح تخریب و آواربرداري مکان

 
هاي آلوده و یک طرح لایروبی قنات به همراه 46 طرح دیگر امروز در قالب طرح کرامت به بهره برداري می رسد. 

رئیس سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان با اشاره به فعالیت این سازمان در طرح هاي بیابان زدایی خاطرنشان کرد: 12 هزار
هکتار بیابان زدایی از سال 79 تا 97 انجام شده و 350 هزار نهال کاشته شده است. همچنین در سال گذشته 300 هکتار بیابان زدایی



 
انجام داده و بیابان زدایی از 400 هکتار دیگر را نیز براي سال 99 در دستور کار داریم. 

وي گفت: امروز 53 طرح در شهرستان هاي خمینی شهر، دهاقان، اصفهان، شرق اصفهان، خوانسار، شهرضا، فریدن، گلپایگان،

 
چادگان، لنجان، آران و بیدگل، کاشان، فلاورجان، بویین و میاندشت، نجف آباد و نطنز افتتاح شد. 

عجمی با اشاره به تعامل با ادارات و دستگاه هاي دولتی اظهار داشت: در تفاهم نامه با کمیته امداد امام خمینی (ره) احداث 1150
مسکن محرومان را در دستور کار داریم که در فاز نخست 500 واحد احداث خواهد شد. همچنین امضاي تفاهم نامه با سایر دستگاه

 
ها را نیز دنبال می کنیم. 

وي با اشاره به طرح سپاه براي احداث 200 هزار واحد مسکونی براي محرومان در کشور افزود: این اقدام با کمک دولت، سپاه و خیران
انجام می شود که سهم سپاه استان اصفهان هنوز مشخص نشده اما هم اکنون 261 واحد از سوي گروه هاي جهادي در حال احداث

 
است. 

همچنین معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار اصفهان در این آیین اظهار داشت: بسیج تجلی ایثار، خلوص، فداکاري و تلاش
براي کسب دانش و مهارت اصیل است و یاد و خاطره همه شهداي راه توسعه و آبادانی و دفاع از حرم امنیت کشور و به خصوص

 
شهداي بسیج را گرامی می داریم. 

حیدر قاسمی افزود: در کنار خدمات سخت افزاري، از بسیج و سپاه براي ترویج روحیه خدمت و گسترش فرهنگ و تفکر بسیجی

 
تشکر ویژه دارم. 

وي با اشاره به بهره برداري از طرح هاي محرومیت زدایی از سوي بسیج سازندگی ادامه داد: پیوند میان نهادهاي مردمی و دولت یکی
از ویژگی هاي این طرح ها است و با حضور مردم، بهره برداري از این پروژه ها از سرعت و کیفیت بیشتري برخوردار می شود و تجربه

 
نشان داده که هزینه ها هم کاهش پیدا کرده که در حوزه مدیریت هزینه و مدیریت زمان بسیار ارزشمند است. 

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار اصفهان گفت: باید قدر ظرفیت و آمادگی بسیج سازندگی را دانست تا بتوانیم خلأهاي

 
عمرانی و خدماتی که در استان اصفهان به خصوص مناطق محروم و کمتر توسعه یافته وجود دارد را برطرف کنیم. 

در ادامه، معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار اصفهان با تبریک هفته بسیج بیان کرد: امیدوارم با وجود وضعیت سخت اقتصادي که

 
بر کشور حاکم است قدمی در راستاي رفع مشکلات مردم برداریم. 

حجت االله غلامی تصریح کرد: یکی از جنبه هاي مهم اقتصاد مقاومتی محرومیت زدایی و ایجاد اشتغال در مناطق محروم است و باید

 
از توانمندي نیروهاي بسیجی استفاده کنیم تا این اقدام با سرعت بیشتر و هزینه کمتري انجام شود. 

وي با بیان اینکه بیشتر روستاهاي استان دچار محرومیت هستند، گفت: اجراي پروژه هاي مختلف می تواند به ماندگاري در روستاها و
جلوگیري از مهاجرت به شهرها و حاشیه شهرها کمک کند. امکاناتی که بسیج در اختیار دارد می تواند در این راستا بسیار کمک

 
کننده باشد. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري اصفهان افزود: هنوز تأمین آب شرب بسیاري از روستاهاي استان با تانکر انجام می شود و



بسیاري از راه هاي روستانی به صورت خاکی و یا فاقد آسفالت مناسب است، بنابراین می توان با استفاده از امکانات بسیج سازندگی

 
اقدامات موثري در این زمینه انجام داد. 

وي با اشاره به بهره برداري همزمان از 53 پروژه محرومیت زدایی در استان به مناسبت هفته بسیج ادامه داد: همچنین 261 پروژه

 
دیگر نیز امکان بهره برداري تا پایان سال و یا سه ماه ابتدایی سال 1400 را دارند. 

غلامی خاطرنشان کرد: مناطق محروم تنها در مناطق دورافتاده استان وجود ندارد و در حاشیه شهر اصفهان نیز مناطق محرومی
هستند که امیدوارم بتوانیم پروژه هاي خوبی در حاشیه هاي محروم شهر اصفهان اجرا کنیم.



هدف گذاري آبرسانی به 10.9 میلیون نفر روستایی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو گفت: در بخش روستایی آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است.

وزیر نیرو گفت: در بخش روستایی آبرسانی به 20774

 
روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت نیرو، رضا
اردکانیان، روز سه شنبه در آئین گشایش سومین کنگره
علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران که به صورت
ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده نگري در
صنعت آب و فاضلاب ایران به میزبانی شیراز برگزار شد،
گفت: تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و
دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار گرفته
است. یکی از جدیدترین مدل هاي ارتباط موثر و کارآمد

دانشگاه و صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این دو نهاد تاثیرگذار در پیشرفت کشور، مناسب باشد، الگوي

 
«تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. سند فرا بخشی مدیریت آب
کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب،
اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي

 
اجراي این الگو قرار گیرد. 

به گفته این مقام مسئول با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب
و فاضلاب، اعم از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و …، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و
اجتماعی بهره وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید
فاضلاب و بومی سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک

 
زدایی و تلاش در جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات

 
آن اشاره کرد. 



 
آب کالایی با ماهیت راهبردي 

وزیر نیرو اظهار داشت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و
کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است. 

 
پوشش 99.83 درصدي شبکه فاضلاب 

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي
به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري (پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر

 
جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب 5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

 
اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري 

اردکانیان گفت: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

 
هدف گذاري آبرسانی به 10.9 میلیون نفر روستایی 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر 15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه
استفاده معقول از منابع طبیعی، با لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با
رعایت سه اصل به حداقل رساندن پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از

 
منابع آبی استحصال شده، باید به عینیت مبدل سازد. 



به گفته این مقام مسئول در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و
برون سازمانی، پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی،

 
و سرانجام توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

 
حذف موازي کاري ها در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب 

اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

وي توضیح داد: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات اقلیمی،
فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با نگاهی
اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست. 

 
بخش آب و فاضلاب نمونه موفق فعالیت هاي وزارت نیرو 

وزیر نیرو اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است
نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان

 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

 
تکرار گذشته، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

به شمار می آیند.



کارآفرینی تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی اقتصاد کشور است

منبع: تسنیمشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیرکل توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت کار با بیان اینکه تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی اقتصاد توجه به کارآفرینی
است گفت: تجربه نشان داده حتی با وجود تحریم ها هم ما توانستیم با بازار جهانی ارتباط برقرار کنیم.

مدیرکل توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت کار با بیان
اینکه تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی اقتصاد توجه به
کارآفرینی است گفت: تجربه نشان داده حتی با وجود
تحریم ها هم ما توانستیم با بازار جهانی ارتباط برقرار

 
کنیم. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم،در شرایطی
که کرونا بر اقتصاد سایه انداخته است و مشکلات متعددي
را براي جامعه کار فراهم کرده است شاید بهترین و موثرین
ترین مسئله براي برون رفت از وضعیت فعلی اقتصادي

 
بحث کارآفرینی است. 

در حال حاضر بسیاري از کشور ها در مورد کارآفرینی توجه خاصی نشان داده اند به طوري که باعث شده سیاست هاي کارآفرینی
ایجاد شود.کشورهایی که در زمینه هاي اقتصادي و تجاري موفق عمل کرده اند عامل پیشرفت و موفقیت خود را در زمینه هایی

 
همچون انجام تحقیق و پژوهش، حمایت از کارآفرین، توسعه فرهنگ کارآفرینی و آموزش هاي مورد نیاز به کارآفرین می دانند. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

امروزه در ایران، مسئله کار و اشتغال جوانان براي خانواده ها و دولت به یکی از اساسی ترین مسائل تبدیل شده است . مسئله اشتغال
یکی از دغدغه هاي اصلی هر جوانی است به طوري که زندگی آن ها را تحت تاثیر قرار داده است.اما به اعتقاد بسیاري از کارشناسان
سیاست هاي اقتصادي دولت راهگشا نبوده است و همین مسئله باعث شده تا روند رو به افزایش تعداد بیکاران به چشم می خورد. به
گونه اي که به اعتقاد مرکز پژوهش هاي مجلس اگر بیکاران از یافتن کار دلسرد نمی شدند و از بازارکار خارج نمی شدند, تعداد

 
بیکاران بسیار بیشتراز شرایط فعلی بود. 

 
ارتقا اکوسیستم کارآفرینی باعث ارتقاي شاخص پیچیدگی اقتصاد می شود 

مدیرکل توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: ارتقا اکوسیستم کارآفرینی باعث ارتقاي شاخص

 
پیچیدگی اقتصاد می شود . 



رحیم سرهنگی، مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: همگام با 176کشور دنیا

 
هفته جهانی کارآفرینی در حال برگزاري است. 

وي با بیان این که در شرایط کرونایی، حدود 300برنامه و 60برنامه ملی به صورت مجازي و آنلاین برگزار می شود، گفت: اقتصاد
ایران در شرایط فعلی به راحتی قابل مسدود و تحریم کردن است و تنها راه برون رفت از این وضعیت، ایجاد یک اقتصاد پیچیده است.

مدیرکل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: وقتی این اکوسیستم پیچیده شود، ارتباط بین

 
کارآفرینان افزایش پیدا می کند، گونه هاي جدید و کالا ها و محصولات فراوان تولید می شود و اقتصاد به سمت پیچیدگی می رود. 

سرهنگی با بیان این که براي اقتصاد پیچیده نیاز به بازار گسترده داریم که همان بازار جهانی است و باعث می شود شریان هاي
اقتصادي باز و ارتباط خوبی بین دولت با اکوسیستم هاي منطقه و نقاط دور دست برقرار شود، گفت: شاید برخی بگویند به دلیل
تحریم ها نمی توانیم به بازار جهانی دست پیدا کنیم، اما تجربه نشان داده حتی با وجود تحریم ها هم ما توانستیم با بازار جهانی

 
ارتباط برقرار کنیم. 

مدیر کل دفتر توسعه کارآفرینی و بهره وري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه براي پیچیده کردن و خارج کردن اقتصاد
از وضع کنونی باید به بازیگران اصلی یعنی کارآفرینان توجه زیادي شود و چالش هاي روبه روي آن ها را برداشت، گفت: این گونه

نباشد که هم بازار ریسک داشته باشد و هم از سوي مدیران ریسک ایجاد شود و کارآفرینان پشیمان شوند.



از سرگیري تولید لوکوموتیو پس از 10 سال

منبع: ایسناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/09/04

معاون وزیر راه و شهرسازي با اشاره به راه اندازي مجدد خط تولید لکوموتیو داخلی پس از 10 سال، گفت: زنجیره کاملی
براي حمایت واقعی و پایدار از تولید داخل صنعت ریلی داریم.

به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی راه آهن جمهوري
اسلامی ایران، سعید رسولی امروز در مراسم ورود 70
دستگاه ناوگان تولید داخل به شبکه ریلی و افتتاح
لکوموتیو داخلی اظهار کرد: در هشتمین ماه سال جهش
تولید هشتمین مرحله ورود ناوگان تولید داخل به شبکه

 
ریلی برگزار می شود. 

وي افزود: در این مرحله 70 دستگاه انواع ناوگان شامل
لکوموتیو، واگن مسافري و واگن باري به ارزش 223

 
میلیارد تومان وارد شبکه ریلی می شود. 

مدیرعامل شرکت راه آهن ادامه داد: از ابتداي امسال تاکنون 521 دستگاه انواع ناوگان وارد شبکه ریلی شده و ظرفیت جابجایی بار و

 
مسافر را ارتقاء داده است و ارزشی بالغ بر هزار و 156 میلیارد تومان دارد. 

رسولی با اشاره به راه اندازي مجدد خط تولید لکوموتیو در واگن پارس اراك پس از 10 سال، گفت: در ایران و جهان به خاطر شیوع

 
کرونا فعالیت هاي اقتصادي با مشکل مواجه است، اما احیاي یک مجموعه تولیدي در کشور امیدبخش است. 

وي اضافه کرد: در راستاي حمایت از تولید داخل، سازوکاري در شرکت راه آهن ایجاد شد که زنجیره کاملی براي حمایت واقعی و
پایدار از تولید داخل است. ایجاد و تاسیس مرکز تست ریلی با همکاري وزارت دفاع و سازمان ملی استاندارد انجام شد؛ با احداث

 
بزرگترین مرکز تست مجهز ریلی از تولیدکننده هاي این حوزه بیشترین استفاده را خواهیم داشت. 

معاون وزیر راه و شهرسازي با بیان اینکه امروز اولین لکوموتیو تولیدي واگن پارس با عنوان پارس 33 تحویل می شود و سفارش 10
دستگاه لکوموتیو دیگر نیز به این مجموعه داده شده است، گفت: در این هفته و هفته آینده قراردادهاي جدید تقاضاهاي سرمایه
گذاري در حوزه ناوگان ریلی که از سوي بخش غیردولتی را داریم که بین کارخانجات تولید داخل تقسیم می شود و سفارش گذاري

 
هاي جدید انجام خواهد شد. 

وي با تاکید بر اینکه با حمایت بانک ها، کار بهتر پیش می رود، افزود: هم اکنون شرکت راه آهن در حال پیگیري اخذ تسهیلات براي

 
شرکت هاي ریلی از بانک ملت است. 



 
70 دستگاه ناوگان ریلی به بهره برداري رسید 

هشتمین مرحله از تولیدات ناوگان ریلی با حضور وزیر راه وشهرسازي و مدیرعامل راه آهن برگزار شد و 70 دستگاه ناوگان ریلی به

 
ارزش 223 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

امسال در سال جهش تولید و در مجموع هشت مرحله، 521 دستگاه ناوگان ریلی به ارزش 1156 میلیارد تومان به بهره برداري رسید

 
که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، 20 درصد افزایش نشان می دهد. 

در این مرحله 67 دستگاه واگن باري نو، 2 دستگاه خودکشش ترنست نو و 1 دستگاه لکوموتیو بازسازي شده به بهره برداري رسید که
با ورود این تعداد ناوگان به شبکه ریلی که صد درصد در شرکت هاي داخلی تولید و یا بازسازي شده، براي 234 نفر اشتغال زایی

 
شده و صرفه جویی ارزي 2.8 میلیون یورویی به دنبال داشته است. 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي در مراسم سه شنبه هاي فناورانه ریلی، اظهارکرد : در رتباط با موضوعات توسعه در کشور باید
توجه داشت که راه آهن می تواند رهبري مهم ترین محرك هاي توسعه و پیشرفت ایران در خود به عنوان مرکز کانونی جاي می دهد

 
و اعمال مدیریت می کند. 

وي با اشاره به اینکه مردم باید حس کنند جریانی مسؤول و دانش بنیان براي ارتقاء کیفیت زندگی آنها متعهدانه عمل می کند، افزود:
سرزمینی مملو از استعداد داریم و خدا به خاطر این که از ظرفیت انسانی استفاده درست نکرده ایم ما را نمی بخشد؛ ما سازمان

 
هایمان را به صورت مصرف کننده مدیریت کرده ایم نه تولیدکننده. 

وزیر راه و شهرسازي ادامه داد: در بررسی بحث حمل ونقل، جلوه هاي پیشرفت در حوزه هاي هوافضا، هوانوردي و بخش هاي زمینی
نظیر قطارهاي پرسرعت و مباحث انتقال سریع، نشان می دهد در راه آهن بیش از بقیه بخش ها ظرفیت داریم و تقاضاي پیرامونی در

 
این حوزه فرصت زیادي ایجاد کرده است. 

انتهاي پیام



اولویت واگذاري آب بندان هاي گیلان به افراد بومی

منبع: ایسناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/09/04

معاون برنامه ریزي شرکت آب منطقه اي گیلان گفت: اولویت در واگذاري آب بندان ها با افراد بومی و محلی است.

هادي پاکزاد در جمع خبرنگاران با بیان اینکه فرصت هاي
سرمایه گذاري در آب بندان هاي استان در بخش
گردشگري و آبزي پروري احصاء شده و علاوه بر درج در
پرتال شرکت آب منطقه اي گیلان به فرمانداري ها استان

 
نیز اعلام شده است. 

وي افزود: اولویت واگذاري آب بندان ها به افراد محلی و
بومی است که صلاحیت آنها توسط فرمانداري ها تأیید شده
است و در صورت وجود بیش از یک متقاضی، از طریق

 
مزایده واگذاري صورت می پذیرد. 

معاون برنامه ریزي شرکت آب منطقه اي گیلان، تعیین اجاره بها و حق انتفاع را از طریق کارشناسان رسمی دادگستري اعلام کرد و
ادامه داد: شرکت آب منطقه اي گیلان با هدف جلوگیري از تعرض و حفظ و صیانت از حقوق انفال با اولویت تأمین آب کشاورزي

 
نسبت به استفاده از این ظرفیت اقدام می کند. 

وي خاطرنشان کرد: با مشارکت بخش خصوصی در این بخش علاوه بر ایجاد توسعه پایدار در منطقه و همچنین ایجاد اشتغال و درآمد

 
براي افراد محلی، می توان نسبت به ساماندهی این پهنه هاي آبی اقدام کرد. 

انتهاي پیام



اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري

منبع: نبض نفتشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي تعامل هم افزاي دانشگاه و
صنعت نام برد و گفت: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي این الگو باشد.

وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي تعامل هم افزاي دانشگاه و

 
صنعت نام برد و گفت: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي این الگو باشد. 

نبض نفت - رضا اردکانیان، وزیر نیرو صبح امروز در آئین
گشایش سومین کنگره علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران که
به صورت ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده نگري در
صنعت آب و فاضلاب ایران به میزبانی شیراز برگزار شد، اظهار
داشت: تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و
دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار گرفته است.
یکی از جدیدترین مدل هاي ارتباط موثر و کارآمد دانشگاه و
صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این
دو نهاد تاثیرگذار در پیشرفت کشور، مناسب باشد، الگوي «تعامل

 
سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع

 
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

اردکانیان خاطرنشان کرد: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره
وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد. 

وي گفت: با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم
از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و ...، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره
وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات



 
آن اشاره کرد. 

وزیر نیرو همچنین گفت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و
کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است. 

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

اردکانیان تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا

 
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

وزیر نیرو در عین حال اظهار داشت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري
(پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب

 
5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

اردکانیان افزود: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه

 
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

وزیر نیرو گفت: در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با
لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن
پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به

 
عینیت مبدل سازد. 

وي افزود: در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی،



پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام

 
توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

وي در عین حال گفت: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات
اقلیمی، فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با
نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست. 

اردکانیان اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است
نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان

 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند. 

وي در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور در این کنگره گفت: انتظار می رود
مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت و نیل به هدف

 
هاي آرمانی آن را فراهم آورد. 

منبع: تسنیم



4200 مددجوي کمیته امداد گلستان تحت پوشش خدمات بیمه اجتماعی

روستائیان قرار می گیرند

منبع: شبستانشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/09/04

بابایی گفت: با همکاري و تعامل کمیته امداد استان گلستان و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر، 4 هزار و
200 مددجوي گلستانی از خدمات این صندوق برخوردار می شوند.

بابایی گفت: با همکاري و تعامل کمیته امداد استان گلستان و صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر، 4 هزار و

 
200 مددجوي گلستانی از خدمات این صندوق برخوردار می شوند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان از گرگان و به نقل از روابط
عمومی کمیته امداد گلستان، «عیسی بابایی» گفت: مددجویان
روستایی و عشایر در بازه سنی 18 تا کمتر از50 سال با اولویت
زنان سرپرست خانوار داراي طرح اشتغال، از خدمات صندوق
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر شامل بیمه

 
ازکارافتادگی، بازنشستگی و فوت بهره مند می شوند. 

مدیرکل کمیته امداد گلستان با اشاره به اهداف مشترك کمیته
امداد و صندوق بیمه روستائیان براي ارائه خدمات به اقشار محروم جامعه، افزود: در حال حاضر 1800 نفر از خدمات این صندوق بهره

 
می برند که با تعامل صورت گرفته، 4 هزار و 200 مددجوي گلستانی نیز به اعضاي صندوق بیمه روستائیان اضافه می شوند. 

بابایی با تبریک فرا رسیدن هفته بسیج، روستائیان و عشایر را سرمایه هاي انقلاب دانست و تاکید کرد: خدمت رسانی به این افراد که
همواره در صف اول دفاع از آرمان هاي نظام قرار دارند، موجب افتخار براي هر دو نهاد صندوق بیمه روستائیان و کمیته امداد است.



از مشق دین تا تمرین کارآفرینی/ طلبه بسیجی که محدود به مسجد و لباس

نشد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/09/04

 خبرگزاري فارس لرستان- لشگر سلیمانی ها ، نسرین
صفربیرانوند، این روحانی جوان که 35 سال سن دارد علاوه بر فعالیت هاي دینی و مذهبی با روي آوردن به فعالیت هاي کشاورزي

 
توانسته براي 5 نفراشتغال زایی مستقیم و 150 نفر به طور غیرمستقیم شغل ایجاد کند. 

دریکوند که سطح دو حوزه را به پایانن رسانده و پایه دهم سطح سوم را هم گذرانده فعالیت کشاورزي خود را با کشت گونه ي خاص

 
به لیمو آغازکرده، گونه ي که علاوه بر اشتغال زایی بازار خوبی هم دارد.  

این طلبه جوان که حدود سه سال است فعالیت هاي کشاورزي را آغاز کرده، با توجه به هفته بسیج می گوید: نقش بسیج به عنوان

 
یک نهاده برخاسته از دل مردم در بسیاري از جنبه ها از جمله کارآفرینی نقشی مهم و قابل توجه است. 

 
 

 
  



 
چطور شد به کشت گیاهان دارویی روي آوردید؟ 

 چند سال در دفتر نهاد رهبري دانشگاه لرستان در دانشکده کشاورزي فعالیت داشتم و همین سبب آشنایی من با کشت گیاهان

 
دارویی شد، پس از مشورت هاي زیادي که با دوستانم در شهرهاي مختلف داشتم کار را شروع کردم. 

 
چند سال است که مشغول هستید؟ 

 
حدود سه سال است، ابتدا در سطح سه هکتار در روستاهاي بدرآباد و تلوري کشت گونه خاص به لیمو را شروع کردم. 

 
چرا به لیمو؟ 

خب به لیموهم اشتغال زایی خوبی دارد هم اینکه اقتصادي و زودبازده است، بنابراین به کشت به لیمو روي آوردم، البته پس از پایان
سال زراعی اول کشت دیگر گونه هاي گیاهی از جمله آویشن، گل محمدي، گل ختمی، رزماري و دیگر گونه ها را نیز در دستور کار

 
قرار دادم، حدود دو سال است که 4 و نیم هکتار را در روستایی دارویی زیرکشت برده ام. 

 
 

 
  

 
با کشت گیاهان دارویی چند نفر اشتغال زایی ایجاد کرده اید؟ 

در سطح چهار و نیم هکتار پنج نفر به طور مستقیم و حدود 150 تا 200 نفر به طور مستقیم اشتغال زایی داشته ایم که بیشتر در
همان روستاهاي اطراف هستند، امسال هم قرار است با همکاري بسیج کشاورزي  ده و نیم هکتار در همان روستاي دارویی اضافه
کنیم و رییس سازمان جهاد کشاورزي طی بازدیدي که از مجموعه داشته قرار است آبیاري تحت فشار را به طور رایگان انجام دهد در

 
این صورت اشتغال زایی مستقیم به 15 نفر افزایش پیدا می کند. 

 
نکته اي که دلم می خواهد بیان کنم این است که زمین هاي کشاورزي که من در اختیار داشتم یا اجاره ي یا مشارکتی بودند . 

 
ممکن است این سوال پیش بیاید که یک طلبه چگونه به کشاورزي روي آورده است؟ 



قرارنیست چون من طلبه هستم صرف وقت خود را در حوزه یا مکان هاي اداري بگذرانم یعنی لباس من نمی تواند مانع شود که من
نتوانم در جامعه مفید واقع شوم، از طرفی مبحث آتش به اختیاري که حضرت آقا مطرح کردند یکی از زمینه هایش همین اشتغالزایی

 
است که من به دنبال عملی کردن آن بودم، آتش به اختیار بودن تنها محدود به مسجد و لباس نیست. 

من در کنار همین کشاورزي رسالت خود را به طور مستقیم با ارشاد افراد اطرافم انجام می دهم یعنی از وظیفه اصلی خود نیز غافل
نشده ام، همچنین با کشاورزان زیادي در ارتباط هستم و به آنها توصیه می کنم در کارشان صبر داشته باشند حتی آموزش هایی

 
مبنی بر اینکه از چه گونه ي براي کشت استفاده کنند نیز ارائه می دهم. 

 
علاوه بر کشت گیاهان دارویی گه کار دیگري انجام می دهید؟ 

من به دوستان حوزه بسیج کشاورزي طرحی را پیشنهاد کردم مبنی بر اینکه براي کشاورزانی که توان چندانی ندارند کمک کنیم
کشت گیاهان دارویی یکساله را انجام دهند زیرا هم به لحاظ درآمدي و هم هزینه هفت تا هشت برابر گندم در آمد دارد، گیاهانی

 
مانند زیره سبز، زیره سیاه و سیاه دانه. 

 
 



 
 

 
  

 
از طرح تان استقبال شد؟ 

بله، هم اکنون چند تیم جهادي در روستاهاي جنوب خرم آباد شروع کرده اند، قرار است سازمان جهاد کشاورزي و سپاه در خصوص
تهیه ادوات کشاوزي براي کاشت و برداشت پاي کار بیایند که با این کار شاهد استقبال کشاورزان زیادي خواهیم بود، زیرا کاشت و

 
برداشت گیاهان یکساله بدون وجود مکانیزاسیون سودي ندارد. 

 
به نظر شما نقش بسیج در ایجاد اشتغال چقدر مهم است؟ 

ببینید بحران بیکاري به عنوان یک معضل تمام جنبه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی جامعه لرستان را تحت تاثیر قرارداده، در این
میان یکی از راهکارهاي برون رفت از بحران بیکاري کارآفرینی است، حالا این کارآفرینی می تواند در حوزه صنعت باشد کشاورزي و یا
دیگر حوزه ها، بسیج به عنوان نهادي برخاسته از دل مردم که در همه زمینه ها سازماندهی شده است می تواند در عرصه کارآفرینی

 
کمک شایان توحهی بکند. 

 
به عوامل موفقیت خود در حوزه کشت گیاهان دارویی اشاره می کنید؟ 

نقش خانواده ام بسیار مهم است، واقعیت این است اگر تحمل و همراهی همسرم نبود با توجه به زحمتی که کشاورزي داشت موفقیتی
حاصل نمی کردم، نکته دیگر صبري بود که به خرج دادم زیرا صبر نقش مهمی در پیشبرد هر کاري دارد، استفاده از نظرات دیگران



یعنی مشورت با کارشناسان و متخصصان حوزه کشاورزي از عواملی است که می توانم اشاره کنم زیرا کارهاي تجربی تا به نتیجه برسد

 
زمان برو هزینه بر است. 

انتهاي پیام/خ



قالیباف به «آریزونا» می گوید «آرزو اینا» اما چند بار تمسخر شد؟ |

کارگزاران چرا فائزه هاشمی را کاندیدا نکرد؟ | روحانی درباره زنان بد عمل

نکرد

منبع: همشهريشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/09/04

پروانه سلحشوري گفت: زنانی که در عرصه سیاسی حضور دارند براي برخی از آن ها پرونده هایی تشکیل داده اند. جالب
اینجاست که زنان را به شدت مورد تمسخر قرار می دهند درحالی که کسانی چون آقاي قالیباف واژه هاي اشتباهی چون

«آریزونا» را می گوید «آرزو اینا»، اما چند بار مورد تمسخر قرار گرفت.

به گزارش همشهري آنلاین، پروانه سلحشوري نماینده
سابق تهران، ري، اسلامشهر و شمیرانات، استاد دانشگاه
آزاد و عضو کارگروه زنان روستایی، عشایر و مناطق محروم
معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري است. او در بیان
موضوعات مربوط به زنان و حمایت از آن ها در مجلس
پیشین پیشگام بوده و نطق هاي جنجالی داشته است به
طوریکه انتقادات زیادي نسبت به مواضعی که نسبت به
زنان و حمایت از حقوق آن ها داشته، به او وارد شده است.
بخش هایی از گفتگوي روزنامه صبح امروز با سلحشوري را

 
در زیر بخوانید: 

اگرچه که به دولت آقاي روحانی انتقاداتی وارد می شود، اما در حوزه ورود زنان به مشاغل دولتی عملکرد بدي نداشته است. در این
دولت تلاش کردند تا زنان را در حوزه هاي مدیریتی استخدام کرده و به کار بگیرند، اما با این حال از آنجا که فضا براي حضور زنان
محدود بوده آن ها بیشتر خود را در حوزه   هاي خصوصی و در فضاي کارآفرینی و اقتصادي که وابسته به دولت نیست، توانمند نشان

 
داده اند. 

کارآفرینی و ایجاد تعاونی هاي گوناگون توسط زنان، نشانگر این است که فضاي تنگ سیاسی اگرچه زنان را تا حد زیادي عقب نگاه

 
داشته، اما بودند زنانی که این محدودیت را به فرصت تبدیل کردند و اتفاقاً این زنان انگیزه اي براي جوانان شدند. 

من بخش زیادي از گرایش افراد به خیانت را ناشی از تبلیغاتی می دانم که متأسفانه در جامعه ما رایج شده است. درواقع رواج بحث
هایی چون صیغه، چندزنی و … که به صورت تبلیغات شرعی در داخل ایران مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار تأثیرگذار
است. عده اي معتقدند که برنامه هاي خارج از ایران باعث افزایش گرایش افراد به خیانت شده؛ نکته اینجاست سالیانه میزان زیادي
بودجه صرف صداوسیما می شود پس چرا باید جوانان و زنان ما به جاي اینکه برنامه هاي تولید شده داخل ایران را تماشا کنند سراغ
برنامه هاي دیگري روند که تأثیري سوء داشته باشد. همچنین چرا باید فضاي جامعه و همه چیز را به نگاه جنسیتی تبدیل کرد تا

 
چنین وضعیتی منجر به بروز خیانت شود؟ 

زمانی که در مجلس شوراي اسلامی بودم قانونی مبنی بر توانمندسازي زنان و حمایت از زنان سرپرست خانوار تصویب کرده بودیم و



عده اي به ویژه دوستان اصولگرا با این مصوبه مخالفت می کردند. مطرح می کردند که چرا مدام بر توانمندسازي زنان و زنان
سرپرست خانوار تأکید می شود و این اقدامات یعنی چه؟ متأسفانه نهادهاي فرهنگی کشور، استراتژي خود را بر این چیده که اعتمادبه

 
نفس زنان و دختران را بگیرد و آثار چنین استراتژي را در اجتماع می بینیم. 

در مجلس دهم اغلب نمایندگان زن جوان و متولد دهه سنی 60 بودند کسانی چون خانم چنارانی، خانم سعیدي مبارکه، حسینی و

 
 .…

اولین چیزي که در مورد زنان مطرح می شود این است که آیا آن ها می توانند یا توانمند هستند؟ پرسش اینجاست چند بار چنین
سوالاتی را در مورد مردان می پرسیم؟ درواقع زنان خودشان همدیگر را زیر سؤال می برند. بارها گفته ام که هشت نفر نماینده زن
تهران در مجلس بودند چرا همواره حساسیت روي این هشت زن بود. چرا به عملکرد مردان توجهی نمی شد؟ درحالی که همواره این

 
پرسش مطرح می شد که زنان نماینده تهران چه کاري انجام می دهند و چه عملکردي دارند؟ 

باید بدانیم که گاهی افراد وارد عرصه هایی می شوند که ممکن است در آن خطایی هم داشته باشند و نتوانند آنطور که باید بروز و
ظهور پیدا کنند. توانمندي و تجارب افراد مثل هم نیست، اما در این مسیر پخته می شوند. براي مثال خانم چنارانی در دوره قبل
اقداماتی انجام داده بود که خیلی ها به آن انتقاد داشتند، ولی ما که از نزدیک او را می شناختیم همه خیلی دوستش داشتیم. درست
است یکسري اقداماتی در خراسان انجام داده بود، اما بخاطر زن بودن، اقداماتش را برجسته می کردند تا او را نیز تحت فشار قرار
دهند. درحالی که در مجلس فعلی خیلی پخته، خوب و مسلط عمل می کند. پس باید به زنان فرصت داده شود و تا زمانی که این

 
فرصت براي آن ها به وجود نیاید، نمی توانند توانمندي هاي خود را نشان دهند. 

کارگزاران افرادي را براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري معرفی کرده که از مجموع آن افراد تنها دو نفر زن هستند. چرا خانم
فائزه هاشمی که زن توانمندي است را معرفی نکردند. درواقع این اقدامات، نشانگر این است که احزاب هم ملاحظاتی را براي خود در

 
نظرمی گیرند. 

زنان نیاز به حمایت احزاب و خانواده خود دارند؛ چراکه زنان را در حوزه سیاسی به شدت آسیب پذیرتر کرده اند. براي مثال زنانی که
در عرصه سیاسی حضور دارند براي برخی از آن ها پرونده هایی تشکیل داده اند. جالب اینجاست که زنان را به شدت مورد تمسخر
قرار می دهند درحالی که کسانی چون آقاي قالیباف واژه هاي اشتباهی چون «آریزونا» را می گوید «آرزو اینا»، اما چند بار مورد

 
تمسخر قرار گرفت؟ 

زمانی که نماینده مجلس بودم در مصاحبه هایم بارها مطرح کردم که ما زنان باید خودمان را تحمیل کنیم. درواقع آنقدر فشار
اجتماعی و سیاسی افزایش می یابد که ناچار می شوند با زنان کنار آیند. بنابراین در آینده، شرایط زنان رو به بهبود خواهد بود؛ چراکه
نیاز به این است که زنان وارد مسائل اجتماعی کلانتر شوند. بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم مادري کنند. یک نگاه مادرانه خیلی
تأثیرگذار در اداره جامعه خواهد بود. براي همین است که سیاستمدارانی که در کشورهاي دیگر مدیریت زنانه داشته اند در مقابله با

کرونا موفق بوده اند.



فاضلاب

اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو از اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري خبر داد. نوشته اجراي 119 طرح آبرسانی و 195
طرح فاضلاب در سال جاري اولین بار در خبرگزاري سروش. پدیدار شد.

 
وزیر نیرو: 

 
اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري 

 
وزیر نیرو از اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري خبر داد. 

 
وزیر نیرو از اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري خبر داد. 

 
  

 
آینده نگري در صنعت آب و فاضلاب ایران 

به گزارش خبرگزاري سروش، رضا اردکانیان در آئین گشایش سومین کنگره علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران که به صورت

 
ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده نگري در صنعت آب و فاضلاب ایران به میزبانی شیراز برگزار شد، اظهار داشت: 

تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار گرفته است. یکی از جدیدترین
مدل هاي ارتباط موثر و کارآمد دانشگاه و صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این دو نهاد تاثیرگذار در

 
پیشرفت کشور، مناسب باشد، الگوي تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت است. 

در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع دانش می

 
پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

 
  

وي با اشاره به اینکه سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیئت وزیران) که در آن به چهار اصل افزایش بهره وري
آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد، افزود: 

با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم از دانشگاه



ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و …، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره وري
حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

 
  

 
چهار اصل افزایش بهره وري 

 
اردکانیان در خصوص دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد، تصریح کرد: 

به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب
مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و

 
فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات آن اشاره کرد. 

بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان کالایی با ماهیت راهبردي

 
و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. 

این حساسیت مضاعف و کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت

 
کلان و چاره اندیشی براي دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

 
  

وزیر نیرو با اشاره به اینکه باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال تغییر است،

 
گفت: 

این تغییر که از آن به پارادایم جدید مدیریت آب تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن ارزش هاي
اکولوژیک در سیاست گذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد اقتصادي با

 
مصرف آب، تشکیل شده است. 

بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و منحصر به

 
رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت نیازمند است. 

 
  

 
ایجاد حداکثر ظرفیت تولید آب 

وي درباره اینکه مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی را



 
یکپارچه کند، افزود: 

اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا بتواند مسایل بالا و

 
پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63٫7 میلیون نفر جمعیت شهري (پوشش 99٫83 درصد) در قالب 17٫1
میلیون فقره مشترك و نیز 16٫9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81٫89 درصد) در قالب 5٫74 میلیون فقره مشترك را در بر

 
دارد. 

این صنعت در پایان سال 98، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت تولید آب، به میزان
11٫2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2٫1 میلیارد مترمکعب فاضلاب به انجام رسانده

 
است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

 
  

اردکانیان با توجه به اینکه در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10٫9 میلیون نفر هدف گذاري شده است،

 
اظهار کرد: 

در عین حال براي نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر 15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و

 
3500 کیلومتر توسعه و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

 
  

 
هدف هاي اقتصاد مقاومتی 

 
وزیر نیرو درباره اهدافی که باید به عینیت مبدل سازد، اظهار کرد: 

در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با لحاظ داشتن
همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن پیامدهاي زیست
محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به عینیت مبدل

 
سازد. 

در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی، پایندگی و
تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام توانمندسازي و

 
ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و نیازهاي پیش

 
روي بازنگري شده است. 



حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود

 
بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. 

در این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

 
  

 
5 عامل اثرگذار بر تحولات جهانی 

 
وي در خصوص سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، تصریح کرد: 

اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات اقلیمی، فناوري و تمایل

 
به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. 

با نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم
بر مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست.

نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشور، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است نمونه به نسبت موفقی از
فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص کارآمدي و بهره روي،
شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان خدمات را تا حدود زیادي

 
برآورده کرده است. 

در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر تجربه هاي
حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود، زیرا تکرار گذشته، اگر هم به درستی و بدون کاستی

 
انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

 
  

 
وزیر نیرو در ادامه، تاکید کرد: 

 
توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است. 

در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند. 

 
  



 
گره گشایی از مشکلات صنعت آب و فاضلاب 

به گزارش خبرگزاري سروش، وزیر نیرو در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور

 
در این کنگره، اظهار کرد: 

انتظار می رود مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت

 
و نیل به هدف هاي آرمانی آن را فراهم آورد. 

 
انتهاي پیام/// 

 
منبع 

خبرگزاري سروش



راه اندازي 189 نیروگاه خورشیدي خانگی براي اشتغال مددجویان

منبع: همشهريشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیر کل کمیته امداد خراسان جنوبی گفت: از زمان اجراي طرح احداث نیروگاه هاي خورشیدي خانگی ویژه مددجویان
کمیته امداد در سال 97 با راه اندازي 189 نیروگاه زمینه اشتغال پایدار مددجویان فراهم شده است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، رضا سلم آبادي
افزود: از این تعداد 57 نیروگاه در سال 97 و 53 نیروگاه در
سال گذشته اجرا شد که به شبکه سراسري برق متصل
شدند. از ابتداي امسال نیز 79 نیروگاه خورشیدي خانگی
براي مددجویان کمیته امداد در استان خراسان جنوبی راه

 
اندازي شده است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی درآمد ماهانه حاصل
از تولید برق در هر نیروگاه براي مددجویان را یک میلیون
و 500 هزار تومان اعلام کرد و گفت: هر کیلووات تولید

برق هزار و 40 تومان توسط شرکت ساتبا خریداري می شود. این نیروگاه ها به طور میانگین سالانه 9 تا 10 هزار کیلووات برق تولید
می کنند. این نهاد به ازاي ایجاد هر نیروگاه خورشیدي، پنج میلیون تومان کمک بلاعوض و 35 تا 50 میلیون تومان تسهیلات چهار
درصد با بازپرداخت پنج ساله به متقاضیان پرداخت می کند. تاکنون 2 هزار خانوار در این استان براي ایجاد نیروگاه خورشیدي
شناسایی شده اند. شرایط جوي خراسان جنوبی و تابش مستقیم خورشید در 320 روز از سال، ظرفیت مناسبی را براي تولید انرژي

 
پاك و کسب درآمد براي متقاضیان فراهم کرده است. 

اجراي طرح خرید تضمینی برق از نیروگاه هاي تجدیدپذیر و پاك اقدام موثر دولت در سه سال گذشته بوده و تمامی مشترکان اعم از
خانگی، عمومی (اداري)، تجاري، صنعتی و کشاورزي می توانند با احداث نیروگاه برق خورشیدي و بادي بر فراز پشت بام خود نسبت

 
به تولید برق پاك و فروش آن به نرخ تضمینی به وزارت نیرو اقدام کنند. 

خرداد امسال در سفر محمدباقر نوبخت، معاون رئیس جمهوري و رئیس سازمان برنامه و بودجه به خراسان جنوبی قرارداد همکاري
احداث 7500 نیروگاه خورشیدي خانگی پنج کیلوواتی بین سازمان برنامه و بودجه، استانداري خراسان جنوبی و صندوق کارآفرینی
امید امضا شد. با اجراي این تفاهم نامه در مدت 2 سال براي 7500 نفر مستقیم کارآفرینی می شود و نهادهایی از جمله کمیته امداد

امام خمینی (ره)، بسیج سازندگی، بنیاد برکت و بنیاد علوي همکاري خواهند کرد.



چالش هاي پیش روي کارآفرینی زنان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/09/04

پیام سپاهان -

 
پیام سپاهان - 

از اعتیاد تا تفکرات زن ستیز مردانی که نمی خواهند زنان

 
«نان آور» باشند! 

اعضاي انجمن زنان کارآفرین کشور می گویند: ما در
کارآفرینی با مشکلاتی مثل نگاه هاي تبعیض آمیز و تحریم
روبرو هستیم ولی با وجود مشکلات فراوان همواره در

 
زمینه شکوفایی اقتصاد گام برداشته ایم. 

موانع کسب و کار زنان چه در حوزه فرهنگی و چه در
حوزه اقتصادي کم نیستند. «انجمن زنان کارآفرین» می کوشد تا در حوزه هاي مختلف، موانع پیش روي کارآفرینی زنان از راه بردارد
و تجارب خود را به دختران جوان منتقل کند. به گفته زهره بهارلو از زنان فعال در حوزه کشاورزي، چالش ها و مشکلات کار در حوزه
زنانی که به بازار کار روي می آورند، بسیار است. او هم مانند بسیاري از کارآفرین هاي دیگر اعتقاد دارد که تحریم ها در روند کار
بسیار تاثیرگذار بوده و کارآفرینان را با مشکلات فروانی روبرو کرده است، با این وجود زنان کارآفرین جز تحریم با مسایل دیگري هم

 
باید مقابله کنند. 

 
کرونا، فرصتی براي رشد صنعت فناوري اطلاعات 

بهناز آریا (رئیس کارگروه آي تی انجمن زنان مدیر کارآفرین) درباره راهکارهایی که می تواند بخشی از مشکلات پیش روي زنان
کارآفرین را از میان بردارد، گفت: آي تی نسبت به صنایع دیگر، در دوران شیوع کرونا بسترساز بوده است و در تمامی صنایع نقش
موثر دارد. کرونا فرصتی بود تا همه گروه ها خودشان را بر نیازمندي هاي بستر فناوري اطلاعات وفق دهند. شرکت هاي فناوري

 
اطلاعات، می توانند فرصت هاي ایجاد شده در دوران کرونا را شناسایی کنند و صنعت آي تی کشور را رشد دهند. 

وي با اشاره به مشکلات پیش روي این حوزه یادآور شد: فناوري اطلاعات با چالش هایی روبرو است، یکی از این چالش ها، تحریم
است. مشکلاتی مثل عدم ورود تجهیزات و سرویس نگرفتن از عرضه کننده هاي خارجی از دلایل تحریم است که به مجموعه ها
آسیب زده است. تحریم ها و گرانی قیمت ارز می تواند فاکتورهایی براي تولید و بومی سازي تجهیزات باشند. سختگیري هاي دولت
در خصوص مالیات و گمرك از دیگر مشکلات شرکت هاي فناوري اطلاعات است. چالش فرهنگی، مهم ترین مشکل فناوري اطلاعات

 
براي بهره گیري تمامی آحاد جامعه از آي تی است. 

او افزود: فناوري اطلاعات مرز نمی شناسد. زنان استان هاي کم برخوردار می توانند صنایع دستی تولیدي خود را به وسیله آي تی به
مشتریان عرضه کنند. زنان می توانند با فروش صنایع دستی، براي خود، خانواده و شهرشان درآمدزایی کنند. آنان می توانند با نگاه

 
بلندمدت به ارزآوري نیز فکر کنند. 

این کارآفرین گفت: قطعا برخی از مشاغل سنتی در آینده از بین خواهند رفت یا اصلاح خواهند شد. اگرچه برخی از مشاغل از بین
می روند ولی مشاغل جدید وارد عرصه کار می شوند. روند تغییرات بسیار زیاد است و به همین دلیل نمی توانیم حدس بزنیم در آینده

 
به کدام مشاغل نیاز داریم. مهارت اندوزي و انتقال تجربه مهم ترین نکته در عرصه یادگیري و آموزش است. 

 
چالش هاي شغلی زنان بسیار زیاد است 



نفیسه عروجی یکی دیگر از اعضاي انجمن ملی زنان کارآفرین است. او نیز به مشکلات این حوزه اشاره کرده و گفت: اشتغال زنان،
چالشی بزرگ است. تعداد کمی از زنان با محدودیت ها مبارزه کرده و کارآفرینی می کنند. قوانین نیز از زنان حمایت نمی کند. زنان
شاغل در ایران نسبت به برخی کشورهاي پیشرفته شرایط نامناسب تري دارند. اگرچه جنس آسیب در شهرهاي کلان محدود به
حقوق کاري، تعارض هاي جنسی و کلامی می شود ولی زنان در شهرهاي مرزي آسیب هاي بدتري می بینند. ما در تمامی زمینه ها

 
حتی کارافرینی با تفکر زن ستیز روبرو هستیم. 

وي توضیح داد: ما در بخش زنان آسیب دیده در انجمن، بر اشتغال و کسب کارهاي آنها تمرکز می کنیم. همسران زنان آسیب دیده
عموماً باور دارند اشتغال و تولید محصولات از سوي زنان باعث می شود، زنانشان در مقابل آنها بایستد. این مردان ترجیح می دهند تا

 
در مضیقه مالی باشند ولی همسرانشان کار نکنند. برخی از فعالیت هاي انجمن درخصوص زنان زندانی است. 

او ادامه داد: ما گاه با زنان معتاد روبرو می شویم که خواهان کار بوده اند ولی از سوي همسر به دام اعتیاد افتاده اند. ما با مشکلات
بسیاري در حوزه کارآفرینی زنان در لایه هاي متفاوت جامعه روبرو هستیم. متاسفانه برخی از زنان که براي اشتغال زنان قدم برمی

 
دارند، خودشان هم با مشکلاتی روبرو می شوند. 

این کارآفرین توضیح داد: متاسفانه مشکلات شغل زنان ریشه در گذشته دارد. زنان تهرانی در سال 1301 می توانستد معلم یا
دعانویس شوند و اجازه فعالیت دیگري نداشتند. ما مشکلات فراوانی در حوزه فرهنگ داریم، ترویج فرهنگ جدید زمانبر است. ما در
تمامی ابعاد براي اشتغال زنان تلاش می کنیم. یکی از برنامه هاي انجمن، ترویج خرد جمعی و کار کردن زنان در کنار هم است.

 
امیدوارم نگاه مردان در خصوص اشتغال زنان تغییر کند و زنان بتوانند تاثیر بیشتري در حوزه اقتصاد داشته باشند. 

 
دولت به تولیدکنندگان کمک کند 

زهرا حسین پور یکی دیگر از زنان کارآفرین است. او که دبیر انجمن زنان مدیر کارآفرین است، اظهار داشت: کارگروه صنعت و تجارت
انجمن زنان کارآفرین با مسئولین وزرات صنعت وتجارت جلسات بسیارزیادي برگزارکرده است و به دستاورهاي مهمی رسیده است که
امیدواریم با اجرایی شدن آنها گام مهمی در تسهیل دغدغه هاي زنان کارآفرین درحوزه صنعت و تجارت برداریم. «شامخ اقتصاد» یا
همان PMI ، شاخصی براي توضیح رفاه زندگی است و درصنعت نیز کاربرد دارد. شامخ کل اقتصاد در مردادماه نسبت به تیرماه،

 
0.96واحد بهبوداشته است ولی دربخش صنعت ریزش کرده است. 

اوادامه داد: یکی از مشکلات ما تأمین مواد اولیه است. متأسفانه پالایشگاه هاي داخلی کشور با تولیدکنندگان همکاري نمی کنند و
مواد اولیه را در موعد مناسب در اختیار آنها قرار نمی دهند. وقتی مواد اولیه در دسترس تولیدکنندگان نباشد، آنها به ناچار وارد بازار

 
واسطه اي می شوند. حال آنکه دولت می تواند با مساعدت خود، این مشکل را حل کند. 

این کار آفرین توضیح داد: من همیشه یاد این جمله «جاشوا دیویدسون» از کارآفرینان مطرح دنیا می افتم که می گوید: بارها از
دیگران شنیده ایم «چقد خوش شانسی که مجبور نیستی روزي 8 ساعت کارکنی» این جمله کأملا درست است. من خوشبختم چون
به جاي روزي 8 ساعت کار از وقتی چشمانم باز می شود، کار می کنم وقتی هم چشمانم را می بندم در رویاهایم در جستجوي فرصت

 
هاي کسب و کار هستم. کارآفرینی یک سبک زندگی است و نه راهکاري براي ایجاد کسب و کار. 

وي در پایان گفت: درنهایت با توجه به چالش هاي موجود، راهکارهایی براي بهبود در توسعه کارآفرینی زنان از طرف انجمن زنان
کارآفرین با حضور فعال کمیته هاو کارگروه هاي مختلف پیشنهاد می شود که ایجاد نگرش مثبت نسبت به کارآفرینی زنان با کمک
تقویت الگوهاي مهارتی مدیریت کسب و کارها وکمک به ایجاد زیرساخت براي پایگاه اطلاعاتی زنان کارآفرین، از جمله این

راهکارهاست.



ابتکار: زندگی حضرت خدیجه(س) راهنما و پشتوانه انسان هاي بزرگ به ویژه

زنان کارآفرین است
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پیام سپاهان - بخشی از فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه کارآفرینی زنان در هفته
جهانی کارآفرینی طی جلسه اي آنلاین که امکان دسترسی به آن براي شهروندان ممکن و اطلاع رسانی شده بود، تشریح شد.

پیام سپاهان - بخشی از فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه کارآفرینی زنان در هفته جهانی

 
کارآفرینی طی جلسه اي آنلاین که امکان دسترسی به آن براي شهروندان ممکن و اطلاع رسانی شده بود، تشریح شد. 

بخشی از فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه کارآفرینی زنان در هفته جهانی کارآفرینی طی جلسه
اي آنلاین که امکان دسترسی به آن براي شهروندان ممکن و اطلاع رسانی شده بود، تشریح شد. به گزارش روابط عمومی معاونت، به
مناسبت این هفته جهانی و در روز "زنان وکارآفرینی"، نشستی مجازي براي گزارش برنامه ها و دستاوردهاي معاونت ریاست
جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه کارآفرینی زنان به صورت مشترك با همکاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي ارایه

 
گزارش بخشی از اقدامات این معاونت برگزار شد. 

معصومه ابتکار معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده در این جلسه آنلاین با تاکید بر اهمیت موضوع کسب وکار و کارآفرینی

 
زنان، از حضرت خدیجه (س) به عنوان الگویی موفق در عرصه اقتصادي و خانوادگی یاد کرد. 

وي با اشاره به جنبه هاي مختلف زندگی بانوي اول اسلام، بر لزوم توجه به ابعاد مختلف زندگی ایشان تاکید کرد و افزود: تاریخ با
انسان خودساخته و متکی به نفسی روبروست که در آن شرایط جزیره العرب، شیوه هاي درست تجارت و درآمد حاصل از دسترنج
خود را دنبال کرده و به ربا و زیاده خواهی آلوده نبوده، در حالی که از بزرگ ترین تجار زمان خود در آن منطقه به حساب می آمد.
حضرت خدیجه در حالی که راسته هاي تجاري در شام و یمن به نام ایشان بوده، در کنار وسعت کار تجاري اش از امور خیریه غافل

 
نشده و رسیدگی به ایتام در جاي جاي زندگی او مشهود است. 

معاون رییس جمهور گفت: متاسفانه آنچنان که باید به این شخصیت بزرگ پرداخته نشده، در حالی که ویژگی هاي ایشان پشتوانه
معنوي محکمی براي همه انسان ها و از جمله زنان کارآفرین است. در واقع زندگی حضرت خدیجه(س) راهنما و پشتوانه اي براي

 
انسان هایی است که آرمان هاي مهمی دارند؛ مثل زنان کارآفرین ایرانی. 

در ادامه برنامه خانم ها مینا غلامی به نمایندگی از زنان روستایی و پروین برادران به نمایندگی از بانوان کارآفرین و صاحب کسب وکار
شهري که دو تن از برگزیدگان انتخاب زنان کارآفرین برتر با آراي مردم و عضو پویش زنان نسل تحریم هستند به بیان دستاوردهاي

 
خود پرداختند. 

لازم به ذکر است که پویش زنان نسل تحریم و انتخاب زنان کارآفرین برتر با آراي مردم از فعالیت هایی است که با حمایت معاونت
ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده صورت می گیرد و تاکنون 120 نفر بانوي کارآفرین از شهرها و روستاهاي کشور توسط مردم

 
با راي دهی در سامانه اي به همین نام، برگزیده و مورد حمایت هاي معنوي قرار گرفته اند. 

بخش بعدي این برنامه به صحبت محمد صادق بیجندي ریاست سازمان جهاد دانشگاهی کشور که مجري پروژه ساماندهی مشاغل
خانگی است، اختصاص داشت. کارفرماي این پروژه معاونت ریاست جمهور در امور زنان و خانواده و ناظر آن وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی بوده و سازمان جهاد دانشگاهی با بهره مندي از ظرفیت هاي کارآمد خود این پروژه را به پیش برده که در این برنامه

 
دستاوردهاي آن بیان شد. 

مریم اردلان نیز از سوي موسسه کاردوك که بخشی از طرح توانمندسازي اقتصادي زنان سرپرست خانوار را اجرا می کنند، گزارش



 
اقدامات انجام شده را ارایه داد.  

خدیجه یارعلی و ساناز قربانی نمایندگان نهادهاي مدنی در این جلسه پروژه ها و سلسله وبینارهاي آموزشی ترویج کارآفرینی و طرح
"کسب وکار من" که با حمایت معاونت امور زنان و خانواده انجام می شود را تبیین کردند. مخاطبان این دوره ها جوانان، دانشجویان و

 
دختران فارغ التحصیل دانشگاهی هستند. 

مدیریت و جمع بندي جلسه با زهرا رهایی دبیر کارگروه کارآفرینی و اشتغال معاونت بود که وي نیز ضمن معرفی کارگروه به موضوع

 
بحران اقتصادي کسب وکارهاي کوچک و خرد ناشی ازکرونا پرداخت. 

 
رهایی ضمن تشریح الگوي استمرار کسب و کار در شرایط پس از کرونا به پرسش هاي حضار در این زمینه نیز پاسخ گفت. 

زهرا رهایی که خود از کارآفرینان و مدرس این رشته در دانشگاه است، افزود: معاونت امور زنان و خانواده اهتمام ویژه اي به موضوع
اشتغال و کارآفرینی، معیشت پایدار و بسترسازي در این خصوص دارد. مانند تلاش براي توجه دادن دستگاههاي اجرایی به اهمیت
موضوع کارآفرینی و ایجاد کسب وکار زنان درکنار توسعه کمی و کیفی نهادهاي مردمی فعال در این زمینه و رصد و پایش آمارهاي
موجود، و برنامه ها به گونه اي طراحی شده که گروه هاي مختلف زنان کارآفرین و صاحب کسب وکار، دختران دانشجو و فارغ

التحصیل دانشگاهی آماده ورود به بازار کار و بانوان علاقمند به ایجاد کسب وکار را در برداشته باشد.



کارآفرینی در اصفهان گسترش می یابد
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پیام سپاهان - (درخواست حذف این خبر) مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استاناصفهان با شرح اقدامات انجام شده در
هفته جهانی کارآفرینی گفت: هدف از این اقدامات گسترش شبکه بازیگران ...

پیام سپاهان - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استاناصفهان با شرح اقدامات انجام شده در هفته جهانی
کارآفرینی گفت: هدف از این اقدامات گسترش شبکه
بازیگران اکوسیستم کارآفرینی در استان و تجمیع ایده ها و

 
تجارب افراد بوده است. 

کامران کلانی در گفتوگو با خبرنگار ایمنا، با اشاره به هفته
جهانی کارآفرینی، اظهار کرد: 28 آبان ماه تا پنجم آذرماه
ماه هفته جهانی کارآفرینی است که در این مدت، کمپین
هاي رسمی براي ترویج کارآفرینی در دنیا با برگزاري

 
همایش هایی، افراد داراي ایده را به راه اندازي کسب و کارهایشان ترغیب می کنند. 

وي با بیان اینکه این رویدادها باعث ارتقا و ترفیع جایگاه کارآفرینان در جوامع نیز می شود، افزود: امروزه کارآفرینی، نوآوري و

 
خلاقیت یکی از معیارهاي تعیین توسعه یافتگی کشورها است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان تاکید کرد: در شرایط کنونی حاکم بر جامعه ما با توجه به تحریم ها و فشارهاي

 
اقتصادي ناشی از آن و علاوه بر این، شیوع ویروس کرونا باعث می شود رویکرد ایجاد اشتغال در صنعت تنها رویکرد موجود نباشد. 

 
کلانی افزود: توجه به اشتغال ارزان قیمت و ایجاد ارزش افزوده از آن به وسیله سرمایه هاي خرد، از الزامات جوامع کنونی است. 

وي ادامه داد: رویکرد اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان نیز گسترش شبکه بازیگران اکو سیستم کارآفرینی است؛ این
شبکه که شامل بخش هایی از نهادهاي مختلف دانشگاه ها، شتاب دهنده ها، دفاتر توسعه کارآفرینی و افراد کارآفرین است براي

 
هموارتر شدن اکو سیستم کارآفرینی این شبکه را در استان راه اندازي شد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: براي اولین بار شاهد اجماع بازیگران اجزا اکو سیستم کارآفرینی در استان

 
هستیم و این افراد تجارب خود را به بهترین شکل به اشتراك خواهند گذاشت. 

کلانی با اشاره به برنامه هاي اجرایی هفته جهانی کارآفرینی گفت: در این هفته برنامه هایی در سطوح استانی و ملی به صورت
وبینارهاي روزانه برگزار و هیئت امناي کانون کارآفرینی استان تشکیل شد و رتبه بندي کارآفرینان برتر استان در آن به تصویب رسید.
وي ادامه داد: همچنین ایجاد یک باشگاه کارآفرینی در استان به عنوان مرکز معتبر و داراي هویت که در آن اجزا و بازیگران کارآفرینی

 
بتوانند ایده هایشان را به اشتراك بگذارند از مصوبات هیئت امناي کانون کارآفرینی استان است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان در پاسخ به این سوال که رویکرد این اداره نسبت به جاي خالی هنر و صنایع
دستی در اکوسیستم کارآفرینی استان اصفهان چیست؟ گفت: کانون کارآفرینی استان در موضوع رتبه بندي کارآفرینان، دسته بندي
هاي 11 گانه انجام داد که کارآفرینی هنري و فرهنگی نیز از جمله آن است مقرر شد که کمیته هایی در کانون تشکیل شود و حوزه

 
خود و نحوه ایجاد خلاقیت و نوآوري و ظرفیت کارآفرینان این حوزه را بررسی کنند تا اصفهان در این زمینه فعال تر شود. 

کلانی با اشاره به وجود دفاتر مشاوره و خدمات کارآفرینی 37 گانه در استان، که 22 دفتر در شهرستان اصفهان مستقر است، اظهار
کرد: جمع این دفاتر در قالب انجمن صنفی دفاتر مشاوره و خدمات کارآفرینی تحت نظر وزارت کار فعالیت می کنند و رویکرد وزارت



کار در این موضوع نیز تخصصی بوده است؛ همچنین در پی آن هستیم که فعالیت هاي حوزه کارآفرینی را به صورت قانون مند در این

 
دفاتر تعریف کنیم؛ هر چقدر این دفاتر تقویت شود مشکلات کارآفرینان در این حوزه نیز کمتر خواهد شد. 

 
کد خبر 457284 

منبع: ایمنا



70 دستگاه ناوگان ریلی به بهره برداري رسید

منبع: تین نیوزشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/09/04

با حضور وزیر راه وشهرسازي و مدیرعامل راه آهن جمهوري اسلامی ایران و در مرحله هشتم از تولیدات ناوگان ریلی، 70
دستگاه ناوگان ریلی به ارزش 223 میلیارد تومان به بهره برداري رسید.

تین نیوز با حضور وزیر راه وشهرسازي و مدیرعامل راه آهن جمهوري اسلامی ایران و در مرحله هشتم از تولیدات ناوگان ریلی،

 
70 دستگاه ناوگان ریلی به ارزش 223 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

بطور کلی امسال در سال جهش تولید و در مجموع هشت مرحله، 521 دستگاه ناوگان ریلی به ارزش 1156 میلیارد تومان به بهره

 
برداري رسیده است که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، 20 درصد افزایش نشان می دهد. 

در این مرحله 67 دستگاه واگن باري نو، 2 دستگاه خودکشش ترنست نو و 1 دستگاه لکوموتیو بازسازي شده به بهره برداري رسید که
با ورود این تعداد ناوگان به شبکه ریلی که صد درصد در شرکت هاي داخلی تولید و یا بازسازي شده، براي 234 نفر اشتغال زایی

 
شده و صرفه جویی ارزي 2/8 میلیون یورویی به دنبال داشته است. 

واگن پارس، فولاد درخشان، مپنا لکوموتیو و واگن سازي کوثر، شرکت هاي سازنده و بازسازي کننده ناوگان در این مرحله هستند و

 
شرکت هاي سرمایه گذار این ناوگان پویا ترابر پیشتاز، آذرکیا تجارت، حمل ونقل ریلی رجا و مپنا است. 

گفتنی است که امروز در این مراسم، همچنین اولین لکوموتیو پارس 33 و خط تولید لکوموتیو شرکت واگن پارس به بهره برداري
رسید. همچنین متعاقبا اخبار تکمیلی از مراسم و مشروح سخنرانی وزیر راه و مدیرعامل راه آهن ج.ا.ا به سمع و نظرتان خواهد رسید...

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



لزوم خروج فرهنگ از دایره کالاهاي مصرفی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/09/04

خبرگزاري آریا - معاون فرهنگی، گردشگري و صنایع
خلاق دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي
گفت: از آنجایی که فرهنگ همواره در صدر فعالیت هاي
مهم یک جامعه بوده است، باید از دایره کالاي مصرفی
خارج شود. به اعتقاد من پارك هاي علمی و فناوري باید به
صورت موضوعی به فعالیت هاي خود ادامه دهند تا بتواند

 
به اهداف اقتصادي معین در نظر گرفته شده برسند. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از خبرگزاري سینا،
محمدعلی وکیلی در آیین امضاي تفاهم نامه همکاري بین

دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و پارك ملی علوم، فناوري هاي نرم با اشاره به اهمیت مناطق اقتصادي در اجرایی
شدن تفاهم نامه ها گفت: موضوع مورد اهمیت در شرایط فعلی مناطق آزاد این است که تا کنون تفاهم نامه هاي بسیاري منعقد شده
است؛ اما شمار آنانی که به اجرا در آمده بسیار کم است. در کل، منطقه آزادي مانند کیش نظر افراد و ارگان هاي زیادي را براي
همکاري جلب کرده است؛ اما کمتر تفاهم نامه اي به مرحله اجرا رسیده است که امیدواریم این نگرش سمت و سوي دیگري پیدا کند

 
و در راستاي عملی شدن گام بردارد. 

به گفته وکیلی، در منطقه آزاد کیش فرهنگسراي به نسبت وسیعی وجود دارد که می تواند بستر خوبی براي فعالیت هاي فرهنگی

 
درج شده در این تفاهم نامه باشد. 

وي با اشاره به اهمیت رسانه ها در پیشبرد اهداف مراکز علمی و فناوري و شناخته شدن آن ها گفت: هیچگاه با تعدد رسانه ها موافق
نبودم و نیستم اما خبرگزاري سیناپرس با وجود اینکه به عنوان تنها خبرگزاري رسمی که به صورت تخصصی در زمینه ترویج علم

 
فعالیت می کند، می تواند فرصت غنیمتی براي شناخته شدن مراکز فعال در عرصه علم و فناوري باشد. 

 
ایجاد شهرك صنایع خلاق در کیش؛ یک گام مهم اشتغال زایی 

رییس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی معتقد است؛ وجود بسترها براي فعالیت صنایع فرهنگی می تواند در کیش

 
نقش آفرینی مهمی در زمینه اشتغال و صادرات داشته باشند. 

محمد حسین ایمانی خوشخو، نیز در این مراسم با اشاره به اهمیت بعد اقتصادي فرهنگ گفت: پس از چهل سال فعالیت در حوزه
فرهنگی و هنري به این نتیجه رسیدیم که فرهنگ باید خودش به عنوان یک مولد اقتصادي شناخته شود. با توجه به تجربیاتی که
کشورهاي پیشرو در این زمینه داشتند، دریافتیم که با بهره گیري از ظرفیت هاي پارك هاي علمی و فرهنگی می توانیم به این هدف
نائل شویم. در حقیقت فرهنگ را باید در بستر خود قرار دهیم تا بتوانیم از آن یک مولد اقتصادي بسازیم. هنرمند باید بداند که تنها

 
نباید براي دلش کار کند و نگاهی هم به نیازهاي بازار داشته باشد. 

ایمانی افزود: تلاش ما در پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی در راستاي توسعه مکانی است و آن مولفه اي که می
تواند منطقه آزادي مانند جزیره کیش را متمایز کند، وجود بسترها براي فعالیت صنایع فرهنگی است. به اعتقاد من این نوع صنایع
می تواند در کیش نقش آفرینی مهمی در زمینه اشتغال و صادرات داشته باشد. در واقع ما می توانیم ظرف چند ماه شهرك صنایع



 
خلاق را در کیش دایر کنیم. 

به گفته رییس پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی، در شرایط فعلی جامعه درآمدهاي سنتی پاسخ شرایط اقتصادي

 
اهالی فرهنگ را نمی دهند و باید به سمت درآمدهاي جدید رفت که کمتري وابستگی را به خارج داشته باشند. 

گفتنی است؛ در جریان این مراسم، «محمد علی وکیلی» از شرکت هاي دانش بنیان مستقر در پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و
صنایع فرهنگی بازدید کرد. این شرکت ها در بخش هایی همچون گردشگري، هنري، فیلم و محتواي دیجیتال، کتاب، دکوراسیون،
آموزش کودکان، سرمایه گذاري، محتواي صوت و تصویر، مدیریت کسب و کار و طراحی و بسته بندي محصولات فرهنگی مشغول بکار

 
هستند. 

همچنین در این بازدید و نیز مراسم انعقاد تفاهم نامه، «جعفر آهنگران» معاون برنامه ریزي، «علی حسنلو» مدیر فرهنگی، هنري و
اجتماعی، «صدیقه توکل» مدیر توسعه صنایع فرهنگی و خلاق دبیرخانه شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي و معاونین و مدیران

 
پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی حضور داشتند. 

گفتنی است؛ این تفاهم نامه روز دوشنبه (3 آذرماه) در پارك ملی علوم و فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی منعقد و مبادله شد.



کمپرس هاي تسکین درد از هسته خرما تولید شد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/09/04

ایران اکونومیست-محققان کشور موفق به تولید کمپرس هاي ارگانیک براي تسکین دردهاي عضلانی با هسته خرما شدند؛ در
هر یک از این پک هاي آنتی باکتریال، 7کیلو هسته خرما استفاده می شود.

لیلا جمالی راد، مدیر واحد فناور فعال در عرصه تجهیزات
پزشکی در زیست بوم کارآفرینی استان خوزستان مستقر
در مرکز رشد خرمشهر در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار
کرد: این شرکت با هدف تولید تجهیزات مورد نیاز کشور

 
تاسیس شده و توانسته به اهداف مهمی دست پیدا کند. 

وي افزود: ما توانستیم کمپرس گرم و سرد ارگانیک را براي

 
اولین بار با هسته خرما به تولید برسانیم. 

وي با بیان اینکه این کمپرس براي دردهاي اسکلتی و

 
عضلانی بدنی و مفصلی است، گفت: این کیسه صددرصد طبیعی و فرآوري شده از هسته خرما است. 

جمالی راد خاطر نشان کرد:این کمپرس هاي گرم و سرد خاصیت آنتی باکتریال و ضد میکروب دارد و ما اولین شرکت هستیم که در

 
تولید کمپرس ها از خرما اقدام کردیم. 

به گفته جمالی راد در این کمپرس، ماهیت هسته خرما حفظ می شود و در عین حال به عنوان تسکین دهنده مورد استفاده قرار می

 
گیرد. 

وي با بیان اینکه در ساخت این کمپرس از فناوري با فرآوري خاصی استفاده کردیم، گفت: این محصول با فرمولاسیون خاصی تهیه

 
شده و این فناوري و فرآوري پیاده سازي شده منجر به خاصیت آنتی باکتریال و ویروس و باکتري شده است. 

مدیر شرکت گفت: این کمپرس ارگانیک علاوه بر تسکین دردهاي مفصلی، عضلانی و... به عنوان هاتپک هاي فیزیوتراپی نیز قابل

 
استفاده هستند. 

وي گفت: هاتپک هاي مورد استفاده در مراکز فیزیوتراپی و کلینیک ها برقی و عمومی هستند که استفاده از این کمپرس ها می تواند

 
در کاهش مصرف برق و جلوگیري از انتقال ویروس و باکتري به فرد بعدي جلوگیري کند. 

جمالی راد با بیان اینکه ازمهم ترین مزایاي محصول ماندگاري آن است، گفت: این محصول حداقل تا پنج سال ماندگاري و قابلیت

 
استفاده مجدد دارد. 



مدیر شرکت با بیان اینکه این محصول قابل استفاده مراکز درمانی، فیزیوتراپی، استفاده عمومی و...است، گفت: هر کمپرس به 7کیلو

 
هسته خرما نیاز دارد و ما اکنون در مرحله اي هستیم که ماهانه دو هزار کمپرس را تولید می کنیم. 

مهر



افزایش سرمایه هاي ملی از طریق ایجاد زنجیره ارزش پتروشیمی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/09/04

فصل اقتصاد - نماینده مجلس شوراي اسلامی گفت: پتروشیمی می تواند ارزش سرمایه هاي ملی را از طریق ایجاد زنجیره
ارزش افزوده بالا ببرد، از این رو سرمایه گذاري در طرح هاي پتروشیمی، چشم انداز روشنی از این صنعت ارائه می کند.

فصل اقتصاد - نماینده مجلس شوراي اسلامی گفت:
پتروشیمی می تواند ارزش سرمایه هاي ملی را از طریق
ایجاد زنجیره ارزش افزوده بالا ببرد، از این رو سرمایه
گذاري در طرح هاي پتروشیمی، چشم انداز روشنی از این

 
صنعت ارائه می کند. 

جلیل رحیمی جهان آبادي ، با اشاره به اینکه صنعت
پتروشیمی نقش مهمی در توسعه کشور ایفا می کند، گفت: توسعه هرچه بیشتر صنعت پتروشیمی افزون بر جلوگیري از خام فروشی،

 
مواد اولیه صنایع پایین دستی را براي تقویت تولید ملی و توسعه اقتصادي کشور فراهم می کند. 

وي با بیان اینکه این صنعت در بخش هاي مختلف و در تقویت زیرساخت ها موفقیت هاي خوبی به دست آورده است، افزود:
پتروشیمی ارزش سرمایه هاي ملی را از طریق ایجاد زنجیره ارزش افزایش داده است، از این رو سرمایه گذاري در طرح هاي

 
پتروشیمی، چشم انداز روشنی از این صنعت ارائه می کند. 

این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: توسعه صنعت پتروشیمی و تکمیل زنجیره
ارزش در اولویت طرح هاي توسعه اي این صنعت قرار دارد و در این مسیر بخش خصوصی می تواند بیش از گذشته نقش آفرین باشد.
رحیمی جهان آبادي به نقش اشتغال زایی صنعت پتروشیمی اشاره کرد و گفت: امروزه اشتغال یکی از ارکان توسعه و پیشرفت

 
کشورهاست و یکی از صنایعی که به افزایش اشتغال در کشور کمکی بسزا می کند صنایع وابسته به پتروشیمی است. 

این نماینده مجلس یازدهم عنوان کرد: روند رو به رشد پتروشیمی، نشان می دهد این صنعت می تواند در توسعه صادرات غیرنفتی
نقش اساسی ایفا کند. مسیر پیشرفت و توسعه صنعت پتروشیمی هیچ گاه و حتی با تحریم نیز متوقف نمی شود.



دستیابی به رکورد بالاترین حفاري اکتشافی طی 7 سال اخیر/ بیش از 61

هزار متر حفاري اکتشافی در هشت ماه نخست امسال انجام شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/09/04

فصل اقتصاد - بهروز رحمتی معاون توسعه و اکتشافات شرکت مس گفت: شرکت ملی صنایع مس ایران در حوزه اکتشافات،
در هشت ماهه نخست امسال موفق به ثبت رکورد 61 هزار 512 متر حفاري اکتشافی شد که این میزان حفاري بالاترین

رکورد 7 سال اخیر بوده است.

فصل اقتصاد - بهروز رحمتی معاون توسعه و اکتشافات
شرکت مس گفت: شرکت ملی صنایع مس ایران در حوزه
اکتشافات، در هشت ماهه نخست امسال موفق به ثبت
رکورد 61 هزار 512 متر حفاري اکتشافی شد که این

 
میزان حفاري بالاترین رکورد 7 سال اخیر بوده است. 

به گزارش فصل اقتصاد، رحمتی با بیان اینکه با این رویکرد
و تمرکز جدي شرکت مس بر روي موضوع اکتشافات تا 5

سال آینده حداقل 500 هزار حفاري اکتشافی را می توان محقق کرد گفت: شرکت ملی صنایع مس ایران طی سنوات 1395 تا سال
1397 به صورت میانگین سالانه در حدود 37 هزار متر حفاري اکتشافی انجام داده و سال گذشته این میزان حفاري به بیش از 70
هزار متر و امسال نیز به بیش از 100 هزار حفاري اکتشافی خواهد رسید که بالاترین رکورد حفاري شرکت طی 7 سال اخیر خواهد

 
بود. 

وي افزود: صنعت مس در دنیا و کشور ما از موقعیت بسیارممتازي برخوردار است و بدون شک این صنعت استراتژیک با بیشترین
مزیت جهت سرمایه گذاري در صدر صنایع معدنی کشور قرار خواهد گرفت، چراکه این صنعت، این ظرفیت را دارد که از بالاترین

 
حاشیه سود در بین فلزات برخوردار باشد. 

مس تنها فلزي است که قیمت کنونی آن هم اکنون از قیمت هاي پیش از شیوع بیماري کرونا نیز پیشی گرفته است و به رکورد بیش

 
از 2 سال اخیر خود یعنی حدود 7300 دلار بر تن رسیده است 

رحمتی با بیان این که یکی از دلایل این جایگاه، وجود همیشگی بازار مصرف مس و عدم امکان جایگزینی مس با فلزات دیگر است

 
گفت: با توجه به جایگاه بازار مس در جهان، اکتشافات و افزایش ذخایر مس جهانی از اهمیت خاصی برخوردار است. 

رحمتی ادامه داد: بیش از 4 درصد ذخایر مس جهان به ایران اختصاص دارد که بخش قابل توجهی از ذخایر مس ایران در چند سال
اخیر کشف شده است. به لحاظ رتبه بندي نیز ایران داراي رتبه هشتم ذخایر مس در جهان است، این در حالی است که حجم ذخایر
قطعی کشف شده مس ایران تاکنون افزون بر 7 میلیارد تن ماده معدنی با عیار 45صدم درصد برآورده شده است که هر ساله با انجام

 
اکتشافات جدید بر میزان این ذخایر ارزشمند افزوده می شود. 

وي با اشاره به اینکه عیار نرمال بازار جهانی حدود نیم درصد است، از همین رو عیار ذخایر ایران نیز عیار ارزشمندي به شمار می رود،
گفت: موضوع قابل توجه آن است که این میزان ذخایر، مربوط به اکتشافات درصد کوچکی از مساحت ایران است و مناطق زیادي از
کل مساحت کشور هنوز مورد عملیات اکتشافات تفضیلی قرار نگرفته است. بدون شک با تکمیل عملیات اکتشافی مذکور، ذخایر
معدنی بسیار بالایی در کشور می توان پیش بینی کرد که با عنایت به قرارگرفتن ایران بر روي یکی از مهمترین کمربندهاي جهانی



 
مس دنیا، می تواند سهم بزرگی از ذخایر اکتشافی آتی مربوط به حوزه مس باشد. 

معاون توسعه و اکتشافات شرکت مس در ادامه با تاکید بر این که سرمایه گذاري در حوزه فرآوري مس موجب ارزآوري براي کشور و
اشتغال زایی و برکت فراوان خواهد شد، گفت: اگر روند قیمت این فلز ارزشمند در چند ماه گذشته را دنبال کنید، مشاهده خواهید
کرد که قیمت تمام فلزات به دلیل شیوع ویروس کرونا روند کاهش شدیدي را در پیش گرفتند و زمانی که به قیمت هاي اولیه خود
بازگشتند، چندان با افزایش قیمت بالایی روبه رو نشدند، اما در این میان، مس تنها فلزي است که قیمت کنونی آن هم اکنون از
قیمت هاي پیش از شیوع بیماري کرونا نیز پیشی گرفته است و به رکورد بیش از 2 سال اخیر خود یعنی حدود 7300 دلار بر تن

 
رسیده است. 

رحمتی تصریح کرد: بررسی مقایسه وضعیت قیمتهاي جهانی مس در بازار بورس لندن با سایر فلزات پایه مانند آلومینیوم، سرب،
روي، نیکل و قلع - حتی طی 15 سال گذشته به وضوح نشان دهنده جایگاه برتر و ممتاز مس در جهان از منظر سودآوري است.



اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/09/04

فصل اقتصاد - وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي تعامل هم
افزاي دانشگاه و صنعت نام برد و گفت: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي این الگو باشد.

فصل اقتصاد - وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي
دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي
تعامل هم افزاي دانشگاه و صنعت نام برد و گفت: سند فرا
بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي این

 
الگو باشد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، رضا اردکانیان، وزیر نیرو صبح
امروز در آئین گشایش سومین کنگره علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران که به صورت ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده
نگري در صنعت آب و فاضلاب ایران به میزبانی شیراز برگزار شد، اظهار داشت: تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و
دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار گرفته است. یکی از جدیدترین مدل هاي ارتباط موثر و کارآمد دانشگاه و صنعت که
به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این دو نهاد تاثیرگذار در پیشرفت کشور، مناسب باشد، الگوي «تعامل سه جانبه

 
دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع

 
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

اردکانیان خاطرنشان کرد: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره
وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد. 

وي گفت: با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم
از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و ...، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره
وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات

 
آن اشاره کرد. 

وزیر نیرو همچنین گفت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و



کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است.  

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

اردکانیان تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا

 
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

وزیر نیرو در عین حال اظهار داشت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري
(پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب

 
5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

اردکانیان افزود: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه

 
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

وزیر نیرو گفت: در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با
لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن
پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به

 
عینیت مبدل سازد.  

وي افزود: در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی،
پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام

 
توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است.  

وي در عین حال گفت: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات
اقلیمی، فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با
نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست.  

اردکانیان اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است



نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان

 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است.  

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند.  

وي در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور در این کنگره گفت: انتظار می رود
مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت و نیل به هدف

 
هاي آرمانی آن را فراهم آورد. 

انتهاي پیام/



حمایت از ازدواج جوانان و زوجین نابارور در طرح جدید بسیج

منبع: نماشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/09/04

رئیس بسیج جامعه زنان کشور گفت: طرح بهداشتی شهید سلیمانی از سوي بسیج با هدف کمک به مدافعان سلامت در
شرایط اضطراري کرونایی تدوین و از ابتداي آذر ماه در برخی استان ها به اجرا رسیده است.

رئیس بسیج جامعه زنان کشور گفت: طرح بهداشتی شهید سلیمانی از
سوي بسیج با هدف کمک به مدافعان سلامت در شرایط اضطراري
کرونایی تدوین و از ابتداي آذر ماه در برخی استان ها به اجرا رسیده

 
است. 

به گزارش نما، دکتر مینا بیابانی رییس بسیج جامعه زنان کشور درباره
برنامه هایشان در هفته بزرگداشت بسیج عنوان کرد: خواهران بسیجی
ما از همان ابتداي شیوع ویروس کرونا ورود جدي و موثري براي
مقابله با این بیماري و کمک به مردم داشتند. در هفته بزرگداشت

 
تشکیل بسیج ده ها میلیونی، به تناسب شرایط سعی کردیم عمده برنامه هایمان در همین راستا باشد. 

وي در ادامه افزود: این روزها در هفته بسیج به سر می بریم ما هم برنامه هایی براي این ایام در نظر گرفتیم که شامل رزمایش
فرهنگی ـ اجتماعی خدمت مومنانه براي عزیزان بسیجی است که در آن به فعالیت هاي فرهنگی، بصیرت افزایی و هم ارائه مشاوره به
خانواده ها در موضوعات مختلف خانوادگی، تهیه سبدهاي معیشتی به نیازمندان و فعالیت هاي مددکاري براي آسیب دیدگان

 
اجتماعی می شود. 

وي با بیان اینکه در این مدت هم وطنان زیادي از ما به دلیل ویروس کرونا یا فوت کرده یا در شرایط سخت بیماري هستند و
متأسفانه هنوز عده زیادي خیلی مسائل بهداشتی را رعایت نمی کنند، افزود: به همین مناسبت ما طرح شهید سلیمانی را که یک

 
طرح بهداشتی براي مواجه با ویروس کرونا و جلوگیري از انتقال زنجیره بیماري است، تدوین و به وزارت بهداشت ارسال کردیم. 

 
آغاز اجراي طرح شهید سلیمانی در راستاي همکاري با مدافعان سلامت 

بیابانی با اشاره به اینکه براساس این طرح پیوند بسیج و وزارت بهداشت براي مقابله با بیماري بیشتر می شود، گفت: طرح شهید
سلیمانی داراي چند وجه است . یک وجه آن غربالگري است که با کمک برادران بسیجی در گروه هایی متشکل از یک پزشک، چهار
پرستار و یازده به ورز با تجهیزات کامل در محلات فعال می شود. خانواده هایی که بیمار دارند و با مراکز درمانی و 4030 تماس می
گیرند، بسیجیان محلات سریع به درب منازلشان می روند و چنانچه بیمارشان نیاز به بستري بیمارستانی دارد، آنها را منتقل و در

 
صورت نیاز کمک به قرنطینه شخص بیمار و خانواده شان می کنند. 

رییس بسیج جامعه زنان کشور در پاسخ به این سوال که آیا این طرح اجرایی شده یا قرار است اجرا شود، گفت: این طرح از ابتداي
آذر ماه کلیک خورده و الان در برخی استان ها در حال اجرایی شدن است. الان آمار دقیق از کادر فعال ندارم اما قرار است به تناسب
نیاز در شهرها تیم هایی تشکیل شوند که یک بخش هم خواهران بسیجی هستند و در گروه هاي مختلف از جمله با دیدن آموزش در



سطح کمک به مدافعان سلامت و در گروه هاي مشاوره براي کمک به خانواده ها فعال شوند. قرار است خود خواهران بسیجی در

 
محلات مبتلایان را رصد کرده و در سطوح مختلف به خانواده هاي آنها مشاوره و کمک هاي معیشتی می رسانند. 

وي در پاسخ به سوال دیگري مبنی بر اینکه آیا فعالیت بسیجیان در زمینه تولید ماسک و توزیع اقلام ضدعفونی هنوز در محلات ادامه
دارد یا خیر، گفت: بله هنوز عزیزان بسیجی در تهیه ماسک، مواد ضدعفونی و دوخت لباس هاي بیمارستانی فعال و این اقلام را رایگان

 
به مردم توزیع می کنند. 

 
مرحله سوم کمک مومنانه بسیج تا ماه شعبان ادامه دارد 

رییس بسیج جامعه زنان کشور درباره کمک مومنانه و فعالیت بسیج در این زمینه نیز توضیح داد: در حال حاضر در مرحله سوم کمک
مومنانه هستیم که از ماه ربیع الاول شروع و تا ماه شعبان ادامه دارد. منتها این مرحله متنوع تر خواهد بود به طور مثال در بحث
اشتغال زنان سرپرست خانوار بسیجیان فعال خواهند شد و پس از رصد این بانوان به آنها مهارت آموزي می شود، همچنین به خانواده
هاي نیازمند کمک معیشتی می شود و فعالیت هایی هم در عرصه مسکن مردم و اجاره بهاي خانه ها با کمک خیرین محل صورت

 
خواهد گرفت. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا آماري از کمک مومنانه در این دوره در دست دارد، گفت: بله وجود دارد اما درحال حاضر در دست
ندارم و نمی خواهم حدودي خلاف واقع مطرح کنم. در ادامه کمک مومنانه کمک به آزادي زندانیان جرائم غیر عمد محلات ، تقویت
بنیه علمی دانش آموزان و کمک به تهیه اقلام آموزشی مثل تبلت با کمک خیرین محلات و تدریس خصوصی مدرسان داوطلب براي

 
دانش آموزان در محلات صورت خواهد گرفت. 

 
تدوین 2 طرح جدید در آستانه هفته بسیج 

بیابانی درباره دو طرح جدید ابلاغی شان به رده هاي خواهران در آستانه هفته بسیج گفت: یکی از این طرح ها در راستاي تحکیم و
تقویت بنیان خانواده ها شامل کمک به ازدواج آسان جوانان است به طور مثال در پایگاه هاي مقاومت و صندوق هاي قرض الحسنه
مبالغی به صورت وام و کمک بلاعوض براي کمک به زوج هاي جوان در نظر گرفته خواهد شد تا بتوانند براي خرید لباس عروس و

 
داماد، جهیزیه، گرفتن تالار و سفره عقد حمایت شوند. رصد نیازمندان نیز با کمک خیرین و معتمدین محلات صورت می گیرد. 

وي در ادامه افزود: در ادامه همین طرح رشد محلات به لحاظ فرهنگی و اجتماعی در نظر گرفته شده که قرار است سبک زندگی
اسلامی ایرانی را در محلات جاري کنند، به طور مثال اگر محلات پزشک، روان شناس، مشاور ، دانشجو، معلم و .. دارند، فراخوان می

 
دهیم تا هر داوطلبی به کمک خانواده ها بیایند. 

رییس بسیج جامعه زنان کشور ، طرح دوم را در راستاي سیاست افزایش جمعیت براي مقابله با بحران در سال هاي آتی به شمار آورد
و گفت: براین اساس دو برنامه داریم نخست حمایت از خانواده هاي نابارور که نیاز به کمک هاي دارو و درمان و جراحی و مشکل مالی
دارند باکمک معتمدین محل آنها را یافته و در راستاي رفع نیازشان از آنها حمایت میکنیم و دوم فرهنگ سازي مناسب در قالب

 
کارگاه هاي آموزشی براي باروري بیشتر و آموزش فرزندآوري براي نشاط ، رشد فکري و تحرك خانواده ها است. 

وي در پاسخ به این سوال که چه تعداد نیروي بانوان در هر پایگاه بسیج فعال است، گفت: بسته به محله و پایگاه آن در شهرها دارد در
یک پایگاه بالغ بر 500 تا 600 نیروي بسیجی فعال هستند اما پایگاه دیگر نیاز به 50 تا 60 نیرو دارد حال تلاش داریم با ابلاغ این دو



طرحی که مطرح شد ، در آینده نزدیک شاهد اتفاقات خوبی باشیم و گزارش آنها را ارائه کرده تا بلکه در زمینه کاهش آسیب هاي

 
فرهنگی و اجتماعی قدمی برداشته باشیم. 

منبع: فارس



150 هزار دانش آموز معلول تحت پوشش بهزیستی هستند

منبع: نماشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/09/04

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: 150 هزار دانش آموز داراي معلولیت تحت پوشش خدمات تخصصی فنی و توانبخشی
بهزیستی هستند و برخی آنها از حمایت هاي مادي و معیشتی نیز برخوردار می شوند.

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: 150 هزار دانش آموز
داراي معلولیت تحت پوشش خدمات تخصصی فنی و
توانبخشی بهزیستی هستند و برخی آنها از حمایت هاي

 
مادي و معیشتی نیز برخوردار می شوند. 

به گزارش نما ،وحید قبادي دانا روز سه شنبه در مراسم
امضاي تفاهم نامه همکاري سازمان بهزیستی و سازمان
آموزش و پرورش استثنایی کشور در محل بهزیستی افزود:
حدود 78 هزار نفر از دانش آموزان داراي معلولیت کمک
هزینه تحصیلی مختصري از بهزیستی دریافت می کنند اما
توانمندسازي آنها در جامعه با فعالیت هاي حرفه آموزي و

 
کارگاههاي تولیدي در اولویت است. 

وي خاطرنشان کرد: بیش از 1600 مجموعه مرکز غیر دولتی روزانه در کشور فعال است که به بیش از 50 هزار نفر از افراد داراي

 
معلولیت خدمات ارائه می کند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: متاسفانه خانواده هاي افراد داراي معلولیت در فشار و مضیقه هستند. فرد معلول در خانواده،
هزینه هاي فاجعه باري بر خانواده ها حتی خانواده هاي متمول وارد می کند و آنها را به خط فقر نزدیک می کند بنابراین خدمات

 
رسانی به آنها توفیق می خواهد. 

قبادي دانا با بیان اینکه دو سازمان بهزیستی و آموزش و پرورش استثنایی در کشور می توانند در حوزه آموزش براي افراد داراي
معلولیت فعالیت مشترك داشته باشند، گفت: ویژه کردن، خاص دیدن یا ایزوله کردن افراد داراي معلولیت مدنظر نیست بلکه هدف ما

 
تلفیق اجتماعی است. 

وي اضافه کرد: بخشی از دانش آموزان داراي معلولیت که شرایط خاص دارند در مدارس استثنایی ساماندهی شدند و بخش دیگر نیز
در مدارس پذیرا و عادي تحصیل می کنند اما تلاش می کنیم که همه دانش آموزان داراي معلولیت بتوانند در مدارس عادي حضور

 
داشته باشند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به سابقه طولانی مدت فعالیت مدرسه باغچه بان در کشور افزود: امروز در دانشگاه آزاد اسلامی
دانشکده ویژه اي به نام واحد فرشتگان فعال شده اما مطلوب این است که افراد داراي معلولیت در کنار افراد عادي تحصیل کنند و

اینکه همه مدارس پذیراي افراد و دانش آموزان داراي معلولیت شوند به زمان نیاز دارد. 



قبادي دانا تاکید کرد: نیاز است در سرفصل هاي آموزشی همه دانش آموزان نحوه مواجهه با افراد داراي معلولیت و خانواده هاي آنها

 
به طور مستمر آموزش داده شود و پذیرا بودن افراد داراي معلولیت به تمام جامعه تعمیم داده شود. 

 
وي ادامه داد: همچنین مدارس باید از لحاظ فیزیکی براي پذیرش افراد داراي معلولیت از جمله نابینایان و ناشنوایان آماده شوند. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به رتبه هاي علمی خوب و رشد چشمگیر تحصیلی افراد داراي معلولیت گفت: امروز مطالبه

 
اشتغال معلولان در ادارات نشان دهنده آماده بودن زمینه تحصیلی براي آنها است. 

قبادي دانا افزود: تجهیزات مناسب سازي شده براي تحصیلات یکی دیگر از نیازهاي افراد داراي معلولیت است بنابراین مناسب سازي

 
باید در تجهیزات مدارس ایجاد شود و معلمان مدارس آموزش لازم را در مواجهه با دانش آموزان معلول ببینند. 

وي تصریح کرد: اکنون 12 هزار دانشجو تحت پوشش بهزیستی در دانشگاه هاي غیر دولتی تحصیل می کنند و همچنین حدود دو

 
هزار نفر از دانشجویان معلولی که در مدارس دولتی تحصیل می کنند هر ترم مبالغی روي کارت آنها شارژ میشود. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با تاکید بر اهمیت هدایت تحصیلی افراد داراي معلولیت اظهار داشت: سازمان آموزش و پرورش
استثنایی کشور باید زمینه را براي هدایت تحصیلی افراد داراي معلولیت آماده کند تا آنها در رشته هاي متناسب با نوع معلولیت خود

 
تحصیل کنند البته بهتر است آماده سازي شغلی آنها در کارگاه هاي حرفه آموزي صورت گیرد. 

قبادي دانا با قدردانی از سازمان آموزش و پرورش استثنایی براي تلاش در آماده سازي و تسهیل حمل و نقل براي افراد داراي
معلولیت گفت: شیوع کرونا و آموزش از راه دور زمینه اي را براي افراد داراي معلولیت که حمل و نقل آنها به سختی انجام می شد

 
فراهم آورده تا از آموزش هاي مجازي بهره ببرند. 

وي اضافه کرد: همچنین تلاش سازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور براي مناسب سازي نرم افزار شاد براي نابینایان و ناشنوایان

 
قابل ستایش است. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: امروزه گسترش مراکز شبانه روزي نگهداري افراد داراي معلولیت فضیلتی براي جامعه نیست بلکه

 
میزان حضور معلولان درون جامعه و فعالیت اجتماعی آنها نشان دهنده شرایط مناسب در جوامع است. 

قبادي دانا افزود: اهتمام ویژه ما مناسب سازي جوامع مبلمان شهري ساختارهاي مناسب بوده که در ستاد هماهنگ سازي مناسب
سازي کشور جلساتی را داشته ایم و هدف ما این است که افراد داراي معلولیت به اندازه کافی از توانمندي فردي خانوادگی و اجتماعی

 
بهره مند شوند. 

ایرنا



تشریح اقدامات بسیج جامعه زنان کرمانشاه/ از فعالیت هاي گروه هاي جهادي

تا اجراي طرح کرامت

منبع: مرصاد نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/09/04

مسئول بسیج جامعه زنان سپاه حضرت نبی اکرم(ص)
مطرح کرد: تشریح اقدامات بسیج جامعه زنان کرمانشاه/ از
فعالیت هاي گروه هاي جهادي تا اجراي طرح کرامت
مرصاد نیوز: مسئول بسیج جامعه زنان سپاه حضرت نبی
اکرم(ص) استان کرمانشاه به مناسبت هفته بسیج اقدامات

 
قشر بسیج جامعه زنان استان را تشریح کرد. 

فرشته همتی در گفتگو با خبرنگار مرصاد با گرامیداشت
هفته بسیج و با بیان اینکه شعار محوري هفته بسیج امسال با عنوان بسیج، پیشرو خدمت و امید آفرین است،اظهار داشت: رسالت

 
بسیج خواهران در راستاي تحقق آرمانهاي حضرت امام(ره) و فرمایشات مقام معظم رهبري است. 

وي با اشاره به فعالیت امروزه بسیج در عرصه هاي مختلف افزود: بسیج خواهران از تامین سلامت اجتماعی و مقابله با ناهنجاري هاي
اجتماعی – تربیت و معرفی الگوي فاطمی ، مصون سازي و پیشگیري و مقابله با تهدیدات جنگ نرم در حوزه مسائل زنان و خانواده،

 
عمق بخشی معنوي و بصیرت دینی نقش بسزایی دارد. 

مسئول بسیج جامعه زنان سپاه حضرت نبی اکرم(ص) استان کرمانشاه ضمن تشریح خدمات و فعالیتهاي قشر بسیج جامعه زنان خاطر
نشان کرد: یکی از برنامه هاي مهم و کاربردي در مناطق حاشیه نشین برنامه طرح کرامت با هدف کاهش آسیب هاي اجتماعی است
که از جمله فعالیت هایی که در راستاي این طرح انجام گرفته می توان به برگزاري جلسات فرزند پروري و ترویج فرزند آوري و مهارت
هاي زندگی ، تجلیل از زنان و دختران نمونه ، فعالیت در راستاي کاهش اعتیاد، حمایت هاي شغلی، خدماتی، مالی، معنوي و...از زنان

 
و دختران بی سرپرست و بد سرپرست در معرض آسیب اشاره کرد. 

وي افزود: همچنین راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه و فعالیت در جهت توانمند سازي شغلی زنان سر پرست خانوار و معرفی
قطب هاي تبدیلی در راستاي اشتغال زایی، تهیه جهیزیه در جهت کمک به ازدواج آسان ، راه اندازي کلینیک هاي مشاوره و فعالیت

 
در راستاي برنامه هاي افزایش جمعیت و کاهش طلاق و... باهدف تحکیم خانواده از دیگر فعالیتهاي این طرح بوده است. 

این مسئول عنوان کرد: ترویج سبک زندگی اسلامی ایرانی با ارسال کتاب سبک زندگی فاطمی و معاصر سازي آن به حوزه هاي
خواهران و برگزاري کارگاهها، نشست ها با حضور اساتید مجرب و بصورت مجازي با الگو گیري از زندگی ائمه، برگزاري کارگاه خانواده
مقاوم در سطح پایگاه هاي مقاومت براي خانم هاي خانه دار به جهت اصلاح الگوي مصرف و راه اندازي مهد هاي قرآنی مساجد از

 
دیگر اقدامات این طرح است. 



همتی اظهار داشت: از اواخر سال 98 با توجه به شیوع ویروس کرونا بیشتر فعالیت گروههاي جهادي در جهت راه اندازي کارگاه هاي
تولید ماسک و دستکش و تهیه و بسته بندي مواد ضد عفونی ، شرکت گسترده در طرح رزمایش کمک مومنانه و شناسایی خیرین و

 
خانواده هاي نیازمند و آسیب دیده از ویروس کرونا و اهداي بسته هاي معیشتی به این خانواده ها بوده است. 

وي همچنین به اقداماتی از جمله شرکت خواهران بسیجی و پایور در طرح اهداء خون در طول سال ، بکارگیري و شرکت بسیجیان در
طرح پایش جهاد سلامت و فعالیت در مراکز غربالگري، سازماندهی و اعزام خواهران بسیجی و پایور به مراکز درمانی جهت تامین کادر
درمان مورد نیازمند بیمارستانها ,آمادگی و برنامه ریزي جهت طرح شهید حاج قاسم سلیمانی با هدف قطع زنجیره شیوع ویروس

کرونا و کاهش ورود افراد به مراکز درمانی اشاره کرد.



اجراي رایگان طرح ملی اصلاح و بهینه سازي موتورخانه واحدهاي مسکونی و

تجاري در خراسان شمالی

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/09/04

به گزارش روزنامه جهان اقتصاد به نقل از روابط عمومی شرکت گاز استان خراسان شمالی، دکتر میربلوکی مدیرعامل شرکت
گاز خراسان شمالی با اعلام خبر فوق گفت: شرکت ملی گاز ایران در راستاي سیاست هاي کلان وزارت نفت مبنی بر بهینه

سازي مصرف گاز طبیعی و کاهش هزینه ي مشترکین، طرح ملی اصلاح و بهینه (...)

به گزارش روزنامه جهان اقتصاد به نقل از روابط عمومی شرکت گاز استان خراسان شمالی، دکتر میربلوکی مدیرعامل شرکت گاز
خراسان شمالی با اعلام خبر فوق گفت: شرکت ملی گاز ایران در راستاي سیاست هاي کلان وزارت نفت مبنی بر بهینه سازي مصرف
گاز طبیعی و کاهش هزینه ي مشترکین، طرح ملی اصلاح و بهینه سازي موتورخانه واحدهاي مسکونی و تجاري را در دستور کار خود
قرار داده است که با پیاده سازي این طرح حدود 10 درصد در مصرف گاز صرفه جویی خواهد شد و به تبع آن، هزینه گازبهاي

 
مشترکین نیز کاهش می یابد و اجراي این طرح براي مشترکین کاملا رایگان است. 

میربلوکی در ادامه تصریح کرد: طرح اصلاح موتورخانه ها سه اقدام مهم را شامل می شود که عبارتند از: اصلاح و ترمیم عایق کاري،
تنظیم مشعل و نصب سیستم ضد رسوب که با اجراي این طرح علاوه بر کاهش هزینه هاي گاز مصرفی مشترکین، موجب ایجاد

 
اشتغال و حفظ محیط زیست خواهیم شد. 

میربلوکی اظهار داشت بهینه سازي موتورخانه ها موجب صرفه جویی در مصرف گاز طبیعی شده تا آیندگان نیز بتوانند از نعمت گاز

 
طبیعی برخوردار باشند. 

وي در انتها گفت: مشترکین محترم با مراجعه به وبسایت www.nigc.ir در این طرح ثبت نام نمایند.



ممنوعیت خروج شن و ماسه خلخال از خلخال به گیلان لغو شد

منبع: ایرناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/09/04

اردبیل _ ایرنا _ رییس اداره صنعت ، معدن و تجارت خلخال از لغو اعمال ممنوعیت و محدودیت خروج و حمل شن و ماسه
تولیدي این شهرستان به مقصد استان گیلان خبر داد.

اردبیل _ ایرنا _ رییس اداره صنعت ، معدن و تجارت
خلخال از لغو اعمال ممنوعیت و محدودیت خروج و حمل
شن و ماسه تولیدي این شهرستان به مقصد استان گیلان

 
خبر داد. 

سیدناصر میرمرسلی روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا
افزود: اجراي این تصمیم ستاد تنظیم بازار استان اردبیل
که بدنبال افزایش قابل توجه قیمت شن و ماسه در بازار
استان اتخاذ شده بود منجر به بیکاري افراد شاغل در
کارگاه هاي تولید شن و ماسه و توقف کار رانندگان کامیون

 
هاي کمپرسی شده بود. 

او اظهارداشت: با ورود دادستان عمومی و انقلاب و نماینده مردم منطقه به موضوع، محدودیت حمل شن و ماسه به استان گیلان که

 
قرار بود تا خردادماه سال آینده به قوت خود باقی بماند، از امروز لغو شد. 

رییس اداره صنعت ، معدن و تجارت خلخال گفت: 6 واحد کارگاهی تولید شن و ماسه با اشتغال 200 نفر در تولید و فرآوري مصالح

 
ساختمانی از جمله شن و ماسه و 200 دستگاه کامیون براي حمل مصالح فعالیت دارند. 

 
خلخال در جنوب اردبیل قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- خلخال 

 
- استان اردبیل 

- صمت



ربیعی: اتکا به درآمد نفت در بودجه بیش از سال گذشته نخواهد بود

منبع: ایرناشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/09/04

تهران-ایرنا- سخنگوي دولت، مهمترین اهداف بودجه 1400 را کاستن از هزینه هاي دولت و رابطه بودجه جاري با نفت
عنوان کرد و گفت: اتکا به درآمد نفت در این بودجه بیش از سال گذشته نخواهد بود و به پیش از دوران تحریم بر نخواهد

گشت.

 تهران-ایرنا- سخنگوي دولت، مهمترین اهداف بودجه
1400 را کاستن از هزینه هاي دولت و رابطه بودجه جاري
با نفت عنوان کرد و گفت: اتکا به درآمد نفت در این بودجه
بیش از سال گذشته نخواهد بود و به پیش از دوران تحریم

 
بر نخواهد گشت. 

به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا «علی ربیعی» امروز سه
شنبه در نشست خبري با اشاره به روند تنظیم لایحه
بودجه 99 کل کشور در جلسات صبح و عصر هیات دولت
گفت: دولت نه تنها حدود 110 میلیارد دلار درآمد ارزي را

در سال هاي اخیر نداشت، بلکه درآمد پیش بینی شده 50 میلیارد دلار را هم نداشت، با این وصف با وجود فشارهاي اقتصادي و
تحریم هاي آمریکا و کاهش درآمدهاي ارزي خود طوري که حتی انتقال پول هم از محل صادرات غیرنفتی با مشکل روبرو می شد به

 
نحوي بودجه ریزي شد تا در سال هاي 97 و 98 و 99 ما دچار عدم تعادل نشدیم. 

وي افزود: حتی فشاري به بانک مرکزي وارد نشد و بانک مرکزي استقلال خود را حفظ کرد و دولت تلاش کرد پول پرفشار هم وارد

 
بازار نشود و این از افتخارات ما در این سه سال بود. 

سخنگوي دولت با اشاره به تصویب 12 تبصره از لایحه بودجه در جلسات هیات دولت اظهار کرد: از مهمترین اهداف بودجه 1400

 
کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي دولت و دوم کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت است که در بودجه دنبال شده است. 

ربیعی درون زا شدن درآمدهاي اداره کشور، تقویت بخش غیردولتی در اقتصاد، توجه خاص به مقابله با فقر مطلق، دنبال کردن
حمایت هاي معیشتی، گسترش اشتغال خرد، کوچک و متوسط، پیگیري طرح تامین این مسکن ملی در قالب برنامه هاي وزارت راه و

 
شهرسازي، مولد کردن دارایی هاي دولت و توجه به بهره وري را از اهداف و رویکردهاي بودجه 99 کل کشور عنوان کرد. 

به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري عدالت منطقه اي، اتمام پروژه هاي نیمه تمام، توجه به محیط زیست و گسترش
صادرات غیرنفتی، توجه به فناوري هاي نو و شرکت هاي دانش بنیان و توسعه برنامه هایی براي حفظ سلامت مردم از دیگر اهداف

 
بودجه 99 کل کشور به شمار می روند. 



 
اختصاص 15 هزار میلیارد تومان به اتمام پروژه هاي نیمه تمام گازرسانی/ ایمن سازي100 هزار کلاس درس 

وي با تشریح مصوباتی که دولت در جلسات چند روز اخیر داشته گفت: 15 هزار میلیارد ریال از منابع شرکت هاي دولتی تابع وزارت

 
نفت براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام گازرسانی به روستاها مصوب شد. 

ربیعی اضافه کرد: همچنین سهم سازمان نوسازي و تجهیز مدارس از 20 درصد به 50 درصد افزایش یافت و امیدوار هستیم با
تمهیداتی که در سال 99 شده، از محل بودجه وزارت نفت و درآمدهاي نفت در حوزه گاز، مدارسی که فاقد سامانه گرمایشی هستند

 
را بتوانیم پوشش بدهیم و یکصد هزار کلاس درس مدرسه با این وصف ایمن خواهند شد. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه اجازه براي تامین اعتبار عملیات طرح هاي بازآفرینی شهري که براي بودجه 1400 درنظر گرفته شده
است، افزود: از دیگر موارد بحث شده، موضوع بافت هاي فرسوده در کنار طرح اقدام ملی تامین مسکن بود و در این زمینه وزارت راه و
شهرسازي مکلف شد که زمین رایگان براي توسعه مراکز بهداشتی، مدرسه و نیروي انتظامی در مکان هایی که نیاز به تامین امنیت

 
اجتماعی دارد، قرار دهد. 

وي ادامه داد: همچنین در بودجه ترتیبی داده شده تا شهرداري ها و دهیاري ها بتوانند براي بهسازي حاشیه شهرها و تامین

 
زیرساخت ها و خدمات عمومی در این مناطق فعالیت عملیاتی داشته باشند و براي این امر مکلف شدند. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري موضوع فاضلاب و شبکه آب روستایی را از دیگر محورهایی عنوان کرد که در جلسات
هیات دولت مورد بررسی قرار گرفته و گفت: امروزه خوشبختانه حدود 80 درصد روستاها از آب آشامیدنی سالم برخوردار هستند و
آب آشامیدنی 20 درصد باقی مانده روستاها با تانکر تامین می شود که در بودجه 1400 طرح هاي تامین آب آشامیدنی براي همه

 
روستاها دنبال شده است. 

ربیعی استمرار جریان فروش سهام و دارایی هاي دولتی مطابق روشهاي قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل چهل و چهارم (44)

 
قانون اساسی و همچنین صندوق هاي سرمایه گذاري قابل معامله در بورس (ETF) را از دیگر اهداف بودجه 1400 عنوان کرد 

سخنگوي دولت اضافه کرد: تعیین سقف تسهیلات تأمین مالی خارجی (فاینانس) معادل 30 میلیارد دلار که یک میلیارد دلار آن
صرفا براي تجهیز آزمایشگاه ها و کارگاه هاي دانشگاه ها، دانشگاه هاي علوم پزشکی، مؤسسات آموزش عالی و پژوهشی و فناوري،

 
مراکز آموزش فنی و حرفه اي دولتی و سازمان تحقیقات، آموزش و ترویج کشاورزي است. 

وي در ادامه امکان استفاده سرمایه گذاران بخش هاي خصوصی، تعاونی و نهادهاي عمومی غیردولتی از تسهیلات بانکی براي
طرحهاي توسعه اي بالادستی نفت و پیشگیري از خانم فروشی گاز، صنایع تکمیلی و تبدیلی کشاورزي، براي توسعه حمل و نقل

 
درون و برون شهري پیش بینی شده است. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري امکان انتشار اوراق مالی اسلامی براي شهرداري ها براي طرح هاي قطار شهري و حمل
ونقل شهري، استمرار جریان عملیات بازار باز به منظور اجراي سیاست پولی و مدیریت نرخهاي سود و مهار (کنترل) بلندمدت
نقدینگی، مهار (کنترل) تورم، اجازه براي تامین اعتبار عملیات طرح هاي بازآفرینی شهري و احیاي بافت هاي فرسوده و تاریخی و

 
همچنین طرح اقدام ملی تامین مسکن از محل منابع داخلی شرکت هاي تابعه وزارت راه و شهرسازي 



وي اضافه کرد: همچنین وزارت راه و شهرسازي مکلف شده زمین رایگان مورد نیاز براي احداث مدرسه، پاسگاه و مراکز بهداشتی در

 
طرح هاي مسکن تصویب شده را در اختیار دستگاههاي دولتی ذیربط قرار دهد. 

ربیعی اقساطی شدن هزینه هاي خرید و نصب کنتورهاي حجمی و هوشمند براي چاه هاي آب مجاز کشاورزي، الزام شهرداري ها و
دهیاري ها براي ساماندهی و بهسازي محیط اسکان حاشیه شهرها و تامین زیر ساخت خدمات عمومی در این مناطق، الزام به اصلاح

 
شبکه آب روستایی و طرح هاي فاضلاب روستایی را از دیگر مصوبات دولتدر جلسات روزهاي اخیر عنوان کرد. 

سخنگوي دولت همچنین گفت: سازمان صدا و سیما هم ملزم به پرداخت 30 درصد از درآمدهاي تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات

 
ورزشی براي کمک به فدراسیون هاي ورزشی شد. 

به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري، افزایش 15 درصدي عوارض گمرکی و سود بازرگانی واردات لوازم آرایشی و
اختصاص منابع آن براي کمک به هزینه هاي بیماري هاي خاص و خدمات درمانی مثل کاشت حلزون، خرید عضو مصنوعی، بیماران

 
اوتیسم و نقص ایمنی از دیگر مصوبات هیات دولت در جریان بررسی لایحه بودجه 1400 کل کشور بود. 

ربیعی معافیت زائران اربعین از عوارض خروج از کشور را از دیگر مصوبات دولت عنوان کرد و گفت: در کنار مباحث بودجه مساله علت
گرانی بی منطق مرغ هم در جلسه مطرح شد. بنابر گزارش وزیر جهاد کشاورزي قیمت مرغ با برنامه ریزي صورت گرفته به قیمت

 
مصوب خواهد رسید. 

 
قیمت مرغ متعادل می شود 

سخنگوي دولت افزود: در این جلسه عنوان شد که براي تنظیم بازار عمده فروشی ها وزارت جهاد کشاورزي ورود پیدا کرده است و در
روز یکشنبه 320 تن مرغ (160 تن مرغ گرم به قیمت 18500 تومان و 160 تن مرغ منجمد به قیمت 15000 هزار تومان) وارد بازار

 
کرده است تا قیمت را پایین بیاورد. 

وي ادامه داد: توزیع مرغ در میادین میوه و تره بار خواهد بود تا مستقیما به دست مردم برسد. اضافه بار به فروشگاه هاي زنجیره اي

 
داده می شود. 

به گفته سخنگوي دولت در حالی که قیمت در میدان بهمن به عنوان شاخص روز یکشنبه 34 هزار تومان بوده است بعد از اینکه

 
حداقل 650 تن مرغ وارد بازار شد، قیمت در میدان بهمن ساعت روز دوشنبه، به 28000 تومان رسید. 

ربیعی در عین حال گفت: در سطح خرده فروش ها هنوز بعضی از فروشگاه ها مرغ روزهاي گذشته را دارند و مقاومت می کنند اما از

 
سه شنبه این توزیع افرایش پیدا خواهد کرد و قیمت ها پایین خواهد آمد. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري با بیان اینکه قیمت مصوب ستاد تنظیم بازار، 20400 تومان است، گفت: تعزیزات ورود
جدي پیدا کرده و با تشدید بیشتري وارد خواهد شد. ضمن اینکه توزیع هم از جنوب شهر، میادین خزانه، نواب، پیروزي و... و. شروع

 
شده است. 

وي در ادامه گفت: این روزها با کاهش تامین ارز مورد نیاز کالاهاي اساسی متاسفانه شاهد گرانی هاي ناخواسته و تحمیلی شده ایم.



این نگرانی مشترك دولت با مردم است. تک تک این کالاها تحت نظر بوده و وزارت خانه هاي ذیربط موظف به برنامه ریزي براي

 
تامین بازار و کنترل قیمت شده اند. 

ربیعی با بیان این که در این هفته تصمیمات مهمی در مرحله جدیدي از شیوع بیماري کرونا گرفته شد افزود: اثربخشی این طرح
منوط به همکاري همه جانبه و مداوم همه مردم است. ما به این امر وافق بودیم که این تصمیم مشکلاتی براي زندگی و معشیت
بخشی از مشاغل ایجاد خواهد کرد ولی در این دو گانه بنابر سیاست همیشگی اولویت دار بودن و محور بودن سلامت این تصمیم

 
اتخاد شد. 

سخنگوي دولت ادامه داد: براي کاستن از فشار بر آسیب دیدگان معیشتی ناشی از کرونا حدود 12 هزار میلیارد تومان مساعدت در
قالب پرداخت به گروه هدف صورت خواهد گرفت. براي یک خانوار 4 نفره ماهیانه 400 هزار تومان در نظر گرفته شده است و براي
افرادي که داوطلب دریافت پیشاپیش بخشی از این حمایت معیشتی هستند وام یک میلیون تومانی بدون هیج بهره اي پرداخت

 
خواهد شد و مابه التفاوت نرخ بهره را دولت با تخصیص 1400 میلیارد تومان جبران خواهد کرد. 

وي گفت: من به نمایندگی از دولت از همه مردمی که با رعایت پروتکل ها، دولت و کادر سلامت را حمایت کردند، سپاسگزاري می

 
کنم. 

ربیعی یادآور شد: شواهد و آمارهاي روزهاي اول و دوم اجراي این طرح نشان می دهد که در تهران حدود 280 هزار مسافر در مترو و

 
اتوبوس ها کاهش داشته ایم. به رغم این، مراعات بیشتر بین مردم باید لحاظ شود. 

وي اضافه کرد: در کل کشور در روز اول این طرح متوسط تردد ساعتی وسایل نقلیه نسبت به مشابه هفته قبل 38.3 درصد کاهش

 
داشته است و استفاده از خودروهاي شخصی نیز 32 درصد کاهش را نشان می| دهد. 

سخنگوي دولت ضمن تشکر از نیروي انتظامی در اجراي این طرح تاکید کرد: مطمئنا در اجراي این طرح براي مردم هم مشکلاتی
پیش خواهد آمد. هر طرحی با هر پیش بینی نیازمند اصلاح، ترمیم و تکمیل است. همکاران ما در قرارگاه عملیاتی به طور مداوم

 
شیوه اجرا و نواقص را بررسی و اصلاح خواهند کرد. 

ربیعی گفت: مطابق وعده اي که داده شده بود تست روزانه کرونا از 40 هزار به 60 هزار رسیده و در هفته آینده نیز به 120 هزار

 
خواهد رسید چرا که رعایت پروتکل ها و تست و قرنطینه مبتلایان مهمترین راهکار مبارزه با کروناست. 

وي افزود: از افراد مبتلا می خواهیم که وظیفه اجتماعی خود را مبنی بر قرنطینه انجام بدهند. بررسی ها نشان می دهد 20 درصد

 
این افراد پروتکل ها را رعایت نکرده و در قرنطینه نماندند. 

سخنگوي دولت با بیان این که اعمال محدودیتهاي هوشمند با استفاده از دولت الکترونیکی هم آغاز شده است گفت: اتصال همه

 
خطوط هوایی و ریلی و همچنین اتوبوس هاي بین شهري و تاکسی هاي اینترنتی به دولت الکترونیکی به اتمام رسیده است. 

وي افزود: همه این خطوط حمل و نقل عمومی، در زمان حمل مسافر وظیفه دارند مسافرین خود را از وزارت بهداشت استعلام کند و

 
اگر فرد مبتلا به کرونا باشد، از جابجایی وي به خاطر حفظ سلامت دیگران جلوگیري می شود. 



ربیعی با بیان این که در ظرف چند روز گذشته نزدیک 1600 مورد ممنوعیت سفر اعمال شده که آمار قابل توجهی است گفت: تلاش
وزارت ارتباطات و سایر وزارتخانه ها بر این است تا با توسعه این سیستم امنیت بهداشتی در سیستم حمل و نقل عمومی حاکم شود و

 
این اقدام مهمی است. 

 
بسیج نیاز جامعه ما در همه دوران است 

وي در ادامه به ضمن تبریک هفته بسیج گفت: واژه بسیج پر از مفهوم و پر از رمز و رازهاي تاریخ معاصر ماست. بسیج یادآور ملتی

 
است که با اتکا به خدا و دستان خالی با از خودگذشتگی، و در کنار هم بودن در مقابل همه قدرتهاي جهان ایستادند. 

سخنگوي دولت افزود: بسیج نیاز جامعه ما در همه دوران است. بسیج را با همه این مفاهیم نه براي یک دوره تاریخی و نه براي موزه

 
اي شدن خاطرات بلکه براي همه تاریخ سرزمین ایران زمین ما نیازمندیم. 

وي ادامه داد: ما امروز به بسیج بالاتر از سازمان و نهاد بلکه به عنوان یک ساختار عظیم اجتماعی و یک فرهنگ نهادینه عمومی براي

 
عبور از شرایط سخت و ساختن آینده اي براي نسل هاي بعدي نیازمندیم. 

ربیعی با تاکید بر این که نیازمند بسیجی همگانی هستیم گفت: جامعه زخم خورده از تحریم را با وحدت، همدلی، فداکاري،

 
دگرخواهی و ندیدن نفع شخصی در عبور از این شرایط تاریخی التیام بخشیم. 

سخنگوي دولت افزود: دولت معتقد است بسیج در تمام عرصه ها در کنار دولت براي حل مشکلات و موضوعاتی که نیازمند مشارکت

 
عظیم اجتماعی است، قرار بگیرد. فقرزدایی، حمایت هاي اجتماعی و در این روزها مبارزه با کرونا فرصت هاي این تعامل است. 

وي ادامه داد: همچنین فارغ از نتیجه انتخابات آمریکا، آنچه مردم را خوشحال کرده شکست سیاست فشار حداکثري و طراح و حامیان

 
این سیاست است. 

 
صداي خرد شدن دیوار تحریم و سیاست فشار حداکثري به خوبی شنیده می شود 

ربیعی یادآور شد: امروز تحریم هاي غیرقانونی علیه ملت ما در شکننده ترین و ناکارآمدترین وضعیت خود در سه سال اخیر قرار گرفته

 
است و مردم و بازارها به روشنی این پیام را دریافت کرده اند. 

سخنگوي دولت اضافه کرد: صداي خرد شدن دیوار تحریم و سیاست فشار حداکثري در سراسر دنیا هم به خوبی شنیده شده است.
علت فروریختن دیوار تحریم، مقاومت و ایستادگی مردم ما در برابر قلدري و همینطور بخاطر منطق ضعیف، غیرانسانی و زورگویانه آن

 
براي جامعه بین المللی بود نه جابه جایی دولت ها در آمریکا. 

وي تاکید کرد: عمیقاً باور داریم که حتی اگر ترامپ پیروز انتخابات آمریکا می شد، سیاست تحریم نتیجه اي از جز شکست نداشت.

 
امروز دولت مانند سال هاي گذشته، با توان و با تمام تجارت و توان خود پیگیر تضمین منافع مردم خواهد بود. 

ربیعی در ادامه گفت: تلاش دولت در ماه ها و سال هاي گذشته، چهار مرحله داشت: اول، دور زدن تحریم ها براي تقویت خط مقدم
مبارزه با کرونا و حمایت از اقتصاد ملی، دوم، بی اعتبار کردن فلسفه وجودي فشار حداکثري از راه اعتبار بخشیدن به تاب آوري ملی و



تاثیرناپذیر کردن اراده دولت در تأمین معیشت و تضمین سلامت مردم. سوم، تضعیف رژیم تحریم هاي یکجانبه با کمک دیپلماسی

 
چندجانبه. چهارم، برگشت ناپذیر کردن یا حداقل پرهزینه کردن اعمال تحریم ها در آینده. 

وي افزود: ما دو مرحله را پشت سر گذاشته ایم و در آستانه مرحله سوم یعنی تلاش براي تضعیف تحریم ها با کمک دیپلماسی
چندجانبه قرار داریم. این مرحله حساسی در تاریخ ایران است که مستلزم هم صدایی، هم سویی و انسجام ملی و حمایت از وزارت

 
امور خارجه به عنوان سکاندار سیاست خارجی است. 

وي در ادامه به ولادت حضرت امام حسن عسگري اشاره کرد و گفت: امروز روز ولادت امام حسن عسگري (ع) است. امامی که زندگی
او می تواند الگوي بسیار خوبی براي همه مومنان و جوانان باشد. تقوا، علم و شجاعت آن امام را همگان باور داشتند. صبر و استقامت

 
در برابر سختی ها، انجام کار تشکیلاتی و پیگیري مداوم مشکلات مردم و حل آنها از مهمترین خصلت هاي رفتاري آن حضرت بود. 

 
تماس هایی از شرکت هاي خارجی براي سرمایه گذاري در ایران انجام شده است 

ربیعی درپاسخ به این پرسش که با توجه به پیروزي بایدن در انتخابات آمریکا، آیا نشانه اي از بازگشت شرکت هاي خارجی علاقه مند
به سرمایه گذاري در ایران وجود دارد؟ گفت: جمهوري اسلامی ایران ظرفیت هاي مهمی براي سرمایه گذاري دارد و سرمایه گذاران

 
خارجی از این ظرفیت غافل نخواهند بود. 

وي یادآور شد: جمهوري اسلامی علاوه بر برخورداري از بازار 80 میلیونی داخلی، ظرفیت 600 میلیونی بازار همسایگان را دارد و

 
وجود 67 نوع ماده معدنی در کشور، این یک فرصت کم نظیر و حتی بی نظیردر دنیا و سرمایه گذاران است. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: جمهوري اسلامی ایران دومین کشور در دنیا است که همسایگان بسیار زیادي دارد و از نیروي انسانی
متخصص، منابع انرژي ارزان و مسیرهاي ترددي ویژه برخوردار است که این موارد زمینه هاي جذابی است که شرکت هاي خارجی

 
نمی توانند نادیده بگیرند. 

ربیعی با تاکید بر اینکه پیش بینی می شود با شکستن تحریم هاي ظالمانه امکان حضور شرکت هاي خارجی در بازار بیش از 600
میلیونی ما و همسایگان فراهم شود، تصریح کرد: با شکست فشار حداکثري کشورهاي خارجی تمایل به سرمایه گذاري دارند و اخیرا
نیز تماس هایی با از سوي شرکت هاي خارجی با شرکت هاي داخلی که پیش از تحریم ها با آنها کار می کردند و برخی از وزارتخانه

 
ها انجام شده است. 

وي افزود: برخی از شرکت ها در شرایط فعلی بازگشایی دفاتر خود را دنبال می کنند. البته برخی دیگر از شرکت هاي خارجی پیش از
این در ایران حضور داشتند و با وجود تحریم ها کاملا تعطیل نشدند که این سبب می شود امکان حضور و فعالیت آنها در شرایط فعلی

 
بیشتر شود. 

 
اتکا به درآمد نفت بیش از سال گذشته نخواهد بود 

ربیعی در پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر اینکه نفت چه سهمی در بودجه سال آینده دارد و تا چه میزان دولت امیدوار به احیاي
درآمدهاي نفتی است، عنوان کرد: طبق فرمایش مقام معظم رهبري که بر اصلاح ساختار بودجه تاکید داشتند، تلاش شده این موضوع

 
در بودجه 1400متبلور شود. 



وي سه سال تحریم حداکثري علیه جمهوري اسلامی ایران را تجربه مغتنم براي کشور و مسوولان فعلی عنوان کرد و گفت: همین

 
دوستان و برنامه ریزان که این تجربه مهم را درسه سال گذشته داشتند، شایسته ترین افراد براي اصلاح ساختار بودجه هستند. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري اضافه کرد: اتکا به درآمد نفت در بودجه 1400 نیز بیش از سال گذشته نخواهد بود و این

 
یک تصمیم است که اتکا به نفت در بودجه جاري کشور به هیچ عنوان به پیش از دوران تحریم بر نخواهد گشت. 

سخنگوي دولت با ابراز امیدواري از اینکه بودجه سال هاي آینده کشور در اتکا به نفت همین مقدار و حتی کمتر شود، یادآور شد:

 
هرگونه افزایش درآمد حاصل از فروش نفت صرفاً صرف توسعه زیرساخت ها و حمایت هاي اجتماعی خواهد شد. 

به گفته ربیعی حمایت اجتماعی در قالب طرح هاي براي بهبود زندگی روزمره مردم، توانمندسازي مردم و افزایش توانایی مردم در

 
کسب درآمد خواهد بود. 

وي کم کردن اتکاي بودجه به نفت را آرزوي دیرینه و تاریخی ایرانیان دانست و گفت: آرزوي دیرینه روشنفکران و محققان ایران در
عرصه سیاسی، اجتماعی و اقتصادي کم شدن وابستگی به نفت بود و تجربه مقاومت در برابر تحریم تا حدود زیادي به سمت برآورده

 
شدن این نگاه تاریخی رفت. 

ربیعی با اشاره به اینکه در بودجه 1400 مالیات ها بدون اینکه به مالیات دهندگان ثابت فشار وارد شود، افزایش یافته است، عنوان
کرد: در این زمینه از فرار مالیاتی جلوگیري شده و منابع جدیدي مالیاتی پیش بینی و شفاف شده است. البته دولت الکترونیک در

 
موضوع جلوگیري از فسادهاي احتمالی و ایجاد شفافیت در مالیات بسیار موثر عمل کرد. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري اضافه کرد: بنا به گفته رییس کل سازمان امور مالیاتی کشور دولت، در 7 ماهه امسال
100 درصد درآمدهاي پیش بینی شده مالیاتی محقق شد و به همکارانم در سازمان امور مالیاتی تبریک می گویم که با تلاش و

 
شفافیت توانستند بدون اینکه فشار ناحقی به افراد وارد کنند، توانستند این انتظار را محقق کنند. 

ربیعی با تاکید بر اینکه دولت مولد کردن دارایی ها و کاهش هزینه هاي غیرضروري را دنبال می کند، گفت: این اتفاقات براي ثابت
کردن بودجه و جلوگیري از تلاطم هاي جهانی در سال هاي آینده بسیار موثر است و یکی از راهکارهایی که براي درآمدهاي ارزي

 
دنبال می شود موضوع صادرات گسترده غیرنفتی است که در پی تحقق آن هستیم. 

 
دولت از هیچ فرصتی براي بهبود زندگی مردم غفلت نمی کند 

ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره ابلاغ قانون الزام دولت به پرداخت کالاهاي اساسی و مخالفت دولت با آن و همچنین طرح موازي
دولت در این باره، گفت: دولت از هیچ فرصتی براي بهبود زندگی مردم غفلت نخواهد کرد و هیچ اهمالی درباره جان، سلامت و
معیشت مردم را نخواهیم کرد. بهبود زندگی مردم، کاستن از رنج مردم و مقاومت در مقابل فشارها نه یک وظیفه اداري بلکه وظیفه

 
اخلاقی، انسانی و دینی همه ما است. 

سخنگوي دولت یادآور شد: اظهاراتی مبنی بر اینکه عده اي غافل و گروهی منجی هستند مطرح می شود. این تعابیر درست نیست.
نگران تر، دلسوزتر و پیگیرتر از افرادي که دور میز دولت می نشینند براي کاستن از فشارها بر زندگی مردم نیست. حداقل کمتر از



دیگران نیست. در مدیریت اقتصادي کشور باید توجه کنیم که یک جانبه نگري نباید وجود داشته باشد. مکلف هستیم که بر اساس
دوراندیشی اقدام موثر انجام دهیم. در مقاطعی هم شاهد بودیم که با رفتارهاي به نام کمک به مردم چند برابر از جیب مردم کم شد و

 
در درازمدت مردم آسیب دیدند. 

وي افزود: کسی در مورد حمایت از معیشت مردم تردید ندارد و نخواهد داشت ولی می خواهم عرض کنم که اساساً این طور این طرح
ها امروز به ذهن کسی آمده باشد. یادم است در زمان دولت دفاع مقدس سیاست هاي معیشتی و برنامه کوپن داشتیم. بنابراین دولت

 
ها معمولاً این دغدغه را داشتند منتها مسئله این است که چگونه اینها در شرایطی اجرا شوند که عملیاتی و پایدار باشد. 

ربیعی ادامه داد: ما در دولت تدبیر و امید یکی از کارهایی که دنبال کردیم طرح تحول سلامت بود. سعی کردیم هزینه بیمار را کاهش
دهیم و در بودجه امسال هم در پی افزایش حقوق مددکاران هستیم و پیشی دادن دستمزد بر تورم در سال 97 را توانستیم دنبال
کنیم قبل از فشار حداکثري که خیلی ها آن را در معادلات شان حساب نمی کنند. در این شرایط همسان سازي حقوق ها و گسترش

 
بیمه هاي اجتماعی به خصوص بیمه روستایی را دنبال کردیم و یک میلیون نفر جدید را هدف قرار دادیم. 

 
شبیه سازي طرح معیشتی ستاد کرونا با طرح مجلس از بنیان اشتباه است 

ربیعی خاطرنشان کرد: اولاً تصمیم کرونایی توسط ستاد ملی مقابله با کرونا گرفته شده است و شبیه سازي آن با طرح مجلس از بنیان
اشتباه است.ما در تعطیلات اول کرونا هم چنین برنامه اي را داشتیم. در تعطیلات اول کرونا 3 میلیون خانوار را کمک کالایی کردیم 4

 
میلیون هم به روش دیگري کمک کردیم بنابراین این تصمیم ستاد کروناست و تصمیم جدیدي نیست. 

وي یادآورشد: ما در مرحله اول یک میلیون تومان وام به خانوارها دادیم. بنابراین این ترتیبی بوده که بر اساس تعطیلات جدید و
فشاري که به زندگی مردم وارد می شود اتخاذ می شود. به طور طبیعی اگر خداي ناکرده باز هم ناچار شویم و اگر خود ناکرده میزان

 
مرگ و میر افزایش یابد از همین الان اعلام می کنیم همین حمایت ها را دنبال خواهیم کرد. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري گفت: اتفاقاً این تصمیم که ما گرفتیم معطوف به افرادي است که حقوق بگیر نیستند

 
درآمد ثابت ندارند. در واقع یک یارانه جدید نیست بلکه کمکی براي جبران کاهش درآمد ناشی از تعطیلات است. 

ربیعی درباره طرح نمایندگان براي الزام دولت به پرداخت یارانه کالاهاي اساسی گفت: این طرح که به قانون تبدیل می شود براي همه

 
محترم هست و هر چه قانون شود، کشور باید در مدار قانون اداره شود. 

 
طرح مجلس 50 هزار مییلیارد تومان بار مالی دارد 

سخنگوي دولت اظهارداشت: بنا به نظر کارشناسان سازمان برنامه و بودجه فقط براي سال 99 همین امسال بین 30 تا50 هزار میلیارد
تومان بار مالی خواهد داشت و محل تامین بودجه این طرح فروش اموال دولت در بورس دیده شده است. بعضی ها می گویند بار مالی

 
طرح 30 هزار میلیارد تومان و برخی هم معتقدند ممکن است افزایش داشته باشد. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري ادامه داد: آنچه مد نظر مجلس محترم هست، یک یارانه دائمی است و ما یک یارانه دائمی
را تصویب می کنیم و می گوییم امسال از فروش اموال دولتی و منابعی که از آن به دست می آید این را پرداخت کنید سوال این است
که سال بعد از کدام منابع تامین می شود. بنابراین این طرح تعادل چند بودجه را به هم می زند و سوال این است که هزینه طرح را



 
مردم در کجا باید پرداخت کنند. 

ربیعی افزود: مسئله دیگر این است که یارانه باید هر ماه سر موعد مقرر به طور نقدي پرداخت شود وقتی که تصمیمی گرفتید مگر می
شود یارانه نداد ولی در این طرح نحوه تامین آن به اما و اگرهاي زیادي وابسته شده است. در واقع شما باید عدد 30 تا 50 هزار

 
میلیارد تومان را در بورس بفروشید اگر فروش نرفت چه اتفاقی می افتد.بنابراین اینها مسائل مهمی است که باید به آن توجه شود. 

وي گفت: بر اساس مصوبه مجلس سهام هاي مشخص شده براي تامین بودجه طرح باید در بورس مشخص شود همکارانم در بورس
معتقدند بورس ظرفیت نقد کردن این رقم را در سه ماه ندارد .از طرفی بورس هم در شرایط خاصی قرار دارد عرضه آبشاري سهام آن

 
هم به گونه اي که در این مصوبه منظور شده قطعاً به پایداري بورس آسیب می رساند و امکان تحقق هم ندارد. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: چنانچه دولت مجوز عرضه دارا سوم را به وزارت اقتصاد داده است اما به لحاظ رعایت شرایط بازار و
براي حمایت از ذي نفعان بورس تاکنون موفق به عرضه نشده است بنابراین با احتیاط نسبت به بورس باید رفتار شود. ذینفعان زیادي

 
در بورس هستند که بی احتیاطی می تواند موجب مشکلات شود. 

وي با بیان اینکه قانون باید ضمانت اجرا داشته باشد، یادآورشد: ما یک مصوبه هم داریم که هیچ گونه تصمیمی در مورد بورس نباید

 
اتخاذ شود که تعادل آن را به هم بزند و در بورس خلل ایجاد کند. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري ما همین امسال یارانه ها و معیشتی ها را با هزار تلاش پرداخت می کنیم. اینکه در بودجه
1400 هم که الان بسته می شود در کجاي آن باید دیده شود همه اینها باید در نظر گرفته شود که ببینیم آیا زمینه اجرایی دارد و به

 
چه نحو خواهد بود 

وي با تاکید مجدد بر اینکه طرح حمایت معیشتی کرونایی هیچ شباهت یا الگوگیري و یا ربطی به طرح مجلس ندارد، گفت: شاهد آن
هم این است که ما چند ماه قبل هم همین برنامه را اجرا کردیم الان مقداري گسترده تر شده است آن موقع جامعه هدف کوچکتر بود

 
که الان بیشتر شده است. اگر باز هم این اتفاق بیفتد باید آن را ادامه دهیم و نگرانی در مورد نحوه تامین مالی آن هست. 

ربیعی گفت: معتقد هستیم با همکاري و همراهی بین قوا و دیدن همه جوانب قادر خواهیم بود از همین وضعیت موجود براي مردم

 
بیشترین استفاده را بکنیم. 

 
ادامه دارد 

 
برچسب ها 

 
- سخنگوي دولت 

 
- نشست خبري 

 
- بودجه1400 

- علی ربیعی



کارآفرینان برتر استان قزوین تجلیل شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/09/04

قزوین – ایرنا – سه کارآفرین برتر استان روز سه شنبه در سیزدهمین جشنواره امتنان از جامعه کار و تولید استان با حضور
هدایت االله جمالی پور استاندار قزوین تجلیل شدند.

قزوین – ایرنا – سه کارآفرین برتر استان روز سه شنبه در
سیزدهمین جشنواره امتنان از جامعه کار و تولید استان با

 
حضور هدایت االله جمالی پور استاندار قزوین تجلیل شدند. 

به گزارش ایرنا، استاندار قزوین در این مراسم، حمایت
جدي از کارآفرینان را وظیفه مسوولان استان قزوین
دانست و تاکید کرد: امروز کارآفرینان و تولیدکنندگان
نقش مهمی در دفاع از مملکت و مردم در خط مقدم جنگ

 
اقتصادي دشمنان ایفا می کنند و ما موظف هستیم به عنوان یگان پشتیبان حمایت جدي از آنها داشته باشیم. 

جمالی پور اضافه کرد: تجلیل از کارآفرینی و تولید، تجلیل از ارزش بزرگ مملکت داري و ساختن و توسعه کشور است که این تجلیل

 
امروز به نیابت از ده ها کارآفرین استان صورت گرفت. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین نیز در این مراسم گفت: در شرایط ویژه اقتصادي که دنیا و به ویژه کشور ما با آن
مواجه است راهی به جز کارآفرینی براي خروج از این شرایط متصور نیست و باید با تمسک به حوزه هاي جدید، نوآورانه و خلاقانه

 
براي رونق فضاي کسب و کار تلاش کنیم. 

رضا گروسی گفت: 200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان واقعی استان قزوین اختصاص یافته است که شامل طرح هاي

 
نوآورانه، خلاقانه، مبتکرانه و ارزش آفرین در فضاي کسب و کار می شود. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان قزوین نیز در حاشیه این مراسم به خبرنگار ایرنا گفت: از سه شرکت برگزیده براي
تجلیل در سیزدهمین جشنواره امتنان استان، دو واحد تولیدي ظریف پرشین لیا و گروه صنعتی مکرر در شهرك صنعتی لیاي استان

 
قزوین مستقر هستند که نشان از پویایی و کارآفرینی واحدهاي تولیدي و شهرك هاي صنعتی استان دارد. 

حمیدرضا خانپور، کارآفرینی را یک اصل مهم و ضروري در شهرك هاي صنعتی استان دانست و گفت: ما تمامی زمینه ها را براي
حمایت از کارآفرینان واقعی در استان فراهم کرده ایم و با اعطاي مشوق هاي مختلف از جمله تخفیف در واگذاري زمین در شهرك

 
هاي صنعتی از آنها حمایت خواهیم کرد. 

در ادامه این مراسم از مدیران شرکت هاي ظریف پرشین لیا در زمینه تولید انواع کریستال، گروه صنعتی مکرر در زمینه تولید مواد



اولیه صنایع رنگ و پلی یورتان و کشت و صنعت طلاچین در زمینه تولید انواع چیپس سیب زمینی و خلال سیب زمینی سرخ کرده

 
تقدیر به عمل آمد. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

 
- استان قزوین 

- کارآفرینی



کارآفرینان در خط مقدم جنگ اقتصادي با دشمن قرار دارند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/09/04

استاندار قزوین گفت: کارآفرینان در خط مقدم جنگ اقتصادي با دشمن قرار دارند و حمایت از آنها وظیفه اصلی مدیران
است.

 
 

استاندار قزوین: کارآفرینان در خط مقدم جنگ اقتصادي با دشمن قرار دارند استاندار قزوین گفت: کارآفرینان در خط مقدم جنگ

 
اقتصادي با دشمن قرار دارند و حمایت از آنها وظیفه اصلی مدیران است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ جشنواره کار آفرینان برتر استان قزوین روز سه شنبه با حضور هدایت االله جمالی پور استاندار،
عیسی قبادي معاون اقتصادي، رضا گروسی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جمعی از کارآفرینان در سالن استانداري قزوین

 
برگزار شد. 

هدایت االله جمالی پور در این جلسه با تبریک هفته بسیج اظهارداشت: امروز به حضور مردم در عرصه هاي مختلف نیاز داریم تا به

 
موفقیت و پیشرفت برسیم و این توانمندي در بسیج وجود دارد. 

وي بیان کرد: در این شرایط همه باید به هم اعتماد کنیم و باري گر هم باشیم تا بتوانیم از سختی ها عبور کنیم و مقابل بدخواهان

 
بایستیم. 

 



استاندار قزوین تصریح کرد: کارآفرینی راه نجات کشور از بحران هاي اقتصادي است و ما نیز در استان قزوین با حمایت جدي از

 
کارآفرینان تلاش می کنیم تسهیل گر امور باشیم. 

 
وي گفت: امروز جنگ ما جنگ اقتصادي است و تنها با کمک کارآفرینان و تولیدکنندگان قادریم با دشمن مقابله کنیم. 

 
جمالی پور بیان کرد: امروز در جنگ اقتصادي شما کارآفرینان در خط مقدم هستید و ما وظیفه داریم از شما حمایت کنیم. 

استاندارقزوین اضافه کرد: تجلیل از کارآفرینی در واقع تجلیل از عاملان اصلی ساختن و توسعه کشور است و ما نیز خود را موظف می

 
دانیم در خدمت کارآفرینان باشیم. 

جمالی پور اظهارداشت: امروز کارآفرینان استان قزوین در خدمت مردم هستند و با کمک شما از پیچ تنگناي اقتصادي عبور خواهیم

 
کرد. 

 
 

 
وي بیان کرد: در این روزهاي سخت شما حامی دولت و نظام بودید و ما هم قدردان و حامی شما هستیم. 

در این مراسم از سه کارآفرین برتر استان محسن گلپور، محبوبه منفرد و غلامحسین جعفرزاده تجلیل شد.



20 میلیارد تومان تسهیلات به کارآفرینان صاحب ایده پرداخت می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: 20 میلیارد تومان تسهیلات به کارآفرینان صاحب ایده براي حمایت
از اشتغال و تولید پرداخت می شود.

 
 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین: 20 میلیارد تومان تسهیلات به کارآفرینان صاحب ایده پرداخت می شود مدیرکل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: 20 میلیارد تومان تسهیلات به کارآفرینان صاحب ایده براي حمایت از اشتغال و تولید

 
پرداخت می شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ جشنواره کار آفرینان برتر استان قزوین روز سه شنبه با حضور هدایت االله جمالی پور استاندار،
عیسی قبادي معاون اقتصادي، رضا گروسی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جمعی از کارآفرینان در سالن استانداري قزوین

 
برگزار شد. 

رضا گروسی در این جلسه با تقدیر از خدمات ارزشمند کارآفرینان در اقتصاد کشور اظهارداشت: هر چند ویروس کرونا موجب شده
برگزاري همایش و جشنواره ها به حداقل برسد اما وظیفه خود دانستیم جشنواره امسال را با تعداد محدودي از کارآفرینان به صورت

 
مجازي برگزار کنیم. 

 
 



وي با اشاره به اهداف برگزاري جشنواره کارآفرینان گفت: ترویج و توسعه فرهنگ کارآفربنی، شناسایی کارآفرینان برتر، معرفی

 
الگوهاي شاخص به جامعه، و نهادینه کردن فرهنگ کار در اهداف جشنواره دیده شده است. 

گروسی تصریح کرد: در جهان کنونی و شرایط ویژه اقتصادي که دنیا با آن روبروست راهی جز کارآفرینی براي خروج از مشکلات

 
اقتصادي نداریم و ما نیز باید از این گروه حمایت کنیم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین بیان کرد: امروز راهی بحز تمسک به حوزه هاي جدید و نوآورانه نداریم و امروز هیچ

 
نسخه اي بهتر از کارآفرینی نیست. 

وي اظهارداشت: کارآفرینی امروز قادر است ارزش آفرینی کند و به اشتغال و تولید محصول منجر شود و همه باید به دنبال رونق

 
اقتصادي و کاهش بیکاري در کشور با رجهش تولید باشیم. 

 
گروسی اضافه کرد: البته در این راه فقط اداره کار متولی نیست و سایر دستگاهها نیز باید همراهی کنند تا کارها شتاب گیرد. 

 
 

 
کافه کارآفرینی راه اندازي می شود 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: بدنبال راه اندازي کافه کارآفرینی در استان هستیم و با فعال کردن باشگاه کارآفرینی

 
در آموزش و پرورش تلاش می کنیم فرهنگ کارآفرینی نهادینه شود. 

 
20 میلیارد تومان تسهیلات کارآفرینی توزیع می شود 

وي در ادامه بیان کرد: در نیمه دوم امسال مبلغ 20 میلیارد تومان تسهیلات، براي حمابت از کارآفرینانی که طرح خلاقانه و مبتکرانه
در فضاي کسب و کار رداشته باشند اختصاص خواهیم داد که مدیران اجرایی اگر طرح مرتبط دارند می توانند به ما معرفی کنند تا از

 
آن استفاده کنند. 

 
گروسی یادآورشد: ما به دنبال کسانی هستیم که در کارآفرینی، ایده و ابتکار داشته باشند تا به محصول و ثروت برسیم. 



 
 

وي اظهارداشت: تقویت اقتصاد مقاومتی می تواند ما را در برابر تلاطم و تکان هاي خارجی مصون کرده و به کارآفرینی و اشتغال کشور

 
هم کمک کند. 

در ادامه از محسن گلپور، محبوبه منفرد و غلامحسین جعفرزاده سه کارآفرین برتر استان قزوین تجلیل شد.



"دختر زاگرس" مستندي تأثیرگذار و امیدآفرین است

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/09/04

حوزه/ معاون برنامه ریزي و هماهنگی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده با اشاره به ساخت مستند "دختر
زاگرس" توسط موسسه خاتم گفت: "دختر زاگرس" مستندي تأثیرگذار و امیدآفرین است.

 
""دختر زاگرس"" مستندي تأثیرگذار و امیدآفرین است 

حوزه/ معاون برنامه ریزي و هماهنگی معاونت ریاست جمهوري
در امور زنان و خانواده با اشاره به ساخت مستند ""دختر
زاگرس"" توسط موسسه خاتم گفت: ""دختر زاگرس""

 
مستندي تأثیرگذار و امیدآفرین است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري حوزه، موسسه خانواده اسلامی و
تربیت معنوي خاتم که این روزها وارد سال دوم فعالیت خود
شده است در یک سال گذشته اقدامات بسیار گسترده و متنوعی
در زمینه هاي مختلف علمی، فرهنگی، اجتماعی و کارآفرینی با
محوریت زنان و خانواده داشته است.در همین راستا و در جلسه
اي که با حضور دکتر سید محمدحسین چاوشیان با زهرا

جواهریان معاون برنامه ریزي و هماهنگی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده برگزار شد، بر ضرورت همکاري هاي متقابل

 
در زمینه هاي مختلف تأکید شد. 

 
دختر زاگرس" مستندي تأثیرگذار و امیدآفرین است 

در این جلسه زهرا جواهریان با اشاره به اقدامات ارزنده موسسه خاتم در یک گذشته اظهار داشت: کارآفرینی موضوع مهم و
تأثیرگذاري است که موسسه خانواده اسلامی و تربیت معنوي آن را شروع کرده و قطعاً ثمرات آن براي زنان و خانواده ها خوب و

 
ارزنده خواهد بود. 

وي به برگزاري اولین دوره توانمندسازي حضور زنان در بورس اشاره کرد و بیان داشت: این دوره ها می تواند در ارتقاي دانش و

 
آگاهی زنان کمک فراوانی کند. 

معاون برنامه ریزي و هماهنگی معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده توجه به آسیب هاي اجتماعی در نقاط مختلف کشور
توسط موسسه خاتم را ارزشمند عنوان کرد و ابراز داشت: دختر زاگرس این مسندي تأثیرگذار و امیدآفرین است که با ساخت و

 
رونمایی از این اثر شاهد کاهش آسیب هاي اجتماعی در حوزه زنان باشیم. 

دکتر سید محمدحسین چاوشیان نیز در این دیدار بر ضرورت همکاري و تعامل بیشتر با معاونت زنان ریاست جمهوري تأکید کرد و



اظهار داشت: تأسیس اولین خبرگزاري خانواده با عنوان پیام خانواده در دستور کار موسسه است که با توجه به توافقات صورت گرفته

 
با حمایت و مشارکت معاونت زنان ریاست جمهوري خواهد بود. 

 
وي ادامه داد: قطعاً تأسیس این خبرگزاري می تواند گام بلندي در راستاي اطلاع رسانی در حوزه خانواده باشد. 

رئیس موسسه خاتم تأکید کرد: هدف موسسه در سال دوم نهادینه سازي فرهنگ خانواده محوري در کشور است که با تأسیس دفاتر

 
استانی شکل خواهد گرفت. 

گفتنی است: در این جلسه چاوشیان گزارشی از فعالیت هاي یک سال موسسه خانواده اسلامی و تربیت معنوي خاتم را ارائه داد.



پایگاه هاي بسیج؛ ظرفیتی براي توسعه کسب وکارهاي محلی

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/09/04

مهرنوش وجود 50 هزار پایگاه مقاومت بسیج را ظرفیت ویژه اي براي توسعه کسب وکارهاي محلات مختلف دانست و گفت:
براي کمک به توسعه اشتغال محله ها می توان از پایگاه هاي مقاومت بسیج استفاده کرد.

مهرنوش وجود 50 هزار پایگاه مقاومت بسیج را ظرفیت
ویژه اي براي توسعه کسب وکارهاي محلات مختلف
دانست و گفت: براي کمک به توسعه اشتغال محله ها می

 
توان از پایگاه هاي مقاومت بسیج استفاده کرد. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو، دکتر مینو
مهرنوش، متخصص حوزه کسب وکار در مصاحبه تلفنی با
برنامه «گفتگوي اقتصادي» اظهارکرد: بسیج قابلیت هاي

 
ویژه اي براي تعامل با سازمان هاي تجاري و سرمایه گذاري در حوزه کارآفرینی دارد. 

وي افزود: مزتی بسیج شبکه اي بودن آن است و مهمترین عاملی هم که می تواند به توسعه کسب وکار کمک کند همین بحث شبکه

 
سازي است. 

سالهاست که این شبکه قوي در کل کشور ایجاد شده و ظرفیت ها و پتانسیل بسیار بالایی دارد، اما متأسفانه برنامه هاي تخصصی و

 
حرفه اي حوزه اشتغال و کسب و کار را به صورت منسجم پیگیري نکرده اند. 

این متخصص حوزه کسب و کار یادآور شد: ما براي استفاده عملیاتی از این ظرفیت بسیج، رویداد اشتغال و مشاوره کسب و کار را در
یکی از پایگاه هاي مقاومت بسیج در ایام دهه محرم برگزار و ظرفیت پایگاههاي مقاومت بسیج در حوزه کسب و کار را سنجش کردیم.

مهرنوش وجود 50 هزار پایگاه مقاومت بسیج را ظرفیت ویژه اي براي توسعه کسب و کارهاي محلات مختلف دانست و گفت: براي

 
ارتباط با کسب و کارها و کمک به توسعه کسب و کار و اشتغال محله ها می توان از پایگاه هاي مقاومت بسیج استفاده کرد. 

وي افزود: ما این مدل را در پایگاه مقاومت بسیج کوي فرهنگیان شهر تهران پیاده سازي و مستند سازي کردیم که البته این الگو در
سایر پایگاه هاي مقاومت بسیج هم استفاده می شود و به صدا و سیما هم درخواست کمک دادیم تا با استفاده از ظرفیت هاي بسیج

 
در حوزه کسب و کار شبکه سازي کنیم. 

این متخصص حوزه کسب و کار روحیه داوطلبانه و جهادي بسیجیان را ظرفیتی دیگر براي ایجاد مدل هاي مختلف اشتغال دانست و
گفت: ما باید الگوهاي کسب و کارهاي روستایی را شناسایی و تدوین کرده و توسط شبکه بسیج و پایگاه هاي مقاومت بسیج روستایی



 
پیاده سازي کنیم. 

در ادامه، علی فکور کارآفرین نمونه بسیجی در حوزه کشاورزي گفت: ما از سال 1394 در حوزه کشاورزي و در یک زمین مساحت 40

 
هکتاري مشغول به فعالیت شدیم اما هم اکنون با 25 نفر نیروي کار در 700 هکتار زمین کار می کنیم. 

وي درباره معضلات کارآفرینان حوزه کشاورزي بیان کرد: دولت در بسیاري از بخشها که نباید دخالت می کند که از جمله این دخالتها

 
بحث قیمت گذاري دستوري است که معمولاً هم به نفع کشاورزان تمام نمی شود. 

فکور افزایش قیمت محصولات کشاورزي را نتیجه سیاست گذاري هاي غلط و موقت دولت در زمینه تعیین قیمتها دانست و گفت: این
گرانی ها ربطی به تحریم ها ندارد وقتی قیمت گذاري دستوري است تولیدکننده هم سقف تولید را کاهش می دهد و دود این کاهش

 
عرضه به چشم خود تولیدکننده و مصرف کننده خواهدرفت. 

کارآفرین نمونه بسیجی در حوزه کشاورزي با اشاره به اینکه 25 درصد کل میزان اشتغال ایران در حوزه کشاورزي و صنایع وابسته
است افزود: بسیج براي سرمایه گذاري در این حوزه باید بازارهاي هدف را شناسایی کند.



افتتاح 20 کانون بسیج اساتید در هفته بسیج

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/09/04

محمود هاشمی با بیان اینکه افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از جمله آثار دوره تحولی
دانشگاه آزاد است، گفت: تمام این کانون ها به نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت سازمان بسیج

مستضعفین هستند.

محمود هاشمی با بیان اینکه افزایش کانون هاي بسیج
اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از جمله آثار
دوره تحولی دانشگاه آزاد است، گفت: تمام این کانون ها به
نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت

 
سازمان بسیج مستضعفین هستند. 

به گزارش ایکنا، به نقل از رادیو گفت وگو، دکتر محمود
هاشمی رئیس بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی در برنامه

 
«گفت وگوي علمی» اظهار کرد: دوره تحولی بسیج اساتید کشور و دوره تحولی دانشگاه آزاد اسلامی خیلی به هم نزدیک است. 

وي افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از جمله آثار این دوره تحولی برشمرد و گفت: 20 کانون

 
دیگر هم در مرحله افتتاح هستند که در همین هفته بسیج افتتاح خواهند شد. 

رئیس بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی افزود: همه این کانون ها به نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت سازمان

 
بسیج مستضعفین هستند و مبتنی بر مشکلات و نیازهاي هر منطقه وارد موضوعات مختلف می شوند. 

هاشمی شبکه اي شدن فعالیت ها را از مهم ترین اقدامات در دوره تحولی بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی خواند و گفت: فعالیت
بسیج اساتید در گذشته صرفاً براي هر استان انجام می شد، اما با اتخاذ رویکرد شبکه اي، فعالیت ها به صورت معظم مورد توجه قرار

 
گرفت و همین باعث شد که عظمت دانشگاه آزاد در بحث تحولات انقلابی بیشتر دیده شود. 

وي با اشاره به افزایش عضویت اعضاي هیئت علمی در بسیج اساتید دانشگاهی در این دوره تحولی گفت: در حال حاضر از 32 هزار
عضو هیئت علمی، حدود 20 هزار نفر از اعضاي هیئت علمی در مجموعه کانون هاي دانشگاه آزاد اسلامی فعالیت هاي فرهنگی،

 
علمی، اجتماعی و پژوهشی انجام می دهند. 

هاشمی معتقد است که تغییر سبک زندگی در مجموعه دانشگاهی بدون گسترش فضاي انقلابی و مذهبی امکان پذیر نیست و اگر
گروه هاي آموزشی به عنوان خط مقدم دانشگا هها توجه ویژه اي به اساتید انقلابی و متدین داشته باشند، اثراتش در رفتار با

 
دانشجویان مشخص خواهد شد. 



همچنین در ادامه، نوید کمالی، کارشناس ارشد رسانه درباره نقش دانشگاه آزاد در جامعه و ارتباطش با بسیج گفت: دانشگاه آزاد با
ایجاد ظرفیت علمی در نقاط مختلف کشور، به توسعه فرزانگی و دانش آکادمیک به ویژه در بین بسیجیان و نیز تسلط یافتن بسیجیان

 
به دانشگاه هاي پیشرفته کمک زیادي کرده است. 

وي حرکت دانشگاه آزاد به سمت توسعه علوم کاربردي را ضروري خواند و افزود: دانشگاه آزاد به عنوان یک دانشگاه فراگیر از نظر
جغرافیایی، به جاي توسعه علوم نظري در کشور، باید علوم کاربردي را ترویج دهد؛ چراکه این کار منجر به توسعه کارآفرینی و تولید

 
ثروت در نقاط محروم خواهدشد. 

کارشناس ارشد رسانه معتقد است که هماهنگی و همکاري دانشگاه آزاد با تشکل هاي بسیجیِ خارج از دانشگاه می تواند به هم افزایی

 
ظرفیت هاي اجتماعی جامعه ایرانی در محرومیت زدایی کمک کند. 

کمالی با اشاره به تأثیر فضاي دانشگاه بر سبک زندگی دانشجویان گفت: با توجه به تدریس محتواي غربی در دانشگاه ها و سازگار
نبودن ادراك سازي فرهنگی در اذهان دانشجویان با ارزش هاي حاکم بر جامعه ما شاهد دیدگاههاي جدیدي در ظاهر و گفتار و
اندیشه دانشجویان هستیم، اما در عین حال ارتباط بسیج با دانشجویان باعث کاهش تعارضات فرهنگی و انحرافات اخلاقی در

 
دانشجویان می شود. 

وي افزود: اگر بسیج حضور بیشتري در فضاي دانشگاهی داشته باشد جلوي بسیاري از تعارضات فرهنگی گرفته خواهد شد و در غیر
این صورت خروجی دانشگاه براي جامعه مفید نخواهد بود.



189 نیروگاه خورشیدي خانگی در خراسان جنوبی راه اندازي شد

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/09/04

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: از زمان اجراي طرح احداث نیروگاه هاي
خورشیدي خانگی ویژه مددجویان کمیته امداد در سال 97 تاکنون با راه اندازي 189 نیروگاه خورشیدي در این استان زمینه

اشتغال پایدار مددجویان فراهم شده است.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خراسان جنوبی گفت: از زمان اجراي طرح احداث نیروگاه
هاي خورشیدي خانگی ویژه مددجویان کمیته امداد در
سال 97 تاکنون با راه اندازي 189 نیروگاه خورشیدي در
این استان زمینه اشتغال پایدار مددجویان فراهم شده

 
است. 

رضا سلم آبادي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: از این تعداد 57 نیروگاه در سال 97 و 53 نیروگاه در
سال گذشته اجرا شد که به شبکه سراسري برق متصل

 
شدند. 

وي بیان کرد: از ابتداي امسال نیز 79 نیروگاه خورشیدي خانگی براي مددجویان کمیته امداد در استان خراسان جنوبی راه اندازي

 
شده است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی درآمد ماهانه حاصل از تولید برق در هر نیروگاه براي مددجویان را یک میلیون و 500 هزار

 
تومان اعلام کرد و گفت: هر کیلووات تولید برق هزار و 40 تومان توسط شرکت ساتبا خریداري می شود. 

 
وي افزود: این نیروگاه ها به طور میانگین سالانه 9 تا 10 هزار کیلووات برق تولید می کنند. 

سلم آبادي گفت: این نهاد به ازاي ایجاد هر نیروگاه خورشیدي، پنج میلیون تومان کمک بلاعوض و 35 تا 50 میلیون تومان تسهیلات

 
چهار درصد با بازپرداخت پنج ساله به متقاضیان پرداخت می کند. 

 
وي ادامه داد: تاکنون 2 هزار خانوار در این استان براي ایجاد نیروگاه خورشیدي شناسایی شده اند. 

وي گفت: شرایط جوي خراسان جنوبی و تابش مستقیم خورشید در 320 روز از سال، ظرفیت مناسبی را براي تولید انرژي پاك و

 
کسب درآمد براي متقاضیان فراهم کرده است. 



اجراي طرح خرید تضمینی برق از نیروگاه هاي تجدید پذیر و پاك اقدام موثر دولت تدبیر و امید در سه سال گذشته بوده و تمامی
مشترکان اعم از خانگی، عمومی (اداري)، تجاري، صنعتی و کشاورزي می توانند با احداث نیروگاه برق خورشیدي و بادي بر فراز پشت

 
بام خود نسبت به تولید برق پاك و فروش آن به نرخ تضمینی به وزارت نیرو اقدام کنند. 

همچنین خرداد امسال در سفر «محمدباقر نوبخت» معاون رییس جمهوري و رییس سازمان برنامه و بودجه به خراسان جنوبی،
قرارداد همکاري مشترك براي احداث هفت هزار و 500 نیروگاه خورشیدي خانگی پنج کیلوواتی بین سازمان برنامه و بودجه،

 
استانداري خراسان جنوبی و صندوق کارآفرینی امید امضا شد. 

با اجراي این تفاهم نامه در مدت 2 سال براي هفت هزار و 500 نفر به طور مستقیم اشتغال ایجاد می شود و نهادهایی از جمله کمیته

 
امداد امام خمینی (ره)، بسیج سازندگی، بنیاد برکت و بنیاد علوي همکاري خواهند کرد. 

 
برچسب ها 

 
- انرژي برق 

 
- توسعه ایران 

 
- اختصاصی ایرنا 

 
- خراسان جنوبی 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- اشتغال زایی 

 
- صفحات خورشیدي 

 
پروندهٔ خبري 

- خدمات ماندگار و گام هاي توسعه در خراسان جنوبی



از مشق دین تا تمرین کارآفرینی/ طلبه بسیجی که محدود به مسجد و لباس

نشده است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/09/04

 خبرگزاري فارس لرستان- نسرین صفربیرانوند، این
روحانی جوان که 35 سال سن دارد علاوه بر فعالیت هاي دینی و مذهبی با روي آوردن به فعالیت هاي کشاورزي توانسته براي 5

 
نفراشتغال زایی مستقیم و 150 نفر به طور غیرمستقیم شغل ایجاد کند. 

دریکوند که سطح دو حوزه را به پایانن رسانده و پایه دهم سطح سوم را هم گذرانده فعالیت کشاورزي خود را با کشت گونه ي خاص

 
به لیمو آغازکرده، گونه ي که علاوه بر اشتغال زایی بازار خوبی هم دارد.  

این طلبه جوان که حدود سه سال است فعالیت هاي کشاورزي را آغاز کرده، با توجه به هفته بسیج می گوید: نقش بسیج به عنوان

 
یک نهاده برخاسته از دل مردم در بسیاري از جنبه ها از جمله کارآفرینی نقشی مهم و قابل توجه است. 

 
 

 
  



 
چطور شد به کشت گیاهان دارویی روي آوردید؟ 

 چند سال در دفتر نهاد رهبري دانشگاه لرستان در دانشکده کشاورزي فعالیت داشتم و همین سبب آشنایی من با کشت گیاهان

 
دارویی شد، پس از مشورت هاي زیادي که با دوستانم در شهرهاي مختلف داشتم کار را شروع کردم. 

 
چند سال است که مشغول هستید؟ 

 
حدود سه سال است، ابتدا در سطح سه هکتار در روستاهاي بدرآباد و تلوري کشت گونه خاص به لیمو را شروع کردم. 

 
چرا به لیمو؟ 

خب به لیموهم اشتغال زایی خوبی دارد هم اینکه اقتصادي و زودبازده است، بنابراین به کشت به لیمو روي آوردم، البته پس از پایان
سال زراعی اول کشت دیگر گونه هاي گیاهی از جمله آویشن، گل محمدي، گل ختمی، رزماري و دیگر گونه ها را نیز در دستور کار

 
قرار دادم، حدود دو سال است که 4 و نیم هکتار را در روستایی دارویی زیرکشت برده ام. 

 
 

 
  

 
با کشت گیاهان دارویی چند نفر اشتغال زایی ایجاد کرده اید؟ 

در سطح چهار و نیم هکتار پنج نفر به طور مستقیم و حدود 150 تا 200 نفر به طور مستقیم اشتغال زایی داشته ایم که بیشتر در
همان روستاهاي اطراف هستند، امسال هم قرار است با همکاري بسیج کشاورزي  ده و نیم هکتار در همان روستاي دارویی اضافه
کنیم و رییس سازمان جهاد کشاورزي طی بازدیدي که از مجموعه داشته قرار است آبیاري تحت فشار را به طور رایگان انجام دهد در

 
این صورت اشتغال زایی مستقیم به 15 نفر افزایش پیدا می کند. 

 
نکته اي که دلم می خواهد بیان کنم این است که زمین هاي کشاورزي که من در اختیار داشتم یا اجاره ي یا مشارکتی بودند . 

 
ممکن است این سوال پیش بیاید که یک طلبه چگونه به کشاورزي روي آورده است؟ 



قرارنیست چون من طلبه هستم صرف وقت خود را در حوزه یا مکان هاي اداري بگذرانم یعنی لباس من نمی تواند مانع شود که من
نتوانم در جامعه مفید واقع شوم، از طرفی مبحث آتش به اختیاري که حضرت آقا مطرح کردند یکی از زمینه هایش همین اشتغالزایی

 
است که من به دنبال عملی کردن آن بودم، آتش به اختیار بودن تنها محدود به مسجد و لباس نیست. 

من در کنار همین کشاورزي رسالت خود را به طور مستقیم با ارشاد افراد اطرافم انجام می دهم یعنی از وظیفه اصلی خود نیز غافل
نشده ام، همچنین با کشاورزان زیادي در ارتباط هستم و به آنها توصیه می کنم در کارشان صبر داشته باشند حتی آموزش هایی

 
مبنی بر اینکه از چه گونه ي براي کشت استفاده کنند نیز ارائه می دهم. 

 
علاوه بر کشت گیاهان دارویی گه کار دیگري انجام می دهید؟ 

من به دوستان حوزه بسیج کشاورزي طرحی را پیشنهاد کردم مبنی بر اینکه براي کشاورزانی که توان چندانی ندارند کمک کنیم
کشت گیاهان دارویی یکساله را انجام دهند زیرا هم به لحاظ درآمدي و هم هزینه هفت تا هشت برابر گندم در آمد دارد، گیاهانی

 
مانند زیره سبز، زیره سیاه و سیاه دانه. 

 
 



 
 

 
  

 
از طرح تان استقبال شد؟ 

بله، هم اکنون چند تیم جهادي در روستاهاي جنوب خرم آباد شروع کرده اند، قرار است سازمان جهاد کشاورزي و سپاه در خصوص
تهیه ادوات کشاوزي براي کاشت و برداشت پاي کار بیایند که با این کار شاهد استقبال کشاورزان زیادي خواهیم بود، زیرا کاشت و

 
برداشت گیاهان یکساله بدون وجود مکانیزاسیون سودي ندارد. 

 
به نظر شما نقش بسیج در ایجاد اشتغال چقدر مهم است؟ 

ببینید بحران بیکاري به عنوان یک معضل تمام جنبه هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی جامعه لرستان را تحت تاثیر قرارداده، در این
میان یکی از راهکارهاي برون رفت از بحران بیکاري کارآفرینی است، حالا این کارآفرینی می تواند در حوزه صنعت باشد کشاورزي و یا
دیگر حوزه ها، بسیج به عنوان نهادي برخاسته از دل مردم که در همه زمینه ها سازماندهی شده است می تواند در عرصه کارآفرینی

 
کمک شایان توحهی بکند. 

 
به عوامل موفقیت خود در حوزه کشت گیاهان دارویی اشاره می کنید؟ 

نقش خانواده ام بسیار مهم است، واقعیت این است اگر تحمل و همراهی همسرم نبود با توجه به زحمتی که کشاورزي داشت موفقیتی
حاصل نمی کردم، نکته دیگر صبري بود که به خرج دادم زیرا صبر نقش مهمی در پیشبرد هر کاري دارد، استفاده از نظرات دیگران



یعنی مشورت با کارشناسان و متخصصان حوزه کشاورزي از عواملی است که می توانم اشاره کنم زیرا کارهاي تجربی تا به نتیجه برسد

 
زمان برو هزینه بر است. 

انتهاي پیام/



پایان اجراي طرح پایش مراتع ییلاقی شهرستان سمنان در سال 99

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/09/04

معصومه منظمی رئیس اداره منابع طبیعی و ابخیزداري شهرستان سمنان از پایان طرح پایش مراتع ییلاقی شهرستان سمنان
در سال 99 خبر داد.

معصومه منظمی رئیس اداره منابع طبیعی و ابخیزداري
شهرستان سمنان از پایان طرح پایش مراتع ییلاقی

 
شهرستان سمنان در سال 99 خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین استان سمنان منظمی
گفت: هدف از اجراي عملیات پایش، با توجه به وقوع
خشکسالی هاي بی سابقه دو دهه گذشته در سطح مراتع
شهرستان حفظ و احیاء مراتع و تقویت پوشش گیاهی از

نظر کمی و کیفی به دلیل وضعیت تغییر اقلیم، کنترل پروانه چراهاي صادر شده، راستی آزمایی هر سامانه عرفی بر اساس کارت
ممیزي مراتع، حذف دامدارانی که بیش از 3 سال ترك دامداري نموده اند یا اقدام به اجاره دادن مرتع می نمایند ونهایت سوق دادن
بهره برداران جهت اخذ کارت پروانه چرا و تهیه طرح مرتعداري و نظارت بر اجراي طرح هاي مرتع داري مصوب طبق کتابچه طرح می

 
باشد. 

وي گفت: طرح پایش مراتع ییلاقی در سالجاري با پیمایش کل هر سامانه مرتعی از بیستم خرداد ماه سالجاري آغاز و در تاریخ سی و
یکم شهریور ماه به پایان رسید. این طرح در سی و یک سامانه مرتعی شهرستان شامل مراتع طاق ملک- فیض آباد، علی آباد، گرگ
آباد، رویان غربی، انجیلبوان ، فرسک، چاه خانزاده، سرخ تنگه، آبخوري، حیدرآباد برو ، تلیستان، مراغه، گل هاشم ، ترشکلا، صلح دره،
حاجی آباد، قدرت آباد ونکان، عمروان، علی آباد مهدي آباد، محمد آباد، سید آباد ، نمورد ، کنز شرقی، شیخ گله، شیخاب بالا و پایین

 
و لور می شود. 

منظمی افزود: طرح پایش مراتع به دلیل اهمیت برقراري تعادل بین دام و مرتع از سوي دامداران، استفاده صحیح از پوشش مراتع
علاوه بر حفظ خاك و تقویت منابع آب موجب افزایش 35 درصدي تولید علوفه نیز می شود. ایشان سه محور مشارکت ، اشتغال زایی،
توسعه و کشت گیاهان دارویی را زمینه حضور بهره برداران براي مشارکت در احیا مراتع عنوان کرد و ابراز امیدواري کرد که با
مشارکت بهره بردارن، جوامع محلی، شرکت هاي تعاونی منابع طبیعی امکان استفاده از ظرفیت ها و پتانسیل هاي مراتع شهرستان در

 
راستاي توسعه اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و گردشگري فراهم گردد. 
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پشت پرده فعالیت زیرزمینی تولید شترمرغ در ملایر

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/09/04

بسیاري از جوانان ملایري فقط با علاقمندي و بدون دریافت مجوز به علت پروسه سخت و طولانی، شروع به پرورش شترمرغ
می کنند و پس از آغاز کار و صرف هزینه هاي سنگین جهادکشاورزي و دامپزشکی مجوز تخریب واحد غیرمجازشان را صادر

می کند و همین امر پرورش زیرزمینی شترمرغ را دامن می زند.

بسیاري از جوانان ملایري فقط با علاقمندي و بدون
دریافت مجوز به علت پروسه سخت و طولانی، شروع به
پرورش شترمرغ می کنند و پس از آغاز کار و صرف هزینه
هاي سنگین جهادکشاورزي و دامپزشکی مجوز تخریب
واحد غیرمجازشان را صادر می کند و همین امر پرورش

 
زیرزمینی شترمرغ را دامن می زند. 

یک پرورش دهنده شترمرغ که از سال 92 کارش را با
پرورش 10 تا 15 جوجه آغاز کرده، معتقد است براي
شروع هر کاري کافی است قدم اول را برداري، آن وقت
است که بقیه شرایط در مسیر رشد و توسعه کار قرار می
گیرد، به محض بالا آمدن دیوارهاي مزرعه 10 تا 15 جوجه

 
از تهران خریداري کرده و وارد فاز پرواري شدیم. 

حسین مرادي در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه این واحد پرورش دهنده شترمرغ در 30 کیلومتري جاده ملایر-آورزمان در زمینی به
مساحت 22 هزار متر مربع واقع شده است، اظهار می کند: از اواخر سال 92 شرکت آغاز به کار کرد و در سال 93 موفق به اخذ پروانه
بهره برداري با ظرفیت 36 راس مولد و 500 راس پرواري شدیم و پس از اجرایی شدن فاز اول یعنی پرورش شترمرغ به صورت
پرواري، در سال 94 وارد فاز دوم یعنی پرورش مولد شده و به منظور خرید دستگاه هاي جوجه کشی از بانک توسعه تعاون تسهیلات

 
گرفتیم. 

 
علت فعالیت زیرزمینی بسیاري از پرورش دهندگان 

او می گوید: بسیاري از جوانان با مراجعه به ما فقط علاقمندي به شترمرغ را علت ورود به کار عنوان می کنند اما علاقه به تنهایی
کافی نیست و توصیه ما این است که قبل از اخذ مجوزهاي لازم، به صورت سنتی 20 تا 30 جوجه را در مدت زمان آزمایشی یک
ساله پرورش دهند تا با شرایط کار آشنا شده و تجربیات لازم در این زمینه را کسب کنند و پس از آن حتما با اخذ مجوزهاي لازم و
پروانه بهره برداري کار خود را در فاز صنعتی ادامه دهند. چه بسا بسیاري از پرورش دهندگان در سطح استان همدان بدون اخذ
مجوزهاي لازم از جهادکشاورزي و اداره دامپزشکی به صورت گسترده شروع به کار کرده و پس از صرف هزینه هاي بسیار، به علت

 
نداشتن مجوز تخریب شدند. 



کار کردن در فاز پرواري در سال اول توصیه دیگري است که مرادي براي پرورش دهندگان تازه کار ارائه می کند و یادآور می شود:
توصیه نمی کنم که قشر جوان و تازه کار از همان ابتدا وارد فاز پرورش مولد شوند و اگر در سال اول شروع کار خود از مشاوره و

 
پشتیبانی مزرعه هایی که چند سال است در این زمینه فعالیت دارند، استفاده کنند موفق تر خواهند بود. 

او معتقد است یکی از دلایل ورشکسته شدن بسیاري از جوانان پس از ورود به کار پرورش شترمرغ، نداشتن تخصص و مهارت کافی
در این زمینه است که خود نیازمند برگزاري کلاس هاي آموزشی لازم از سمت جهادکشاورزي و یا آموزشگاه هاي فنی و حرفه اي
است، از طرف دیگر پروسه طولانی و سخت کسب مجوز و پروانه هاي بهره برداري سبب شده بسیاري از افراد بدون اخذ مجوزهاي
لازم و به صورت زیرزمینی این حرفه را ادامه دهند که در آینده ممکن است با مشکل مواجه شده ومتحمل خسارت هاي مالی بالایی

 
شوند. 

او در ادامه مطرح می کند: شترمرغ از زمانی که سر از تخم بیرون می آورد تا سه ماهگی جوجه محسوب شده و پس از آن تا 14
ماهگی وارد مرحله پرواري می شود. باید گفت مزرعه اي موفق است که شترمرغ پرواري آن تا 7 تا 8 ماهگی به وزن ایده آل براي

 
کشتار برسد. 

او که حالا به یک تولیدکننده جوجه شترمرغ تبدیل شده و با اشتغالزایی 12 نفر به طور مستقیم و بیش از 50 نفر به طور
غیرمستقیم، جوجه مزارع پرورش دهنده شترمرغ در استان هاي آذربایجان، اردبیل و استان هاي جنوبی را تامین می کند، ادامه می
دهد: برخی از شترمرغ هاي مزرعه پس از رسیدن به سن 8 ماهگی که از نظر فیزیکی و جسته مناسب بوده، به عنوان پیش مولد
انتخاب و پس از دو سال آماده تولید مثل شده و بقیه کشتار می شوند. عمر اقتصادي مولدها 10 سال است و پس از آن از چرخه

 
تولید مثل خارج شده و مولدهاي جدید جایگزین می شوند. 

 
تولید سالانه بیش از 2400 جوجه شترمرغ 

مرادي مطرح می کند: این مزرعه در حال حاضر بیش از 100 پرنده مولد نگهداري می کند که با تخم گذاري بیش از دو سوم آنها،
سالانه 2400 تا 2500 جوجه در این مزرعه پرورش می یابد. شترمرغ به علت بازدهی بالایی که نسبت به دام هاي دیگري مانند گاو و

 
گوسفند دارد، بدون چون و چرا دام آینده کشور است. 

او به دوره کوتاه مدت پروار این پرنده اشاره می کند و می گوید: پروار جوجه شترمرغ با وزنی معادل یک کیلو و 300 تا 400 گرم از
زمان تولد، اگر مطابق با رعایت اصول اولیه و استانداردهاي لازم باشد، پس از 7 تا 8 ماه به 90 تا 100 کیلوگرم رسیده و آماده کشتار

 
می شود. 

این پرورش دهنده شترمرغ با بیان اینکه تخم هاي این پرندگان که نطفه دار هستند، اگر وزن ایده آل یعنی وزنی معادل یک کیلو و
100 گرم به بالا داشته باشند، وارد دستگاه جوجه کشی می شوند، ادامه می دهد: تخم هاي نطفه دار پس از گذشت 39 روز در
دستگاه جوجه کشی، به منظور شکستن پوسته وارد دستگاه هکر شده و سر از تخم در می آورند. تخم هاي بدون نطفه نیز براي

 
مصارف خوراکی در سطح استان به فروش می رسند. 

مرادي از مصرف 1500 تا 1700 کیلوگرم خوراك به صورت روزانه توسط این پرنده از بدو تولد تا زمان کشتار خبر می دهد و می
گوید: اگر جیره غذایی طبق برنامه باشد، پرورش این پرنده توجیه اقتصادي خواهد داشت. باید به جوانان علاقمند که می خواهند به

 
عنوان شغل اصلی خود وارد این حرفه شوند، بگویم که پرورش کمتر از 40 تا50 جوجه براي شروع کار توجیه اقتصادي ندارد. 



 
نبود کشتارگاه تخصصی شترمرغ؛ یکی از مشکلات اساسی پرورش دهندگان 

مدیرعامل یک شرکت تعاونی پرورش شترمرغ در ملایر نبود کشتارگاه تخصصی شترمرغ را یکی از اساسی ترین مشکلات این حوزه
عنوان و خاطرنشان می کند: در حال حاضر ما براي کشتار از کشتارگاه هاي دام استفاده می کنیم، البته خبرهایی از تاسیس یک
کشتارگاه شترمرغ در شهرستان فامنین شنیدم که براي ما به علت هزینه هاي بالاي حمل و نقل و تلفات ناشی از آن، صرفه اقتصادي
نخواهد داشت، با توجه به اینکه شترمرغ پرنده اي وحشی است و جابه جایی آن نیازمند اخذ مجوزهاي لازم است و با ضوابط خاصی

 
انجام می شود. 

 
چرم هایی که دور ریخته می شوند 

مرادي نبود صنایع تبدیلی لازم در کشور به منظور استفاده از پوست شترمرغ که یکی از بهترین چرم ها براي تولید کیف و کفش
است را یکی دیگر از مشکلات این حرفه مطرح می کند و ادامه می دهد: متاسفانه مزرعه ما جایی براي نگهداري پوست شترمرغ ها
پس از کشتار ندارد و از طرف دیگر به علت نبود خریدار که خود به خاطر نداشتن صنایع تبدیلی پوست این حیوان است، پوست این

 
پرنده با وجود تجارت پر سودي که دارد، دور ریخته می شود. 

این پرورش دهنده شترمرغ افزایش سرسام آور قیمت نهاده هاي دامی را یکی دیگر از مشکلات این حرفه برمی شمرد و می گوید:
خوراك اصلی شترمرغ یونجه، سبوس گندم، جو، سویا، ذرت و یکسري مکمل هاست که به مقدار لازم در اختیار دامداران قرار نمی

 
گیرد و از طرف دیگر افزایش سرسام آور این نهاده ها، پرورش دهندگان دام را با مشکل جدي مواجه کرده است. 

مرادي در پایان به تاثیر شیوع بیماري کرونا بر همه کسب و کارها اشاره و اظهار می کند: شیوع بیماري کرونا طی چند ماه اخیر سدي
در برابر توسعه تمامی کسب و کارها ایجاد کرده اما باید شرایط کنونی را حفظ کنیم و عقب نکشیم. من اطمینان دارم پس از تمام

 
شدن این بیماري ما شاهد جهشی روبه جلو در تمامی کسب و کارها در کشورمان خواهیم بود. 

به گزارش ایسنا، شترمرغ نوعی پرنده بی پرواز بومی آفریقا و نشخوارکننده از راسته شترمرغ سانان است. گونه هاي مختلف این پرنده

 
شامل شترمرغ جنوبی، شترمرغ شمال آفریقا، شترمرغ ماسائی، شترمرغ عربی و شترمرغ سومالی است. 

تخم گذاري شترمرغ ها در فصل بهار و به صورت یک روز در میان انجام می پذیرد. شترمرغ ها در هر دوره تخم گذاري بین 14 تا 21
تخم می گذارند، تخم این پرنده که در واقع بزرگ ترین پرنده زنده دنیاست، از هر پرنده زنده دیگري بزرگتر است. به طور میانگین

 
تخم شترمرغ 15 سانتی متر طول دارد و وزن آن به بیش از 1.5 کیلوگرم می رسد. 

شترمرغ می تواند با سرعتی حدود 70 کیلومتر بر ساعت که بالاترین سرعت زمینی در میان تمام پرندگان است را بدود. پاهاي قوي
شترمرغ تنها به منظور سریع دویدن تکامل نیافته اند بلکه در هنگام دفاع از خود نیز این پاها نقش یک نیزه بسیار موثر را ایفا می
کنند. هنگامی که شترمرغ توسط یک شکارچی مانند شیر یا یوزپلنگ مورد حمله قرار می گیرد، یک ضربه توسط این پاها می تواند

 
منجر به مرگ شکارچی شود. 

وزن شترمرغ ها معمولاً بین 63 تا 145 کیلوگرم است و جوجه هاي شترمرغ با رنگ حنایی در نخستین سال زندگی، در هر ماه 25
سانتی متر رشد می کنند. عمر طبیعی شتر مرغ طولانی است و در حدود 40 تا 50 سال است اما عمر اقتصادي پرورش شتر مرغ 10



سال بیشتر نیست. سن کشتار شتر مرغ براي تولید گوشت و پوست از 10 تا 14 ماهگی و میانگین بلوغ جنسی نر و ماده در حدود 30

 
ماه است. شترمرغ با رشد سریعی که دارد، پس از سن هشت تا 10 ماهگی قابل کشتار است. 

این دام به علت سازگاري با محیط زیست و آب و هواي متفاوت از نظر نگهداري، کم هزینه ترین جایگاه را به خود اختصاص داده

 
است. با حصارکشی روي زمین هاي خاکی و ایجاد سایه بان، می توان از شترمرغ نگهداري کرد. 

پرورش شترمرغ به علت ارزش اقتصادي همه اعضاي بدن آن از قبیل گوشت، پوست، تخم و پر این پرنده سبب ایجاد جایگاه مناسبی
در اقتصاد مقاومتی و جهش تولید شده و نقش مؤثري نیز در ایجاد اشتغال، افزایش تولیدات داخلی و صادرات غیرنفتی دارد./ ایسنا



بسته هاي معیشتی بین 62 هزار خانواده کرمانی توزیع می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/09/04

کرمان - فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره به اجراي فاز دو مرحله سوم کمک هاي مومنانه طی هفته بسیج گفت: بر
این اساس بسته هاي معیشتی بین 62 هزار خانواده کرمانی توزیع می شود.

کرمان - فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان با اشاره به
اجراي فاز دو مرحله سوم کمک هاي مومنانه طی هفته
بسیج گفت: بر این اساس بسته هاي معیشتی بین 62 هزار

 
خانواده کرمانی توزیع می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، سردار حسین معروفی صبح سه
شنبه در جمع خبرنگاران بیان داشت: در هفته بسیج فاز
دو مرحله سوم کمک هاي مومنانه انجام می شود فاز اول

 
آن در هفته وحدت بود، فاز دو آن در هفته بسیج است. 

وي با بیان اینکه مرحله سوم کمک هاي مومنانه با فاز اول و دوم آن متفاوت است، افزود: در این فاز علاوه بر کمک هاي معیشتی

 
حوزه اشتغال، حوزه ازدواج آسان، حوزه جهیزیه و حوزه آزادي زندانی هاي غیر عمد هم جزو برنامه ها قرار دارد. 

 
فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان گفت: طی دو سه روز آینده در حوزه جهیزیه و آزادي زندان برنامه هایی خواهیم داشت. 

معروفی تصریح کرد: در فاز دوم هماهنگی فی ما بین سپاه و بسیج، آستان قدس رضوي و بنیاد علوي در مجموع 14 هزار و 300
بسته (هر بسته معیشتی بین 350 تا 370 هزار تومان) جمعاً قریب به 5 میلیارد تومان توزیع خواهد شد که این بسته ها شامل برنج
ایرانی و برنج هندي، حبوبات، سویا، چاي، ماکارونی، روغن و رب گوجه فرنگی به علاوه 650 کیسه آرد می باشد که متعلق به جنوب

 
استان است. 

وي گفت: توزیع این بسته ها بر اساس شناسایی از قبل انجام شده در استان می باشد 62 هزار خانواده شناسایی شده اند ضمن اینکه
این مرحله توزیع با مراحل قبلی متفاوت است و بر اساس طرح شهید حاج قاسم سلیمانی که براي قطع زنجیره ویروس کرونا بین

 
سازمان بسیج، بنیاد و وزارت بهداشت بسته شده، توزیع کمک ها به صورت محله محور است. 

معروفی یادآور شد: توزیع کمک هاي این مرحله در مناطقی خواهد بود که مردم آن مناطق آسیب بیشتري از ویروس کرونا دیده اند
بنابراین در راستاي طرح شهید سلیمانی به خانواده هاي که درگیر مشکلاتی بیشتري ناشی از ویروس کرونا شده اند کمک ها توزیع

 
می شود تا با ماندن در خانه مشکل معیشتی نداشته باشند و همچنین بتوانند به قطع زنجیره کرونا در استان کمک کنند. 

فرمانده سپاه ثاراالله استان کرمان اظهار داشت: فاز دوم این مرحله با برنامه ریزي هاي انجام شده توسط سپاه، بسیج و قرارگاه امام
حسن مجتبی (ع) شده در مرکز با همکاري رده هاي حمایتی همچون کمیته امداد امام خمینی (ره)، بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی



فرمان امام و… تا زمانی که ما درگیر ویروس منحوس کرونا هستیم و مردم نجیب و عزیز ما نیاز به کمک داشته باشند با رعایت

 
کرامت این کمک هاي همچنان ادامه خواهد داشت. 

وي ادامه داد: علاوه بر رده هاي حمایتی و مسئولان، از خیران و مردم استان کرمان هم انتظار داریم که انفاق هاي خود را در این
مرحله رها نکنند و اصرار هم داریم که عین همان انفاق مدنظر خیران را در شبکه توزیع کنیم مثلاً اگر کسی قصد انجام دادن انفاق و

 
یا نذري را انجام دهد مثل ذبح کردن گوسفند، گاو و یا شتر ما همان را توزیع خواهیم کرد. 

معروفی ابراز داشت: از مردم و خیر استان تقاضا دارم که در این شرایط به کمک نیازمندان بیایند تا حداقل اندکی از آلام مردم آسیب

 
دیده از کرونا را کاهش دهیم امیدواریم بتوانیم در این راه که فرمان و نظر مقام معظم رهبري است موفق عمل کنیم. 

همچنین سعید کاظمی نماینده استان قدس رضوي در کرمان نیز در خصوص نگاه آستان قدس به آسیب دیدگان از ویروس کرونا
بیان داشت: همه ما در این مجموعه (آستان قدس رضوي، سپاه، بسیج و مجموعه هاي دیگر) تحت فرمان و بر اساس منویات مقام
معظم رهبري کار را انجام می دهیم ضمن اینکه دغدغه ایشان در حال حاضر رفع مشکلات و گرفتاري هاي مردم آسیب دیده از کرونا

 
است. 

وي افزود: بنیاد کرامت آستان قدس رضوي نیز در این مرحله و مراحل قبل و در مراحل بعد در آینده سعی می کند حضور داشته

 
باشد و به اندازه اي که بتواند بخشی از مشکلات مردم را حل کند در این طرح مومنانه شرکت می کند. 

کاظمی گفت: پیرو سخنان سردار معروفی من نیز تاکید می کنم تا خیران و مردم که قصد انجام کار خیر دارند و علاقمند هستند تا
این کمک به دست افراد نیازمند برسد به این مجموعه بپیوندند تا کمک هاي آنها به صورت سازماندهی شده به دست افراد نیازمند

برسد.



موانع پیش روي اصناف البرز برداشته شود
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کرج - رئیس اتاق اصناف استان البرز گفت: ضمن توجه به چارچوب و قوانین بهداشتی باید موانع پیش روي برخی صنوف
برداشته شود.

کرج - رئیس اتاق اصناف استان البرز گفت: ضمن توجه به
چارچوب و قوانین بهداشتی باید موانع پیش روي برخی

 
صنوف برداشته شود. 

به گزارش مهر، بهروز حصاري پیش از ظهر سه شنبه در
نشست بررسی موانع پیش روي اصناف در حوزه بهداشت
که با رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز برگزار شد، اظهار
کرد: امیدواریم همکاري هاي دوجانبه با هدف تدوین خط
مشی مشترك و توجه ویژه به سلامت عمومی بیش از

 
پیش مور تأکید قرار گیرد. 

وي با اشاره به برخی موانع پیش روي متقاضیان پروانه کسب در اتحادیه هاي تالارداران، اغذیه فروشان، قنادان، میوه فروشان،
بارفروشان، سوپرمارکت داران و … خاطرنشان کرد: طی دو تا سه سال گذشته روند همکاري و تعامل میان مسئولان شبکه بهداشت

 
کرج با اتاق اصناف، منجر به رفع موانع پیش روي برخی واحدهاي صنفی در حوزه بهداشت شد. 

رئیس اتاق اصناف استان البرز تصریح کرد: براي متقاضیان پروانه کسب صادر شود و روند تکمیل پرونده صنفی و صدور پروانه کسب و
ساماندهی صنوف نیز به جریان بی افتد که جا دارد در همین فرصت مراتب قدردانی و تشکر خود و هیأت مدیره اتحادیه هاي صنفی

 
کرج را از همکاري و اهتمام ویژه مسئولان اداره بهداشت کرج نسبت به اصناف اعلام کنم. 

حصاري افزود: امیدوارم در سایه تعامل و همکاري بیشتر میان این دو مجموعه، ضمن توجه به چارچوب و قوانین بهداشتی و حرکت

 
در مسیر بهداشت و سلامت عمومی، موانع دیگري که پیش روي برخی صنوف وجود دارد نیز برداشته شود. 

 
سرریز تمامی گرفتارهاي حوزه اشتغال روانه اصناف می شود 

در ادامه این نشست ناصر کاویانی نایب رئیس اتاق اصناف استان البرز نیز در سخنانی به افزایش روزافزون واحدهاي صنفی در کلان
شهرهاي کشور از جمله کرج اشاره کرد و افزود: شهر کرج از جمله شهرهاي کشور است که طی 20 تا 30 سال گذشته با روند

 
مهاجرت بی سابقه مواجه شد. 

وي ادامه داد: بدیهی است که این جمعیت مهاجر براي تأمین نیازهاي معیشتی خود نیاز به شغل با درآمد کافی داشت. راه اندازي یک
کسب و کار ساده در یک واحد صنفی، ساده ترین و منطقی ترین راهکاري است که به ذهن هر فردي می رسد. به این ترتیب روزبه



روز بر تعداد واحدهاي صنفی افزوده شد. از دیگر سو تغییر قوانین مربوط به حدود صنفی، زمینه مناسب براي راه اندازي واحدهاي

 
صنفی همگن را در جوار یکدیگر هموار کرد که خود به تنهایی مشکل بزرگ دیگري در سطح بازار است. 

کاویانی افزود: امروز اصناف کشورمان با مشکلات متعددي مواجه هستند. سرریز تمامی گرفتارها و نارسایی هایی که در حوزه اشتغال
کشور وجود دارد روانه اصناف می شود و با وجود تمامی توانایی ها و ظرفیت هاي موجود در پیکره اصناف، می توان گفت که ظرفیت

 
بازارهاي ما تکمیل شده است. به عبارتی دیگر بازارهاي ما دیگر قابلیت جذب افراد و شغل هاي جدید را ندارد. 

وي افزود: تمامی تلاش ما در مجموعه اتاق اصناف و اتحادیه هاي صنفی این است تا راهکار مشخصی را براي فعالیت قانونی واحدهاي

 
صنفی و نظارت بر عملکرد آنها ارائه دهیم. 

نایب رئیس اتاق اصناف استان البرز متذکر شد: همکاري و تعامل دیگر دستگاه ها از جمله بهداشت، یکی از ارکان مهم براي رسیدن
به این هدف است. تسهیل در روند صدور پروانه کسب و رفع موانع پیش روي صنوف در حوزه بهداشت یکی از راهکارهاي تأثیرگذار در

مسیر ساماندهی، کنترل و نظارت دقیق بر فعالیت هاي صنفی است.



نکوداشت دو دهه هم افزایی در برند مارکوپولو: تجلیل از گذشته، ترسیم آینده
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چنگیز جلیلوند روز گذشته در اثر ابتلا به کرونا درگذشت.

 
 

 
روابط عمومی گروه گردشگري مارکوپولو: 

پایه گذاري و راهبرد شرکتی مولد، پیشرو، و رو به گسترش در صنعت گردشگري کشور همواره جزء دغدغه هاي هیات موسس گروه
گردشگري مارکوپولو بوده است و با این چشم انداز، پس از بررسی همه جانبه فرصتها و تهدیدها، شالوده هاي این مجموعه معظم را
پی ریزي کرده و با بهره گیري از تجربیات و تخصص صاحبان اندیشه در این صنعت، پله هاي موفقیت را یکی پس از دیگري و طی دو
دهه پیموده اند و نام مارکوپولو را در عرصه ملی به عنوان برندي برتر و در عرصه بین المللی جز همطرازان شرکتهاي صاحب نام قرار
داده اند. هلدینگ سهامی عام مارکوپولو، با دارا بودن شرکتها و مراکز وابسته تخصصی در عرصه سفر و گردشگري مانند شرکت
سفرهاي خارجی، شرکت ایرانگردي، شرکت آموزشی و پژوهشی، شرکت گردشگري سلامت، شرکت هتلهاي زنجیره اي، شرکت
خدمات گردشگري الکترونیک و دپارتمان تورهاي ورودي، مرکز طبیعتگردي، دپارتمان سفرهاي دریایی (کروز)، و دپارتمان امور ویزا،

 
با اخذ مجوزهاي لازم و هماهنگیها برنامه ریزي براي ورود به فرابورس را دستور کار دارد. 



 
 

 
تاسیس و پایه گذاري گروه گردشگري مارکوپولو 

داود فرزانه، مالک و مدیر شرکت مسافرتی و جهانگردي تعطیلات که سابقه اي درخشان با قدمت بیش از چهار دهه فعالیت در عرصه
هاي مختلف گردشگري و هتلداري را در کارنامه حرفه اي خود دارد، با همراهی شرکتهاي خوشنام گردشگري گالیور، کیان، و سیاره
توریستی موفق به تاسیس گروه گردشگري مارکوپولو با هدف ارائه خدمات متمایز به گردشگران ایرانی و خارجی، گردید. موسس و
رئیس هیات مدیره گروه گردشگري مارکوپولو، در مراسم "نکوداشت دودهه هم افزایی در برند مارکوپولو" با اشاره به مشکلات کنونی
صنعت گردشگري، اذعان داشت که براي گذر از شرایط کنونی و از سرگیري تعاملات گردشگري داخلی و خارجی، آنچه بیش از هر
چیز مورد نیاز است، وفاق، همدلی، درك شرایط ناگوار کنونی، و از همه مهمتر طراحی مسیري متفاوت براي آینده است که طی این

 
مسیر، بی تردید، نیازمند بهره گیري از تجربه و تخصص مدیران و همراهان آشنا با چالش هاي جدید پساکرونا است. 

 
لزوم همگامی با پیشرفتهاي گردشگري 

داود فرزانه، رئیس هیات مدیره گروه گردشگري مارکوپولو، پس از تبیین خط مشی و ترسیم تعاملات آینده، لزوم بروز رسانی خدمات
براساس نیازهاي ویژه گردشگران و عصر دیجیتال، و نیز اهمیت تغییر مدلهاي کسب و کار و چابک سازي سیستم اجرایی و
پاسخگویی بهنگام، خبر جدا شدن دکتر حسن تقی زاده انصاري از این گروه معظم را به اطلاع حاضران رساند و از زحمات ایشان در
سمتهاي مدیریتی و اجرایی گروه گردشگري مارکوپولو تشکر نمود و براي ایشان در ادامه مسیر حرفه اي خود، آرزوي توفیق نمود و با
تاسی از ماموریت مارکوپولو که تبدیل تهدیدهاي گردشگري به فرصتهاست، بر ضرورت همگام شدن با سرعت بی سابقه تحولهاي

 
اجتماعی، بازرگانی، و تجاري تاکید نمود. 



 
 

 
تغییر مدیریت، تحول فرآیندها 

"تغییرات، جز لاینفک پیشرفت است و برندهاي نام آشناي جهان، همواره با تزریق خون جدید به شریانهاي مدیریتی و اجرایی خود،
راه را در بزنگاههاي حساس، براي خود و دیگران هموار می کنند"، داود فرزانه با بیان این مطلب افزود، "گروه مارکوپولو نیز از این
قاعده مستثنی نیست و پاندمی کرونا این ضرورت را دوچندان کرد چرا که مدلهاي کسب و کار، به تبعیت از قرنطینه هاي گاه و بیگاه
ده ماهه اخیر، دستخوش تحولهاي بنیادین شده اند که سکانداران خبره و آشنا به این مسیر را بیش از پیش طلب می نماید." ایشان با
ذکر این موضوع، "آقاي مهندس محمد عظیمی" که داراي سایقه اي درخشان در عرصه مدیریت استراتژیک و ایجاد زیرساختهاي
دیجیتال در پروژه هاي ملی و بین المللی می باشند را با هدف نیل به اهداف مذکور، به سمت مدیر عاملی گروه مارکوپولو منصوب
نمودند. مهندس عظیمی، ضمن تشکر از اعتماد رئیس و اعضاي هیات مدیره گروه گردشگري مارکوپولو و آرزوي سلامتی و موفقیت
یراي دکتر انصاري، اظهار داشتند: "ارائه خدمات گردشگري یکپارچه و در دسترس براي همه، در هر زمان و مکان، در قالبی تسهیل
شده و قابل استفاده براي سلائق گوناگون مسافران داخلی و گردشگران خارجی، اولویت اصلی گروه مارکوپولو می باشد و تحکیم
ارتباط صمیمانه در ایام کرونا با ارائه کنندگان خدمات گردشگري در بخش اقامتی، حمل و نقل، و میهمان نوازي و تبادل نظر با
مدیران و دست اندرکاران عرصه گردشگري براي گذري کم آسیب از این دوران، حائز اهمیت است و همچون همیشه، تکریم مسافران
و همراهان این برند محبوب در سرلوحه فعالیتهاي این مجموعه قرار دارد." نیاز سنجی و توسعه زیرساختهاي مورد نیاز، ارائه خدمات
بهینه و آنلاین از طریق وب سایت، وب سرویس، طراحی و راه اندازي اپلیکیشنهاي سفر، اطلاع رسانی یکپارچه و توزیع خدمات از

 
مواردي بود که ایشان به آنها پرداخت. 

 
تجلیل از برند مارکوپولو: دودهه تمایز در ارائه خدمات 

لازم به توضیح است مجموعه دانش بنیان و خاطره ساز مارکوپولو، در سوابق درخشان خود، جوایز و گواهینامه هاي متعددي را در
بخش کسب رضایتمندي (سفر هاي خارجی، داخلی، و ورودي)، توجه به اصول مشتري مداري، کارآفرینی در صنعت گردشگري، برند
محبوب گردشگري، برگزیده برتر ملی از سوي وزارت گردشگري، و دومین جشنواره تعالی گردشگري به دست آورده است و از
حاضران دائمی در نمایشگاهها و رویدادهاي گردشگري بین المللی در کشورهاي فرانسه، انگلستان، اسپانیا، پرتغال، آلمان، اتریش،
سوییس، کانادا و آمریکاي جنوبی می باشد و برگزیده نمایشگاه بین المللی آي.تی.بی برلین بوده است. برند مارکوپولو، با حمایت
وزارت میراث فرهنگی و گردشگري و اداره کل میراث استانها، مدیران شرکتها و برندهاي برتر گردشگري جهان را در قالب تورهاي
آشناسازي با جاذبه هاي فرهنگی، آداب و رسوم، و فرهنگ ایران زمین در چندین سال پیاپی، به ایران دعوت کرده است و میزبان
هزاران گردشگر از سراسر جهان بوده است. همچنین با همکاري سفارتهاي خارجی در ایران و سازمانهاي گردشگري سایر کشورها،



برنامه هاي فرهنگی مشترك بیشماري را طراحی و اجرا نموده است که نمونه هاي شاخص آن در کشورهاي کره جنوبی، سوییس،

 
ژاپن، برزیل و آفریقاي جنوبی است که تقدیر بسیاري را براي گروه مارکوپولو از مراجع ذیربط به همراه داشته است. 

 
عضویت ها و مسئولیتهاي اجتماعی 

این عضو وابسته سازمان گردشگري جهانی (UNWTO)، انجمن گردشگري اروپا (ETOA)، و انجمن موسسات آموزش گردشگري
آسیا و اقیانوسیه (APETIT)، همواره در راستاي ایفاي مسئولیتهاي اجتماعی خود به آموزش و ایجاد اشتغال در شهرها و روستاهاي
کمتر برخوردار، حمایت از گردشگري روستایی و بومگردي، و آموزش و ارتقا توانمندي هاي بانوان تولید کننده صنایع دستی و محلی
پرداخته است و رجاء واثق دارد که همواره باید در استحکام بخشی به صنعت گردشگري که به مثابه پلی بینا فرهنگی است، کوشا و

 
ساعی باشد. 
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پروانه سلحشوري: بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم مادري کنند/

اصولگرایان با توانمندي زنان مخالف هستند/دختر امروز چندْزنی را برنمی

تابد
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رواج بحث هایی چون صیغه، چندزنی و … که به صورت تبلیغات شرعی مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار
تأثیرگذار است.

رواج بحث هایی چون صیغه، چندزنی و … که به صورت تبلیغات شرعی مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار تأثیرگذار

 
است. 

پروانه سلحشوري نماینده سابق تهران، ري، اسلامشهر و شمیرانات است وي همچنین استاد دانشگاه آزاد اسلامی و عضو کارگروه زنان
روستایی، عشایر و مناطق محروم معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري است. سلحشوري در بیان موضوعات مربوط به زنان و
حمایت از آن ها در مجلس پیشین پیشگام بوده و نطق هاي جنجالی داشته است به طوریکه انتقادات زیادي نسبت به موضع هایی که

 
نسبت به زنان و حمایت از حقوق آن ها داشته، به او وارد شده است. 

روزنامه صبح امروز (خراسان رضوي) در گفت وگو با پروانه سلحشوري به موضوع تأثیر حمایت هاي اجتماعی بر توانمندي زنان
پرداخته است. پرسش محوري از این قرار است که براي ترفیع جایگاه زنان، جامعه ایرانی چه میزان از آن ها حمایت می کند؟ موانع
موجود و برخی سیاست هاي کلان تا چه حد زنان را براي حضوري مؤثرتر و پررنگتر در جامعه به عقب می راند؟ آیا جامعه پذیري

 
زنان براي توانمندي اجتماعی و سیاسی توسط نهادهاي مسئول به درستی صورت می گیرد؟ 

سلحشوري در گفت وگوي پیش رو به فعالیت زنان در نهادها و
سازمان هاي مردم نهاد اشاره می کند و آن را براي توانمندي
زنان مؤثر می داند . همچنین معتقد است که دختران باید در
مدارس، کلاس هایی آموزشی در راستاي توانمند شدن داشته
باشند. وي در توانمندسازي زنان در عرصه سیاسی به نقش
اثرگذار احزاب تأکید می کند و توضیح می دهد که زنان نیاز به
حمایت احزاب و خانواده خود دارند؛ چراکه آن ها را در حوزه

 
سیاسی به شدت آسیب پذیرتر کرده اند. 

با توجه به برخی از رفتارهاي خشونت آمیزي که براي زنان رخ داده مثل رفتارهاي خشونت آمیز با زنی آبادانی یا زن سرپرست خانوار
بندرعباسی، وضعیت امروز زنان در جامعه را چطور می بینید، زنان ایرانی چقدر توانمند شدند و جامعه تا چه میزان از آن ها حمایت

 
می کند؟ 



اتفاقاتی که در چند وقت اخیر براي این خانم ها -که بیشترشان سرپرست خانوار هم بودند- رخ داد بحث توانمندسازي زنان و به ویژه
حمایت هاي اجتماعی را بیشتر برجسته می کند. اتفاقاً موضوع حمایت هاي اجتماعی، مقوله اي است که به تنهایی زنان سرپرست

 
خانوار را دربرنمی گیرد، بلکه شامل همه زنان می شود. 

آنچه که به نظر من می آید چه در دوره اي که نماینده مجلس بودم و چه در زمانی که به عنوان یک معلم و استاد دانشگاه کار کردم،
این است که باید بحث توانمندسازي را از دوران نونهالی و نوجوانی در بین دختران شروع کنیم؛ چراکه اگر مطرح می شود که زنان

 
اعتمادبه نفس لازم را ندارند به دلیل این است که از همان کودکی با آن ها کار نشده است. 

اولین نکته در بحث حمایت اجتماعی از زنان توجه به خانواده است. همیشه خانواده، کوچکترین اجتماعی است که در مورد آن بحث
می شود و پس از آن به تدریج فرد وارد محیط هاي بزرگتري چون مدرسه، دانشگاه و محیط کار می شود؛ بنابراین زمانی که صحبت
از حمایت هاي اجتماعی می کنیم به معناي این است که گروه هایی که زنان با آن در ارتباط هستند، باید بتوانند در مواقعی که زنان

 
نیاز به حمایت دارند از آن ها حمایت کنند. 

همچنین ساختارها و ارتباطات اجتماعی در جامعه به گونه اي باشد زمانی که یک خانم وارد اجتماعی بزرگتر شود از شاخص هایی

 
برخوردار باشد تا بتواند در اجتماع توانمند شده و گلیم خود را از آب بیرون بکشد. درنتیجه با تهدیدهاي به وجود آمده کنار نکشد. 

در جامعه صحبت هاي گوناگونی در مواجهه با زنان صورت می گیرد مثل صحبت هایی که امام جمعه بیرجند و اصفهان در مورد زنان
کرده بودند و صحبت هاي اخیر آیت االله احمد خاتمی در مورد انتخابات و بیان این که «قانون اساسی تصریح دارد که کاندیداهاي
ریاست جمهوري از رجال باشند و مفهوم رجال هم روشن است» آیا این دسته از اظهارنظرها می تواند تأثیري منفی بر قشر زنان و به
طور کلی جامعه داشته باشد؟ یا اینکه زنان را قدرتمندتر کرده و احساس درونیشان را براي فعالیت اجتماعی بیشتر در جامعه شکوفا

 
می کند؟ 

این مباحث بیشتر سیاسی هستند تا اجتماعی. مقوله ما واقعاً اجتماعی است. اگرچه که پدیده هاي مختلف رابطه تنگاتنگی با هم
دارند؛ بنابراین نمی توان در سطح کلان بحث هاي سیاسی را از بحث هاي اجتماعی جدا کرد، اما باید توجه داشت که توانمندي زنان

 
و مبحث آن عمقی تر و وابسته به مؤلفه هاي فرهنگی جامعه است. 

هر چند که سیاست هاي کلان هم در حمایت اجتماعی از زنان تأثیرگذار بوده است، اما به نظر می رسد آنچه که تاکنون در سیاست
هاي کلان براي انزواي زنان و تحمیل برخی از عقاید به آن ها شده، موفق نبوده است. نه تنها موفق نبوده، بلکه کنشگري زنان را به

 
سمت موارد خاصی سوق داده که اتفاقاً روي آن حساسیت وجود دارد. 

زنان براي برون رفت از فضاي تنگی که عده اي می خواستند در جامعه برایشان ایجاد کنند، تلاش کردند تا در شرایطی که قدرت
رشد و شکوفایی داشتند با اتکا به خود و حمایت خانواده شان حضور پیدا کنند و توانایی خود را نشان دهند. می بینیم که در ورودي
دانشگاه ها زنان چقدر موفق هستند، با اینکه تبعیض ها حتی در ورود به دانشگاه ها براي دختران وجود دارد، باز هم آن ها توانستند

 
خود را نشان دهند. 

من به تجربه در دورانی که نماینده مجلس بودم می دیدم که ورود به مشاغل دولتی براي زنان دشوارتر است، -بگذریم از مصوبه اي
که دولت ارائه کرده بود- درواقع اگرچه که به دولت آقاي روحانی انتقاداتی وارد می شود، اما در حوزه ورود زنان به مشاغل دولتی
عملکرد بدي نداشته است. در این دولت تلاش کردند تا زنان را در حوزه هاي مدیریتی استخدام کرده و به کار بگیرند، اما با این حال



از آنجا که فضا براي حضور زنان محدود بوده آن ها بیشتر خود را در حوزه   هاي خصوصی و در فضاي کارآفرینی و اقتصادي که

 
وابسته به دولت نیست، توانمند نشان داده اند. 

کارآفرینی و ایجاد تعاونی هاي گوناگون توسط زنان، نشانگر این است که فضاي تنگ سیاسی اگرچه زنان را تا حد زیادي عقب نگاه

 
داشته، اما بودند زنانی که این محدودیت را به فرصت تبدیل کردند و اتفاقاً این زنان انگیزه اي براي جوانان شدند. 

مجلس دهم در حوزه قانون گذاري، توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را در برنامه ششم توسعه در اولولیت هاي فرابخشی کل کشور
قرار داد؛ بنابراین اقدامات لازم از نظر قانون گذاري صورت گرفته و دولت هم در این زمینه تلاش خود را می کند، اما از آنجا که پدیده
هاي اجتماعی به صورت یک کل همبسته عمل می کنند نتیجه مطلوب را به دست نیامده است. بحث دیگري که در عدم توانمندي

 
زنان وجود دارد، این است که نداشتن مهارت جوانان در زندگی مشترك، بسیار آسیب زا است. 

یعنی نداشتن توانمندي براي مثال در زندگی مشترك، تنها مختص زنان نیست و مردان هم فاقد توانمندي هاي لازم در این زمینه

 
هستند؟ 

بله؛ چون مردان هم آموزش هاي لازم را در این زمینه نمی بینند. آن ها هم نمی توانند در زندگی مشترك به درستی مشکلات خود
را مرتفع کنند. به نظر می رسد تناقضی بین دختران و پسران امروزي وجود دارد. به هر حال نسل جدید با نسل پیش از خود تفاوت
دارد. درست است که در حال حاضر با افزایش طلاق روبه رو هستیم، اما باید توجه داشته باشیم که در میان مدت وضعیت بهبود پیدا
می کند. به این معنا که یک مرد باید بداند که همسر او عقاید و افکاري مثل مادرش ندارد مبنی بر اینکه هر چه او بگوید زن موافقت
کرده و انجام دهد. بلکه دختر جوان امروز، هویت مستقلی دارد و اگر سر کار می رود انتظار دارد همسرش او را همراهی کند و

 
همچنین از خیانت بیزار است. 

 
تبلیغ صیغه و چند زنی؛ عاملی براي گرایش به خیانت 

من بخش زیادي از گرایش افراد به خیانت را ناشی از تبلیغاتی می دانم که متأسفانه در جامعه ما رایج شده است. درواقع رواج بحث
هایی چون صیغه، چندزنی و ... که به صورت تبلیغات شرعی در داخل ایران مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار تأثیرگذار
است. عده اي معتقدند که برنامه هاي خارج از ایران باعث افزایش گرایش افراد به خیانت شده؛ نکته اینجاست سالیانه میزان زیادي
بودجه صرف صداوسیما می شود پس چرا باید جوانان و زنان ما به جاي اینکه برنامه هاي تولید شده داخل ایران را تماشا کنند سراغ
برنامه هاي دیگري روند که تأثیري سوء داشته باشد. همچنین چرا باید فضاي جامعه و همه چیز را به نگاه جنسیتی تبدیل کرد تا

 
چنین وضعیتی منجر به بروز خیانت شود؟ 

 
زنان و مردان هیچ کدام آموزش هاي لازم براي زندگی مشترك را ندیده اند 

درواقع مسئولیت پذیري شاخص بسیار مهمی است براي فعال و توانمند بودن در اجتماع. در جامعه ما زنان و مردان هیچ کدام آموزش
هاي لازم را حتی براي داشتن یک زندگی مشترك مناسب، ندیده اند. متأسفانه تأکیداتی که در کارگزاري ها و نهادهاي فرهنگی

 
کشور می شود در راستاي تقویت این دسته از نهادها چون نهاد خانواده و دیگر شاخص ها نیست. 

بهرحال زنان ایرانی براي اینکه بتوانند توانمندي هاي لازم را به دست آورند نیازمند جامعه پذیري هستند به نظر شما چقدر سیستم
آموزش وپرورش این شرایط و امکانات را براي زنان فراهم می کند؟ باید چه راهکاري براي آموزش وپرورش چیده شود تا بتواند در این



 
زمینه عملکردي مؤثر داشته باشد؟ 

متأسفانه و متأسفانه در حال حاضر آموزش وپرورش نه تنها در مسیر درستی که می تواند در توانمندسازي زنان مؤثر باشد گام
برنداشته، بلکه الگوهایی به صورت پنهان یا حتی به صورت آشکار براي زنان ارائه می دهد چون کتابی که در سال دوازدهم براي دانش
آموزان دختر تدوین شده تا آن ها را از مسیر درست توانمندي خارج کند. درواقع چنین اقداماتی، حالتی تمسخرآمیز را به وجود آورده
است؛ زیرا این نهاد، توجهی ندارد که نوجوانان امروز دیگر آموزش و جامعه پذیري لازم را از طریق آموزش وپرورش دریافت نمی کنند،

 
بلکه از طریق خانواده ، رسانه ها و فضاي مجازي جامعه پذیر می شوند. 

درواقع فضاي مجازي، نقش پررنگ و اثرگذاري در این زمینه دارد. نکته مهم دیگر این است که نوجوانان امروزي بسیار آگاه تر از نسل
پیش از خود هستند؛ بنابراین راهی که آموزش وپرورش می رود خطا است و منجر به توانمندسازي دختران و زنان ما نمی شود. از
سویی دیگر نهادهاي فرهنگی ما گمان می کنند اگر زنان توانمند شوند هم اختیار زندگی و خانه شان را از دست مردان می گیرند و
هم در سطح کلان تر و قدرت این کار را انجام می دهند؛ به همین دلیل است که برخی به کل با مقوله توانمند شدن زنان مخالف

 
هستند، اگرچه که موضع و دیدگاه خود را ابراز نمی کنند. 

 
اصولگرایان، مخالف مصوبه توانمندي زنان سرپرست خانوار 

زمانی که در مجلس شوراي اسلامی بودم قانونی مبنی بر توانمندسازي زنان و حمایت از زنان سرپرست خانوار تصویب کرده بودیم و
عده اي به ویژه دوستان اصولگرا با این مصوبه مخالفت می کردند. مطرح می کردند که چرا مدام بر توانمندسازي زنان و زنان
سرپرست خانوار تأکید می شود و این اقدامات یعنی چه؟ متأسفانه نهادهاي فرهنگی کشور، استراتژي خود را بر این چیده که اعتمادبه

 
نفس زنان و دختران را بگیرد و آثار چنین استراتژي را در اجتماع می بینیم. 

 
راهکار براي برون رفت از وضعیت فعلی چیست؟ 

فعالیت زنان در نهادها و سازمان هاي مردم نهاد می تواند بسیار کمک کننده باشد. همچنین دختران باید در مدارس، کلاس هایی
آموزشی در راستاي توانمند شدن داشته باشند حتی پسران نیز باید این آموزش را ببینند. دختران ما واقعا نیاز به آموزش هاي جدي
در حوزه مهارت یابی دارند نه آموزش هایی که برخی می خواهند به خورد دختران دهند که در زمان بروز مشکل نتواند کمک کننده

 
باشد. 

مسائلی وجود دارد که دختر نوجوان زمانی که وارد وادي بزرگتري می شود آن ها را به طور محسوس حس می کند؛ بنابراین براي
حل این مسائل، نیاز به آموزش دارد و باید مسائلی براي او مطرح شود؛ چراکه با پنهانکاري هیچ چیز درست نمی شود در غیر این

 
صورت، روز به روز مسائل سنگینتر، سختتر و تبعات اجتماعی آن بیشتر خواهد شد. 

علاوه بر افزایش توانمندي زنان در حوزه اجتماعی در حوزه سیاسی انتخابات را پیش رو داریم. به نظر شما چرا زنانی که در حوزه هاي
سیاسی فعال بوده و عملکرد مثبتی داشتند ناشناخته بوده و دیده نمی شوند؟ به ویژه کسانی که جوانتر هستند. حتی گزینه هایی که
براي مثال کارگزاران براي ریاست جمهوري معرفی کرده کسانی چون خانم ابتکار و مولاوردي بودند چرا عملکرد دیگر زنان برجسته

 
نمی شود؟ 

در مجلس دهم اغلب نمایندگان زن جوان و متولد دهه سنی 60 بودند کسانی چون خانم چنارانی، خانم سعیدي مبارکه، حسینی و ....



 
به نظر شما آن ها توانمندي لازم را براي حضور در عرصه هاي سیاسی داشته اند؟ 

اولین چیزي که در مورد زنان مطرح می شود این است که آیا آن ها می توانند یا توانمند هستند؟ پرسش اینجاست چند بار چنین
سوالاتی را در مورد مردان می پرسیم؟ درواقع زنان خودشان همدیگر را زیر سؤال می برند. بارها گفته ام که هشت نفر نماینده زن
تهران در مجلس بودند چرا همواره حساسیت روي این هشت زن بود. چرا به عملکرد مردان توجهی نمی شد؟ درحالی که همواره این

 
پرسش مطرح می شد که زنان نماینده تهران چه کاري انجام می دهند و چه عملکردي دارند؟ 

باید بدانیم که گاهی افراد وارد عرصه هایی می شوند که ممکن است در آن خطایی هم داشته باشند و نتوانند آنطور که باید بروز و
ظهور پیدا کنند. توانمندي و تجارب افراد مثل هم نیست، اما در این مسیر پخته می شوند. براي مثال خانم چنارانی در دوره قبل
اقداماتی انجام داده بود که خیلی ها به آن انتقاد داشتند، ولی ما که از نزدیک او را می شناختیم همه خیلی دوستش داشتیم. درست
است یکسري اقداماتی در خراسان انجام داده بود، اما بخاطر زن بودن، اقداماتش را برجسته می کردند تا او را نیز تحت فشار قرار
دهند. درحالی که در مجلس فعلی خیلی پخته، خوب و مسلط عمل می کند. پس باید به زنان فرصت داده شود و تا زمانی که این

 
فرصت براي آن ها به وجود نیاید، نمی توانند توانمندي هاي خود را نشان دهند. 

 
چرا کارگزاران فائزه هاشمی را براي انتخابات معرفی نکردند؟ 

درحال حاضر بسیاري از نمایندگان زن مجلس دهم در پست هایی چون مشاور و معاون وزیر در حال فعالیت هستند و در چارچوب
مدیریتی ورود پیدا کردند. پس پرورش دادن نیروهاي زن در عرصه سیاسی اهمیت دارد. در حوزه توانمندسازي سیاسی زنان، باید
توجه داشت که نیاز به حمایت اجتماعی است و در عرصه سیاسی این حمایت را احزاب باید از آن ها داشته باشند. درواقع احزاب
هستند که بایستی به زنان پروبال دهند. براي مثال کارگزاران افرادي را براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري معرفی کرده که از
مجموع آن افراد تنها دو نفر زن هستند. چرا خانم فائزه هاشمی که زن توانمندي است را معرفی نکردند. درواقع این اقدامات، نشانگر

 
این است که احزاب هم ملاحظاتی را براي خود در نظرمی گیرند. 

درنتیجه زنان نیاز به حمایت احزاب و خانواده خود دارند؛ چراکه زنان را در حوزه سیاسی به شدت آسیب پذیرتر کرده اند. براي مثال
زنانی که در عرصه سیاسی حضور دارند براي برخی از آن ها پرونده هایی تشکیل داده اند. جالب اینجاست که زنان را به شدت مورد
تمسخر قرار می دهند درحالی که کسانی چون آقاي قالیباف واژه هاي اشتباهی چون «آریزونا» را می گوید «آرزو اینا»، اما چند بار

 
مورد تمسخر قرار گرفت؟ 

وضعیت زنان را در آینده چگونه می بینید؟ فارغ از حمایت هاي اجتماعی لازم از آن ها و عدم توانمندسازي صحیح آن ها توسط

 
آموزش وپرورش. 

زمانی که پنج سال پیش را با حال حاضر مقایسه می کنیم، می بینیم که تغییرات زیادي اتفاق افتاده است. لاجرم زنان آهسته و
پیوسته کار خود را انجام می دهند. زمانی که نماینده مجلس بودم در مصاحبه هایم بارها مطرح کردم که ما زنان باید خودمان را
تحمیل کنیم. درواقع آنقدر فشار اجتماعی و سیاسی افزایش می یابد که ناچار می شوند با زنان کنار آیند. بنابراین در آینده، شرایط
زنان رو به بهبود خواهد بود؛ چراکه نیاز به این است که زنان وارد مسائل اجتماعی کلانتر شوند. بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم
مادري کنند. یک نگاه مادرانه خیلی تأثیرگذار در اداره جامعه خواهد بود. براي همین است که سیاستمدارانی که در کشورهاي دیگر

 
مدیریت زنانه داشته اند در مقابله با کرونا موفق بوده اند. 
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بهترین کشورها براي مهاجرت پزشکان

منبع: چمدانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/09/04

پزشکان وظیفه بسیار مهم و سخت نجات جان افراد را بر عهده دارند. اغلب آنها شب و روز زندگی خود را وقف سلامتی جامعه
می کنند. دکتر شدن، در دنیاي امروز، به معنی پذیرش مسئولیت عظیم است. مسئولیتی که به خاطر آن ملزم هستند؛

چندین سال از عمر خود را به تحصیل فشرده به صورت تئوري و عملی بپردازند. به علاوه ...

 پزشکان وظیفه بسیار مهم و سخت نجات جان افراد را بر
عهده دارند. اغلب آنها شب و روز زندگی خود را وقف سلامتی جامعه می کنند. دکتر شدن، در دنیاي امروز، به معنی پذیرش
مسئولیت عظیم است. مسئولیتی که به خاطر آن ملزم هستند؛ چندین سال از عمر خود را به تحصیل فشرده به صورت تئوري و عملی
بپردازند. به علاوه آنها همواره در طول زندگی خود از کسب دانش و مهارت بیشتر فارغ نیستند. به همین جهت بسیار عادلانه خواهد
بود؛ که براي این همه سال تلاش و پشتکاري که داشته اند. دستمزد و حقوق بالایی بدست آورند. در بعضی از کشورها، حقوق

 
پزشکان مناسب است؛ اما تعداد معدودي از کشورها وجود دارند؛ که درآمد پزشکان در آن فوق العاده است. 

به همین جهت ما در این مطلب به معرفی بهترین کشورها براي مهاجرت پزشکان پرداخته ایم. کشورهایی که بیشترین دستمزد را به

 
پزشکان می دهند. 

استرالیا؛ بهترین کشور براي مهاجرت پزشکان استرالیا به اندازه ي کافی از نیروي پزشک برخوردار نیست و به پذیرش مهاجران پزشک
تمایل زیادي دارد. این امر در مناطق روستایی و شهرهاي کوچک آن بیشتر محرز است. به همین جهت کار کردن در برخی از مناطق
استرالیا از اولویت و مزایاي بیشتري برخوردار است. البته لازم به ذکر است؛ که پزشکان مهاجر می توانند به هر کدام از شهرها و یا
استانی که مدنظر دارند؛ رفته و در آنجا به زندگی و کار بپردازند. کار کردن در استرالیا مزایاي زیادي براي پزشک مهاجر در پی خواهد

 
داشت. مزایایی مثل؛ 

دستمزد بالا امکان افزایش مهارت ها و کسب تجربه هزینه ي زندگی کم حمایت دولت و امنیت شغلی بالا استقبال و حمایت مردم از
پزشکان آب و هوا و شرایط جوي عالی امکان کسب فرصت هاي شغلی بیشتر و بهتري براي فارغ التحصیلان پزشکی بین المللی در
مناطق اولویت دار حمایت و مشوق هاي مالی بسیار براي جذب پزشکان در مناطق اولویت دار جهت کسب اطلاعات کامل در مورد

 
پزشکی در استرالیا کلیک کنید. 

میانگین درآمد رشته هاي پزشکی در استرالیا شخصی که به عنوان پزشک در استرالیا کار می کند؛ معمولاً ماهانه 2360 الی 33600



دلار استرالیا درآمد دارد. همچنین دامنه حقوق پزشکان در این کشور از 28، 400 تا 405، 000 دلار استرالیا متغیر است. مقدار

 
دستمزدها بر اساس سابقه ي کار، مکان مورد اشتغال و رشته ي تخصصی قابل افزایش یا کاهش خواهد بود. 

 
هلند؛ بهترین کشور براي مهاجرت پزشکان 

هلند به عنوان یکی از کشورهاي برتر قاره ي اروپا، جزو بهترین کشورها براي زندگی به ویژه براي پزشکان محسوب می شود. کار

 
کردن در کشور هلند به عنوان پزشک از مزایاي زیادي برخوردار است. مزایایی مثل: 

دستمزد بالا و امکان فراهم کردن زندگی مرفه اضافه حقوق سالانه ي پزشکان بر اساس قانون افزایش حقوق چشمگیر با افزایش تجربه
ي کاري امکان پیشرفت، کسب مهارت و تجربه ي به روز در یک کشور پیشرفته شرایط کاري خوب مثل دریافت مزایا ساعت کاري
مناسب؛ پزشکان 5 روز در هفته معادل 38 ساعت کار می کنند زندگی در یک کشور کم هزینه ي اروپایی زندگی در یک کشور
پیشرفته با امنیت اجتماعی بالا داشتن جایگاه اجتماعی بالا و مورد احترام مردم هلند امکان دریافت اقامت دائم پس از یک مدت

 
مشخص امکان زندگی در یک کشور بی ظیر، زیبا و قانون مدار با آب و هواي پاك 

 
میانگین درآمد رشته هاي پزشکی در هلند  

افرادي که به عنوان پزشک در هلند کار می کند؛ معمولاً ماهیانه حدود 11300 یورو درآمد کسب خواهند کرد. به عبارتی میانگین
حقوق آنها از 4240 تا 18900 یورو متغیر است. این درآمد با توجه به تجربه و رشته ي تخصص متغیر است. به طور کلی افرادي که
دو تا پنج سال تجربه دارند؛ به طور متوسط 32٪ بیشتر از تازه کارها دستمزد دریافت می کنند. همچنین افراد حرفه اي که تجربه

 
بیش از پنج سال دارند. به طور متوسط 36 درصد بیشتر از کسانی که پنج سال یا کمتر سابقه کار دارند درآمد کسب می کنند. 

 
جهت کسب اطلاعات کامل در مورد پزشکی در هلند کلیک کنید. 

اتریش؛ بهترین کشور براي مهاجرت پزشکان اتریش از جمله کشورهاي اروپایی است؛ که جزو اتحادیه ي شینگن محسوب می شود.
این کشور از سطح بالاي استانداردهاي زندگی برخوردار است. امنیت بالاي اجتماعی، پایین بودن نرخ جرم، وجود سیاست هاي صلح
جویانه و طبیعت منحصر به فرد موجب شده است؛ که اتریش همواره یکی از پرمخاطب ترین کشورهاي اروپا باشد. افراد زیادي به
خاطر موقعیت مناسب این کشور؛ همواره خواهان مهاجرت و کسب اقامت این کشور هستند. در این میان پزشکان با مهاجرت به

 
اتریش از مزیت هاي بی شماري برخوردار خواهند شد. تعدادي از این مزیت ها عبارت اند از: 

دستمزد بالا و امکان فراهم نمودن زندگی مرفه ساعت کاري مناسب؛ 48 ساعت در هفته امکان اخذ اقامت براي خود و اعضاي خانواده



داشتن جایگاه اجتماعی بالا در یک کشور پیشرفته امکان پیشرفت و ادامه ي تحصیل راحت تر براي پزشکان بهره مندي از بهترین

 
سیستم آموزشی در خصوص پزشکی هزینه ي پایین زندگی نسبت به درآمد پزشکان و غیره 

میانگین درآمد رشته هاي پزشکی در هلند فردي که به عنوان پزشک در اتریش زندگی می کند. به طور میانگین ماهیانه حدود 5،
660 یورو درآمد کسب می کند. همچنین دامنه حقوق پزشک در اتریش از 1180 تا 16900 یورو متغیر است. مقدار درآمد پزشکان
در اتریش به عوامل مختلف مثل سابقه ي کار، رشته ي تخصصی و مکانی که در آن مشغول به فعالیت هستند. بستگی دارد. همچنین

 
لازم به ذکر است، که سالانه در تاریخ مشخصی و بر اساس قانون کار کشور اتریش بر مقدار حقوق پزشکان افزوده خواهد شد. 

 
جهت کسب اطلاعات کامل در مورد پزشکی در اتریش کلیک کنید. 

کانادا؛ بهترین کشور براي مهاجرت پزشکان کانادا هر سال و به طور مداوم به عنوان یکی از بهترین کشورهاي جهان براي زندگی
شناخته می شود. این کشور در سراسر جهان به دلیل کیفیت زندگی فوق العاده بالا معمولا محبوب ترین کشور براي مهاجرت بوده
است. کانادا همواره داراي مزیت هایی همچون؛ فضاي سیاسی مترقی، جامعه ي مهاجر پذیر، سیستم اقتصادي سالم و… بوده است.
کانادا پیوسته مناسب تریم مقصد براي مهاجرت پزشکان و پیراپزشکان محسوب می شود. به خصوص در حال حاضر؛ که این کشور به
شدت پذیراي نیروي کار در زمینه ي پزشکی و دندان پزشکی است. با این حال مهاجرت پزشکان به کانادا داراي مجموعه اي از مزایا

 
است؛ که مهمترین آن عبارت اند از: 

بهره مندي از بازار کار مناسب جایگاه اجتماعی بالا استفاده از شرایط مناسب مراکز آموزشی جهت ادامه تحصیل یا کسب مهارت
بیشتر امکان دریافت اقامت براي خود و اعضاي خانواده پس از دوره اي مشخص برخورداري از ثبات اقتصادي در زندگی، امنیت

 
اجتماعی بالا و… میانگین درآمد رشته هاي پزشکی درکانادا 

فردي که به عنوان پزشک در کانادا مشغول فعالیت است. به طور معمول ماهیانه حدود 14، 900 دلار کانادا درآمد دارد. همچنین
محدوده حقوق پزشکان در کانادا از 3110 تا 44500 دلار متغیر است. عوامل مختلف بر میزان درآمد پزشکان در این کشور موثر

 
است. عواملی سال هاي کاري، رشته ي تخصصی، استان محل خدمت و غیره 

 
جهت کسب اطلاعات کامل در مورد «پزشکی در کانادا» به سایت GO2TR مراجعه بفرمایید. 

 
پزشکانی که موفق به دریافت جاب آفر کانادا می شوند؛ سریعتر و راحتر می توانند اقامت کانادا را دریافت کنند. 

منبع : مجله اینترنتی گوتوتی آر



دو هدف مهم در بودجه 1400

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/09/04

ربیعی سخنگوي دولت: مهمترین اهداف بودجه 1400، 1: کاستن از بودجه جاري نفت و کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي
دولت 2- کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت است.

ربیعی سخنگوي دولت: مهمترین اهداف بودجه 1400، 1: کاستن از بودجه جاري نفت و کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي

 
دولت 2- کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، سخنگوي دولت در نشست خبري گفت: در جلسات هیئت دولت در این روز ها موضوع

 
بودجه مطرح است و دولت صبح و عصر نهایی کردن بودجه را در دستور کار دارد. 

ربیعی افزود: دولت از سال 97 با وجود فشار هاي اقتصادي و تحریم هاي امریکا به نحوي بودجه ریزي کردکه تاکنون دچار عدم تعادل
نشده است. بانک مرکزي در این سال ها استقلال خود را حفظ کرد و دولت تلاش کرد پول پرفشار نیز وارد بازار نشود که این از

 
افتخارات دولت در سه سال گذشته است. 

او گفت: روز گذشته 12 تبصره بودجه تصویب شد. مهمترین اهداف بودجه 1400 عبارتند از: 1- کاستن از بودجه جاري نفت و

 
کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي دولت، 2- کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت است که در بحث بودجه دنبال شد. 

 
 

 
کد ویدیو دانلود فیلم اصلی 

ربیعی در ادامه اظهار داشت: همچنین درون زا شدن درآمد ها براي اداره کشور، تقویت بخش غیر دولتی در اقتصاد، توجه خاص براي
مقابله با فقط مطلق، دنبال کردن حمایت هاي معیشتی، گسترش اشتغال هاي خرد، کوچک و متوسط، دنبال کردن طرح تامین
مسکن ملی در قالب برنامه هاي وزارت مسکن و شهرسازي، مولد کردن دارایی هاي دولت و توجه به بهره وري، همجنین ایجاد عدالتی
ها یمنطقه اي، اتمام پروژه هاي نیمه تمام، توجه به محیط زیست، گستر ش صادرات غیرنفتی، توجه به فتاوري هاي نو و شرکت هاي

 
دانش بنیان و توسعه برنامه هایی براي حفظ سلامت مردم از جمله اهداف بودجه 1400 است. 

او گفت: 15 هزار میلیارد تومان از منابع شرکت هاي دولتی تابع وزارت نفت براي اتمام طرح ها و گاز رسانی به روستا ها مصوب شد.

0:00



افزایش سهم سازمان نوسازي و تجهیز مدارس نیز از 20 درصد به 50 درصد اختصاص یافت و قرار شد از محل بودجه وزارت نفت و
درامد هاي نفت در حوزه گاز مدارسی که فاقد سامانه گرمایشی هستند پوشش دهیم. 100 هزار کلاس درس مدرسه با این طرح ایمن

 
خواهند شد. 

تکمیل می شود..



تعدد دانشگاه ها یک آسیب است

منبع: ملیتشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/09/04

رئیس سازمان بازرسی کل کشور با انتقاد از تعدد دانشگاه ها در کشور، گفت: باید در این مسئله تجدید نظر شود.

به گزارش ملیت به نقل از روابط عمومی سازمان بازرسی کل کشور، حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان در دیدار منصور
غلامی وزیر علوم، تحقیقات و فناوري، با تاکید بر توجه به ارزش هاي انقلاب اسلامی در دانشگاه ها اظهار داشت: دانشگاه باید مکان
تربیت انسان هاي متخصص و متعهد به ارزش هاي اسلامی، انقلابی و پایبند به وطن باشد. آموزه هاي ما در اسلام آنقدر غنی و

 
متناسب با نیازهاي بشر است که ما را در مقابل آموزه هاي غربی و سکولار از جمله سند 2030 بی نیاز می کند. 

وي افزود: توجه به مراکز علمی و دانشگاهی از جمله موارد مورد اعتناي آیت االله رئیسی در دوره تحولی قوه قضائیه است و بر همین
اساس در سازمان بازرسی کل کشور نیز نگاه ویژه اي به این حوزه براي همکاري، تعامل و پیگیري تکالیف بر عهده این وزارتخانه داریم

 
و همواره رویکرد ما، پیگیري براي حل مشکلات، شناسایی و رفع آسیب هاست. 

عضو شوراي عالی قوه قضائیه با بیان اینکه قرار بود با ایجاد مرکز ملی مهارت، «دانشگاه جامع علمی و کاربردي» و «مراکز فنی و
حرفه اي» ادغام شوند، گفت: یکی از نیازهاي جدي امروز کشور، موضوع مهارت است. تعداد قابل توجهی فارغ التحصیل به خصوص در

 
مقاطع تحصیلات تکمیلی داریم اما بعضاً به علت فقدان مهارت و با وجود زمینه هاي مختلف اشتغال، نمی توان از آنها استفاده کرد. 

رئیس سازمان بازرسی کل کشور افزود: عنوان دانشگاه جامع علمی و کاربردي، بسیار کامل و مناسب است اما در عمل به هدف

 
تأسیس دانشگاه نرسید و بعضاً به مرکز ارائه مدرك تبدیل شده و نیازمند افزودن مهارت در این بخش هستیم. 

حجت الاسلام و المسلمین درویشیان با اشاره به مستثنی شدن مؤسسات علمی از قوانین عمومی در ماده یک قانون احکام دائمی به
دلیل اهمیت و تسریع در امور علمی و دانشگاهی تاکید کرد: این موضوع نباید موجب شود مصوبات هیئت امنا خلاف قوانین و مقررات

 
عمومی باشد. متأسفانه تعدادي از مصوبات خلاف قانون بود که در دیوان عدالت اداري ابطال شد. 

وي تصریح کرد: آسیب هایی در مصوبات هیئت امناي دانشگاه ها وجود دارد که بعضاً جزیره اي و محلی تصمیم گیري می شود و

 
گاهی نیز شاهد هستیم در جهت تأمین منافع برخی افراد، تصمیماتی اتخاذ شده که لازم است آسیب هاي این حوزه را رفع کرد. 

رئیس سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به تکثر و تعدد انواع دانشگاه ها گفت: تعدد و این حجم از دانشگاه ها و واحدهاي آموزشی

 
که بعضاً از کمترین شاخص هاي استاندارد نیز برخوردار نیستند، یک آسیب است و باید در این مسئله تجدید نظر صورت بگیرد. 

عضو شوراي عالی قوه قضائیه اظهار داشت: براي اینکه از ظرفیت اعضاي هیئت علمی بیشتر استفاده شود، آنها از قانون تصدي بیش از
یک شغل مستثنی شده اند اما این مسئله بدین معنی نیست که برخی از آنها سه و یا بعضاْ چهار شغل داشته باشند. مگر یک فرد

 
چقدر وقت دارد که تا بتواند براي هر سه، چهار مسئولیت وقت لازم را اختصاص بدهد؟ 



وي با تاکید بر کاربردي بودن تحقیقات و پژوهش ها اظهار داشت: پژوهش ها باید به گونه اي باشد که مشکلی از مشکلات کشور را
برطرف کند. ما در حوزه هاي کشاورزي، صنعتی و خدماتی با مشکلاتی مواجه هستیم و همانطور که مقام معظم رهبري فرموده اند
باید فاصله صنعت و دانشگاه کم باشد تا براي حل نیازها و موانع به پژوهش هاي دانشگاهی مراجعه شود، نه اینکه به تعداد مقالات در

 
مجلات خارجی و یا داخلی دلخوش باشیم و توجه نداشته باشیم که آیا این پژوهش ها کاربردي براي ما دارد یا خیر. 

رئیس سازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: نقشه جامع علمی کشور نیز مورد تاکید رهبري معظم انقلاب است و ما انتظار داریم

 
بیشتر پیگیري شود. 

حجت الاسلام و المسلمین درویشیان اقدامات حوزه وزارت علوم در راه اندازي سامانه استعلام مدارك تحصیلی و پایگاه جامع مدارك
تحصیلی را از جمله اقدامات خوب برشمرد و افزود: اگر براي تکمیل داده هاي این سامانه ها با کاستی هایی روبرو هستید، حتماً

 
پیگیري خواهیم کرد. 

منصور غلامی نیز در خصوص وضعیت تولید علم در کشور، سوق دادن امور پژوهشی به مسائل کاربردي، ساماندهی آموزش عالی،
ساماندهی دانشگاه هاي متعدد، استفاده از ماده 28 اساسنامه دانشگاه فرهنگیان، مراکز رشد در دانشگاه ها و پارك هاي علم و فناوري

 
ارائه کرد. 

در این دیدار حجت الاسلام عرب انصاري سرپرست معاونت نظارت و بازرسی امور فرهنگی و اجتماعی و غلامرضا خدادادي بازرس کل
امور آموزشی و پژوهشی سازمان بازرسی کل کشور عبدالرضا باقري قائم مقام وزیر و علی خاکی صدیق معاون آموزشی این وزارتخانه

نیز حضور داشتند.



ربیعی: دولت درآمد پیش بینی شده 50 میلیارد دلار را هم نداشت

منبع: آفتابشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/09/04

سخنگوي دولت تصویب 12 تبصره از لایحه بودجه 1400 کل کشور در جلسات هیات دولت خبر داد و گفت: کاستن از
بودجه جاري و هزینه هاي دولت و همچنین کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت از مهمترین اهداف و رویکردهاي دولت در

بودجه سال 1400 است.

سخنگوي دولت تصویب 12 تبصره از لایحه بودجه 1400 کل کشور در جلسات هیات دولت خبر داد و گفت: کاستن از بودجه
جاري و هزینه هاي دولت و همچنین کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت از مهمترین اهداف و رویکردهاي دولت در بودجه سال

 
1400 است. 

آفتاب نیوز : «علی ربیعی» امروز سه شنبه در نشست خبري با
اشاره به روند تنظیم لایحه بودجه کل کشور در جلسات صبح و
عصر هیات دولت گفت: دولت نه تنها حدود 110 میلیارد دلار
درآمد ارزي را در سال هاي اخیر نداشت، بلکه درآمد پیش بینی
شده 50 میلیارد دلار را هم نداشت، با این وصف با وجود

فشارهاي اقتصادي و تحریم هاي آمریکا و کاهش درآمدهاي ارزي خود طوري که حتی انتقال پول هم از محل صادرات غیرنفتی با

 
مشکل روبرو می شد به نحوي بودجه ریزي شد تا در سال هاي 97 و 98 و 99 ما دچار عدم تعادل نشدیم. 

وي افزود: حتی فشاري به بانک مرکزي وارد نشد و بانک مرکزي استقلال خود را حفظ کرد و دولت تلاش کرد پول پرفشار هم وارد

 
بازار نشود و این از افتخارات ما در این سه سال بود. 

سخنگوي دولت با اشاره به تصویب 12 تبصره از لایحه بودجه در جلسات هیات دولت اظهار کرد: از مهمترین اهداف بودجه 1400

 
کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي دولت و دوم کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت است که در بودجه دنبال شده است. 

ربیعی درون زا شدن درآمدهاي اداره کشور، تقویت بخش غیردولتی در اقتصاد، توجه خاص به مقابله با فقر مطلق، دنبال کردن
حمایت هاي معیشتی، گسترش اشتغال خرد، کوچک و متوسط، پیگیري طرح تامین این مسکن ملی در قالب برنامه هاي وزارت راه و

 
شهرسازي، مولد کردن دارایی هاي دولت و توجه به بهره وري را از اهداف و رویکردهاي بودجه 99 کل کشور عنوان کرد. 

به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري عدالت منطقه اي، اتمام پروژه هاي نیمه تمام، توجه به محیط زیست و گسترش
صادرات غیرنفتی، توجه به فناوري هاي نو و شرکت هاي دانش بنیان و توسعه برنامه هایی براي حفظ سلامت مردم از دیگر اهداف

 
بودجه 99 کل کشور به شمار می روند. 

 
اختصاص 15 هزار میلیارد تومان به اتمام پروژه هاي نیمه تمام گازرسانی/ ایمن سازي100 هزار کلاس درس 



وي با تشریح مصوباتی که دولت در جلسات چند روز اخیر داشته گفت: 15 هزار میلیارد ریال از منابع شرکت هاي دولتی تابع وزارت

 
نفت براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام گازرسانی به روستاها مصوب شد. 

ربیعی اضافه کرد: همچنین سهم سازمان نوسازي و تجهیز مدارس از 20 درصد به 50 درصد افزایش یافت و امیدوار هستیم با
تمهیداتی که در سال 99 شده، از محل بودجه وزارت نفت و درآمدهاي نفت در حوزه گاز، مدارسی که فاقد سامانه گرمایشی هستند

 
را بتوانیم پوشش بدهیم و یکصد هزار کلاس درس مدرسه با این وصف ایمن خواهند شد. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه اجازه براي تامین اعتبار عملیات طرح هاي بازآفرینی شهري که براي بودجه 1400 درنظر گرفته شده
است، افزود: از دیگر موارد بحث شده، موضوع بافت هاي فرسوده در کنار طرح اقدام ملی تامین مسکن بود و در این زمینه وزارت راه و
شهرسازي مکلف شد که زمین رایگان براي توسعه مراکز بهداشتی، مدرسه و نیروي انتظامی در مکان هایی که نیاز به تامین امنیت

 
اجتماعی دارد، قرار دهد. 

وي ادامه داد: همچنین در بودجه ترتیبی داده شده تا شهرداري ها و دهیاري ها بتوانند براي بهسازي حاشیه شهرها و تامین

 
زیرساخت ها و خدمات عمومی در این مناطق فعالیت عملیاتی داشته باشند و براي این امر مکلف شدند. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري موضوع فاضلاب و شبکه آب روستایی را از دیگر محورهایی عنوان کرد که در جلسات
هیات دولت مورد بررسی قرار گرفته و گفت: امروزه خوشبختانه حدود 80 درصد روستاها از آب آشامیدنی سالم برخوردار هستند و
آب آشامیدنی 20 درصد باقی مانده روستاها با تانکر تامین می شود که در بودجه 1400 طرح هاي تامین آب آشامیدنی براي همه

 
روستاها دنبال شده است. 

ادامه دارد



تبعه افغان نامزد 16 ساله را کشت و فرار کرد

منبع: همشهريشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/09/04

بازپرس ویژه قتل عمد دادسراي مشهد گفت: یکی از اتباع افغانستانی ساکن این شهر مظنون به قتل نامزد 16 ساله
هموطنش متواري شده است.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از ایرنا، قاضی علی اکبر
احمدي نژاد افزود: حادثه قتل دختر نوجوان افغانستانی
دیروز در منزل مقتول واقع در محله پنجتن کلانشهر
مشهد رخ داد. مادر مقتول، نیمه شب گذشته در حالی با
جسم بی جان فرزندش در اتاق خواب وي روبرو شد که
دختر 16 ساله نوجوان با روسري خفه شده و نامزدش از

 
محل گریخته بود. 

وي گفت: در بررسی هاي اولیه مشخص شد نامزد متواري
دختر نوجوان مقتول که تبعه افغانستان است چند ماه

پیش وارد مشهد شده بود. این فرد متواري اصلی ترین مظنون به قتل دختر نوجوان افغانستانی در مشهد است، اقدامات تخصصی و

 
مستمر کارآگاهان پلیس و تحقیقات جنایی در خصوص این پرونده در جریان است. 

افزون بر 320 هزار تبعه خارجی در خراسان رضوي سکونت دارند که 250 هزار نفر از این تعداد مهاجران مجاز و داراي اوراق هویتی
معتبر بوده و حدود 70 هزار نفر نیز ساکن خارجی غیرمجاز هستند. 65 هزار نفر از مجموع اتباع خارجی مجاز به سکونت در خراسان

 
رضوي دانش آموز، چهار هزار و 300 نفر آنها دانشجو، دو هزار نفر طلبه جامعه المصطفی هستند. 

40 هزار نفر از این مهاجران خارجی در خراسان رضوي "مجوز اشتغال" دارند. همچنین 53 هزار تبعه مهاجر خارجی مجاز به سکونت
در خراسان رضوي، از خدمات بیمه درمانی برخوردار هستند. خراسان رضوي میزبان مهاجران خارجی از کشورهاي افغانستان، عراق،

پاکستان و هند، بعد از تهران مقام دوم مهاجرپذیري را در ایران به خود اختصاص داده است.



مقابله با کرونا با ابتدایی ترین امکانات/ پایگاه بسیجی که به کارگاه تولیدات

بهداشتی تبدیل شد

منبع: داناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/09/04

یکی از طلبه هاي بسیجی بیجار استان کردستان با ابتکاري نو با ابتدایی ترین تجهیزات اقدام به راه اندازي کارگاه تولیدي
تجهیزات بهداشتی مقابله با کرونا کرده است.

 یکی از طلبه هاي بسیجی بیجار استان کردستان با

 
ابتکاري نو با ابتدایی ترین تجهیزات اقدام به راه اندازي کارگاه تولیدي تجهیزات بهداشتی مقابله با کرونا کرده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از کردتودي، اهل همّت رخنه در سدّ سکندر می کنند/این سبُک دستان، کلید فتح را
دَندانه اند، این تک بیت صائب تبریزي بهترین وصف حال این روزهاي سید حسین موسوي ، طلبه پاي کار و جهادي اهل بیجار

 
کردستان است که براي پاي کار آوردن بسیجیان این دیار کمر همت بسته و سخت تلاش می کند. 

11 سال فرمانده پایگاه ولی عصر (عج)، 5 سال فرمانده پایگاه علمی شهید علیمحمدي ، 5 دوره بعنوان فرمانده برتر استان ، 2 دوره

 
برتر کشوري و 3 دوره برتر شهرستان در کارنامه کاري این طلبه بسیجی می درخشد. 

این طلبه بسیجی در این روزهاي سخت کرونایی متفاوت تر از تمام کار آفرینان بسیجی پاي کار آمد و با راه اندازي کارگاه تولید

 
ماسک ، شیلد و دستکش نقش بسزایی در تامین اقلام بهداشتی مردم شهرستان دارد. 

براي کارگاه تولیدیش منتظر گرفتن سوله یا سالن بزرگ نبود، از همان پایگاه چند متري که صفاي بسیج را می شود از آن استشمام

 
کرد بعنوان مکانی براي تولید استفاده کرده است. 

 
براي آشنایی بیشتر با وي به گفتگو نشسته ایم که شما را به خواندن آن دعوت میکنم. 



 
 

 
لطفا خودتان را بیشتر براي خوانندگان ما معرفی کنید؟ 

ضمن تبریک هفته بسیج و آرزوي موفقیت روز افزون براي تمام بسیجیان ، بنده سید حسین موسوي هستم ، متولد دي ماه سال
1369، داراي مدرك تحصیلی سطح 3 حوزه علمیه و مدرك کارشناسی فقه و حقوق ، 11 ساله بعنوان فرمانده پایگاه مسجد ولیعصر

 
عج بیجار در خدمت بسیجیان با صفاي منطقه بادامستان هستم. 

 
لطفا در خصوص اقدامات اخیر خودتان که موجب اشتغالزایی براي جوانان پایگاه شده است بیشتر توضیح دهید؟ 

همزمان با ورود ویروس کرونا و بروز مشکلات ، ابتدا اقدام به برگزاري جلسات تخصصی با بسیجیان پایگاه نمودم و با ایده خودم و

 
چند نفر از نخبگان به فکر راه اندازي کارگاه تولیدي اقلام بهداشتی جهت مقابله با کرونا افتادیم. 

بالا بودن قیمت دستکش و شیلد در بازار ، ما را بر این داشت که با کمک فرمانده محترم ناحیه و خیرین عزیز مواد مورد نیاز مردم را

 
تهیه و به صورت رایگان در اختیار آنها قرار بدهیم. 

 
 

 
براي احداث کارگاه هاي تولیدي با مشکل مواجه نشدید؟ 



شاید این سوال را از یک شخصی که قصد کارآفرینی و اشتغالزایی داشته باشد بپرسید حتما خواهد گفت براي مکان و تامین اعتبار و
موارد دیگر با مشکل رو به رو شدم، اما ما در همان قدم اول با همفکري بسیجیان پایگاه، از دفتر پایگاه بعنوان کارگاه تولیدي استفاده

 
کردیم و با برپا کردن تجهیزات شروع به کار کردیم. 

 
 

 
در طول این مدت براي چند نفر اشتغالزایی کردید و چه مقدار محصولات شما در بازار عرضه شده است؟ 

در کارگاه تولید شیلد(محافظ صورت) روزانه 100 شیلد تولید کردیم و در کارگاه تولید دستکش یک بار مصرف موفق به تهیه هزار
جفت دستکش یک بار مصرف شدیم و این نکته هم بیان کنم بیشتر محصولات تولیدي این کارگاه در بین نیازمندان آسیب دیده از
کرونا به صورت رایگان توزیع شده است و در حال حاضر هم بسیجیان پایگاه در حال تهیه دستگاه هوشمند ضدعفونی دست چشمی و

 
پدالی هستند. 

درکارگاه دستکش 2 شیفت 5 نفر، در کارگاه تولید شیلد 2 تیم 6 نفره و در کارگاه تولید دستگاه هوشمند ضد عفونی دست در دو

 
شیفت 6 نفر اشتغالزایی شده است. 

 
 



 
در یک جمله بسیجی را تعریف کنید؟ 

بسیجی یعنی همیشه پاي کار بودن ، خدمت رسانی بی منت و توجه به قشر آسیب پذیر و در یک جمله بسیجی یعنی کسی که در

 
مواقع بحرانی هر چیزي که نداشته باشیم ، بسازد حتی با کمترین امکانات. 

 
سخن شما با مسوولان شهرستان بیجار؟ 

اگر مسئولین و خیرین پاي کار باشند همین کارگاه هاي تولیدي موجب ایجاد اشتغالزایی براي جوانان بیکار منطقه می شود و می

 
توانیم محصولات خود را به استان هاي دیگر هم صادر کنیم. 

 
در پایگاه شما که مولد کارآفرینی است بغیر از اقداماتی که فرمودید ، کار دیگري هم در براي مقابله با کرونا انجام داده اید؟ 

بله ، پخت 1200 پرس غذاي نذري در قالب کمک مومنانه و توزیع در بین نیازمندان منطقه ، تهیه و توزیع لواز التحریر براي 15
دانش آموز بی بضاعت، توزیع 100 کیلو میوه در قالب کمک مومنانه به خانواده هاي آسیب دیده از کرونا، ضدعفونی شبانه معابر و
اماکن عمومی و مساجد در قالب 8 تیم،توزیع رایگان ماسک ، اهدا 1000 جفت دستکش یکبار مصرف به بسیج فرهنگیان، تقدیم 50

 
بسته کمک معیشتی به خانواده هاي آسیب دیده از کرونا 

 
 

 
و سخن پایانی 

در حال حاضر ما در جنگ اقتصادي قرار گرفته ایم ، در همین شهر کوچک ما بیکاري بی داد می کند،مسوولان این را باید آویزه

 
گوششان کنند حمایت از کارآفرین و برداشتن بروکراسی هاي اداري تنها راه حل حمایت از تولید داخلی و رونق اقتصادي است. 

انتهاي پیام/



باید مفهوم واحد و استاندارد براي کارآفرینی تعریف شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/09/04

فصل اقتصاد - سیدمهدي طبیب زاده، رئیس اتاق کرمان معتقد است تعریف متفاوت نهادها، دستگاه ها و افراد از مقوله
کارآفرینی، احتمال خطا و بیراهه رفتن در سیاست گذاري هاي این حوزه را افزایش داده است، پس براي حمایت از

کارآفرینان ابتدا باید معیار و مفهوم واحد و استانداردي براي کارآفرینی تعریف شود.

فصل اقتصاد - سیدمهدي طبیب زاده، رئیس اتاق کرمان
معتقد است تعریف متفاوت نهادها، دستگاه ها و افراد از
مقوله کارآفرینی، احتمال خطا و بیراهه رفتن در سیاست
گذاري هاي این حوزه را افزایش داده است، پس براي
حمایت از کارآفرینان ابتدا باید معیار و مفهوم واحد و

 
استانداردي براي کارآفرینی تعریف شود. 

رئیس اتاق کرمان گفت: با توجه به اینکه در حال حاضر نهادها، مجموعه ها و افراد مختلف هر یک بر اساس سلیقه و موقعیت شغلی
خود، تعریف ویژه اي از کارآفرینی دارند، درخواست ما از سازمان ملی کارآفرینی ایران، تعریف مفهوم واحد و استاندارد از کارآفرینی با

 
کمک فعالان این حوزه است. 

سیدمهدي طبیب زاده در نشست مجازي هفته جهانی کارآفرینی 2020، افزود: نگرانی و ترس از بیراهه رفتن مسیرها و اهداف مختلف
در حوزه کارآفرینی وجود دارد و در این رابطه می توان به مفهوم هاي خوبی مانند نظام هاي کیفیت، کیفیت مدیریت، ایزوها و... اشاره

 
کرد که عدم توجه به آنها در بومی سازي، باعث باقی ماندن تنها نامی از آنهاست. 

او با بیان اینکه همین نگرانی براي سرنوشت استارتاپ ها، شرکت هاي دانش بنیان و کسب وکارهاي نوین نیز وجود دارد، بیان کرد:

 
پس از تعریف واحد براي مفهوم کارآفرینی، باید براي رشد آن مراقبت و تلاش لازم صورت گیرد. 

طبیب زاده، با اشاره به اینکه در کارآفرینی تک ستاره هایی درخشیده اند، اما حرکت کلی انجام نشده است، اظهار کرد: ازجمله موانع
براي رشد کارآفرینی و پرورش کارآفرینان، دگرگونی سیاست هاي دولت، اعمال سلیقه ها، نامناسب بودن فضاي کسب وکار، بی ثباتی
مدیران، ناامنی روانی و معنوي کارآفرینان و عدم حمایت از آنها، اشکالات در آموزش هاي کلاسیک و غیرکلاسیک و نگاه سطحی به

 
کارآفرینی در دانشگاه هاست. 

رئیس اتاق کرمان گفت: کمتر از 10 درصد علاقه مندان حوزه کارآفرینی می توانند کسب وکار خود را راه اندازي کنند و حدود 90

 
درصد بازمی مانند که به نظر می رسد شرایط براي رهایی از مشکلات و قیدوبندها فراهم است. 

او ادامه داد: دولت قصد کمک دارد، قوه قضائیه براي حمایت از تولید و کارآفرینی سیاست هایی ارائه داده و در حال انجام است و
مجلس نیز در صورت تقاضاي بخش خصوصی همراهی لازم را خواهد داشت تا بتوان با کمک یکدیگر اکوسیستمی براي رشد

 
کارآفرینی طراحی کرد. 

طبیب زاده، افزود: کارآفرینی با مفاهیم وسیع با واژه هایی مانند تفکر، تلاش، خلاقیت، فرصت گرایی، هیجان، خطرپذیري، تنوع و

 
تغییر مطرح می شود که اگر کارآفرینان با این رویکرد وارد بازار شوند اما اکوسیستم فعال وجود نداشته باشد، سرخورده می شوند. 

او تصریح کرد: دو مفهوم عشق و اخلاق که در ذات کارآفرینی وجود دارند، باید به مفاهیم مذکور اضافه شود و اکوسیستم به گونه اي



 
باشد که کارآفرینی با کمترین هزینه و بدون مشکلات رشد کند. 

رئیس اتاق کرمان بیان کرد: پیشنهاد می شود براي انتخاب مفهوم واحد براي کارآفرینی از کتاب «اقیانوس آبی» و تعریف اکوسیستم
آبی، کارآفرینانه، نوآورانه و اخلاق مدار با هدف بهبود فضاي کسب وکار، رقابت سالم، پاسخگویی به نیاز شرکت هاي دانش بنیان و

 
استارتاپ ها و فراهم کردن محیط ویژه براي آنها، کمک گرفته شود. 

او با تأکید بر اینکه به جاي واژه «رقابت» از «عشق» و به جاي واژه «رقیب» از «تکمیل کنندگان» استفاده شود، گفت: قصد راه

 
اندازي اکوسیستم اخلاق مدارانه را براي جبران آسیب دیدگی اخلاق تجارت داریم. 

طبیب زاده، اظهار کرد: براي رسیدن به اهداف سیستم اخلاق مدارانه باید از انحصارگرایی دوري و فراگیري را تمرین کرد، درك
متقابل و قائل بودن به آزادي عقیده وجود داشته باشد به گونه اي که جهت گیري شخصی در کسب وکار با هدف شفافیت و بدون

 
سوگیري شخصی، عقیدتی و سیاسی و ارزش افزوده ها بر اساس شایستگی ها و درآمدها باشد. 

رئیس اتاق کرمان، با اشاره به اینکه از سوي دیگر باید صداقت و باور واقعی به نوآوري وجود داشته باشد، افزود: برخی برندها در
تبلیغات خود از عناوین تنهاترین و تنها نماینده و ... استفاده می کنند که این نشان می دهد قصد دارند غیرمنصفانه از صنف خود جدا

 
شوند. 

او ضمن تقدیر از محسن جلال پور، رئیس سابق اتاق کرمان که این مجموعه را به مرحله اي از رشد و جا افتادن این گونه مفاهیم

 
رساند، ادامه داد: اتاق کرمان به دنبال طراحی محیط فزاینده براي رشد پیش رونده و همکارهاي داوطلبانه با رعایت اخلاق است. 

طبیب زاده، بیان کرد: معتقدیم کارآفرینی به دغدغه استان تبدیل شده که این دغدغه را به استاندار جدید نیز اعلام خواهیم کرد و

 
اتاق کرمان قصد دارد با کمک بخش خصوصی و اتاق ایران نقشه راه کارآفرینی استان را طراحی کند. 

او افزود: کمک به تسهیل قوانین، تسهیل ارتباط صنعت و دانشگاه، ترویج فرهنگ کارآفرینی با نهادهایی مانند آموزش و پرورش و
دانشگاه ها، تدوین سند راهبردي مهارت آموزي و طراحی برگزاري جشنواره تجلیل از کارآفرینان برتر استان و تشکیل دبیرخانه دائم

 
براي این جشنواره از اقداماتی است که اتاق کرمان انجام داده است. 

در این نشست مجازي محسن جلال پور، کارآفرین ملی، حسین سلاح ورزي، رئیس سازمان ملی کارآفرینی ایران، مهران عالم زاده،
شهردار کرمان، محمدمهدي فنایی، کارآفرین ملی، بهروز فروتن، رئیس شوراي سیاست گذاري هفته جهانی 2020، رؤیا اسدي، رئیس

کانون کارآفرینی استان کرمان و محمدرضا زالی رئیس دیده بان جهانی کارآفرینی ایران شرکت داشتند.



ایجاد کارآفرینی و اشتغال، براي بانوان سرپرست خانوار و بد سرپرست

ایرانشهري

منبع: داناشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/09/04

نازبانو کلکلی، کار آفرین نمونه بسیجی شهرستان ایرانشهر گفت: سال جهش تولید سالی براي خودکفایی و گسترش کارگاه
هاي تولیدي است تا خودمان تولید کننده و خودکفا باشیم.

 نازبانو کلکلی، کار آفرین نمونه بسیجی شهرستان ایرانشهر

 
گفت: سال جهش تولید سالی براي خودکفایی و گسترش کارگاه هاي تولیدي است تا خودمان تولید کننده و خودکفا باشیم. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از عصرهامون چند سالی است که مقام معظم رهبري در نامگذاري سال ها، بر روي

 
موضوع اقتصاد تاکیدات فراوانی کرده است . 

با توجه به بیانات مقام معظم رهبري در زمینه اقتصاد مقاومتی و اهمیت توجه به آن می توان علاوه بر این که زمینه تحقق این مسئله

 
را فراهم کرد، بستري را براي رشد، توسعه و بهبود شرایط کسب و کار و اشتغال در شهرستان ایرانشهر در نظر گرفت. 

 
کار آفرینی نیازمند عزم راسخ است 

نازبانو کلکلی نمونه یک زن بسیجی کارآفرین و الگو است، زنی که توانسته موانع تولید را پشت سر بگذارد و تولید کننده موفقی باشد،
او یک بسیجی با همت و تلاشی ستودنی است و علاوه بر این که تعاون و همکاري را به نمایش گذاشته، به اقتصاد مقاومتی نیز در

 
عمل عینیت بخشیده و به یک کارآفرین نمونه تبدیل شده است. 

ناز بانو کلکلی، بانوي بسیجی کارآفرین در شهرستان ایرانشهر در این رابطه به خبرنگار ما بیان کرد: از سال ي0ي0 به بعد به محض

 
گذراندن دوره ها و آموزش هایی که لازمه اشتغال زایی بودند، براي ایجاد شغل از طریق سوزن دوزي وارد عمل شدم. 

وي افزود: در آن زمان وارد بسیج شدم و توانستم کارگاهی در کلاتان بمپور به نام صنعتگران سوزن دوز بلوچ تاسیس کنم و با
برگزاري دوره ها و آموزش هاي مربوط به این رشته براي بسیجیان شغل ایجاد و گواهینامه مهارت براي آنان صادر کنم تا بتوانند به



 
وسیله آن براي دریافت وام اقدام کنند. 

این صنعتگر ایرانشهري اظهار کرد: این کار روزنه کوچکی جهت ایجاد کارآفرینی خانگی و در آمدزایی، براي بانوان شهرستان ایرانشهر

 
محسوب شد و من هم سپس کارهاي تولیدي آن ها را خریداري و به بازار عرضه می کردم. 

 
 

این بانوي کارآفرین بسیجی ادامه داد: بیش ترین هدف بنده ایجاد اشتغال و کار آفرینی براي بانوان بی سرپرست و بد سرپرست بود

 
که بتوانند منبع در آمدي براي گذراندن زندگی خود و فرزندانشان داشته باشند. 

وي اضافه کرد: در کنار کارگاه تولیدي سوزن دوزي و حصیر بافی، خانه بومی گردي در شهرستان بمپور را راه اندازي کردم که به

 
گردشگران با هزینه بسیار اندك و جزئی خدمات ارائه می دهد. 

این کارآفرین بسیجی در ادامه، عنوان کرد: کارها و اثرهاي سوزن دوزي کارگاه ما منحصر به فرد بوده و الگوي تولید آن ها به گذشته
هاي دور بر می گردد، یعنی آن زمان ها که شاهزادگان از این گونه لباس ها که بدون طرح و نقشه اي دوخته می شد، استقبال می

 
کردند و تفاوت تولیدات جدید امروزي این است که بروز رسانی شده و به بازار عرضه می شوند. 

کلکلی گلایه اي از مسئولان داشت و گفت: زنان کارآفرین با مشکل کمبود سرمایه روبرو هستند، چرا که تولیدکننده هستیم و براي

 
گسترش کار خود احتیاج به وام با درصد پایین داریم تا کار را رونق دهیم. 

وي در پایان تصریح کرد: بنابر گفته هاي رهبر عزیزمان که امسال را سال جهش تولید نام گذاري کردند باید کارگاه هاي بیشتري را

 
گسترش دهیم و خودمان تولید کننده و خودکفا باشیم، لذا در این مسیر نیازمند کمک و همراهی مسئولان هستیم. 

انتهاي پیام/



« ایران قوي» از مهم ترین دستاوردهاي ستاد فهماست

منبع: شبستانشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/09/04

سعادتی گفت: طرح ملی ایران قوي مهم ترین دستاورد ستاد فهما در 6 ماهه دو سال است.

 
سعادتی گفت: طرح ملی ایران قوي مهم ترین دستاورد ستاد فهما در 6 ماهه دو سال است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان در خرم آباد، «سعید سعادتی»
امروز(4آذر) در جلسه با مدیر و کارشناسان ستاد فهما استان
لرستان، اظهار داشت: با توجه به منویات مقام معظم رهبري، این
ستاد در دومین سال برگزاري رویداد فهما (فرهنگ و هنر مسجد
ایران) با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان سازي این
گفتمان را میان مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز

 
این رویداد مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

معاون فرهنگی هنري ستاد کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور افزود: طرح ملی ایران قوي مهم ترین دستاورد ستاد فهما در 6

 
ماهه دو سال است. 

وي بیان کرد: ایران قوي با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت
کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در این
راستا اهدافی نظیر شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و ترویج

 
روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را دنبال می کند. 

سعادتی با اشاره به محورهاي طرح ملی ایران قوي گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ ولایت مداري،
سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر، «مسجد و
گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش جوانان

 
مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی، دو محور نخست این طرح را تشکیل می دهد. 

وي افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به
کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و همچنین مقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوع هایی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت،

 
هسته اي و سلامت از محورهاي ایران قوي است. 



سعادتی با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، اظهار کرد: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس

 
تا میلاد حضرت زهرا(س) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. 

وي اذعان داشت: بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي ماه تا بهمن ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه

 
و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفندماه، همزمان با سالروز تأسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود. 

معاون فرهنگی هنري ستاد کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور اظهار کرد: کانون هاي روستایی و مناطق محروم و کن برخوردار
در اولویت و ثبت اطلاعات طرح ایران قوي هستند.



افتتاح 20 کانون بسیج اساتید در هفته بسیج

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/09/04

محمود هاشمی با بیان اینکه افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از جمله آثار دوره تحولی
دانشگاه آزاد است، گفت: تمام این کانون ها به نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت سازمان بسیج

مستضعفین هستند و مبتنی بر مشکلات و نیازهاي هر منطقه وارد موضوعات مختلف می شوند.

محمود هاشمی با بیان اینکه افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از جمله آثار دوره تحولی
دانشگاه آزاد است، گفت: تمام این کانون ها به نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت سازمان بسیج مستضعفین

 
هستند و مبتنی بر مشکلات و نیازهاي هر منطقه وارد موضوعات مختلف می شوند. 

به گزارش ایکنا، به نقل از رادیو گفت وگو، دکتر محمود هاشمی
رئیس بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی در برنامه «گفت وگوي
علمی» اظهار کرد: دوره تحولی بسیج اساتید کشور و دوره تحولی

 
دانشگاه آزاد اسلامی خیلی به هم نزدیک است. 

وي افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به
300 کانون را از جمله آثار این دوره تحولی برشمرد و گفت: 20
کانون دیگر هم در مرحله افتتاح هستند که در همین هفته

 
بسیج افتتاح خواهند شد. 

رئیس بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی افزود: همه این کانون ها به نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت سازمان

 
بسیج مستضعفین هستند و مبتنی بر مشکلات و نیازهاي هر منطقه وارد موضوعات مختلف می شوند. 

هاشمی شبکه اي شدن فعالیت ها را از مهم ترین اقدامات در دوره تحولی بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی خواند و گفت: فعالیت
بسیج اساتید در گذشته صرفاً براي هر استان انجام می شد، اما با اتخاذ رویکرد شبکه اي، فعالیت ها به صورت معظم مورد توجه قرار

 
گرفت و همین باعث شد که عظمت دانشگاه آزاد در بحث تحولات انقلابی بیشتر دیده شود. 

وي با اشاره به افزایش عضویت اعضاي هیئت علمی در بسیج اساتید دانشگاهی در این دوره تحولی گفت: در حال حاضر از 32 هزار
عضو هیئت علمی، حدود 20 هزار نفر از اعضاي هیئت علمی در مجموعه کانون هاي دانشگاه آزاد اسلامی فعالیت هاي فرهنگی،

 
علمی، اجتماعی و پژوهشی انجام می دهند. 

هاشمی معتقد است که تغییر سبک زندگی در مجموعه دانشگاهی بدون گسترش فضاي انقلابی و مذهبی امکان پذیر نیست و اگر
گروه هاي آموزشی به عنوان خط مقدم دانشگا هها توجه ویژه اي به اساتید انقلابی و متدین داشته باشند، اثراتش در رفتار با

 
دانشجویان مشخص خواهد شد. 



همچنین در ادامه، نوید کمالی، کارشناس ارشد رسانه درباره نقش دانشگاه آزاد در جامعه و ارتباطش با بسیج گفت: دانشگاه آزاد با
ایجاد ظرفیت علمی در نقاط مختلف کشور، به توسعه فرزانگی و دانش آکادمیک به ویژه در بین بسیجیان و نیز تسلط یافتن بسیجیان

 
به دانشگاه هاي پیشرفته کمک زیادي کرده است. 

وي حرکت دانشگاه آزاد به سمت توسعه علوم کاربردي را ضروري خواند و افزود: دانشگاه آزاد به عنوان یک دانشگاه فراگیر از نظر
جغرافیایی، به جاي توسعه علوم نظري در کشور، باید علوم کاربردي را ترویج دهد؛ چراکه این کار منجر به توسعه کارآفرینی و تولید

 
ثروت در نقاط محروم خواهدشد. 

کارشناس ارشد رسانه معتقد است که هماهنگی و همکاري دانشگاه آزاد با تشکل هاي بسیجیِ خارج از دانشگاه می تواند به هم افزایی

 
ظرفیت هاي اجتماعی جامعه ایرانی در محرومیت زدایی کمک کند. 

کمالی با اشاره به تأثیر فضاي دانشگاه بر سبک زندگی دانشجویان گفت: با توجه به تدریس محتواي غربی در دانشگاه ها و سازگار
نبودن ادراك سازي فرهنگی در اذهان دانشجویان با ارزش هاي حاکم بر جامعه ما شاهد دیدگاههاي جدیدي در ظاهر و گفتار و
اندیشه دانشجویان هستیم، اما در عین حال ارتباط بسیج با دانشجویان باعث کاهش تعارضات فرهنگی و انحرافات اخلاقی در

 
دانشجویان می شود. 

وي افزود: اگر بسیج حضور بیشتري در فضاي دانشگاهی داشته باشد جلوي بسیاري از تعارضات فرهنگی گرفته خواهد شد و در غیر

 
این صورت خروجی دانشگاه براي جامعه مفید نخواهد بود. 

انتهاي پیام



مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان

منبع: بازار کارشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/09/04

مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان، 9 آذر 1399 از ساعت 14 تا 18 برگزار می شود.

 
مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان، 9 آذر 1399 از ساعت 14 تا 18 برگزار می شود. 

به گزارش خبرنگار بازارکار، بنا بر اعلام بنیاد حامیان دانشگاه تهران، در راستاي حمایت از ایجاد کسب و کار هاي فناورانه دانشی و
ترویج فرهنگ کارآفرینی و براي تحقق اقتصاد مقاومتی با هدف تبدیل دارایی هاي فکري به ثروت، اختتامیه چهارمین جشنواره

 
اندیشمندان و دانشمندان جوان برگزار می شود. 

بر این اساس، از دانشجویان رشته هاي مختلف و کلیه علاقه مندان آشنایی با فرایند تبدیل ایده به کسب و کار دعوت می شود، در
مراسم اختتامیه چهارمین جشنواره اندیشمندان و دانشمندان جوان که به صورت زنده از سایت دانشگاه تهران پخش خواهد شد،

 
حضور به هم رسانند. 

تیم هاي برتر شرکت کننده در این جشنواره که طی دو مرحله داوري به بخش پایانی راه یافته و برگزیده شده اند، در پایان جشنواره
از اعتبار ویژه تبدیل ایده به کسب و کار بهره مند خواهند شد.



طرح هاي توسعه اي چهار شهرستان لرستان تا دو هفته آینده مشخص می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/09/04

معاون روابط کار و نماینده ویژه وزیر تعاون در استان لرستان گفت: اجراي طرح هاي توسعه اي و ایجادي داراي اولویت در
چهار شهرستان پلدختر، رومشکان،کوهدشت و چگنی استان لرستان ظرف دو هفته آینده مشخص می شود .

معاون روابط کار و نماینده ویژه وزیر تعاون در استان لرستان گفت: اجراي طرح هاي توسعه اي و ایجادي داراي اولویت در چهار

 
شهرستان پلدختر، رومشکان،کوهدشت و چگنی استان لرستان ظرف دو هفته آینده مشخص می شود . 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، حاتم شاکرمی گفت : در جلسه مشترك ویدیو
کنفرانسی با حضور ، عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال، سید موسی خادمی استاندار لرستان ، آشتاب مدیرکل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان لرستان و سایر مدیران استانی، مصوبات مربوط به طرح هاي ایجادي و توسعه اي این استان بحث و بررسی

 
شد. 

وي، اجرایی شدن حذف شرط 30 درصد پیشرفت طرح براي اعطاي تسهیلات اشتغال روستایی با پیگیري معاونت توسعه کارآفرینی و

 
اشتغال در استان لرستان را از جمله مصوبات این جلسه اعلام کرد. 

وي همچنین افزود: به رغم وجود محدودیت هاي موجود با افزایش پرداخت تسهیلات تا سقف 20 میلیارد تومان براي طرح هاي

 
توسعه اي در حوزه مشاغل خانگی موافقت شد . 

شاکرمی گفت: با توجه به حضور و بازدید میدانی، در سه شهرستان پلدختر، رومشکان و کوهدشت ، طرح هاي توسعه اي و ایجادي

 
احصا شده ، قابلیت رسیدن به بهره برداري و ایجاد اشتغال پایدار را دارند. 

شاکرمی اظهار امیدواري کرد با اولویت 4 طرح در بخش هاي آبرسانی شهرستان رومشکان و طرح گردشگري پل کشکان شهرستان
چگنی و همچنین طرح هاي صنایع تبدیلی انار شهرستان کوهدشت و انجیر شهرستان پلدختر با استفاده از ظرفیت هاي سرمایه

 
گذاران خصوصی و کمک معاونت توسعه کارآفرینی احصا شوند. 

در ادامه این جلسه عیسی منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: امیدواریم با ارائه طرح
هاي مبتنی بر زنجیره ارزشی شهرستان هاي کوهدشت، رومشگان و پل دختر با اولویت بندي طرح هاي توسعه اي و ایجادي و
شناسایی نقاط، بتوانیم با مشارکت دستگاه هاي مربوطه از جمله نهادهاي مردمی و استفاده از منابع داخلی و بین المللی در راستاي

 
توسعه اشتغال منطقه اي اقدام کنیم. 

در پی دستور محمد شریعتمداري، وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی مبنی بر بررسی ظرفیت هاي اشتغال،توسعه اي و سرمایه گذاري
استان لرستان، هیاتی متشکل از معاونین و مدیران عامل بانک ها و صندوق هاي تابعه وزارتخانه به ریاست شاکرمی، به این استان سفر

کردند و از نزدیک در جریان فعالیت هاي مرتبط با حوزه هاي معیشتی،رفاهی،بیکاري،بیمه،اشتغال پایدار روستایی قرار گرفتند.



خودرو به دست کدام گروه ها ارزان می شود؟

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/09/04

گروه اقتصادي: چند سالی است که ایران دچار تحریم شده
و این تحریم تاثیراتی هم بر صنعت خودرو گذاشته است.
یکی از اصلی ترین تاثیرات آن نبود بسیاري از قطعات در
کشور است که تا قبل از تحریم ها از کشورهاي خارجی
تامین می شد و در کشور تولید داخلی آنها را نداشتیم.
پس از آن و افت تولید خودرو در کشور، تولیدکنندگان
داخلی اقدام به داخلی سازي بسیاري از قطعات کردند و در

این میان شرکت هاي دانش بنیان براي تقویت این صنعت پا به عرصه گذاشتند. کارشناسان صنعت خودرو معتقد هستند در شرایط
حاضر که صنعت خودرو با تحریم مواجه شده و ویروس کرونا فراگیر شده است، ارتباط با محیط خارج، چه بین المللی باشد و چه
شرکت هاي دانش بنیان داخلی می تواند منجر به توسعه صنعت خودرو شود.حال نیاز است تا شرکت هاي خودروساز و دانش بنیان از
توان و پتانسیل یکدیگر آشنایی داشته باشند که در این صورت می توانند در مسیر پیشرفت قدم بردارند و این رشد براي هر دو
مجموعه خودروساز و دانش بنیان خواهد بود.در همین خصوص بهنام نیکفر عضو اتاق بازرگانی ایران درباره استفاده از توان مجموعه
هاي دانش بنیان در صنعت خودرو، گفت: مجموعه هاي دانش بنیان در بخش هاي مختلف پیشرفت خوبی داشتند و به واسطه حضور
آن ها در اقتصاد، برخی از مشکلات حوزه تولید برطرف شده است. از آنجا که کشور با تحریم رو به رو است و امکان واردات برخی از

 
قطعات خودرو وجود ندارد، بهترین راهکار این است که از توان مجموعه هاي دانش بنیان فعال در حوزه خودرو استفاده کرد. 

عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: شرکت هاي خودروسازي با اعلام اینکه در تولید کدام قطعات می خواهند از توان مجموعه هاي
دانش بنیان استفاده کنند، می توانند به سمت حل مشکلات تولید حرکت کنند.او با بیان اینکه بخشی از مشکلات بازار خودرو و
گرانی رخ داده به جهت کاهش تولید خودرو و عدم تجاري سازي خودرو ها (به علت نقص قطعه) است، گفت: با حضور مجموعه هاي
دانش بنیان، صنعت خودرو تقویت می شود و این امکان براي شرکت هاي خودروسازي فراهم خواهد شد تا تیراژ خود را بالا ببرند و
دیگر خودرویی به علت تحریم و نقص قطعه در پارکینگ شرکت هاي خودروساز باقی نماند.این فعال اقتصادي تصریح کرد: تولید
قطعات ""هاي تک"" خودرو با تکیه بر توان دانش بنیان ها محقق خواهد شد؛ البته شرکت هاي قطعه سازي هم در این حوزه فعالیت

 
هاي بزرگی انجام دادند، ولی دانش بنیان ها به جهت ماهیتی که دارند می توانند در این زمینه اثرگذاري خوبی داشته باشند. 

 
بسیاري از قطعات مانند ECU داخلی سازي شده است 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در خصوص همکاري شرکت هاي دانش بنیان براي تولید قطعات خودرو، گفت:
بحث خودروسازي 2 بخش دارد که یک بحث به تامین قطعه و ارزبري شدیدي که برخی از خودرو ها دارند بر می گردد. نمایشگاه
هاي متعددي راه اندازي شد و بسیاري از قطعات مانند ECU داخلی سازي شده است.ستاري ادامه داد: بحث بعدي به چگونگی تحول
این صنعت بر می گردد، اینکه باید بتوانیم سالیانه خودرو هاي جدید طراحی و تولید کنیم. ضمن اینکه بحث خودرو هاي الکترونیکی



و برقی مطرح است. موضوعی که بیش از یک سال است روي آن کار می کنیم و مربوط به وزارت صنعت، معدن و تجارت می
شود.معاون علمی و فناوري رییس جمهوري تشریح کرد: مراکز نوآوري در شرکت هاي خودروساز ي تشکیل شده و انشاالله اتفاقات

 
خوبی در این زمینه رخ خواهد داد. 

 
شرکت هاي دانش بنیان سریع ترین مسیر براي رفع نیاز قطعه در خودروسازي 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز در خصوص نقش شرکت هاي دانش بنیان در صنعت خودرو، گفت: بهترین
و کوتاه ترین مسیر براي برطرف کردن کمبود ها و نیاز هاي فناورانه صنعت خودرو، افزایش همکاري با مراکز علمی کشور است و گروه
خودروسازي سایپا این مهم را به صورت جدي در دستور کار خود قرار داده است.سلیمانی درباره ایجاد کمیته همکاري هاي مشترك با
مجموعه هاي دانش بنیان، بیان کرد: طی سال هاي گذشته شرکت هاي خودروسازي فعالیت هاي متعدد و بزرگی انجام دادند، ولی
اکنون با تعدد و بلوغ مجموعه هاي دانش بنیان می توان فعالیت هاي مشترك تعریف کرد تا به واسطه آن بتوان صنعت خودرو را
متحول کرد.مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با بیان اینکه صنعت خودرو در بخش طراحی و تولید خودرو به پیشرفت هاي مطلوبی
رسیده، اما هنوز در تولید برخی از قطعات به خصوص قطعات ""هاي تک"" نتوانسته به سمت خوداتکایی برود، گفت: ما از تمام
نخبگان، مجموعه هاي دانش بنیان و استارتاپ که می توانند به صنعت خودرو کمک کنند، دعوت می کنیم تا با حضور در کمیته
""همکاري هاي مشترك با مجموعه هاي دانش بنیان"" ایده هاي خود را مطرح کنند.او با بیان اینکه تمام ایده هاي خوب و قابل
حصول دانش بنیان ها و نخبگان با سرعت عملیاتی خواهد شد، افزود: گروه خودروسازي سایپا در همکاري هاي جدید اجازه نخواهد
داد که فرصت و زمان در شرایط موجود کشور که در بدترین وضعیت تحریمی است از بین برود، لذا امیدواریم با اعتماد دو طرفه بتوان
صنعت خودرو را از تولید سنتی به سمت تولید دانش بنیان هدایت کرد.مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا بیان کرد: گروه
خودروسازي سایپا در مسیر تکمیل پروژه بومی سازي قطعات خودرو قرار گرفته است و در این مسیر پرپیچ و خم نیازمند همکاري
بخش هاي مختلف، چون معاونت علمی ریاست جمهوري، سازمان ملی کارآفرینی و پارك هاي علم و فناوري است.سلیمانی با بیان
اینکه هماهنگی بین صنعت خودرو و دانش بنیان ها یک ضرورت است، ادامه داد: اگر همکاري ها پیوسته و تعریف شده باشد نتایج
خوبی عاید صنعت خودرو خواهد شد؛ در سال جهش تولید به دنبال این هستیم که حجم کار هاي مشترك با مجموعه هاي دانش
بنیان با هدف تولید قطعات هاي تک را افزایش دهیم و به اعتقاد ما رسیدن به تولید داخلی تمام قطعات خودرو دور از دسترس

 
نیست. 

 
داخلی سازي کلاچ اتوماتیک غیر برقی در کشور 

 
یکی از کارهایی که شرکت هاي دانش بنیان انجام داده اند داخلی سازي کلاچ اتوماتیک غیر برقی در کشور است. 

مرتضی راشکی تولیدکننده این کلاچ اتوماتیک غیر برقی در گفت و گو با خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان، در خصوص ساخت قطعات خودرو با کمک شرکت هاي دانش بنیان، گفت: کلاچ اتوماتیک غیر برقی در سال 96
ثبت اختراع شد. از همان سال جهت تجاري سازي این سیستم به تهران مهاجرت کردم و در همان ابتدا درخواست همکاري بسیاري
به شرکت هاي مختلف خودروسازي به صورت کتبی ارسال کردم اما به نتیجه اي نرسیدم.او ادامه داد: پس از آن با کمک شرکت هاي
دانش بنیان، طی 2 سال بیش از 2 هزار از سیستم روي خودرو ها نصب شد. اکنون وزیر صمت دستور مستقیم حمایت دادند و شرکت
ایران خودرو اعلام همکاري کرده است . این تولید کننده گفت: کلاچ اتوماتیک غیر برقی اولین سیستم غیر برقی در دنیاست که با فن
آوري خلا تمامی کلاچ گیري ها را به جاي راننده در تمامی حالات رانندگی انجام می دهد، از جایی که بیش از نود درصد خودرو هاي
داخلی گیربکس اتومات ندارند، راننده ها به خصوص در ترافیک هاي سنگین ناچار به کلاچ گیري و نیم کلاچ گیري مداوم خودرو در

 
ترافیک هاي سنگین هستند که باعث ایجاد بیماري هایی مثل زانو درد و آرتوروز گردن و حتی دیسک می شود. 

او گفت: در گذشته چاره اي براي این مشکل جز نصب کلاچ اتوماتیک معروف به کلاچ برقی نبود، اما این سیستم به هر دلیلی
نتوانست آنگونه که باید مورد استقبال قرار گیرد، اما این سیستم اختراع که با حذف اصلی ترین قسمت یعنی موتور برقی به کلاچ



اتوماتیک غیر برقی معروف شد.این تولید کننده بیان کرد: نحوه عملکرد این سیستم به این شکل است که بعد نصب به هیچ عنوان
دیگر احتیاجی به استفاده از پدال کلاچ خودرو نیست و پاي چپ کاملا آزاد است و حتی هنگام توقف مهم نیست خودرو در هر دنده
اي باشد و خودرو خاموش نمی شود. این سیستم از مهمترین ویژگی هایی که دارد این است که هیچ ارتباطی با سیستم کلاچ خود
خودرو ندارد و حتی بدون خاموش کردن امکان استفاده از کلاچ خود خودرو نیز وجود دارد.راشکی گفت: این سیستم تنها قطعه
متحرکی که دارد یک بوستر شبیه بوستر ترمز پراید است که مشابه خود بوستر ترمز با خلا کار می کند و آنچه مسلم است حتی در

 
خودروي پراید آخرین قطعه اي که ممکن است خراب شود، بوستر ترمز است در این سیستم نیز همینطور است. 

از آنجایی که خودروسازان باید به سمتی حرکت کنند تا خودرو ها به جهت کیفیت ارتقاء پیدا کنند، از این رو باید حرکت به سمت
دانش بنیان ها تقویت شود و فضاي همکاري دو جانبه و حتی سه جانبه (قطعه سازان- خودروسازان- دانش بنیان ها) فراهم شود تا

شاهد رونق و رشد صنعت خودرو باشیم.



افزایش خدمات الکترونیکی به جامعه کار و تولید فارس

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس گفت: با اعمال محدودیت هاي جدید کرونایی و ضرورت کاهش تردد هاي حضوري،
زیرساخت ارائه خدمات الکترونیکی به جامعه کار و تولید و تعاونگران این استان افزایش یافته است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس
گفت: با اعمال محدودیت هاي جدید کرونایی و ضرورت
کاهش تردد هاي حضوري، زیرساخت ارائه خدمات
الکترونیکی به جامعه کار و تولید و تعاونگران این استان

 
افزایش یافته است. 

سهراب مختاري با تاکید بر لزوم افزایش خدمات
غیرحضوري بر بستر فضاي مجازي، افزود: با شیوع کرونا زیرساخت ارائه خدمات الکترونیکی و غیرحضوري به ارباب رجوع در سطح
این استان افزایش یافت و در حال حاضر متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس به
آدرس اینترنتی https://fars.mcls.gov.ir/fa/mizkhdmat خدمات مدنظر خود را دریافت و حتی به صورت مستقیم با شماره

 
تماس و شماره واتساپ مسئول مربوطه که در این سایت منعکس شده ارتباط برقرار و پاسخ دریافت کنند. 

او اظهار کرد: در حال حاضر با شیوع بیماري کرونا، همه گیري این ویروس و صعود آمار هاي مبتلایان و فوتی ها در پیک سوم و
چهارم این بیماري و اعمال محدودیت هاي جدید ترددي و حفظ سلامت شهروندان و پرسنل خدمات غیرحضوري و الکترونیکی به

 
جامعه هدف ارائه می شود. 

1417 خدمت الکترونیکی به اهالی فارس در زمانه شیوع کرونا مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس در ادامه به ثبت یک هزار و
417 درخواست ارائه خدمت از ابتداي امسال تاکنون توسط جامعه کار و تولید این استان در سامانه میز خدمت غیرحضوري اشاره کرد
و گفت: یک هزار و 321 مورد از این درخواست   ها توسط حوزه هاي مختلف این اداره کل پاسخ داده شده و 86 مورد نیز در جریان

 
است که طی روز هاي اخیر ثبت شده و در روز هاي آینده پاسخ داده خواهد شد. 

او، بطور میانگین مدت زمان پاسخ به درخواست هاي ثبت شده در میز خدمت الکترونیک اداره کل تعاون کار ورفاه اجتماعی این
استان را بین 2 تا 3 روز عنوان کرد و افزود: نحوه ثبت درخواست ارایه خدمات ارباب رجوع در سامانه میز خدمت غیرحضوري این
اداره کل بدین شرح است که ابتدا متقاضی وارد سامانه ارتباط با مردم و در ادامه میزخدمت غیرحضوري اداره کل تعاون کار و رفاه
اجتماعی استان فارس شده و درخواست خود را در حوزه هاي مرتبط کاري ازجمله مدیریت، روابط کار، اشتغال، امور اجتماعی، تعاون

 
و بیمه بیکاري را با درج مشخصات شخصی، شماره تلفن، خلاصه درخواست و آپلود مستندات ثبت کنند. 

او ادامه داد: این تقاضا به طور مستقیم روي کارتابل مدیر مربوطه ارجاع و در ادامه مدیر هر بخش پاسخ داده و در صورت لزوم نیز به



 
کارشناس مربوطه ارجاع داده خواهد شد. 

مختاري بیان کرد: در زمان ثبت درخواست ارائه خدمات، کد رهگیري به متقاضی ارائه خواهد شد که با استفاده از آن امکان مشاهده

 
پاسخ درخواست نیز امکان پذیر است. 

مختاري اظهار داشت: با شیوع کرونا از ابتداي اسفندماه 98، فارس اولین استانی در سطح کشور بود که درخواست افزایش خدمات
غیرحضوري به ارباب رجوعان را به وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی ارسال و همچنین نخستین استانی بودیم که این زیرساخت را
پیاده سازي و اجرایی کرد به گونه اي که از اولین روز سال 99 بستر کامل ثبت و پاسخ دهی به درخواست هاي غیرحضوري و

 
الکترونیکی مردم در سطح استان پهناور فارس وجود داشت. 

او تاکید کرد: اطلاعات مدیریت هاي مختلف و ستادي اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان و ادارات شهرستانی ازجمله اطلاعات
تماس، ایمیل و شماره هاي آن ها در فضاي مجازي و واتساپ در سایت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس بارگذاري

 
شد. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان فارس ادامه داد: با شیوع موج قوي و گسترده بیماري کرونا در سطح جامعه و ضرورت حفظ
و صیانت از سلامت نیروي کار و تلاش در سطح این استان با عمل به شعار دولت الکترونیک و با تقویت زیر ساخت ها و ایجاد بستر
هاي لازم هرگونه خدمات از قبیل مشاوره هاي روابط کار و ثبت دادخواست (شکایت)، مشاوره و ثبت نام بیمه بیکاري، ثبت نام
مشاغل خانگی، ثبت و تشکیل شرکت تعاونی، ثبت نام جشنواره امتنان از کارگران و واحد هاي نمونه و سایر خدمات دیگر به صورت

 
تمام الکترونیکی و بدون نیاز به مراجعه حضوري به جامعه هدف ارائه خواهد شد. 

او با بیان این مطلب که کارکنان این اداره کل در سطح استان فارس در اسرع وقت پاسخگوي سوالات و مشاوره هاي غیر حضوري
جامعه هدف خواهند بود، گفت: تلاش داریم به منظور حفظ سلامت جامعه بزرگ کارگري، کارفرمایی و تعاونگران استان فارس، تمامی

 
خدمات در راستاي رسالت دولت الکترونیک بصورت غیرحضوري به مردم صورت پذیرد. 

مختاري ادامه داد: براین اساس از تمامی کسانی که در این برهه حساس و بحرانی درخواستی از این اداره کل در سراسر استان پهناور
فارس دارند خواهشمندیم در خانه بمانند و با استفاده از تلفن همراه هوشمند و اینترنت از خدمات غیرحضوري استفاده و در سریع

 
ترین زمان ممکن پاسخ خود را نیز دریافت کنند. 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی فارس در پایان گفت: این تقاضا وجود دارد که جامعه کار، تولید، تعاونگران و اهالی این استان با
هدف حفظ سلامت خود، خانواده و سایر شهروندان از تردد هاي غیرضروري در این شرایط خطرناك براي دریافت خدمات خودداري و

خواسته خود را از بستر فضاي مجازي پیگیري کنند.



قدرشناس کارآفرینان و تولید کنندگان باشیم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/09/04

استاندار قزوین در مراسم تجلیل از کارآفرینان برتر استان بر قدرشناس از کارآفرینان و تولید کنندگان استان تأکید کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز قزوین، جمالی پور، استاندار قزوین در مراسم تجلیل از کارآفرینان برتر استان با اشاره به
فرارسیدن هفته بسیج گفت: بسیج یادگار امام خمینی (ره) است

 
که مردم با تأسیس آن متحد شدند تا از مرز ها دفاع کنند. 

وي افزود: بسیج یعنی مردم هر کجا که باشند، امنیت و اقتصاد

 
هم در آنجا هست. 

جمالی پور تأکید کرد: همه دنیا براي آسیب زدن به اقتصاد کشور
بسیج شده اند و امروز کار آفرینان در جبهه اقتصادي می جنگند

 
و مسئولان نیز باید پشتیبان این جبهه اقتصادي باشند. 

وي افزود: شرایط کشور سخت است و باید قدر شناس کار

 
آفرینان و تولید کنندگان باشیم. 

 
استاندار قزوین خاطرنشان کرد: تجلیل از کارآفرینان، تجلیل از توسعه و تولید است. 

گروسی، مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین هم در این جلسه گفت: در جهان کنونی که دنیا با آن روبه رو است هیچ

 
چیز جز کار آفرینی نمی تواند ما را از این شرایط بیرون ببرد. 

 
وي افزود: کارآفرینی؛ مانند اکوسیستم است که تمام دستگاه هاي کشور را در بر می گیرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان تأکید کرد: باید بتوانیم باشگاه کار آفرینان را در استان قزوین راه اندازي کنیم تا عملکرد
کار آفرینان در استان به روز شود.



نشست خبري سخنگوي دولت؛ ربیعی نوید ارزانی قیمت مرغ را داد / یارانه

400 هزار تومانی در راه است

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/09/04

سخنگوي دولت اعلام کرد که قیمت مرغ به قیمت هاي مصوب باز می گردد.

به گزارش نامه نیوز، علی ربیعی در ابتداي نشست خبري هفتگی خود که به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، با اشاره به گرانی
قیمت مرغ و با بیان اینکه به دلیل بروز مشکل در تامین ارز کالاهاي اساسی در تامین نهاده ها به مشکل خوردیم، گفت: قیمت مرغ به
قیمت هاي مصوب بر می گردد. وزارت جهاد کشاورزي براي تنظیم بازار عمده فروشی ها 320 تن مرغ با قیمت 18500 تومان را وارد

 
بازار کرده است. 

وي افزود: فعلا توزیع مرغ در میادین میوه و تره بار شروع شده است ،ولی بزودي در فروشگاه هاي زنجیره اي هم عرضه خواهد شد.

 
دیروز در میدان بهمن، قیمت مرغ تا 28 هزار تومان هم کاهش یافت. 

 
براي یک خانواده 4 نفره ماهیانه 400 هزار تومان تا پایان سال در نظر گرفته شد 

 
مهمترین عناوین اظهارات سخنگوي دولت 

از روز یکشنبه 320 تن مرغ گرم و یخ زده با قیمت هاي 18500 تومان وارد بازار کردند، با توزیع گسترده اي که شروع شده قطعا به

 
قیمت مصوب 20400 تومان می رسیم 

 
براي یک خانواده 4 نفره ماهیانه 400 هزار تومان تا پایان سال در نظر گرفته شد 

کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي دولت و همچنین کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت از مهمترین اهداف و رویکردهاي دولت در

 
بودجه سال 1400 است 

 
مشروح اظهارات سخنگوي دولت در نشست خبري 

سخنگوي دولت تصویب 12 تبصره از لایحه بودجه 1400 کل کشور در جلسات هیات دولت خبر داد و گفت: کاستن از بودجه جاري
و هزینه هاي دولت و همچنین کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت از مهمترین اهداف و رویکردهاي دولت در بودجه سال 1400

 
است. 

«علی ربیعی» امروز سه شنبه در نشست خبري با اشاره به روند تنظیم لایحه بودجه 99 کل کشور در جلسات صبح و عصر هیات
دولت گفت: دولت نه تنها حدود 110 میلیارد دلار درآمد ارزي را در سال هاي اخیر نداشت، بلکه درآمد پیش بینی شده 50 میلیارد
دلار را هم نداشت، با این وصف با وجود فشارهاي اقتصادي و تحریم هاي آمریکا و کاهش درآمدهاي ارزي خود طوري که حتی انتقال
پول هم از محل صادرات غیرنفتی با مشکل روبرو می شد به نحوي بودجه ریزي شد تا در سال هاي 97 و 98 و 99 ما دچار عدم



 
تعادل نشدیم. 

وي افزود: حتی فشاري به بانک مرکزي وارد نشد و بانک مرکزي استقلال خود را حفظ کرد و دولت تلاش کرد پول پرفشار هم وارد

 
بازار نشود و این از افتخارات ما در این سه سال بود. 

سخنگوي دولت با اشاره به تصویب 12 تبصره از لایحه بودجه در جلسات هیات دولت اظهار کرد: از مهمترین اهداف بودجه 1400

 
کاستن از بودجه جاري و هزینه هاي دولت و دوم کاستن از رابطه بودجه جاري با نفت است که در بودجه دنبال شده است. 

ربیعی درون زا شدن درآمدهاي اداره کشور، تقویت بخش غیردولتی در اقتصاد، توجه خاص به مقابله با فقر مطلق، دنبال کردن
حمایت هاي معیشتی، گسترش اشتغال خرد، کوچک و متوسط، پیگیري طرح تامین این مسکن ملی در قالب برنامه هاي وزارت راه و

 
شهرسازي، مولد کردن دارایی هاي دولت و توجه به بهره وري را از اهداف و رویکردهاي بودجه 99 کل کشور عنوان کرد. 

به گفته دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري عدالت منطقه اي، اتمام پروژه هاي نیمه تمام، توجه به محیط زیست و گسترش
صادرات غیرنفتی، توجه به فناوري هاي نو و شرکت هاي دانش بنیان و توسعه برنامه هایی براي حفظ سلامت مردم از دیگر اهداف

 
بودجه 99 کل کشور به شمار می روند. 

 
اختصاص 15 هزار میلیارد تومان به اتمام پروژه هاي نیمه تمام گازرسانی/ ایمن سازي100 هزار کلاس درس 

وي با تشریح مصوباتی که دولت در جلسات چند روز اخیر داشته گفت: 15 هزار میلیارد ریال از منابع شرکت هاي دولتی تابع وزارت

 
نفت براي اتمام پروژه هاي نیمه تمام گازرسانی به روستاها مصوب شد. 

ربیعی اضافه کرد: همچنین سهم سازمان نوسازي و تجهیز مدارس از 20 درصد به 50 درصد افزایش یافت و امیدوار هستیم با
تمهیداتی که در سال 99 شده، از محل بودجه وزارت نفت و درآمدهاي نفت در حوزه گاز، مدارسی که فاقد سامانه گرمایشی هستند

 
را بتوانیم پوشش بدهیم و یکصد هزار کلاس درس مدرسه با این وصف ایمن خواهند شد. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه اجازه براي تامین اعتبار عملیات طرح هاي بازآفرینی شهري که براي بودجه 1400 درنظر گرفته شده
است، افزود: از دیگر موارد بحث شده، موضوع بافت هاي فرسوده در کنار طرح اقدام ملی تامین مسکن بود و در این زمینه وزارت راه و
شهرسازي مکلف شد که زمین رایگان براي توسعه مراکز بهداشتی، مدرسه و نیروي انتظامی در مکان هایی که نیاز به تامین امنیت

 
اجتماعی دارد، قرار دهد. 

وي ادامه داد: همچنین در بودجه ترتیبی داده شده تا شهرداري ها و دهیاري ها بتوانند براي بهسازي حاشیه شهرها و تامین

 
زیرساخت ها و خدمات عمومی در این مناطق فعالیت عملیاتی داشته باشند و براي این امر مکلف شدند. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوري موضوع فاضلاب و شبکه آب روستایی را از دیگر محورهایی عنوان کرد که در جلسات
هیات دولت مورد بررسی قرار گرفته و گفت: امروزه خوشبختانه حدود 80 درصد روستاها از آب آشامیدنی سالم برخوردار هستند و
آب آشامیدنی 20 درصد باقی مانده روستاها با تانکر تامین می شود که در بودجه 1400 طرح هاي تامین آب آشامیدنی براي همه

روستاها دنبال شده است.



بودجه سال آینده در هیأت دولت در نوبت صبح و عصر بررسی می شود/

تصویب 12 تبصره از بودجه 1400

منبع: خبر داغشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/09/04

سخنگوي دولت از بررسی بودجه سال آینده در دو نوبت صبح و عصر در هیأت دولت خبر داد.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، علی ربیعی در نشست خبري خود با اصحاب رسانه با تبریک میلاد امام حسن عسگري گفت:
هیات دولت در این روزها بحث بودجه را در دو نوبت صبح و عصر دنبال می کند و تنظیم بودجه و نهایی کردن آن در دست کار است.

سخنگوي دولت خاطر نشان کرد: این دولت نه تنها حدود 110 میلیارد تومان درآمد ارزي را نداشت بلکه درآمد پیش بینی شده 50
میلیارد دلار را هم نداشت اما با این وضع از سال 1397 فشارهاي گوناگونی از جمله فشارهاي اقتصادي و تحریم هاي آمریکا و
مشکلات زیادي را تحمل کرده است؛ به نحوي در سال 98 و 99 امور سامان پیدا کرد به طوري که در این میان فشاري به بانک

 
مرکزي وارد نشد و بانک مرکزي استقلال خودش را حفظ کرد. 

وي با اشاره به بررسی بودجه سال آینده در دولت، ادامه داد: تاکنون 12 تبصره از بودجه را تا دیشب تصویب کردیم و امروز بعد از

 
ظهر مباحث ادامه خواهد داشت. 

ربیعی با بیان این که از جمله مهمترین اهداف بودجه کاستن از بودجه جاري نفت و هزینه ها است، گفت: تقویت بخش غیردولتی،
توجه خاص به مقابله با فقر، دنبال کردن حمایت هاي معیشتی، گسترش اشتغال هاي خرد و کوچک و متوسط، تامین مسکن ملی در

 
قالب برنامه هاي وزارت مسکن و شهرسازي و توجه به بهره وري از جمله اهداف بودجه است. 

وي با اشاره به تعطیلی دو هفته اي در کشور گفت: تعطیلی ها اثرات خود داشته است.



آخرین وضعیت شرکت هفت تپه / یک گام تا خلع ید اسدبیگی

منبع: رویداد 24شماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/09/04

5 سال از اعتراضات کارگران هفت تپه می گذرد و بعد از اعتراضات کارگري و رسوایی کارفرماي خصوصی این شرکت در
فساد ارزي و مدیریتی، موضوع خلع ید مالکان هفت تپه مراحل نهایی خود را طی می کند. یکی از کارگران هفت تپه می

گوید پیشنهاد ما دولتی شدن و واگذاري آن به شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی یا سازمان ...

 
 

رویداد24 هما حسینی: شهر شوش را اگر تا چند سال پیش همه با آثار باستانی تاریخی آن می شناختند، اکنون با اعتراض و
اعتصابات کارگري هفت تپه در ذهن همه حک شده است؛ شرکتی که اکنون از آن به عنوان پایتخت اعتصابات کارگري جهان یاد می

 
شود. 

اعتصاب و اعتراضات کارگري هفت تپه گرچه در دهه 80 هم به پشتوانه فعالیت سندیکاي کارگران این شرکت وجود داشت اما در
دهه 90 با شدت گیري وضعیت نابسامان تولیدي، مطالبات معوق، نبود بیمه، اخراج کارگران و وضعیت ناامن شغلی کارگران فصلی

 
اعترضات کارگري این شرکت جان دار از قبل ادامه یافت. 

ماجرا از واگذاري مجتمع هفت تپه به بخش خصوصی آغاز شد؛ این اتفاق در حالی افتاده بود که صاحبان زمین هاي نیشکر با شرطی
زمین هایشان را به دولت واگذار بودند که فرزندان آنها بتوانند در آن مجتمع مشغول به کار شوند. با این حال دولت این مجتمع را به
بخش خصوصی واگذار کرد و طبیعتا صاحبان جدید در نخستین اقدام بخشی از نیروها را تعدیل کردند و در اقدام دیگر حقوق

 
کارکنان را پرداخت نکردند. 

بدنه کارگري این شرکت، بحران تولید و اشتغال هفت تپه را ناشی از خصوصی سازي این شرکت می دانند و معتقدند از زمانی که
هفت تپه خصوصی شد، معیشت و امنیت شغلی کارگران و تولید این شرکت هم رو به زوال رفت. گواه این ادعا هم کاهش چشمگیر

 
حجم تولیدي این شرکت، کوچک شدن دایره محصولات تولیدي و مطالبات معوق کارگران از کارفرمایان است. 

آمارها نشان می دهد، میزان تولید سالانه شکر قبل از واگذاري این شرکت به بخش خصوصی، 70 هزار تن شکر زرد و 50 هزار تن



شکر سفید بوده و اکنون میزان شکر سفید به صفر و شکر زرد به 18 هزارتن رسیده است. همچنین سطح برداشت نیشکر آن از
متوسط 8400 هکتار به کمتر از متوسط 6700 هکتار تقلیل یافته و بدهی هاي شرکت از حدود 400 میلیارد تومان به بیش از 1000

 
میلیارد تومان رسیده است. 

 
بیشتر بخوانید: روایت سرگردانی کارگران هفت تپه / تکرار فقر، درد و ناامیدي در قلب خوزستان 

هرچند کارگران هفت تپه در جریان اعتراضات خود بارها از فساد اقتصادي کارفرمایان این شرکت صحبت می کردند اما با تاخیري نه
چندان کم قوه قضاییه به این موضوع ورود کرد و همان جا بود که پرده از فساد ارزي یک و نیم میلیارد دلاري امید اسدبیگی و 20نفر

 
متهم دیگر حول برند شرکت هفت تپه برداشته شد. 

متهمان این پرونده مستقیم و غیرمستقیم به نام شرکت هفت تپه ارزهاي دولتی دریافت کرده، بی آنکه یک دلار از آن را براي

 
چرخاندن چرخ دنده هاي شرکت هفت تپه استفاده کنند. 

حالا کارگران هفت تپه توانسته اند صداي خود را به قدري بلند کنند که مقامات مسئول و قوه قضاییه و مقننه هم وارد ماجرا شده و

 
مطالبه آنها مبنی بر لغو خصوصی سازي هفت تپه را پیگیري کنند. 

یک هیات داوري به منظور فسخ قرارداد واگذاري هفت تپه تشکیل شده اما این روند بی حاشیه نمانده است. از سنگ اندازي هاي
وابستگان کارفرمایان هفت تپه گرفته تا ماجراي استعفاي علی اشرف پوري حسینی رییس سازمان خصوصی سازي بعد از ارسال نامه

 
درخواست لغو قرارداد هفت تپه به هیات داوري. 

تازه ترین حواشی این روند هم مربوط به عملکرد فوري و آنی امید اسدبیگی کارفرماي هفت تپه است. اسدبیگی که بعد از این همه
سال، اقساط خود براي خرید هفت تپه را به سازمان خصوصی سازي پرداخت نکرده بود. میزان کل این بدهی طبق گزارش مجلس 86
میلیاردتومان است. حالا بعد از این همه مدت، او تصمیم می گیرد، 56 میلیارد تومان براي پرداخت بخشی از اقساط خود به حساب

 
سازمان خصوصی سازي واریز کند. 

سید نظام موسوي نماینده مجلس با اعلام این خبر گفته است: «مالک شرکت هفت تپه مدت هاست، اقساط خرید این شرکت را
پرداخت نکرده است. اما حالا درست زمانی که پرونده او به هیات داوري ارسال شده، مبلغ 56 میلیارد تومان از حساب مخصوص

 
پرداخت حقوق کارگران را به عنوان اقساط واریز کرده است.خوشبختانه نهادهاي نظارتی دست او را خواندند و پول برگشت خورد.» 

کارگران هفت تپه چه می گویند؟ جالب اینجاست که حساب هاي بلوکه شده اسدبیگی توسط دستگاه قضا به منظور پرداخت حقوق
کارگران از حالت انسداد درآمد اما طبق آنچه کارگران هفت تپه به رویداد24 گفته اند، آخرین حق بیمه پرداختی کارگران مربوط به
تیرماه است و از آن زمان تاکنون حق بیمه آنها به پرداخت نشده است. البته درکنار این کارگران همانند قبل همچنان دستمزد معوقه

 
نیز دارند و دستمزد مهر و آبان آنها هنوز پرداخت نشده است. 

با تمامی این حواشی اکنون هیات داوري کار خود را دارد پیش می برد و کارگران هفت تپه هم پیشنهاد مشخص خود را درخصوص
آینده مالکیت هفت تپه به مراجع مربوطه ارائه کرده اند. یکی از کارگران هفت تپه در گفت وگو با رویداد24 می گوید: «نظر فعالان
کارگري هفت تپه این است که شرکت بعد از خلع ید از کارفرمایان فعلی به دولت بازگردد اما این به معنی این نیست که دولت هم

 
درون خود یک واگذاري انجام داده و جهت رد دیون و بدهی خود هفت تپه را به جاهایی مانند شستا واگذار کند.» 



او می گوید: «نظر ما این است که هفت تپه به زیرمجموعه شرکت طرح و توسعه نیشکر که یک شرکت دولتی تخصصی در زمینه
نیشکر است، انتقال پیدا کند. این پیشنهاد خود را هم به مجلس ارائه کرده ایم. البته بحث سازمان گسترش و نوسازي صنایع

 
ایران(ایدرو) هم مطرح است که ما با آن هم مخالفت چندانی نداریم.» 

این کارگر هفت تپه اضافه می کند: «یکی از خواسته هاي اصلی کارگران بازگشت به کار 5 کارگر اخراجی هفت تپه از جمله اسماعیل
بخشی و محمد خنیفر است که بعد از گشایش پرونده هاي قضایی و تحمل فشار امنیتی و زندان هنوز بیکار هستند و به کارخانه

 
بازنگشته اند.» 

اما مساله مهمی که در جریان اعتصابات هفت تپه از سوي کارگران مطرح بود، لزوم وجود یک هیات نظارت از سوي کارگران در اداره
و مدیریت شرکت است. حالا به نظر می رسد میان نهادهاي مختلف مسابقه تبلیغاتی در حال برگزاري است که لغو خصوصی سازي
هفت تپه را به نام خود بزنند اما در میان این رفت و آمدها و اظهارنظرات مسئولان مختلف حلقه مفقوده، ضرورت مشارکت کارگران

 
در تصمیم گیري و آینده مالکیت و مدیریت هفت تپه است. 

در این میان بسیاري معتقدند مهم ترین نهادي که می تواند این ضرورت را ممکن کند، تشکل کارگري منتخب از سوي بدنه کارگري

 
است که در هر سطحی از تصمیم گیري و مدیریت هفت تپه نظارت، مشارکت و مداخله داشته باشند. 

 
 

یکی از کارگران هفت تپه با اشاره به شوراي اسلامی کار و اهلیت نداشتن این شورا براي بدنه کارگري هفت تپه می گوید: دو سال
پیش زمانی که نگاه امنیتی بر مطالبات به حق کارگران هفت تپه حاکم بود، مجمع کارگران هفت تپه و سندیکاي این شرکت به عمد
از سوي برخی تضعیف شدند و چندین نفر از فعالان کارگري به شوراي اسلامی کار رفتند تا در آنجا مطالبات کارگران را پیگیري کنند
اما با سنگ اندازي و لابی گري کارفرمایان هفت تپه، حتی شوراي اسلامی کار هم از نمایندگان واقعی کارگران هفت تپه خالی شد و
اکنون این شورا با افرادي به عنوان نماینده کارگران موجود است که هزار و 800 نفر از کارگران طی نامه اي اعلام کردند هیچ کدام از

 
این افراد نماینده آنها نیستند و نمی توانند خواسته هاي آنها را نمایندگی کنند. 

این واقعیت ها نشان می دهد، شوراي اسلامی کار توانایی نمایندگی بدنه کارگران هفت تپه را ندارد و براي پیگیري خواسته هاي

 
کارگران تشکلی مستقل از این نهاد باید به عنوان یک کرسی در جریان تصمیم گیري هاي هفت تپه مداخله و مشارکت داشته باشد. 

شاید زمان زیادي تا خلع ید مالکان هفت تپه نمانده باشد و کارگران همچنان مصمم و منتظر هستند که تعللی در تصمیم نهایی مبنی
بر خلع ید ایجاد نشود. اما آنچه در این میان مهم است، حضور و مشارکت در تصمیم گیري و نظارت بر روند مدیریت و اداره هفت تپه



توسط کارگرانی است که با تلاش و استمرار در پیگیري خواسته هاي خود، تمامی نگاه ها را به سمت شوش و هفت تپه کشانده که
شوري در دل کارگران براي رهایی از بلاي خصوصی سازي اسدبیگی و تیمش ایجاد کرده اند.



نوعروس 16 ساله در مشهد به قتل رسید / تازه داماد فراري شد + عکس

منبع: رکناشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/09/04

حوادث رکنا: تازه داماد از صحنه قتل نوعروس 16 ساله در مشهد گریخت.

 
 

به گزارش رکنا ، بازپرس ویژه قتل عمد دادسراي مشهد گفت: یکی از اتباع افغانستانی ساکن این شهر که مظنون به قتل نامزد 16

 
ساله هموطنش می باشد، متواري شده است. 

قاضی علی اکبر احمدي نژاد روز سه شنبه افزود: حادثه قتل دختر نوجوان افغانستانی دیروز در منزل مقتول واقع در محله پنجتن

 
کلانشهر مشهد رخ داد. 

وي ادامه داد: مادر مقتول، نیمه شب گذشته در حالی با جسم بی جان فرزندش در اتاق خواب وي روبرو شد که دختر 16 ساله

 
نوجوان با روسري خفه شده و نامزدش از محل گریخته بود. 

 
این مرد نوعروس 16 ساله را در مشهد کشت و فرار کرد 

 
 



بازپرس ویژه قتل عمد دادسراي مشهد گفت: پیرو بررسیهاي اولیه مشخص شد نامزد متواري دختر نوجوان مقتول که تبعه افغانستان

 
است چند ماه پیش وارد مشهد شده بود. 

قتل نوعروس 16 ساله در اتاق خواب/ در مشهد رخ داد وي این فرد متواري را اصلی ترین مظنون به قتل دختر نوجوان افغانستانی در

 
مشهد اعلام و بیان کرد: اقدامات تخصصی و مستمر کارآگاهان پلیس و تحقیقات جنایی در خصوص این پرونده در جریان است. 

افزون بر 320 هزار تبعه خارجی در خراسان رضوي سکونت دارند که 250 هزار نفر از این تعداد مهاجران مجاز و داراي اوراق هویتی

 
معتبر بوده و حدود 70 هزار نفر نیز ساکن خارجی غیرمجاز هستند. 

65 هزار نفر از مجموع اتباع خارجی مجاز به سکونت در خراسان رضوي دانش آموز، چهار هزار و 300 نفر آنها دانشجو، دو هزار نفر

 
طلبه جامعه المصطفی هستند. 40 هزار نفر از این مهاجران خارجی در خراسان رضوي ""مجوز اشتغال"" دارند. 

 
همچنین 53 هزار تبعه مهاجر خارجی مجاز به سکونت در خراسان رضوي، از خدمات بیمه درمانی برخوردار هستند. 

خراسان رضوي میزبان مهاجران خارجی از کشورهاي افغانستان، عراق، پاکستان و هند، بعد از تهران مقام دوم مهاجرپذیري را در
ایران به خود اختصاص داده است.آخرین قیمت هاي بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



بازار سلامت دیجیتال تا 6 سال آینده به 600 میلیارد دلار می رسد

منبع: ایستناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/09/04

ارزش بازار سلامت دیجیتال در سال 2019 صد میلیارد دلار برآورد شده در حالی که پیش بینی می شود تا 6 سال آینده این
بازار با رشد 26 تا 28 درصدي به 600 میلیارد دلار برسد. به گزارش روابط عمومی سامسونگ، موضوع سلامت دیجیتال پس

از شیوع کرونا بیشتر از قبل مورد توجه عموم جامعه، کارآفرینان و البته سرمایه ...

ارزش بازار سلامت دیجیتال در سال 2019 صد میلیارد
دلار برآورد شده در حالی که پیش بینی می شود تا 6 سال
آینده این بازار با رشد 26 تا 28 درصدي به 600 میلیارد

 
دلار برسد. 

به گزارش روابط عمومی سامسونگ، موضوع سلامت
دیجیتال پس از شیوع کرونا بیشتر از قبل مورد توجه عموم
جامعه، کارآفرینان و البته سرمایه گذاران قرار گرفته است.

به گفته آیدین پرنیا، مدیر آزمایشگاه نوآوري سلامت دیجیتال مدلین، تنها در نیمه اول سال 2020 نزدیک به 382 قرارداد سرمایه

 
گذاري به ارزش 9/2 میلیارد دلار براي رشد استارت آپ هاي حوزه سلامت دیجیتال امضا شده است. 

به گفته پرنیا رشد اندازه بازار، استقبال بیشتر سرمایه گذاران و بکر بودن حوزه سلامت دیجیتال از جمله نکاتی است که باعث توجه

 
کارآفرینان و صاحبان ایده به این بخش شده است. 

فرشاد علامه، معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران در مورد نوآوري در حوزه سلامت دیجیتال ایران می گوید: «در حوزه سلامت
و علوم پزشکی ایران ظرفیت هاي بکر زیادي براي استارت آپ ها و شرکت هاي فن آور وجود دارد تا در این عرصه ها وارد شوند و
نیازهاي درمانی کشور را برطرف کنند. در واقع حوزه سلامت ایران بازار هدف بسیار بزرگی دارد و حتی می توان با یک رویکرد بین

 
المللی به فعالیت در عرصه جهانی فکر کرد.» 

به گفته علامه مباحثی مثل پیگیري و اطلاع رسانی به بیماران، پیشگیري و اصلاح سبک زندگی، ارائه مشاوره و حمایت از بیماران در
پروسه درمان، فراهم کردن دارو و تجهیزات درمانی، ارتباط وسایل فناوري با تجهیزات درمانی از جمله موضوعاتی است که شرکت

 
هاي دانش بنیان می توانند با ورود به آنها فعالیت کنند و بر جامعه تاثیرگذار باشند. 

مرکز فناوري سامسونگ امیرکبیر پس از برگزاري 10 دوره شتابدهی براي تیم هاي استارت آپی، یازدهمین دوره شتابدهی خود را به
راهکارهاي نوآورانه حوزه سلامت دیجیتال اختصاص داده است. این موضوع علاوه بر اینکه به حساسیت موضوع سلامت در روزهاي
همه گیري بیماري برمی گردد اما بخشی از آن به دلیل موفقیت و دستاوردهایی است که استارت آپ هاي حوزه بهداشت و سلامت

 
مرکز فناوري سامسونگ امیرکبیر کسب کرده اند. 

بهار مازندرانی، بنیان گذار بهزي در مورد ضرروت وجود کارافرینان و کسب و کارهایی که بتوانند صنعت سلامت را رشد و توسعه



دهند می گوید: «طبق آمارهاي بین المللی نفوذ فناوري در حوزه سلامت یکی از پایین ترین آمارها را نسبت به حوزه هاي دیگر دارد
که دلیل این امر هم حساسیت بالاي این حوزه و سروکار داشتن با جان انسان هاست. در حالی که بخش بهداشت و سلامت هم مثل

 
سایر حوزه ها بی نیاز از فناوري نیست». 

فرید فرجی، هم بنیان گذار استارت آپ سیناپس نیز معتقد است که حوزه سلامت دیجیتال به دلیل گذاشتن چنین تاثیراتی در

 
جامعه یکی از بهترین حوزه ها براي ورود به عرصه کارآفرینی به شمار می رود. 

فرجی در مورد ظرفیت هاي بخش سلامت دیجیتال می گوید: «طبق آمارهاي بین المللی حوزه سلامت دیجیتال فضاهاي خالی
بسیاري براي ورود کارآفرینان دارد. سختی دریافت مجوزها، روبرو شدن با موضوع خطیر سلامتی گرچه ورود کارآفرینان به این حوزه

 
را محدود کرده است اما وقتی آن ها وارد این فضا می شوند با اقیانوسی آبی و پر از فرصت روبرو می شوند.» 

علاقه مندان براي کسب اطلاعات بیشتر و ارسال ایده ها می توانند به صفحه اختصاصی این دوره در وب سایت مرکز فناوري
سامسونگ امیرکبیر مراجعه کنند.



امسال؛ اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب

منبع: نفت ماشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي تعامل هم افزاي دانشگاه و
صنعت نام برد و گفت: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي این الگو باشد.

 
رضا اردکانیان 

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي""نفت ما
""، رضا اردکانیان، وزیر نیرو صبح امروز در آئین گشایش
سومین کنگره علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران که به
صورت ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده نگري
در صنعت آب و فاضلاب ایران به میزبانی شیراز برگزار شد،
اظهار داشت: تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل
صنعت و دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار
گرفته است. یکی از جدیدترین مدل هاي ارتباط موثر و

کارآمد دانشگاه و صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این دو نهاد تاثیرگذار در پیشرفت کشور، مناسب باشد،

 
الگوي «تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع

 
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

اردکانیان خاطرنشان کرد: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره
وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد. 

وي گفت: با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم
از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و ...، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره
وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات

 
آن اشاره کرد. 

وزیر نیرو همچنین گفت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و
کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 



اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است. 

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

اردکانیان تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا

 
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

وزیر نیرو در عین حال اظهار داشت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري
(پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب

 
5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

اردکانیان افزود: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه

 
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

وزیر نیرو گفت: در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با
لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن
پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به

 
عینیت مبدل سازد. 

وي افزود: در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی،
پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام

 
توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

وي در عین حال گفت: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات
اقلیمی، فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با
نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست. 

اردکانیان اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است
نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان



 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند. 

وي در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور در این کنگره گفت: انتظار می رود
مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت و نیل به هدف

هاي آرمانی آن را فراهم آورد.



چگونه خودرو ارزان می شود؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/09/04

شعار سال: چند سالی است که ایران دچار تحریم شده و این تحریم تاثیراتی هم بر صنعت خودرو گذاشته است. یکی از اصلی
ترین تاثیرات آن نبود بسیاري از قطعات در کشور است که تا قبل از تحریم ها از کشورهاي خارجی تامین می شد و در کشور

تولید داخلی آنها را نداشتیم. پس از آن و افت تولید خودرو در کشور، ...

شعار سال: چند سالی است که ایران دچار تحریم شده و این تحریم تاثیراتی هم بر صنعت خودرو گذاشته است. یکی از اصلی
ترین تاثیرات آن نبود بسیاري از قطعات در کشور است که تا قبل از تحریم ها از کشورهاي خارجی تامین می شد و در کشور تولید

 
داخلی آنها را نداشتیم. 

پس از آن و افت تولید خودرو در کشور، تولیدکنندگان داخلی اقدام به داخلی سازي بسیاري از قطعات کردند و در این میان شرکت
هاي دانش بنیان براي تقویت این صنعت پا به عرصه گذاشتند. کارشناسان صنعت خودرو معتقد هستند در شرایط حاضر که صنعت
خودرو با تحریم مواجه شده و ویروس کرونا فراگیر شده است، ارتباط با محیط خارج، چه بین المللی باشد و چه شرکت هاي دانش

 
بنیان داخلی می تواند منجر به توسعه صنعت خودرو شود. 

حال نیاز است تا شرکت هاي خودروساز و دانش بنیان از توان و پتانسیل یکدیگر آشنایی داشته باشند که در این صورت می توانند در

 
مسیر پیشرفت قدم بردارند و این رشد براي هر دو مجموعه خودروساز و دانش بنیان خواهد بود. 

در همین خصوص بهنام نیکفر عضو اتاق بازرگانی ایران درباره استفاده از توان مجموعه هاي دانش بنیان در صنعت خودرو، گفت:
مجموعه هاي دانش بنیان در بخش هاي مختلف پیشرفت خوبی داشتند و به واسطه حضور آن ها در اقتصاد، برخی از مشکلات حوزه
تولید برطرف شده است. از آنجا که کشور با تحریم رو به رو است و امکان واردات برخی از قطعات خودرو وجود ندارد، بهترین راهکار

 
این است که از توان مجموعه هاي دانش بنیان فعال در حوزه خودرو استفاده کرد. 

 
 

عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: شرکت هاي خودروسازي با اعلام اینکه در تولید کدام قطعات می خواهند از توان مجموعه هاي



 
دانش بنیان استفاده کنند، می توانند به سمت حل مشکلات تولید حرکت کنند. 

او با بیان اینکه بخشی از مشکلات بازار خودرو و گرانی رخ داده به جهت کاهش تولید خودرو و عدم تجاري سازي خودرو ها (به علت
نقص قطعه) است، گفت: با حضور مجموعه هاي دانش بنیان، صنعت خودرو تقویت می شود و این امکان براي شرکت هاي
خودروسازي فراهم خواهد شد تا تیراژ خود را بالا ببرند و دیگر خودرویی به علت تحریم و نقص قطعه در پارکینگ شرکت هاي

 
خودروساز باقی نماند. 

این فعال اقتصادي تصریح کرد: تولید قطعات "هاي تک" خودرو با تکیه بر توان دانش بنیان ها محقق خواهد شد؛ البته شرکت هاي
قطعه سازي هم در این حوزه فعالیت هاي بزرگی انجام دادند، ولی دانش بنیان ها به جهت ماهیتی که دارند می توانند در این زمینه

 
اثرگذاري خوبی داشته باشند. 

 
 

بسیاري از قطعات مانند ECU داخلی سازي شده است سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در پاسخ به خبرنگار
صنعت،تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص همکاري شرکت هاي دانش بنیان براي تولید قطعات
خودرو، گفت: بحث خودروسازي 2 بخش دارد که یک بحث به تامین قطعه و ارزبري شدیدي که برخی از خودرو ها دارند بر می گردد.

 
نمایشگاه هاي متعددي راه اندازي شد و بسیاري از قطعات مانند ECU داخلی سازي شده است. 

ستاري ادامه داد: بحث بعدي به چگونگی تحول این صنعت بر می گردد، اینکه باید بتوانیم سالیانه خودرو هاي جدید طراحی و تولید
کنیم. ضمن اینکه بحث خودرو هاي الکترونیکی و برقی مطرح است. موضوعی که بیش از یک سال است روي آن کار می کنیم و

 
مربوط به وزارت صنعت، معدن و تجارت می شود. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري تشریح کرد: مراکز نوآوري در شرکت هاي خودروساز ي تشکیل شده و انشاالله اتفاقات خوبی

 
در این زمینه رخ خواهد داد. 



 
 

شرکت هاي دانش بنیان سریع ترین مسیر براي رفع نیاز قطعه در خودروسازي سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا
نیز در خصوص نقش شرکت هاي دانش بنیان در صنعت خودرو، گفت: بهترین و کوتاه ترین مسیر براي برطرف کردن کمبود ها و نیاز
هاي فناورانه صنعت خودرو، افزایش همکاري با مراکز علمی کشور است و گروه خودروسازي سایپا این مهم را به صورت جدي در

 
دستور کار خود قرار داده است. 

سلیمانی درباره ایجاد کمیته همکاري هاي مشترك با مجموعه هاي دانش بنیان، بیان کرد: طی سال هاي گذشته شرکت هاي
خودروسازي فعالیت هاي متعدد و بزرگی انجام دادند، ولی اکنون با تعدد و بلوغ مجموعه هاي دانش بنیان می توان فعالیت هاي

 
مشترك تعریف کرد تا به واسطه آن بتوان صنعت خودرو را متحول کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با بیان اینکه صنعت خودرو در بخش طراحی و تولید خودرو به پیشرفت هاي مطلوبی رسیده، اما
هنوز در تولید برخی از قطعات به خصوص قطعات "هاي تک" نتوانسته به سمت خوداتکایی برود، گفت: ما از تمام نخبگان، مجموعه
هاي دانش بنیان و استارتاپ که می توانند به صنعت خودرو کمک کنند، دعوت می کنیم تا با حضور در کمیته "همکاري هاي

 
مشترك با مجموعه هاي دانش بنیان" ایده هاي خود را مطرح کنند. 

او با بیان اینکه تمام ایده هاي خوب و قابل حصول دانش بنیان ها و نخبگان با سرعت عملیاتی خواهد شد، افزود: گروه خودروسازي
سایپا در همکاري هاي جدید اجازه نخواهد داد که فرصت و زمان در شرایط موجود کشور که در بدترین وضعیت تحریمی است از بین

 
برود، لذا امیدواریم با اعتماد دو طرفه بتوان صنعت خودرو را از تولید سنتی به سمت تولید دانش بنیان هدایت کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا بیان کرد: گروه خودروسازي سایپا در مسیر تکمیل پروژه بومی سازي قطعات خودرو قرار گرفته
است و در این مسیر پرپیچ و خم نیازمند همکاري بخش هاي مختلف، چون معاونت علمی ریاست جمهوري، سازمان ملی کارآفرینی و

 
پارك هاي علم و فناوري است. 

سلیمانی با بیان اینکه هماهنگی بین صنعت خودرو و دانش بنیان ها یک ضرورت است، ادامه داد: اگر همکاري ها پیوسته و تعریف
شده باشد نتایج خوبی عاید صنعت خودرو خواهد شد؛ در سال جهش تولید به دنبال این هستیم که حجم کار هاي مشترك با
مجموعه هاي دانش بنیان با هدف تولید قطعات هاي تک را افزایش دهیم و به اعتقاد ما رسیدن به تولید داخلی تمام قطعات خودرو

 
دور از دسترس نیست. 



 
 

داخلی سازي کلاچ اتوماتیک غیر برقی در کشور یکی از کارهایی که شرکت هاي دانش بنیان انجام داده اند داخلی سازي کلاچ

 
اتوماتیک غیر برقی در کشور است. 

مرتضی راشکی تولیدکننده این کلاچ اتوماتیک غیر برقی در گفت و گو با خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه
خبرنگاران جوان، در خصوص ساخت قطعات خودرو با کمک شرکت هاي دانش بنیان، گفت: کلاچ اتوماتیک غیر برقی در سال 96
ثبت اختراع شد. از همان سال جهت تجاري سازي این سیستم به تهران مهاجرت کردم و در همان ابتدا درخواست همکاري بسیاري

 
به شرکت هاي مختلف خودروسازي به صورت کتبی ارسال کردم اما به نتیجه اي نرسیدم. 

او ادامه داد: پس از آن با کمک شرکت هاي دانش بنیان، طی 2 سال بیش از 2 هزار از سیستم روي خودرو ها نصب شد. اکنون وزیر

 
صمت دستور مستقیم حمایت دادند و شرکت ایران خودرو اعلام همکاري کرده است . 

این تولید کننده گفت: کلاچ اتوماتیک غیر برقی اولین سیستم غیر برقی در دنیاست که با فن آوري خلا تمامی کلاچ گیري ها را به
جاي راننده در تمامی حالات رانندگی انجام می دهد، از جایی که بیش از نود درصد خودرو هاي داخلی گیربکس اتومات ندارند،
راننده ها به خصوص در ترافیک هاي سنگین ناچار به کلاچ گیري و نیم کلاچ گیري مداوم خودرو در ترافیک هاي سنگین هستند که

 
باعث ایجاد بیماري هایی مثل زانو درد و آرتوروز گردن و حتی دیسک می شود. 

او گفت: در گذشته چاره اي براي این مشکل جز نصب کلاچ اتوماتیک معروف به کلاچ برقی نبود، اما این سیستم به هر دلیلی
نتوانست آنگونه که باید مورد استقبال قرار گیرد، اما این سیستم اختراع که با حذف اصلی ترین قسمت یعنی موتور برقی به کلاچ

 
اتوماتیک غیر برقی معروف شد. 

این تولید کننده بیان کرد: نحوه عملکرد این سیستم به این شکل است که بعد نصب به هیچ عنوان دیگر احتیاجی به استفاده از پدال
کلاچ خودرو نیست و پاي چپ کاملا آزاد است و حتی هنگام توقف مهم نیست خودرو در هر دنده اي باشد و خودرو خاموش نمی
شود. این سیستم از مهمترین ویژگی هایی که دارد این است که هیچ ارتباطی با سیستم کلاچ خود خودرو ندارد و حتی بدون خاموش

 
کردن امکان استفاده از کلاچ خود خودرو نیز وجود دارد. 

راشکی گفت: این سیستم تنها قطعه متحرکی که دارد یک بوستر شبیه بوستر ترمز پراید است که مشابه خود بوستر ترمز با خلا کار
می کند و آنچه مسلم است حتی در خودروي پراید آخرین قطعه اي که ممکن است خراب شود، بوستر ترمز است در این سیستم نیز

 
همینطور است. 



از آنجایی که خودروسازان باید به سمتی حرکت کنند تا خودرو ها به جهت کیفیت ارتقاء پیدا کنند، از این رو باید حرکت به سمت
دانش بنیان ها تقویت شود و فضاي همکاري دو جانبه و حتی سه جانبه (قطعه سازان- خودروسازان- دانش بنیان ها) فراهم شود تا

 
شاهد رونق و رشد صنعت خودرو باشیم. 

yjc.ir ،- :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از باشگاه خبرنگاران جوان، تاریخ انتشار: 4 آذر 1399، کدخبر



حمایت از ازدواج جوانان و زوجین نابارور در طرح جدید بسیج

منبع: شهداي ایرانشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/09/04

رئیس بسیج جامعه زنان کشور گفت: طرح بهداشتی شهید سلیمانی از سوي بسیج با هدف کمک به مدافعان سلامت در
شرایط اضطراري کرونایی تدوین و از ابتداي آذر ماه در برخی استان ها به اجرا رسیده است.

به گزارش شهداي ایران، دکتر مینا بیابانی رییس بسیج
جامعه زنان کشور درباره برنامه هایشان در هفته بزرگداشت
بسیج در گفت وگویی عنوان کرد: خواهران بسیجی ما از
همان ابتداي شیوع ویروس کرونا ورود جدي و موثري براي
مقابله با این بیماري و کمک به مردم داشتند. در هفته
بزرگداشت تشکیل بسیج ده ها میلیونی، به تناسب شرایط

 
سعی کردیم عمده برنامه هایمان در همین راستا باشد. 

وي در ادامه افزود: این روزها در هفته بسیج به سر می بریم ما هم برنامه هایی براي این ایام در نظر گرفتیم که شامل رزمایش
فرهنگی ـ اجتماعی خدمت مومنانه براي عزیزان بسیجی است که در آن به فعالیت هاي فرهنگی، بصیرت افزایی و هم ارائه مشاوره به
خانواده ها در موضوعات مختلف خانوادگی، تهیه سبدهاي معیشتی به نیازمندان و فعالیت هاي مددکاري براي آسیب دیدگان

 
اجتماعی می شود. 

وي با بیان اینکه در این مدت هم وطنان زیادي از ما به دلیل ویروس کرونا یا فوت کرده یا در شرایط سخت بیماري هستند و
متأسفانه هنوز عده زیادي خیلی مسائل بهداشتی را رعایت نمی کنند، افزود: به همین مناسبت ما طرح شهید سلیمانی را که یک

 
طرح بهداشتی براي مواجه با ویروس کرونا و جلوگیري از انتقال زنجیره بیماري است، تدوین و به وزارت بهداشت ارسال کردیم. 

 
آغاز اجراي طرح شهید سلیمانی در راستاي همکاري با مدافعان سلامت 

بیابانی با اشاره به اینکه براساس این طرح پیوند بسیج و وزارت بهداشت براي مقابله با بیماري بیشتر می شود، گفت: طرح شهید
سلیمانی داراي چند وجه است . یک وجه آن غربالگري است که با کمک برادران بسیجی در گروه هایی متشکل از یک پزشک، چهار
پرستار و یازده به ورز با تجهیزات کامل در محلات فعال می شود. خانواده هایی که بیمار دارند و با مراکز درمانی و 4030 تماس می
گیرند، بسیجیان محلات سریع به درب منازلشان می روند و چنانچه بیمارشان نیاز به بستري بیمارستانی دارد، آنها را منتقل و در

 
صورت نیاز کمک به قرنطینه شخص بیمار و خانواده شان می کنند. 



 
 

رییس بسیج جامعه زنان کشور در پاسخ به این سوال که آیا این طرح اجرایی شده یا قرار است اجرا شود، گفت: این طرح از ابتداي
آذر ماه کلیک خورده و الان در برخی استان ها در حال اجرایی شدن است. الان آمار دقیق از کادر فعال ندارم اما قرار است به تناسب
نیاز در شهرها تیم هایی تشکیل شوند که یک بخش هم خواهران بسیجی هستند و در گروه هاي مختلف از جمله با دیدن آموزش در
سطح کمک به مدافعان سلامت و در گروه هاي مشاوره براي کمک به خانواده ها فعال شوند. قرار است خود خواهران بسیجی در

 
محلات مبتلایان را رصد کرده و در سطوح مختلف به خانواده هاي آنها مشاوره و کمک هاي معیشتی می رسانند. 

وي در پاسخ به سوال دیگري مبنی بر اینکه آیا فعالیت بسیجیان در زمینه تولید ماسک و توزیع اقلام ضدعفونی هنوز در محلات ادامه
دارد یا خیر، گفت: بله هنوز عزیزان بسیجی در تهیه ماسک، مواد ضدعفونی و دوخت لباس هاي بیمارستانی فعال و این اقلام را رایگان

 
به مردم توزیع می کنند. 

 
 

 
مرحله سوم کمک مومنانه بسیج تا ماه شعبان ادامه دارد 

رییس بسیج جامعه زنان کشور درباره کمک مومنانه و فعالیت بسیج در این زمینه نیز توضیح داد: در حال حاضر در مرحله سوم کمک
مومنانه هستیم که از ماه ربیع الاول شروع و تا ماه شعبان ادامه دارد. منتها این مرحله متنوع تر خواهد بود به طور مثال در بحث
اشتغال زنان سرپرست خانوار بسیجیان فعال خواهند شد و پس از رصد این بانوان به آنها مهارت آموزي می شود، همچنین به خانواده
هاي نیازمند کمک معیشتی می شود و فعالیت هایی هم در عرصه مسکن مردم و اجاره بهاي خانه ها با کمک خیرین محل صورت

 
خواهد گرفت. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا آماري از کمک مومنانه در این دوره در دست دارد، گفت: بله وجود دارد اما درحال حاضر در دست
ندارم و نمی خواهم حدودي خلاف واقع مطرح کنم. در ادامه کمک مومنانه کمک به آزادي زندانیان جرائم غیر عمد محلات ، تقویت
بنیه علمی دانش آموزان و کمک به تهیه اقلام آموزشی مثل تبلت با کمک خیرین محلات و تدریس خصوصی مدرسان داوطلب براي



 
دانش آموزان در محلات صورت خواهد گرفت. 

 
 

 
تدوین 2 طرح جدید در آستانه هفته بسیج 

بیابانی درباره دو طرح جدید ابلاغی شان به رده هاي خواهران در آستانه هفته بسیج گفت: یکی از این طرح ها در راستاي تحکیم و
تقویت بنیان خانواده ها شامل کمک به ازدواج آسان جوانان است به طور مثال در پایگاه هاي مقاومت و صندوق هاي قرض الحسنه
مبالغی به صورت وام و کمک بلاعوض براي کمک به زوج هاي جوان در نظر گرفته خواهد شد تا بتوانند براي خرید لباس عروس و

 
داماد، جهیزیه، گرفتن تالار و سفره عقد حمایت شوند. رصد نیازمندان نیز با کمک خیرین و معتمدین محلات صورت می گیرد. 

وي در ادامه افزود: در ادامه همین طرح رشد محلات به لحاظ فرهنگی و اجتماعی در نظر گرفته شده که قرار است سبک زندگی
اسلامی ایرانی را در محلات جاري کنند، به طور مثال اگر محلات پزشک، روان شناس، مشاور ، دانشجو، معلم و .. دارند، فراخوان می

 
دهیم تا هر داوطلبی به کمک خانواده ها بیایند. 

رییس بسیج جامعه زنان کشور ، طرح دوم را در راستاي سیاست افزایش جمعیت براي مقابله با بحران در سال هاي آتی به شمار آورد
و گفت: براین اساس دو برنامه داریم نخست حمایت از خانواده هاي نابارور که نیاز به کمک هاي دارو و درمان و جراحی و مشکل مالی
دارند باکمک معتمدین محل آنها را یافته و در راستاي رفع نیازشان از آنها حمایت میکنیم و دوم فرهنگ سازي مناسب در قالب

 
کارگاه هاي آموزشی براي باروري بیشتر و آموزش فرزندآوري براي نشاط ، رشد فکري و تحرك خانواده ها است. 

وي در پاسخ به این سوال که چه تعداد نیروي بانوان در هر پایگاه بسیج فعال است، گفت: بسته به محله و پایگاه آن در شهرها دارد در
یک پایگاه بالغ بر 500 تا 600 نیروي بسیجی فعال هستند اما پایگاه دیگر نیاز به 50 تا 60 نیرو دارد حال تلاش داریم با ابلاغ این دو
طرحی که مطرح شد ، در آینده نزدیک شاهد اتفاقات خوبی باشیم و گزارش آنها را ارائه کرده تا بلکه در زمینه کاهش آسیب هاي

فرهنگی و اجتماعی قدمی برداشته باشیم.



پرونده جعل مدرك «سینا کمالخانی» چه شد؟

منبع: دیده بان ایرانشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/09/04

طبق ماده 527 قانون مجازات اسلامی هرکس مدارك اشتغال به تحصیل یا فارغ التحصیلی یا تاییدیه یا ریز نمرات تحصیلی
دانشگاهها و موسسات آموزش عالی و تحقیقاتی داخل یا خارج از کشور یا ارزشنامه  هاي تحصیلات خارجی را جعل کند یا با

علم به جعل بودن مورد استفاده قرار دهد علاوه بر جبران خسارت، به حبس از یک تا ...

به گزارش دیده بان ایران؛ اردیبهشت ماه سال جاري بود
که در آستانه آغاز بکار مجلس انقلابی یازدهم جنجال
مدرك تحصیلی منتخب تفرش زیر سوال رفت. ماجرا از
آنجا آغاز شد که اسناد منتشر شده نشان می داد که

 
مدرك فوق لیسانس سینا کمالخانی جعلی است. 

موضوع مهمی که سخنگوي شوراي نگهبان هم ضمن تایید
آن اعلام کرد که وزارت علوم مدرك منتخب تفرش را تائید
نکرده است و بنابراین سینا کمالخانی منتخب تفرش نمی

 
تواند به مجلس یازدهم راه پیدا کند. 

اما سینا کمالخانی مدعی شد که مدرك فوق لیسانس علوم اجتماعی از موسسه غیر انتفاعی تفتان دارد. این در حالی است که برخی
گزارش ها حاکی از آن است که این موسسه اساساً رشته علوم اجتماعی در مقطع کارشناسی ارشد ندارد. ماجرایی که وزارت علوم هم
به عنوان مرجع آن را تایید کرد و گفت مدرك تحصیلی منتخب تفرش در مقطع کارشناسی ارشد از آن موسسه، فاقد مجوز از شوراي

 
گسترش آموزش عالی است و مدرك کمالخانی مورد تایید نیست."" 

 
سینا کمالخانی کیست و چه توضیحی دارد؟ 

سینا کمالخانی دوم اسفند ماه موفق شد در انتخابات یازدهمین دوره مجلس شوراي اسلامی، با کسب 13،752 راي از مجموع
36،602 راي (معادل 37/57 درصد آرا) انتخاب گردد. او متولد سال 1366 است و در واقع فقط 32 سال دارد و به عنوان یکی از

 
جوانترین منتخبین مجلس معروف شده بود. 

کمالخانی در وب سایت شخصی اش درباره خود نوشته است ""فلسفه غرب را در دانشگاه تهران خواندم و در رشته جامعه شناسی
کارشناسی ارشد گرفتم."" او با توجه به سنش تجربه زیادي ندارد. منتخب مردم تفرش در وبسایت شخصی خود نوشته است: «در
حوزه فعالیت تشکیلاتی طی سال هاي 86 تا 88 قائم مقامی و دبیري جامعه اسلامی دانشجویان دانشگاه تهران و همچنین عضویت در

 
هیئت عالی نظارت اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان سراسر کشور را برعهده داشته ام.» 

ظاهرا مدتی هم مدیر موسسه ""صدراي فرهیختگان پارس"" بوده است. به گفته او با صداوسیما و شبکه سحر هم همکاري هایی



 
داشته است. 

کمالخانی پس از مطرح شدن بحث مدرك تحصیلی اش در مصاحبه اي تاکید کرد ""جعلی بودن مدرك تحصیلی من صحت ندارد.

 
 ""

 
او گفت: «هیات نظارت استان ابهاماتی را وارد کرده، ولی معاون سیاسی استان در گفتگویی این موضوع را رد کرده است.» 

این منتخب مجلس یازدهم درخصوص نظر شوراي نگهبان نیز گفت: ""مشکلی به مدرك تحصیلی من وارد نیست، حتی خودم هم
نمی دانم علت این ابهام چیست. درحال نامه نگاري با شوراي نگهبان هستم، ولی تا جایی که مطلعم شواي نگهبان هم این ادعا را

 
تایید نکرده است."" 

این اظهارات درحالی از سوي نماینده تفرش مطرح شد که بهروز اکرمی معاون سیاسی اجتماعی استاندار مرکزي عنوان کرده بود،
بنده از صحت جعلی بودن مدرك هیچ اطلاعی نداشته، ولی شوراي نگهبان کشور به نقصی در پرونده منتخب مردم شهرستان هاي

 
آشتیان، فراهان و تفرش در یازدهمین دوره مجلس شوراي اسلامی پی برد. 

اما این ماجرا آنجا مورد توجه قرار می گیرد که کمالخانی ابتدا از سوي شوراي نگهبان ردصلاحیت شده بود، اما پس از اعتراض تائید

 
صلاحیت شد. این اتفاق باعث شده که برخی از وجود لابی هاي قدرت در این شورا سخن بگویند. 

وحید اشتري از فعالان اصولگرا در این باره نوشته است ""من بعید می دانم این بدیهیات ساده و استعلام مدرك و سوابق از توان
شوراي نگهبان خارج باشد. بخصوص اینکه ایشان نمی دانم به چه دلیل رد صلاحیت شد و معلوم نشد بعد چطوري مجددا تایید

 
صلاحیت شد. شاید بتوان از طریق وي به یک سري شبکه هاي اعمال نفوذ و لابی در شوراي نگهبان پی برد."" 

به گزارش دیده بان ایران؛ در تازه ترین این گمانه زنی ذکر این نکته حائز اهمیت است که سینا کمالخانی با یکی از پسران
محمدجعفر منتظري، دادستان کل کشور به عنوان شریک اقتصادي پروژه هاي قوه قضائیه بوده و توانسته بود نفوذ قابل توجه اي

 
داشته باشد. 

اما نکته دیگر هم این است که با گذشت بیش از هفت ماه از این ماجرا، نامبرده نه تنها به عنوان متهم مورد پیگیرد قرار نگرفته است

 
بلکه با توجه به اخبار رسیده همچنان به عنوان شریک مورد اطمینان در حال همکاري با قوه قضاییه است. 

گفتنی است با توجه به اهمیت تحصیلات دانشگاهی در کشور، جعل مدرك تحصیلی از جمله جرائمی است که مجازات سنگینی به
دنبال دارد. طبق ماده 527 قانون مجازات اسلامی هرکس مدارك اشتغال به تحصیل یا فارغ التحصیلی یا تاییدیه یا ریز نمرات
تحصیلی دانشگاهها و موسسات آموزش عالی و تحقیقاتی داخل یا خارج از کشور یا ارزشنامه هاي تحصیلات خارجی را جعل کند یا با

 
علم به جعل بودن مورد استفاده قرار دهد علاوه بر جبران خسارت، به حبس از یک تا سه سال محکوم می شود. 

حال این مهم مطرح می شود که با توجه به جنبه عمومی جرم منتخب مردم تفرش تکلیف پرونده او چرا تاکنون به سرانجام نرسیده

 
است؟ 

منبع: دیده بان ایران



ایجاد صندوق سرمایه گذاري براي ایجاد کسب و کار و حمایت از افراد آسیب

دیده فارس

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/09/04

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان فارس از تشکیل صندوق سرمایه گذاري خرد براي حمایت و
مشارکت با افراد آسیب دیده جامعه در زمینه ایجاد کسب و کار و درآمد پایدار خبر داد.

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل
استان فارس: ایجاد صندوق سرمایه گذاري براي ایجاد
کسب و کار و حمایت از افراد آسیب دیده فارس معاون
اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان
فارس از تشکیل صندوق سرمایه گذاري خرد براي حمایت
و مشارکت با افراد آسیب دیده جامعه در زمینه ایجاد

 
کسب و کار و درآمد پایدار خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از فارس،صاحب نظران علوم
اجتماعی معتقدند مشارکت مردم در امور، به عنوان یکی از عوامل اساسی در بررسی هاي آسیب شناسی اجتماعی مورد توجه است.
امروزه در هر جامعه اي از جمله ایران تحقق اهداف توسعه به میزان کنترل و کاهش مسایل و آسیب هاي اجتماعی مرتبط است. ما در
جامعه ایران با انواع مسایل اجتماعی، فرهنگی، سیاسی، اقتصادي و زیست محیطی در سطح کلان، میانی و خرد سر و کار داریم و
بیکاري، فقر و اعتیاد از عمده ترین مسایل کشور هستند. رسیدگی به امور و مشکلات اقشار آسیب دیده و یا در معرض آسیب یکی از
مهم ترین الویت هاي مدیریت اجتماعی محسوب می شود و مشارکت اقشار اجتماعی مختلف از جمله خیرین، کارآفرینان، اساتید،
دانشجویان، سازمان هاي مردم نهاد، موسسات فرهنگی و اجتماعی و... موجب افزایش کیفیت و بهره وري برنامه هاي سازمان ها در

 
این خصوص است که حتی از هدر رفت خیلی از هزینه ها جلوگیري می نماید. 

در این راستا مصاحبه اي با اسمعیل اکبري معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان فارس، انجام شده است که

 
در ادامه آن را می خوانید: 

 
اعمال روش ها و اقدامات لازم در زمینه پیشگیري از وقوع جرم در اجتماع تا چه حد می تواند ضرورت داشته باشد؟ 

در حالی که برطرف کردن نیازهاي اولیه زندگی از قبیل تغذیه، امنیت، بهداشت، آموزش و مسکن نیاز مشترك عموم افراد جامعه
است بنابراین باید نوعی از نظام تأمین اجتماعی براي حمایت از این ضرورت ها و تأمین نیازهاي حداقلی افراد اجتماع در نظر گرفته

 
شود تا اطمینان لازم براي حفظ سلامت بنیادي جامعه به وجود آید و شرایط لازم براي ارتقاء و پیشرفت عموم افراد جامعه مهیا شود. 
به بیان دیگر جامعه اي که براي تأمین حداقل سطح امنیت افراد سازوکار مناسبی در نظر نداشته باشد باید منتظر بروز نابسامانی در

 
مدیریت امور اجتماع باشد. رسیدگی به این بخش از امور اجتماعی فصل مشترك تلاش عموم افراد است.( کُلُّکُم راعٍ وَ کُلُّکُم مَسئولٌ ) 

 
آیا زمینه و راهکاري براي جلب مشارکت و حضور سنجیده عموم مردم در این موضوعات وجود دارد و یا تدوین شده است؟ 

معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم اقدام به فراخوان و دعوت از نهادهاي مردمی غیردولتی براي مشارکت با دستگاه قضا در امر
تأمین و تسهیل روند حمایت از حقوق مردمی کرده است. یکی از زمینه هاي اصلی این مشارکت حمایت از اقشار آسیب دیده و یا در
معرض آسیب براي کسب توانایی و توانمندي در تأمین نیازهاي اساسی زیستی است که در قالب تشکیل صندوق سرمایه گذاري



اعتباري خرد براي حمایت و مشارکت با این افراد در زمینه ایجادکسب و کارها و تأمین درآمد پایدار از طریق اشتغال به شغل هاي

 
خویش فرما و یا ایجاد تعاونی براي اشتغال است. 

معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم چه ساختاري براي این فعالیت در نظرگرفته است و در این زمینه با کدام شرکاي اجتماعی

 
همکاري دارد؟ 

قبل از هر چیز بنیاد این صندوق بر همراهی و حمایت مردمی بنا نهاده شده است. جمعی از مردم نیکوکار در اقدامی خیرخواهانه
وجوهی را به صورت قرض الحسنه در حساب بانکی سپرده گذاري خواهند کرد و خود به عنوان هیأت امناي تشکلی که وظیفه
سیاستگزاري و تعیین خط مشی فعالیت هیأت مدیره این صندوق را بر عهده خواهدگرفت، اقدام به نظارت بر عملیات و فعالیت هاي
این صندوق خواهند کرد. پیش بینی شده است که هیأت امناء یادشده با مساعدت نمایندگان نهادها و دستگاه هاي مختلف اقدام به
راه اندازي کارگروه هاي تخصصی مشاور کند و ضمن فراهم کردن زمینه براي مشارکت عموم افراد داوطلب متخصص نیکوکار در مقام
تسهیلگر اجراي طرح هاي کارآفرینی، ساختاري معطوف به نتیجه کارآفرینی را براي هم افزائی حضور دستگاه هاي رسمی که
مأموریت ذاتی و تعریف شده براي حمایت از برنامه هاي اشتغالزایی دارند با اراده و کارآمدي افراد خیر و نیکوکار، مدون و منسجم و

 
معرفی کنند. 

 
این اقدامات تا چه اندازه پیگیري شده و چه نتایجی به دست آمده است؟ 

با توجه به تکمیل شدن مرحله مطالعاتی ان شاءاالله در آینده اي نزدیک و بعد از اجراي تشریفات قانونی لازم، نسبت به معرفی کامل
این مؤسسه نیکوکاري اقدام و درخواست مساعدت و هم یاري از عموم مردم شریف و محترم براي مشارکت دراین عرصه اطلاع رسانی

خواهد شد.



موافقت "وامید" با طرح توسعه زیرمجموعه بورسی و تبدیل به قطب تولید تایر

شرق

منبع: بورس پرسشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیرعامل سرمایه گذاري امید با اعلام موافقت با طرح توسعه زیرمجموعه گفت: با افزایش دو برابري ظرفیت، سالانه بیش از
50 هزارتن لاستیک تولید و "پکویر" به قطب شرق تبدیل می شود.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، حسین مدرس خیابانی با بیان اینکه کویرتایر یک کارخانه پویا و زنده است، گفت: تمام
ابعاد توسعه و افزایش تولید در این شرکت دیده شده و می تواند به عنوان یک الگوي موفق در همه ابعاد یک بنگاه تولیدي و اقتصادي

 
مطرح شود. تاکنون به واسطه تحریم ها در زمینه تولید و ساخت محصولات در داخل کارهاي خوبی شده است. 

وي با اشاره به اینکه اولویت باید طرح هاي توسعه اي باشد، افزود: مسیر توسعه در کویرتایر ایجاد شده و حداقل کار این است که مانع
آن نشویم. کویر تایر 34 درصد اشتغال بیرجند و 16درصد اشتغال استان را به خود اختصاص داده و نگاه همگرایی بین سرمایه گذاري

 
امید و این کارخانه به خوبی احساس می شود. 

این مقام مسئول ادامه داد: کویرتایر باید توسعه فناوري و ساخت تجهیزات و ماشین آلات در داخل را به عنوان دو بال حرکتی مدنظر
قرار دهد تا به عنوان الگو قرار گیرد ضمن اینکه سرمایه گذاري امید پشتیبان کویرتایر است و براي اجراي طرح توسعه آن از مدیران

 
شرکت درخواست می شود با جدیت کار ساخت مراحل ساختمانی و سوله ها را آغاز کنند. 

مدرس خیابانی عنوان کرد: با این سرمایه گذاري و اجراي طرح توسعه، زمینه اشتغال700 نفر فراهم می شود و با افزایش دو برابري
ظرفیت تولید، سالانه بیش از 50 هزار تن لاستیک تمام رادیال سیمی ویژه خودروهاي سنگین اعم از وانتی، باري و اتوبوسی در

 
کویرتایر تولید خواهد شد. با تحقق این مهم کویرتایر به قطب تولید تایر در شرق ایران تبدیل می شود. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



مروري بر مبارزات سیاسی حجت الاسلام سید یحیی جعفري در کرمان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/09/04

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمان، حجت الاسلام سید
یحیی جعفري از ابتداي نهضت امام خمینی (ره) در سال
1342 که طلبه جوانی بود در مبارزات روحانیت کرمان
شرکت می کرد و پس از واقعه 15 خرداد جزء معدود
کسانی بود که به صورت مخفیانه با برگزاري جلسات سري
و پخش اعلامیه و نوار سخنرانی هاي امام خمینی مبارزات

 
خود را ادامه داد.  

وي از سال 1359 با حکم امام راحل به عنوان نماینده ولی فقیه و امام جمعه کرمان منصوب شد. این عالم ربانی پس از عمري
مجاهدت در یکم آذر 1399 دار فانی را وداع گفت. در نوشتار حاضر به خاطرات و مبارزات سید یحیی جعفري به صورت اجمالی

 
پرداخته شده است: 

 
زندگینامه و حیات سیاسی و اجتماعی 

حجت الاسلام حاج سید یحیی جعفري در سال 1310 در قریه چور از توابع شهر کوهبنان چشم به جهان گشود. با مهاجرت به شهر
کرمان سال ها از محضر علما و روحانیون برجسته اي چون آیت االله صالحی، آیت االله مهرابی، آیت االله شیخ الرئیس و.. علم لازم را فرا

 
گرفت و پس از آن براي ادامه تحصیلات به شهر قم رفت. 

وي در آن پایگاه علوم اسلامی از محضر علماي برجسته اي چون آیت االله مشکینی، آیت االله منتظري، آیت االله مجاهدي، آیت االله
طباطبایی و ... سود جسته و به تکمیل آموخته هایش پرداخت. حجت الاسلام جعفري پس از قبولی در امتحانات مُدرسی به کرمان
بازگشته و به تدریس و امامت جماعت و ارشاد و وعظ اشتغال ورزید. با شروع نهضت اسلامی به رهبري امام خمینی، از روحانیون

 
پیشرو و فعال در زمینه مبارزه با رژیم بود. از همان آغازین روزهاي نهضت وارد عرصه مبارزات شد. 

او از روحانیون پیشگامی بود که بعد از سال 42 در تبلیغ مرجعیت امام کوشش بسیار نمود و به عنوان نماینده امام خمینی در اخذ
وجوهات شرعی فعالیت داشت. مسجدالرضاي شهر کرمان به واسطه حضور او به عنوان امامت جماعت، یکی از کانون هاي پررونق
انقلاب محسوب می شد و نقش بسیار مؤثر و اساسی در اشاعه اندیشه هاي انقلابی در بین جوانان و مردم ایفا کرد. در زمینه اخذ

 
وجوهات شرعی و فعالیت در مسجدالرضاي شهر کرمان در یکی از گزارش هاي ساواك آمده است: 

« از طرف عده زیادي از تجار و کسبه و عناصر افراطی مذهبی مبلغ یک میلیون تومان پول جمع آوري و در اختیار آیت االله علی اصغر
صالحی کرمانی و سید یحیی جعفري قرار داده شده تا بنحو مقتضی جهت (امام) خمینی ارسال گردد. از طریق طبقات مختلف مردم



 
کرمان وجوهاتی به نام سهم امام در اختیار نامبردگان قرار داده می شود و لذا احتمال صحت خبر وجود دارد». 

نقش برجسته حجت الاسلام جعفري در سازماندهی و راه اندازي حرکت هاي انقلابیِ شهر کرمان بر کسی پوشیده نیست و سخنرانی
هاي شجاعانه و پرشور در هنگام اوج گیري نهضت اسلامی، او را به یکی از شخصیت هاي محوري انقلاب در این خطه تبدیل کرد. وي
به شجاعت و صراحت گفتار و بیان مشهور است. بیان صریح و گفتار شجاعانه حجت الاسلام جعفري در تبلیغ نهضت اسلامی و رهبري

 
امام خمینی سبب شد در بسیاري از مواقع توسط ساواك ممنوع المنبر گردد. 

سید محمدعلی گلاب زاده درباره نقش حجت الاسلام جعفري در حرکت هاي مردمی می گوید: «آقاي سید یحیی جعفري امام جمعه
کنونی از جمله کسانی هستند که در راه اشاعه فرهنگ انقلاب خیلی تلاش کردند. در حقیقت او را جزء پیشکسوتان انقلاب باید
منظور کنیم، مضافاً به اینکه وي زحمات بسیاري کشیدند. شاید شهرت آقاي جعفري در آن روزگار خیلی کمتر از شهرت آقاي
محمدجواد حجتی بود، ولی به هر حال از جمله افراد تأثیرگذار بود. در اوایل انقلاب یادم است صحبتی که او در مسجد امام صادق(ع)
کردند یک موج تازه اي را برانگیخت. اما به دلیل اینکه دستگاه تأثیرگذاري او را کمتر احساس می کرد به زندان و تبعیدي مبتلا

 
نشدند». 

با اینکه حجت الاسلام جعفري دستگیر یا زندانی نشد ولی تمامی حرکات و اعمال وي زیر نظر ساواك بود. به گونه اي که در لابلاي

 
اسناد ساواك اهمیت این تعقیب و مراقبت به چشم می خورد. در این زمینه در یکی از گزارش هاي ساواك آمده است: 

« در تاریخ 11/11/36 (1356) سید یحیی جعفري به اتفاق محمد کافی فضیلت طلبه و مدرس مدرسه معصومیه کرمان جهت دیدار
از محمدجواد حجتی کرمانی واعظ تبعیدي به شهرستان ایرانشهر مسافرت نموده اند. سید یحیی جعفري که از وعاظ افراطی می

 
باشد، حتی الامکان از اعمال و رفتار افراد مورد بحث مراقبت و نتایج حاصله به موقع به عرض خواهد رسید». 

 
سند 

 
فعالیت هاي انقلابی در مسجد الرضا 

امامت این مسجد را از سال ها پیش از پیروزي انقلاب حجت الاسلام سید یحیی جعفري عهده دار بوده اند. به واسطه حضور او، این
مسجد به کانون پر تحرکی در دوران مبارزه تبدیل شد. حجت الاسلام جعفري درباره نقش و اهمیت این مسجد در پیش از انقلاب می
گوید: «من آنجا کارهایی را که می توانستم انجام می دادم و با مرحوم شهید باهنر و دیگر برادران در ارتباط بودم. یکی اینکه امام را به
عنوان مرجع تقلید معرفی کردم... هر شب بعد از نماز حالا چه زیاد بودند چه کم، در شب هاي احیاء، شب نوزدهم و بیست و یکم و
بیست وسوم که یک جمعیت قابل ملاحظه اي می آمد، ما از این موقعیت استفاده می کردیم و اسم امام را با آب و تاب می بردیم.

 
مردم هم آن وقت یک شور و حال دیگري داشتند با صداي بلند صلوات و تکبیر می گفتند». 

 
ایراد سخنرانی در مسجد امام صادق و ذکر نام امام خمینی 

به دعوت جامعه روحانیت و عده اي از مبارزین شهر کرمان در صبح روز 13 فروردین ماه 1357 مراسمی در مسجد آقا صادق(امام
صادق کنونی) برگزار شد. حجت الاسلام سید یحیی جعفري سخنران آن جلسه از فضاي سیاسی جامعه در آن شرایط این گونه یاد

 
می کند: 



«در بعضی از استان هاي کشور براي این شهدا جلسه گرفتند. به عنوان هفتم یا به عنوان چهلم. دقیقاً من یادم هست که ما هم
خواستیم در شهر کرمان این مراسم را برگزار کنیم. آن روز، یک روز تاریخی بود. واقعاً به هر کسی که می گفتند سخنرانی کن و منبر
برو، چون گرفتار رعب و ترس بودیم کسی قبول نمی کرد. هرکسی عذري می آورد. به هر حال آن روز من قبول کردم که منبر بروم،
با مرحوم ایرانمنش در حوزه علمیه نشسته بودیم، به من گفت: فلانی، یک افسري از دوستان من گفته که امروز غیر از روزهاي دیگر
هست. در مسجد اگر کسی اسم آیت االله خمینی را ببرد، ما مأموریت داریم با مسلسل به آنجا حمله کنیم. نمی گویم من یک آدم فوق

 
العاده بودم و نترسیدم، طبعاً در من اثر گذاشت». 

«... مأموران عمداً این مسائل و شایعات را پخش می کردند که به گوش ما برسد و مرعوب شویم و اگر خواستیم حرفی را بزنیم، جرأت
نکنیم. البته این شایعات تأثیرگذار بود ولی به هر حال منبر را قبول کردم. همه دوستان قضاوتشان این بود که بدون شک و شبهه و
تردید بعد از اینکه از منبر پایین آمدید، دستگیر خواهید شد. در آن روز جمعیت هم آمد، من سخنرانی کردم و اسم امام را بردم و
جمعیت صلوات فرستادند. اگر آن شایعات نبود و تقویت روحی شده بودیم، گونه دیگر صحبت می کردیم. ولی بعد از آنکه شخصیتی

 
مثل آقاي ایرانمنش و دیگران مطالبی را گفتند که شهربانی تهدید کرده و این مسائل را گفته اند، طبعاً در من اثر کرد...». 

«... من آن روز سخنان تندي را بر منبر بیان نکردم، فقط اکتفا به تجلیل از مرحوم امام کردم. یقین داشتم که دستگیرم خواهند کرد.
بعد از اتمام مجلس، وقتی از مسجد به خیابان آمدم، دیدم دور مسجد را صفوف نظامیان مانند یک صحنه نبرد، محاصره کرده و شاید
سلاح نیمه سنگین هم در آن روز آورده بودند. من بعد از منبر به حوزه علمیه رفتم و نیم ساعتی در آنجا ماندم، خبري نشد، سپس از

 
آنجا به منزل رفتم در آنجا هم خبري نشد فقط به احضار ما اکتفا کردند». 

 
خاطره اي از فاجعه آتش زدن مسجد جامع کرمان 

24 مهرماه سال 1357؛ در بهبوحه اعتراضات، تظاهرات و نارضایتی هاي مردم ایران از رژیم منحوس پهلوي بود که تعداد زیادي از
مردم کرمان به منظور بزرگداشت اربعین شهداي 17 شهریور تهران و نخستین سالگرد شهادت آیت االلهَّ سیدمصطفی خمینی، مغازه ها
را تعطیل کرده و در مسجد جامع کرمان اجتماع کرده بودند که ناگهان حدود 300 نفر از عوامل رژیم پهلوي در لباس زاغه نشینان
معروف به کولی با در دست داشتن چوب و میله آهنی و با شعار جاوید شاه به مسجد حمله کرده و با میله و چوب به جان مردم

 
افتادند و پس از ضرب و شتم مردم، قسمتی از وسایل و ساختمان مسجد جامع کرمان از جمله قرآن ها را به آتش کشیدند. 

حجت الاسلام سید یحیی جعفري از روز حادثه مسجد جامع این گونه یاد می کند: «در رابطه با قضیه مسجد جامع کرمان من ممنوع
المنبر بودم و نمی توانستم منبر بروم. یکی از برادران آقاي صمدانی در حال سخنرانی بود که یک مرتبه صداي مسلسل به گوش
رسید. در همان حال تمام موتورها و وسایلی که نزدیک مسجد جامع بود را آتش زدند. ناگهان عده اي چماق به دست وارد شبستان

 
قدیم مسجد جامع شدند. من روبه روي مرحوم آیت االله صالحی نشسته بودم. 

آیت االله صالحی که مقامش از همه بالاتر بود و جانب احترام او را داشتند، مردم و مریدان او آمدند وي را بلند کرده و از صحنه خارج
کردند. من که از این اتفاقات مات و مبهوت بودم، یک نفر خطاب به من گفت: سید چرا بلند نمی شوي؟ مگر نمی بینی این ها دارند
می آیند و کتک می زنند! من بلند شده کفش ها و شاید عبایم را رها کردم و از شبستان مسجد جامع بیرون آمدم که فرار کنم. اگر از
پله ها بالا می رفتم، آنجا افسرهاي شهربانی کتک می زدند و دستگیر می کردند، اما یک ساباطی دست چپ بود، که به درب قفل

 
بزرگی زده و آن را بسته بودند. 

شاید پنجاه نفر از مردم خودشان را آویزان کرده و قفل را شکستند. ما از آنجا به خانه ي یکی از برادران فرهنگی به نام آقاي مبشري



رفتیم. من تا بعد از نماز مغرب و عشاء در منزل او بودم و صداي تیراندازي را می شنیدم. به هر حال براي ارعاب مردم این فاجعه

 
زشت را رژیم شاه به وجود آورد، قرآن ها و کتاب هاي دعا را آتش زدند، خیلی حادثه تلخی بود. 

این حادثه تأثیر بسزایی در سقوط رژیم شاه داشت. من مصدوم نشدم، اما ترسیدم. این اقدامات به این سبب صورت گرفت که دیگر
کسی جرأت نکند جلسه اي تشکیل بدهد و علیه شاه و نظام حاکم حرف بزند. در جریان آن حادثه یک نفر به نام باقدرت جوپاري

 
شهید شد و چند نفر هم مصدوم شدند. مأموران بر درب هاي مسجد جامع هم قفل زدند». 

انتهاي پیام/3388/ق



200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان در قزوین اختصاص یافت

منبع: نماشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: 200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان واقعی استان قزوین
اختصاص یافته است که شامل طرح هاي نوآورانه، خلاقانه، مبتکرانه و ارزش آفرین در فضاي کسب و کار می شود.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت:
200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان واقعی استان
قزوین اختصاص یافته است که شامل طرح هاي نوآورانه،
خلاقانه، مبتکرانه و ارزش آفرین در فضاي کسب و کار می

 
شود. 

به گزارش نما ، رضا گروسی روز سه شنبه در سیزدهمین
جشنواره کارآفرینان برتر استان قزوین، افزود: این اعتبار
می تواند به یک تا 20 طرح خلاقانه و نوآورانه در استان

 
اختصاص یابد و مدیران اجرایی استان هم اگر طرح هاي کارآفرینی داشته باشند در خدمت آنها هستیم. 

وي اضافه کرد: در شرایط ویژه اقتصادي که دنیا و به ویژه کشور ما با آن مواجه است راهی به جز کارآفرینی براي خروج از این شرایط

 
متصور نیست و باید با تمسک به حوزه هاي جدید، نوآورانه و خلاقانه براي رونق فضاي کسب و کار تلاش کنیم. 

گروسی گفت: هیچ نسخه اي براي خروج از بحران اشتغال و اقتصاد به جز کارآفرینی که به معناي واقعی کلمه ارزش آفرینی در فضاي
کسب و کار جامعه باشد وجود ندارد چون تکرار یک شغل و مشابه سازي آن بدون توجه به ارزش آفرینی و ایجاد کسب و کار مولد در

 
جامعه خطا است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: ما در ماه گذشته بحث کافه کارآفرینی را دنبال کردیم که متاسفانه به دلیل

 
شرایط کرونا نتوانستیم آن را ادامه دهیم. 

گروسی با بیان اینکه در این حوزه نباید فقط از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان انتظار کارآفرینی داشت، افزود: این حوزه یک
اکوسیستم است که تمامی دستگاه هاي مرتبط با اقتصاد و تولید کشور را در بر می گیرد و ساماندهی و جمع بندي موضوعات آن به

 
وزارت تعاون سپرده شده است. 

 
وي گفت: ما در این حوزه ورود جدي کرده ایم که اصلی ترین آن کافه کارآفرینی است و به جد پیگیر موضوع هستیم. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین ادامه داد: تشویق و ترغیب فرهنگ کارآفرینی در جامعه دانش آموزان و کودکان که

 
آینده کشور به دست آنها سپرده می شود در دستور کار ما قرار دارد. 

وي اضافه کرد: همچنین ما باشگاه کارآفرینی دانش آموزان را با حضور آموزش و پرورش پیگیري کرده ایم تا فرهنگ کارآفرینی را در



 
نسل جوان نهادینه کنیم. 

گروسی گفت: اگر بتوانیم با کمک همه دستگاه هاي اجرایی موضوع کارآفرینی را جدي بگیریم قطعا گام هاي بلندي براي اشتغالزایی،

 
رونق اقتصادي و ایجاد شادابی و نشاط در فضاي کسب و کار استان برداشته خواهد شد. 

 
در ادامه این جلسه، از سه کارآفرین برتر استان تجلیل به عمل آمد. 

ایرنا



اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو گفت: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر
ظرفیت تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد

مترمکعب فاضلاب به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع ...

وزیر نیرو گفت: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و
روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت تولید آب،
به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با
جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب به انجام رسانده است و
در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح

 
فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایلنا، "رضا اردکانیان" روز سه شنبه در آئین گشایش سومین کنگره علوم و مهندسی آب و فاضلاب
ایران که به صورت ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده نگري در صنعت آب و فاضلاب ایران به میزبانی شیراز برگزار شد،
اظهار داشت: تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار گرفته است. یکی
از جدیدترین مدل هاي ارتباط موثر و کارآمد دانشگاه و صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این دو نهاد

 
تاثیرگذار در پیشرفت کشور، مناسب باشد، الگوي «تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع

 
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

اردکانیان خاطرنشان کرد: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره
وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد. 

وي گفت: با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم
از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و …، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره
وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات



 
آن اشاره کرد. 

 
آب به کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است 

وزیر نیرو همچنین گفت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و
کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است. 

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

 
مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی را یکپارچه کند 

اردکانیان تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا

 
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

وزیر نیرو در عین حال اظهار داشت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري
(پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب

 
5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

 
اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري 

اردکانیان افزود: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

 
هدف گذاري آبرسانی به 10.9 میلیون نفر روستایی 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه

 
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

وزیر نیرو گفت: در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با
لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن



پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به

 
عینیت مبدل سازد. 

وي افزود: در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی،
پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام

 
توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

 
حذف موازي کاري ها در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب 

اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

وي در عین حال گفت: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات
اقلیمی، فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با
نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست. 

 
بخش آب و فاضلاب توانسته نمونه موفقی از فعالیت ها را به نمایش درآورد 

اردکانیان اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است
نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان

 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

 
تکرار گذشته، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند. 

وي در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور در این کنگره گفت: انتظار می رود
مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت و نیل به هدف

هاي آرمانی آن را فراهم آورد.



آیین رونمایی از جشنواره کشوري پروژه هاي دانش آموزي توسط شرکت

توزیع نیروي برق جنوب استان کرمان

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/09/04

به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروي برق جنوب استان کرمان، این رویداد با حضور مدیر عامل شرکت توزیع نیروي
برق جنوب استان کرمان، معاون اداره آموزش و پرورش استان کرمان، رئیس مرکز رشد پارك علم و فناوري استان، معاونین و

مدیران مربوطه شرکت و همچنین مدیر کل دفتر فنی و مهندسی توانیر، معاون مدیر کل ...

به گزارش روابط عمومی شرکت توزیع نیروي برق جنوب
استان کرمان، این رویداد با حضور مدیر عامل شرکت توزیع
نیروي برق جنوب استان کرمان، معاون اداره آموزش و
پرورش استان کرمان، رئیس مرکز رشد پارك علم و
فناوري استان، معاونین و مدیران مربوطه شرکت و
همچنین مدیر کل دفتر فنی و مهندسی توانیر، معاون
مدیر کل دفتر مدیریت مصرف و خدمات مشترکین توانیر و
مدیران 16 شهرستان تحت حوزه عملیاتی شرکت برق

 
جنوب استان کرمان به صورت ویدئو کنفرانس، اول آذر ماه سال جاري برگزار شد. 

مدقق، معاون مدیر کل دفتر مدیریت مصرف و خدمات مشترکین توانیر در این نشست، بیان نمود: در شرایط کنونی و با توجه به
شیوع بیماري کووید 19 و همچنین مشکلات اقتصادي موجود، بهره وري و استفاده از داشته ها بیش از هر زمان دیگري نیاز است و

 
در بخش انرژي، بهره وري و استفاده درست از انرژي باید در اولویت کارها قرار بگیرد. 

وي با اشاره به اینکه شرکت توزیع نیروي برق جنوب استان کرمان در حوزه مدیریت مصرف انرژي در جایگاه بسیار خوبی قرار دارد،
گفت: آموزش اصلاح الگوي مصرف در حوزه خانگی از اهمیت بسیار زیادي برخوردار است و خوشبختانه طی سال هاي اخیر، زیر

 
ساخت هاي لازم در این شرکت، صورت گرفته و هم اکنون در حال بهره بري از آن می باشیم. 

وي، خدمات انرژي هوشمند را به عنوان یکی از برنامه هاي اصلی حوزه مدیریت مصرف انرژي دانست و تاکید کرد: امیدواریم که

 
شرکت توزیع نیروي برق جنوب استان کرمان که در این زمینه پیشرو بوده بتواند گامی بزرگ در مسیر اصلاح الگوي مصرف بردارد. 

مهدوي نیا مدیر عامل شرکت برق جنوب استان کرمان نیز در این نشست، ضمن خوش آمدگویی به حضار، بیان نمود: طبق آمار
آژانس بین المللی در سال 2018 ،کشور ایران با 70 میلیارد دلار، معادل 3/15 درصد تولید ناخالص ملی در دنیا به لحاظ یارانه انرژي،

 
رتبه اول را دارد. 

این مقام مسئول با تاکید بر اینکه مصرف لجام گسیخته در هیچ کجاي دنیا مورد قبول نیست، گفت: براي اصلاح الگوي مصرف، تغییر
نگرش افراد یکی از الزامات این اصلاح می باشد و در همین راستا بایستی دو مقوله فرهنگ سازي و اهرم بقاي انرژي را مد نظر قرار



 
دهیم تا این مهم در نهایت منجر به تغییر رفتار گردد. 

وي افزود: این شرکت براي پیشبرد مقوله فرهنگ سازي اصلاح الگوي مصرف بر روي دانش آموزان سرمایه گذاري نموده است چرا که

 
دانش آموزان در این سن یادگیري بالایی دارند و با انرژي زیاد به دنبال خواسته هایشان می باشند. 

مهدوي نیا تاکید نمود: این اقدام مهم از سال 97 با برگزاري مراسم ایده شو آغاز گردید که در آن دانش آموزان می توانستند ایده
هاي خود را بیان، ایده هاي برتر شناسایی و در نهایت با حمایت شرکت و مشاوران مربوطه، ایده هاي برتر کاربردي سازي و مورد

 
استفاده قرار گیرند. 

وي خاطرنشان کرد: یکی دیگر از راه هاي پایدار سازي رفتار مشترکان براي اصلاح الگوي مصرف، اثرگذاري از بعد قیمت می باشد که
این اقدام در طرح "برق امید" در سراسر کشور صورت پذیرفته و مشترکین می توانند مصارف غیر ضرور خود را کم و از مزایاي طرح

 
"برق امید" استفاده نمایند. 

معاون اداره آموزش و پرورش استان کرمان نیز ضمن اشاره به سخنان مقام معظم رهبري در خصوص اصلاح الگوي مصرف، بیان نمود:
طی سال هاي اخیر، شرکت برق جنوب استان کرمان ارتباط قوي با اداره آموزش و پرورش در زمینه اصلاح الگوي مصرف داشته که
این ارتباط، تاثیر بسزایی بر دانش آموزان گذاشته است به طوري که بارها مشاهده شده که دانش آموزان ضمن آگاهی بر چگونگی

 
مدیریت مصرف برق در زمینه اصلاح الگوي مصرف نیز از یکدیگر پیشی می گرفتند. 

وي با بیان این که دانش آموزان بهترین مبلغان براي مدیریت مصرف انرژي هستند، تاکید کرد: برگزاري جشنواره انرژي توسط شرکت
برق جنوب استان کرمان، نشان دهنده حمایت این شرکت از ظرفیت ناب دانش آموزي می باشد و اداره آموزش و پرورش هم در این

 
راستا، آمادگی خود را اعلام می کند و براي آموزش دانش آموزان از هیچ کاري دریغ نخواهد ورزید. 

یوسفی، معاون مدیر کل دفتر مدیریت مصرف و خدمات مشترکین توانیر نیز، شرکت برق جنوب کرمان را پیش قدم در حوزه مدیریت
مصرف برق دانست و گفت: برگزاري این جشنواره کاري بسیار ارزشمند است که سبب می شود ایده همه دانش آموزان مطرح، مقایسه

 
و در نهایت ایده هاي ناب انتخاب شوند. 

ثمره مدیر دفتر مدیریت مصرف شرکت برق جنوب کرمان در خصوص چگونگی برگزاري این جشنواره بیان کرد: دانش آموزان دبستان
و دبیرستانی می توانند تا 15 دي ماه سال جاري پروژه هاي خود را با محوریت مدیریت مصرف برق در رشته هاي استارت آپ و

 
کارآفرینی، ابداعات و اختراعات، ترجمه و تالیف کتاب و تولید محتواي دیجیتال پروژه ارائه دهند. 

وي افزود: دانش آموزان با ورود به سایت synergyf.ir در محور مورد نظر ثبت نام و پروژه هاي خود را ارائه نمایند و لازم بذکر است
که فیلم هاي آموزشی در سایت مذکور قرار گرفته و همچنین می توانند از طریق ارتباط با دبیرخانه، راهنمایی هاي لازم را دریافت

نمایند.



119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب در سال جاري

اجرا می شود

منبع: موجشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو گفت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور در سال
جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195

 
طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

به گزارش خبرگزاري موج، رضا اردکانیان وزیر نیرو صبح
امروز در آئین گشایش سومین کنگره علوم و مهندسی آب
و فاضلاب ایران که به صورت ویدئوکنفرانسی و با محوریت
توسعه و آینده نگري در صنعت آب و فاضلاب ایران به
میزبانی شیراز برگزار شد، اظهار داشت: تاکنون الگوهاي

گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و نقد قرار گرفته است. یکی از جدیدترین مدل هاي
ارتباط موثر و کارآمد دانشگاه و صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل هم افزاي این دو نهاد تاثیرگذار در پیشرفت کشور،

 
مناسب باشد، الگوي «تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع

 
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

اردکانیان خاطرنشان کرد: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره
وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد. 

وي گفت: با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم
از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و ...، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره
وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات

 
آن اشاره کرد. 



وزیر نیرو همچنین گفت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و
کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است. 

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

اردکانیان تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا

 
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

وزیر نیرو در عین حال اظهار داشت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري
(پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب

 
5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

اردکانیان افزود: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه

 
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

وزیر نیرو گفت: در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با
لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن
پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به

 
عینیت مبدل سازد. 

وي افزود: در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی،
پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام



 
توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

وي در عین حال گفت: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات
اقلیمی، فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با
نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست. 

اردکانیان اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است
نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان

 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند. 

وي در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور در این کنگره گفت: انتظار می رود
مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت و نیل به هدف

هاي آرمانی آن را فراهم آورد.



بهترین روشهاي مهاجرت به کانادا و اتریش 2021

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/09/04

با توجه به مسائل اقتصادي و دیگر مسائل پیش آمده در کشور عزیزمان ایران ، خیل کثیري از شهروندان عزیز ایرانی عزم
خود را براي هجرت و اخذ اقامت در خارج از کشور جزم تر کرده اند. پر واضح است که امر مهاجرت یک تصمیم حساس و بی

اغراق یک نقطه عطف در زندگی مهاجرین و خانواده و نزدیکان آنها می باشد؛ اما به ...

با توجه به مسائل اقتصادي و دیگر مسائل پیش آمده در
کشور عزیزمان ایران ، خیل کثیري از شهروندان عزیز
ایرانی عزم خود را براي هجرت و اخذ اقامت در خارج از
کشور جزم تر کرده اند. پر واضح است که امر مهاجرت یک
تصمیم حساس و بی اغراق یک نقطه عطف در زندگی
مهاجرین و خانواده و نزدیکان آنها می باشد؛ اما به راستی
مهاجرت به کجا؟ کدام کشور ارزش این را دارد که با توجه
به نرخ ارز در دوره امروزي این همه مشقت را به جان

 
خرید به امید اینکه آینده اي دور از ناملایمات و تلاطمات غیر قابل پیش بینی را براي خود رقم بزنیم؟ 

کشورهاي زیادي از جمله ، انگلستان ، آلمان ، اتریش ، کانادا ، آمریکا ، فرانسه ، سوئد ، دانمارك و ... بعنوان گزینه روي میز جهت
مهاجرت وجود دارد اما در نظر داشته باشید که براي مهاجرت می بایست پارامترهاي متعددي را در نظر گرفت. سطح امنیت و رفاه ،
وضعیت و ثبات اقتصادي ، کیفیت و امید به زندگی ، سهولت پیشرفت در تمامی حوزه ها و دستیابی به اهداف شخصی ، اتمسفر کشور
مقصد و ... از جمله ساده ترین این پارامترها و فاکتورها هستند. از این فاکتور ها هم بگذریم مهم این است که با چه روشی به کشور

 
مقصدمان مهاجرت نماییم؟ براي مهاجرت و اخذ اقامت و تابعیت کشورهاي خارجی 7 روش اصلی وجود دارد : 

مهاجرت از طریق کار ( ویزاي کار و ویزاي جاب سیکر ) مهاجرت از طریق تحصیل ( در مقاطع مختلف و دوره هاي آموزشی متنوع )
مهاجرت از طریق سرمایه گذاري ( خرید ملک ، ثبت شرکت ، کارآفرینی ، راه اندازي استارت آپ ، خودحمایتی یا تمکن مالی ، خرید
سهام و اوراق قرضه و ... ) مهاجرت از طریق ازدواج با شهروند خارجی یا کسی که کارت اقامت دائم در یکی از کشورهاي خارجی را
دارد. مهاجرت از طریق تولد در برخی کشورها ( که تابع قانون خاك در اعطاي تابعیت از طریق تولد فرزند هستند ) مهاجرت از طریق
پناهندگی مهاجرت هنرمندان ، ورزشکاران و افراد فوق موفق شایان ذکر است که در تمامی این روش بدترین و خطرناك ترین روش

 
پناهندگی می باشد که به هیچ عنوان توصیه نمی گردد. 

در این مقاله قصد داریم به بررسی شرایط و راههاي مهاجرت به دو کشور مترقی کانادا و اتریش بپردازیم و نکات اهم در خصوص این

 
دو کشور را بیان کنیم تا شما با دیدي وسیع تر تصمیم خود را بگیرید. لطفا تا پایان ما را همراهی نمایید : 

 
تحصیل در کانادا 



همانطور که گفته شد، روشهاي متعددي براي هجرت به کانادا و اخذ اقامت کانادا وجود دارد. از بین تمامی روشهاي هفتگانه مهاجرتی
شاید آسان ترین روش « تحصیل در کانادا » باشد. نه تنها در کشور کانادا بلکه به طور کلی در غالب کشورهاي دنیا ساده ترین راه
ورود « مهاجرت از طریق تحصیل » می باشد. زیرا دیگر روشهاي مهم مهاجرت کانادا بصورت امتیازي بوده و رقابت بر سر آنها زیاد
است. کانادا داراي یک نظام آموزشی پیشرفته ، مترقی و رو به رشد است که مدرك فارغ التحصیلان از مراکز علمی و آکادمیک این
کشور در اکثر کشورهاي جهان پذیرفته شده است اما در نظر داشته باشید که نظام آموزش کشور کانادا براي دانشجویان بین المللی
رایگان نیست؛ لذا چنانچه قصد تحصیل در کانادا دارید، مشمول پرداخت شهریه و سایر هزینه هاي زندگی خواهید شد مگر اینکه براي
اخذ بورسیه واجد الشرایط باشید که آن هم غالبا تمام شهریه و هزینه هاي زندگی دانشجویی تان در کانادا را waive نمی کند. تنوع
دوره هاي تحصیل در کانادا بسیار بالاست. از همان مقطع ابتدایی تا دکترا یک سري کورس ها به دانش آموزان و دانشجویان ارائه می
گردد که در کمتري کشوري این کورس ها و دوره ها وجود دارند. بعنوان مثال « کوآپ کانادا » که به دوره هاي کار ضمن تحصیل
موسوم اند. شما با شرکت در این دوره ها قادر خواهید بود که حین تحصیل خود کار کنید و کسب درآمد نمایید تا غالب هزینه هاي
شما پس از 6 ماه الی 1 سال کرده اید به شما باز گردد. نکته مهم دیگر در خصوص اخذ ویزاي تحصیلی کانادا گپ تحصیلی است. اگر
گپ تحصیلی شما زیاد باشد به احتمال بسیار بالا درخواست ویزاي تحصیلی شما ریجکت خواهد شد. شهریه تحصیل در کانادا نیز بر
حسب دوره ، مقطع ، رشته تحصیلی ، نوع دانشگاه و ... متفاوت و چیزي بین 15 الی 66 هزار دلار کانادا خواهد بود. شایان ذکر است
که پس از فارغ التحصیلی در کانادا ، دولت این کشور به شما فرصت مناسبی می دهد تا در این کشور بمانید و به دنبال کار بگردید تا

 
اقامت خود را از تحصیلی به کاري تغییر داده و مقدمات اخذ اقامت دائم و پاسپورت کاناداي خود را فراهم نمایید. 

 
مهاجرت به کانادا 

علاوه بر مهاجرت تحصیلی ، روشهاي قابل تأمل دیگري براي مهاجرت به کانادا وجود دارد که در این بخش به آنها خواهیم پرداخت.
براي مهاجرت کاري به کانادا بهترین راه این است که در برنامه « فدرال اسکیلد ورکر کانادا » ثبت نام نمایید. این برنامه که یک
برنامه امتیازي است و شما باید طی دو مرحله امتیازات لازم را کسب نمایید. این امتیازات بر اساس فاکتورهایی چون سن ، سطح
تحصیلات ، سوابق و رزومه کاري ، مدرك زبان ، سازگاري و ... شما و همسران می باشد. هر پارامتر امتیاز خاصی دارد که در مرحله
اول مجموع این امتیازات به 100 می رسد که مطابق سنوات گذشته افرادي که نمره 67 به بالا را کسب کنند واجد الشرایط ورود به
مرحله دوم می شوند و پس از قبولی در مرحله دوم براي آنها دعوتنامه ارسال می شود. مزیت این روش این است که از همان اول شما

 
« کارت اقامت دائم کانادا » را در جیب خواهید داشت. افراد خانواده را نیز می توانید با خود به کانادا ببرید. 

در روشهاي سرمایه گذاري هم این چنین است و تنوع زیادي در این روشها وجود دارد. ایالات مختلف نیز برنامه هاي متفاوتی دارند.
بعنوان مثال برنامه هاي کارآفرینی 100 و 200 هزار دلاري استان بریتش کلمبیا یا کارآفرینی ساسکاچوان ، نیوبرانزویک و ... . اما به

 
یاد داشته باشید که تمامی روشهاي سرمایه گذاري نظیر خرید ملک ، منجر به اخذ اقامت دائم و پاسپورت کانادا نخواهد شد. 

 
تحصیل در اتریش 

کشور اتریش نیز بسیار مترقی ، امن ، زیبا و مرفه است. روشهاي سه گانه مهم تحصیلی ، کاري ، سرمایه گذاري براي مهاجرت به
اتریش داراي شرایطی عالی هستند و هر متقاضی در صورت داشتن تمکن مالی مکفی ، با توجه به شرایط خود قادر خواهد بود به
راحتی از طریق یکی از این سه روش به اتریش مهاجرت کند. نظام آموزشی در کشور اتریش بر خلاف کانادا حتی براي دانشجویان
بین المللی نیز رایگان است، لذا چنانچه قصد تحصیل در اتریش را دارید و می خواهید یک تحصیل رایگان در خارج از کشور را تجربه
کنید ، اتریش یکی از بهترین گزینه هاست. اما در نظر داشته باشید که براي تحصیل رایگان در اتریش ، می بایست مدرك زبان



 
آلمانی ارائه دهید و تحصیل در اتریش به زبان انگلیسی در دانشگاههاي خصوصی شامل هزینه خواهد بود. 

پربیننده ترین اشتغالزایی جدید در آموزش و پرورش حقوق معلمان بر اساس رتبه بندي چگونه است؟ درخواست فوري تعطیلی دو
هفته اي تهران راهکارهاي جذب معلم در آموزش و پرورش تصویب شد جزییات طرح تعطیلی دو هفته اي تهران



تشکیل کارگروه ایمیدرو و دانشگاه علامه طباطبایی

شماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/09/04
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

دکتر سلیمی: دانشگاه علامه می تواند تحقیقات 1400 دانشجوي دکتري را به سمت سازمان هایی همچون ایمیدرو هدایت
کند

دکتر سلیمی: دانشگاه علامه می تواند تحقیقات 1400 دانشجوي دکتري را به سمت سازمان هایی همچون ایمیدرو هدایت کند

 
معدن 

رئیس هیات عامل ایمیدرو خبر داد: کارگروهی براي بررسی
همکاري علمی- پژوهشی ایمیدرو و دانشگاه علامه طباطبایی به

 
زودي تشکیل می شود. 

تشکیل کارگروه همکاري علمی- پژوهشی ایمیدرو و دانشگاه
علامه طباطبایی دکتر سلیمی: دانشگاه علامه می تواند تحقیقات
1400 دانشجوي دکتري را به سمت سازمان هایی همچون

 
ایمیدرو هدایت کند (کلیک و کشیدن براي جابه جایی) 

دکتر خداداد غریب پور در جلسه ویدیوکنفرانسی با رئیس دانشگاه علامه طباطبایی با بیان این مطلب گفت: این دانشگاه علاوه بر
ظرفیت هاي علمی- پژوهشی در زمینه هاي آموزشی، مالی، حسابداري، حقوقی، اقتصادي و غیره، نگاه جدیدي نسبت به مسائل

 
فرهنگی و علوم اجتماعی در واحدهاي تولیدي دارد. 

وي افزود: پس از بررسی نیازها و ظرفیت ها، تفاهمنامه اي بین ایمیدرو و دانشگاه علامه طباطبایی مبادله و پس از نهایی شدن آن،

 
قراردادهاي مورد نیاز منعقد می شود. 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه همه تفاهمنامه هاي منعقده در این سازمان، به جاي رفتن به آرشیو کتابخانه ها، به قرارداد
منجر می شود، گفت: رویکرد ما در ایمیدرو، فناورانه مبتنی بر بومی سازي است و در این زمینه، از ظرفیت دانشگاه ها استفاده می

 
کنیم. 

وي ادامه داد: ایمیدرو از پژوهش ها، پایان نامه ها و رساله هاي دکتري در حوزه هاي شناختی، علوم انسانی، اجتماعی و فرهنگی، که

 
منجر به به افزایش بهره وري و تولید در بخش معدن و صنایع معدنی شود، حمایت می کند. 

غریب پور با اشاره به اجراي 219 طرح پژوهشی با دانشگاه ها به ارزش حدود 85 میلیارد تومان، گفت: این طرح هاي پژوهشی در
زمینه بهره وري، HSEE، اقدام در شرایط اضطراري، رسیدن به چشم انداز صفر ایمنی (Vision Zero)، پسماند، عناصر نادر خاکی



 
و غیره است. 

وي ادامه داد: اقدامات فناورانه و نوآورانه ایمیدرو با همکاري دانشگاه ها مشتمل بر تاسیس ایمینو (حمایت از شرکت هاي دانش
بنیان)، راه اندازي مرکز پایلوت نیمه صنعتی عناصر نادر خاکی، تاسیس یونیدرو، راه اندازي کافه معدن، احداث رصدخانه فناوري

 
شریف و غیره است. 

آمادگی همکاري دانشگاه علامه طباطبایی با ایمیدرو حسین سلیمی، رئیس دانشگاه علامه طباطبایی در این جلسه ویدیوکنفرانسی، با
اشاره به ظرفیت هاي این دانشگاه گفت: این دانشگاه با برخورداري از 11 دانشکده و 16 هزار دانشجو و 600 استاد تمام وقت، پس از

 
دانشگاه تهران، بزرگترین دانشگاه کشور است. 

وي افزود: این دانشگاه در بخش مدیریت فناوري، قطب علمی است و در حوزه هاي حقوق اقتصادي، روانشناسی صنعتی، مطالعات
اقتصادي علوم اجتماعی و فرهنگی توانمند است. این دانشگاه می تواند تحقیقات 1400 دانشجوي دکتري را به سمت نیاز سازمان

 
هایی نظیر ایمیدرو هدایت کند. 

سلیمی با اشاره به وجود زمینه هاي همکاري دانشگاه علامه با ایمیدرو گفت: برگزاري کارگاه هاي آموزشی در زمینه تامین مالی،

 
بازاریابی، حقوقی، بیمه و غیره و برگزاري دوره هاي آموزشی تخصصی آزاد براي مدیران واحدهاي تولیدي، از جمله این زمینه هاست. 

وي ادامه داد: انجام قراردادهاي پژوهشی در زمینه هاي مختلف مطالعات جامعه شناسی، روانشانسی صنعتی و غیره براي افزایش بهره

 
وري و تولید و نیز تامین نیروي انسانی تخصصی، از دیگر زمینه هاي همکاري با ایمیدرو است. 

اقدامات جدي غریب پور براي توسعه ارتباط صنعت و دانشگاه سعید زرندي، معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت در
این جلسه با بیان اینکه دانشگاه علامه طباطبایی در حوزه تامین مالی، بازرگانی، فناوري و کارآفرینی جزو نخستین ها در کشور است،

 
گفت: با رویکرد مثبت آقایان غریب پور و سلیمی، ایمیدرو و این دانشگاه می توانند در زمینه هاي مختلف همکاري کنند. 

وي افزود: آقاي غریب پور در مدت فعالیت در ایمیدرو، براي توسعه ارتباط با دانشگاه، اقدامات جدي انجام داد. راه اندازي مرکز
نوآوري تحول دیجیتال فولاد در دانشگاه تهران، اقدامات ارزنده اي بود که شکل گرفت.



سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي الگوي «تعامل

سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» باشد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/09/04

وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي تعامل هم افزاي دانشگاه و
صنعت نام برد و گفت: سند فرا بخشی مدیر...

وزیر نیرو، از الگوي «تعامل سه جانبه ي دانشگاه، صنعت و دولت» به عنوان الگویی مناسب براي تعامل هم افزاي دانشگاه و صنعت نام

 
برد و گفت: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور می تواند دستمایه اي براي این الگو باشد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت نیرو (پاون)، ""رضا اردکانیان"" روز سه شنبه در آئین گشایش سومین کنگره
علوم و مهندسی آب و فاضلاب ایران که به صورت ویدئوکنفرانسی و با محوریت توسعه و آینده نگري در صنعت آب و فاضلاب ایران به
میزبانی شیراز برگزار شد، اظهار داشت: تاکنون الگوهاي گوناگونی براي نحوه تعامل صنعت و دانشگاه مطرح شده و در معرض آزمون و
نقد قرار گرفته است. یکی از جدیدترین مدل هاي ارتباط موثر و کارآمد دانشگاه و صنعت که به نظر می رسد در کشور، براي تعامل

 
هم افزاي این دو نهاد تاثیرگذار در پیشرفت کشور، مناسب باشد، الگوي «تعامل سه جانبه دانشگاه، صنعت و دولت» است. 

وي افزود: در این مدل، دانشگاه، علاوه بر آموزش و تحقیق، کارآفرینی نیز می کند. در مقابل، صنعت به فعالیت هاي تولید و توزیع

 
دانش می پردازد و دولت نیز در تولید دانش، نوآوري و تولید کالا و خدمات سرمایه گذاري می کند. 

اردکانیان خاطرنشان کرد: سند فرا بخشی مدیریت آب کشور (مصوب آبان 1383 هیات وزیران) که درآن به چهار اصل افزایش بهره
وري آب، حفاظت و پایداري کمی و کیفی منابع آب، اصلاح ساختار اقتصادي آب و گسترش آگاهی هاي عمومی و توسعه فناوري و

 
تحقیقات اشاره شده است، می تواند دستمایه اي براي اجراي این الگو قرار گیرد. 

وي گفت: با این نگاه در چارچوب اسناد بالادستی و با شناخت واقعیت هاي میدانی، در همه سطوح مرتبط با حوزه آب و فاضلاب، اعم
از دانشگاه ها، شرکت هاي مهندسین مشاور و پیمانکار، ذي نفعان اجتماعی و ...، تلاش براي اعمال راه کارهاي فنی و اجتماعی بهره
وري حداکثري از آب، از طریق کاهش حداکثري هدررفت آن در انتقال، توزیع و مصرف، بازچرخانی آب و تقلیل تولید فاضلاب و بومی
سازي فناوري هاي ارزان قیمت تصفیه و حذف آلاینده هاي آب زیرزمینی، تلاش براي بومی سازي تاسیسات نمک زدایی و تلاش در

 
جهت خودکفایی نسبی در این تاسیسات باید مورد توجه قرار گیرد. 

اردکانیان از دیگر محورهایی که باید در این چارچوب مورد توجه قرار گیرد به آگاه سازي جامعه از واقعیت هاي اقلیمی کشور و
انطباق و سازگاري با آن و هم چنین محدودیت ها و اقدام هاي انجام شده و جلب مشارکت عمومی در همراهی و تسریع در اجراي
طرح ها و نیز ایده پردازي و ارایه راه کار براي بهبود گردش مالی صنعت آب و فاضلاب و پایداري، خودکفایی و خودگردانی خدمات

 
آن اشاره کرد. 

 
آب به کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است 



وزیر نیرو همچنین گفت: بیش از سه دهه است که موضوع آب و مباحث پیرامون آن، از گردونه فنی و خدماتی فراتر رفته و به عنوان
کالایی با ماهیت راهبردي و قدرت اثرگذاري بر تحولات سیاسی، اقتصادي، زیست محیطی تبدیل شده است. این حساسیت مضاعف و
کم نظیر که ثمره افزونی تقاضا و کمیابی منابع آب با کمیت و کیفیت مناسب است سبب شده تا مدیریت کلان و چاره اندیشی براي

 
دشواري هاي پیش روي آن، در سطوح گوناگون محلی، ملی و بین المللی مطرح شود. 

اردکانیان ادامه داد: به این واقعیت نیز باید توجه داشت که در هزاره سوم میلادي، فرایند مدیریت خدمات آب و فاضلاب، در حال
تغییر است. این تغییر که از آن به «پارادایم جدید مدیریت آب» تعبیر می شود، از چهار مولفه اصلی تامین نیازهاي پایه، گنجاندن
ارزش هاي اکولوژیک در سیاستگذاري ها، دور شدن تدریجی از اتکاي صرف به منابع آبی جدید و قطع آگاهانه و تدریجی رشد

 
اقتصادي با مصرف آب، تشکیل شده است. 

وي افزود: بر اساس این رویکرد، در دهه هاي پیش رو، تامین و پاسخگویی به تقاضاها براي خدمات آب و فاضلاب، تنها متکی و
منحصر به رویکردهاي سازه اي و توسعه اي نیست و به راه حل هاي غیرسازه اي و رویکردهاي جدید در برنامه ریزي و مدیریت

 
نیازمند است. 

 
مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی را یکپارچه کند 

اردکانیان تاکید کرد: مدیریت کلان کارآمد و خوب آب، باید بتواند هم زمان ملاحظات کیفیت و کمیت آب هاي سطحی و زیرزمینی
را یکپارچه کند، اقدام هاي بخش هاي گوناگون مصرف و پیامدهاي آن را هماهنگ کند و حوضه آبریز را واحد مدیریت قرار دهد تا

 
بتواند مسایل بالا و پایین دست را حل کرده و سیاست هاي ملی توسعه را محقق سازد. 

وزیر نیرو در عین حال اظهار داشت: صنعت فراگیر آب و فاضلاب کشور، گستره اي به جامعه 63.7 میلیون نفر جمعیت شهري
(پوشش 99.83 درصد) در قالب 17.1 میلیون فقره مشترك و نیز 16.9 میلیون نفر جمعیت روستایی (پوشش 81.89 درصد) در قالب

 
5.74 میلیون فقره مشترك را در بر دارد. 

 
اجراي 119 طرح آبرسانی و 195 طرح فاضلاب در سال جاري 

اردکانیان افزود: این صنعت در پایان سال 1398، در گستره شهرها و روستاهاي کشور، وظیفه آب رسانی را با ایجاد حداکثر ظرفیت
تولید آب، به میزان 11.2 میلیارد مترمکعب و وظیفه خدمات مدرن فاضلاب را با جمع آوري و تصفیه 2.1 میلیارد مترمکعب فاضلاب

 
به انجام رسانده است و در سال جاري 119 طرح آب رسانی در فصل منابع آب و 195 طرح فاضلاب را در حال اجرا دارد. 

 
هدف گذاري آبرسانی به 10.9 میلیون نفر روستایی 

وي اضافه کرد: در بخش روستایی نیز آبرسانی به 20774 روستا با جمعیت 10.9 میلیون نفر هدفگذاري شده است. در عین حال براي
نگهداري تاسیسات موجود سالانه افزون بر15000 کیلومتر توسعه و بازسازي خطوط انتقال و شبکه توزیع آب و3500 کیلومتر توسعه

 
و بازسازي شبکه هاي فاضلاب انجام می شود. 

وزیر نیرو گفت: در افق آرمانی، نظام مدیریت آب و فاضلاب، خدمات پایدار آب و فاضلاب را بر پایه استفاده معقول از منابع طبیعی، با
لحاظ داشتن همزمان و متوازن ملاحظات مهندسی، زیست محیطی، اجتماعی و اقتصادي و با رعایت سه اصل به حداقل رساندن
پیامدهاي زیست محیطی، مشارکت حداکثري ذي نفعان و سرمایه گذاران و بهره وري حداکثري از منابع آبی استحصال شده، باید به

 
عینیت مبدل سازد. 

وي افزود: در مسیر نیل به این آرمان و تحقق هدف هاي اقتصاد مقاومتی، سیاست هایی همچون همگرایی درون و برون سازمانی،
پایندگی و تقویت اقتصاد، اصلاح و به روزآوري نظام اداري و حکمرانی، آگاهی رسانی مستمر و جلب مشارکت عمومی، و سرانجام

 
توانمندسازي و ارتقاي کیفیت نیروي انسانی و تاسیسات باید اعمال شود. 

 
حذف موازي کاري ها در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب 



اردکانیان گفت: در این راستا و پس از سه دهه کارکرد موفق شرکت هاي آب و فاضلاب، ماموریت این شرکت ها، متناسب با شرایط و
نیازهاي پیش روي بازنگري شده است. حذف موازي کاري ها، بهینه سازي و یکپارچه سازي فعالیت ها و خدمات، و متمرکز و توانمند
ساختن مدیریت آنها که نیل به بهبود بهره وري را ممکن می سازد، در یکپارچه سازي شرکت هاي آب و فاضلاب دنبال می شود. در
این فرآیند نقش نظارتی بیش تر در طرح هاي اجرایی، تمرکز زدایی و بارگذاري بیش تر فعالیت ها بر استان ها مد نظر قرار بوده

 
است. 

وي در عین حال گفت: اجماع جهانی بر این است که پنج عامل جمعیت و تحولات آن، تقاضا براي منابع و خدمات طبیعی، تغییرات
اقلیمی، فناوري و تمایل به جهانی شدن و ایجاد جهانی مسطح، تحولات ملی، منطقه اي و جهانی را تا سال 2050 رقم خواهند زد. با
نگاهی اجمالی به سرفصل هاي پنج گانه اثرگذار بر تحولات جهانی، به راحتی می توان دریافت که دستکم چهار عامل آن، مستقیم بر

 
مدیریت خدمات آب و فاضلاب تاثیر دارد و عامل پنجم نیز در مبادلات برون مرزي آب و بازار کالاها و تجهیزات آن بی تاثیر نیست. 

 
بخش آب و فاضلاب توانسته نمونه موفقی از فعالیت ها را به نمایش درآورد 

اردکانیان اظهار داشت: نگاهی به پیشینه 30 ساله بخش آب و فاضلاب کشورمان، به خوبی می نمایاند که این بخش توانسته است
نمونه به نسبت موفقی از فعالیت هاي خدماتی، اجرایی و حتی مالی و حسابداري را به نمایش درآورد و در این مدت، چهار شاخص
کارآمدي و بهره روي، شفافیت در هزینه ها، ارایه ي خدمات با کیفیت بهتر، جلب نظر و رضایت مشتریان و احترام به گیرندگان

 
خدمات را تا حدود زیادي برآورده کرده است. 

 
تکرار گذشته، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است 

وي افزود: در ادامه این مسیر و در جهت پویایی و استمرار خدمات آب و فاضلاب، ضروري است تا متناسب با شرایط جدید با تکیه بر
تجربه هاي حاصل از فراز و فرودهاي سه دهه گذشته، افق هاي نوین و برتري گشوده شود. چرا که تکرار گذشته، اگر هم به درستی و

 
بدون کاستی انجام شود، در جا زدن و باز ماندن از کاروان توسعه و پیشرفت است. 

وزیر نیرو تاکید کرد: توسعه پایدار در حقیقت نقطه تلاقی و مشترك توسعه اقتصادي، توسعه اجتماعی و توسعه زیست محیطی است.
در این میان دانشگاه و صنعت بر حسب میزان و دامنه تاثیرگذاري خود، دو محور اساسی براي توسعه و موتور محرکه تحول در جامعه

 
به شمار می آیند. 

وي در پایان با مغتنم برشمردن حضور جمعی از خبرگان و متخصصان صنعت آب و فاضلاب کشور در این کنگره گفت: انتظار می رود
مباحث مطرح شده در آن، بتواند با تبادل تجربه ها و طرح ایده ها، زمینه گره گشایی از مشکلات و نیازهاي این صنعت و نیل به هدف

هاي آرمانی آن را فراهم آورد.



زندگی حضرت خدیجه(س) راهنما و پشتوانه انسان هاي بزرگ به ویژه زنان

کارآفرین است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/09/04

بخشی از فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه کارآفرینی زنان در هفته جهانی کارآفرینی
طی جلسه اي آنلاین که امکان دسترسی به آن ...

بخشی از فعالیت هاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه کارآفرینی زنان در هفته جهانی کارآفرینی طی جلسه

 
اي آنلاین که امکان دسترسی به آن براي شهروندان ممکن و اطلاع رسانی شده بود، تشریح شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از معاونت رییس جمهور در امور زنان و خانواده ، به مناسبت این هفته جهانی و در روز
""زنان وکارآفرینی""، نشستی مجازي براي گزارش برنامه ها و دستاوردهاي معاونت ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده در حوزه
کارآفرینی زنان به صورت مشترك با همکاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي ارایه گزارش بخشی از اقدامات این معاونت

 
برگزار شد. 

معصومه ابتکار معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده در این جلسه آنلاین با تاکید بر اهمیت موضوع کسب وکار و کارآفرینی

 
زنان، از حضرت خدیجه (س) به عنوان الگویی موفق در عرصه اقتصادي و خانوادگی یاد کرد. 

وي با اشاره به جنبه هاي مختلف زندگی بانوي اول اسلام، بر لزوم توجه به ابعاد مختلف زندگی ایشان تاکید کرد و افزود: تاریخ با
انسان خودساخته و متکی به نفسی روبروست که در آن شرایط جزیره العرب، شیوه هاي درست تجارت و درآمد حاصل از دسترنج
خود را دنبال کرده و به ربا و زیاده خواهی آلوده نبوده، در حالی که از بزرگ ترین تجار زمان خود در آن منطقه به حساب می آمد.
حضرت خدیجه در حالی که راسته هاي تجاري در شام و یمن به نام ایشان بوده، در کنار وسعت کار تجاري اش از امور خیریه غافل

 
نشده و رسیدگی به ایتام در جاي جاي زندگی او مشهود است. 

معاون رییس جمهور گفت: متاسفانه آنچنان که باید به این شخصیت بزرگ پرداخته نشده، در حالی که ویژگی هاي ایشان پشتوانه
معنوي محکمی براي همه انسان ها و از جمله زنان کارآفرین است. در واقع زندگی حضرت خدیجه(س) راهنما و پشتوانه اي براي

 
انسان هایی است که آرمان هاي مهمی دارند؛ مثل زنان کارآفرین ایرانی. 

در ادامه برنامه خانم ها مینا غلامی به نمایندگی از زنان روستایی و پروین برادران به نمایندگی از بانوان کارآفرین و صاحب کسب وکار
شهري که دو تن از برگزیدگان انتخاب زنان کارآفرین برتر با آراي مردم و عضو پویش زنان نسل تحریم هستند به بیان دستاوردهاي

 
خود پرداختند. 

لازم به ذکر است که پویش زنان نسل تحریم و انتخاب زنان کارآفرین برتر با آراي مردم از فعالیت هایی است که با حمایت معاونت
ریاست جمهوري در امور زنان و خانواده صورت می گیرد و تاکنون 120 نفر بانوي کارآفرین از شهرها و روستاهاي کشور توسط مردم

 
با راي دهی در سامانه اي به همین نام، برگزیده و مورد حمایت هاي معنوي قرار گرفته اند. 



بخش بعدي این برنامه به صحبت محمد صادق بیجندي ریاست سازمان جهاد دانشگاهی کشور که مجري پروژه ساماندهی مشاغل
خانگی است، اختصاص داشت. کارفرماي این پروژه معاونت ریاست جمهور در امور زنان و خانواده و ناظر آن وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی بوده و سازمان جهاد دانشگاهی با بهره مندي از ظرفیت هاي کارآمد خود این پروژه را به پیش برده که در این برنامه

دستاوردهاي آن بیان شد.



مشکلات ورود به بازار کار براي فارغ التحصیلان

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/09/04

ورود به بازار کار و یافتن شغل مناسب با چالش هایی همراه می باشد که موجب ایجاد ترس و نگرانی در افراد خواهد شد. اما
این ها همه بخش مهمی از روند اشتغال و کاریابی می باشند و نباید بابت این موضوع نگران بود. در این مقاله به برخی مهارت

هاي کاربردي و مفید براي مقابله با این چالش ها اشاره خواهیم کرد.

ورود به بازار کار و یافتن شغل مناسب با چالش هایی
همراه می باشد که موجب ایجاد ترس و نگرانی در افراد
خواهد شد. اما این ها همه بخش مهمی از روند اشتغال و
کاریابی می باشند و نباید بابت این موضوع نگران بود. در
این مقاله به برخی مهارت هاي کاربردي و مفید براي

 
مقابله با این چالش ها اشاره خواهیم کرد.    

تلاش براي ورود به به بازار کار اگر هیچ تجربه اي نداشته
باشید، کاري استرس زا و بس دشوار است. قطعاً این نگرانی
در بین افراد بی تجربه وجود دارد که شانس آن ها براي

اخذ یک جایگاه شغلی خوب به نسبت کم می باشد. خب البته این یک امر طبیعی است. اغلب این افراد با خودشان فکر می کنند که
آیا در یافتن شغلی مناسب و ایده آل موفق خواهند شد یا خیر؟ متاسفانه حتی گاهی هم از ترس اینکه نتوانند در یک موقعیت شغلی
خوب استخدام شوند، به مشاغل نامربوط و سطح پایین رضایت خواهند داد. در چنین حالتی افراد خودشان در یک زندان شغلی حبس
خواهند کرد و هیچ لذتی از کار و زندگیشان نخواهند برد. مثل جوانی که پس از سال ها تحصیل و صرف هزینه براي کسب مدرك
مهندسی، براي امرار معاش به مشاغلی همچون کارگري یا مسافرکشی روي می آورد. پس باید بگوییم که یافتن شغل خوب هیچ

 
ربطی به تحصیلات ندارد. 

این یک باور کاملاً غلط در میان افراد بیکار یا آنها که کاري مناسب با علاقه، تحصیلات و تخصص خود نمی یابند می باشد که تصور
کنند قابلیت ها و توانایی هاي علمی آنان نمی تواند موجبات ورود به بازار کار و رسیدن به شغل مناسب را براي آن ها فراهم آورد. اما
این را هم بگوییم که در دنیاي شغلی جدید، پیدا کردن شغل و دستیابی به یک موقعیت مناسب شغلی در بازار کار، صرفاً با تکیه به
تحصیلات آکادمیک امکان پذیر نخواهد بود. شاید تا چند سال پیش این امکان براي افراد وجود داشت که تنها با داشتن یک مدرك
معتبر در وزارتخانه ها و سازمان هاي دولتی و خصوصی مختلف استخدام شوند. اما در قرن حاضر همه چیز به طور کامل تغییر کرده
است و افراد براي پیدا کردن شغل مناسب و ایده آل به مهارت ها و تخصص هایی بیش از آموخته هاي تئوریک خود نیاز دارند.

 
مهارت هایی که معولاً در دانشگاه و مدرسه به آن ها پرداخته نشده است. 

مهارت هاي ضروري براي ورود به بازار کار چه هستند؟ مهارت هاي لازم براي ورود به بازار کار در حالت کلی به دو دسته ي مهارت
هاي نرم و سخت تقسیم می شوند. مهارت هاي سخت، همان مهارت هاي تخصصی هستند که براي تمام فرصت هاي شغلی باید به
طور تخصصی آن ها را آموخت. براي مثال اگر بخواهید در جایگاه شغلی بازاریاب خبره مشغول فعالیت شوید، لازم است که به تمام
مهارت هاي تخصصی اي رشته مثل تولید محتوا و کار با شبکه هاي اجتماعی آشنا باشید و براي این کار باید چندین دوره آموزشی



 
تخصصی مرتبط با بازاریابی و مارکتینگ را بگذرانید. 

اما منظور از مهارت هاي نرم، آن دسته از مهارت هایی است که به طور مشترك میان تمام رشته ها براي ورود به بازار کار وجود دارد.
اصول مذاکره و مصاحبه، مدیریت زمان، خلاقیت و نوآوري، توانایی کار به صورت گروهی و گروهی، توانایی حل مساله، قدرت رهبري و
مدیریت، انعطاف پذیري بالا و داشتن تفکر انتقادي در رده ي مهارت هاي نرم جاي می گیرند. مهارت هاي نرم اغلب مورد توجه
کمتري از سوي کارجویان قرار می گیرد. اما جالب است بدانید که این گروه از مهارت ها ورود شما را به یک شغل راحت تر خواهند

 
کرد و باعث می شوند تا در مصاحبه هاي شغلی موفق تر عمل نمایید. 

به یاد داشته باشید که یادگیري مهارت هاي شغلی نرم و سخت در کنار یکدیگر براي ورود به بازار کار و پیشرفت در هر کسب و کاري
ضروري می باشد. در پاسخ به این پرسش که کدام یک از این مهارت ها بر دیگري ارجح تر است، باید بگوییم که میزان اهمیت این
مهارت ها به نوع کسب و کار شما بستگی دارد. براي مثال جهت فعالیت در بخش هاي مالی، حقوقی و دفتري شرکت ها، نیاز به
داشتن مهارت هاي سخت می باشد. در حالی که افراد شاغل در گروه روابط عمومی، تبلیغات و مارکتینگ براي موفقیت باید مهارت
هاي نرم را در اولویت قرار دهند. البته دقت داشته باشید که مدیران و کارفرمایان هوشمند جهت ایجاد و حفظ تعادل سازنده هر دو

 
مهارت را با هم در نظر خواهند گرفت. 

یادگیري مهارت هاي مورد نیاز براي کار و سرمایه گذاري در چراغ چراغ نسل جدیدي از پلتفرم هاي کاریابی است که کارش صرفاً
ارائه ي بانک اطلاعاتی گسترده از آگهی هاي استخدام نمی باشد. این سامانه ي هوشمند با ارائه ي خدمات آموزشی منحصر به فرد،
کارجویان سراسر کشور را در مسیر یافتن شغل مناسب یاري خواهد داد. کارجویان عزیز می توانند پس از ورود و ثبت نام در این

 
سامانه ي هوشمند، با خیال راحت از دوره هاي مهارت آموزي آنلاین در آن جهت ورود به بازار کار استفاده نمایند. 

آموزش اکسل مالی، مارکتینگ، برنامه نویسی و ... از جمله دوره هاي آموزشی ارائه شده در چراغ هستند که همگی از سطح بالایی در
آموزش برخوردار می باشند و می توانند یاري گر کارجویان عزیز براي ورود به بازارکار و انتخاب شغل خوب و مناسب باشند. البته
چراغ براي تمام کسانی که علاوه بر پیدا کردن شغل مناسب به کسب درآمد از طریق راه اندازي استارتاپ و سرمایه گذاري حرفه اي

 
می اندیشند هم آموزش هاي ویژه اي در نظر گرفته است. 

آموزش بورس و آموزش هایی در زمینه ي راه اندازي کسب و کار شخصی در چراغ به افراد مشتاق کمک می کنند تا براي خودشان
درآمدزایی داشته باشند و همچنین راه و رسم سرمایه گذاري صحیح را بیاموزند. تمام کاربران با خیال راحت می توانند بسته به نوع

 
فعالیت و زمینه ي مورد نیازشان از دوره هاي مهارت آموزي آنلاین در چراغ براي ورود به بازار کار و سرمایه گذاري استفاده نمایند. 

2121



استاندار کردستان از طریق سامانه سامد به مشکلات 35 نفر رسیدگی کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/09/04

استاندار کردستان روز سه شنبه با حضور در محل سامانه سامد و از طریق تماس تلفنی مستقیم با مردم استان به درخواست
و مشکلات 35 نفر از اهالی شهر ها و روستا هاي مختلف رسیدگی کرد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، بهمن
مرادنیا در مدت یک ساعت حضور در سامانه سامد، از
طریق تلفن 111 با تعدادي از مردم استان به گفتگو
پرداخت و مشکلات آن ها را براي پیگیري یادداشت کرد تا
از طریق دستگاه هاي اجرایی مرتبط، مسائل مطرح شده

 
رسیدگی کرده و نتیجه به اطلاع آن ها برسد. 

او سپس در گفتگو با خبرنگاران اظهار داشت: سامانه سامد
کانال ارتباطی بین مردم و مسوولان است تا مشکلات و مسائل مختلف مردم منعکس شده و از طریق دستگاه هاي مربوطه بررسی و

 
پیگیري شود. 

استاندار کردستان با بیان اینکه این سامانه در شرایط کنونی فرصت مناسبی براي انعکاس مشکلات مردم بدون حضور آنان فراهم
کرده است، یادآور شد: در این شرایط که کرونا کار را سخت کرده، مسوولان باید بیش از پیش با مردم در ارتباط بوده و پاسخگوي

 
خواسته ها و مشکلات شان باشند. 

مرادنیا به پاسخگویی به 35 نفر از شهروندان در ارتباط امروز خود با مردم اشاره کرد و گفت: درخواست مردم بیشتر در بخش هاي
عمرانی و اشتغال بود که مسائل و خواسته هاي مطرح شده به دستگاه هاي مربوطه ارجاع داده می شود و سپس نتیجه به تماس

 
گیرندگان اطلاع رسانی خواهد شد. 

پس از استاندار کردستان، محمدابراهیم زارعی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار هم با حضور در مرکز ارتباطات سامد به
مدت یک ساعت پاسخگوي مسایل و مشکلات مردم است.



(بدون تیتر)

منبع: روزنامه خبر شمالشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/09/04

 
مدیرکل کمیته امداد مازندران: 

 
250 مرکز نیکوکاري در مازندران 

 
فعالیت دارند 

 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) مازندران از فعالیت 250 مرکز نیکوکاري در استان خبر داد. 

حجت الاسلام بشیر عالیشاه روز یکشنبه در مراسم افتتاح اولین مرکز نیکوکاري روستایی در سراج محله جویبار، افزود: بیشتر تاسیس

 
مراکز نیکوکاري به سمت تخصصی شدن می رود. 

وي با اعلام اینکه در برخی از شهرستان ها مرکز نیکوکاري براي تهیه جهیزیه افراد نیازمند است، گفت که در برخی از شهرستان ها

 
هم مرکز نیکوکاري براي رسیدگی به امور اشتغال و مسائل فرهنگی دانش آموزان راه اندازي شده است. 

مدیرکل کمیته امداد مازندران با اعلام این که این نهاد هشت هزار و 500 دانش آموز را زیر پوشش دارد ، افزود: همچنین یکهزار و

 
600 دانشجو هم تحت پوشش هستند. 

وي گفت که مرکز نیوکاري جویبار براي رفع مشکلات اشتغال ایجاد شده ، گفت که مرکز نیکوکاري یک کار خودجوش است تا افراد
بتوانند به صورت قانونی به جمع آوري کمک و خدمت رسانی به محرومین بپردازند.



شهر 100 هزار نفري با بازار 2 میلیارد نفري / چابهار، آسیاي میانه را به

اقیانوس هند متصل می کند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/09/04

چابهار تنها بندر اقیانوسی کشور را دارد و همسایگی اش با دریاي عمان و اقیانوس هند، و دسترسی اش به آسیاي میانه،
بازاري 2 میلیارد نفري را در اختیارش قرار داده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، چابهار
شهري است در جنوب شرق ایران، واقع در استان سیستان
و بلوچستان؛ شهري در نزدیکی مرز پاکستان با جمعیت
حدود 100 هزار نفر. همسایگی چابهار با دریاي عمان و
اقیانوس هند، آن را به بهترین نقطه براي دسترسی ایران و
کشور هاي آسیاي میانه به آب هاي آزاد تبدیل کرده است.

موضوعی که این بندر کوچک را براي اقتصاد هاي بزرگی همچون هند و چین نیز جذاب کرده و می تواند آن را به کانون ترانزیت کالا

 
در منطقه اي با جمعیت حدود 2 میلیارد نفر تبدیل کند. 

بندر شهید بهشتی چابهار، تنها بندر اقیانوسی کشور چابهار تنها بندر اقیانوسی کشور را دارد. بندر شهید بهشتی حدود 170 کیلومتر
با بندر گوادر پاکستان و کمتر از 1500 کیلومتر با بمبئی در هند فاصله دارد. این بندر با قابلیت پهلوگیري کشتی هاي اقیانوس پیما،
ظرفیت تخلیه و بارگیري 11 میلیون تن کالا را در سال دارد، که می تواند تا 15 میلیون تن نیز ارتقا پیدا کند. این اعداد وقتی اهمیت
خود را بیشتر نشان می دهد که بدانیم بیش از 90 درصد تمام تجارت خارجی ایران از طریق مرز هاي دریایی صورت می گیرد و
چابهار حداقل 500 کیلومتر از بندرشهید رجایی بندرعباس به اقیانوس ها نزدیکتر است. با این حساب، تجارت در این منطقه می تواند
هزینه ها و مخاطرات واردات و صادرات را به شکل محسوسی کاهش دهد. این قابلیت ها باعث شده که توسعه چابهار در سال هاي

 
اخیر مورد توجه ویژه قرار بگیرد. در این بندر بیش از 200 هکتار زمین جدید از دریا با استفاده از لایروبی استحصال شده است. 

 
 



 
بندر چابهار می تواند نقطه اتصال آسیاي میانه به جهان باشد 

 
راه آهنی از چابهار تا چند کشور 

این بندر قرار است از طریق خط آهنی به طول 1400 کیلومتر به زاهدان و سپس سرخس در شمال شرقی کشور متصل شود. با این
کار، علاوه بر دسترسی به نقاط مختلف کشور، از طریق دو خط آهن خواف- افغانستان و همچنین زاهدان-میرجاوه-پاکستان به دو
کشور افغانستان و پاکستان نیز متصل می شود. طبق برنامه این راه آهن تا سال 1400 به زاهدان می رسد ضمن آن که دو قطعه از
این خط قرار است تا پایان امسال افتتاح شود. به این ترتیب، علاوه بر کاهش مصرف سوخت، بار ترافیکی و تعداد مرگ و میر هاي

 
جاده اي شاهد تسریع در تخلیه و بارگیري کشتی هاي پهلو گرفته در بندر شهیدبهشتی خواهیم بود. 

همین ظرفیت ها باعث شده است که هند ترغیب به سرمایه گذاري 900 میلیون دلاري در راه آهن چابهار-زاهدان و راه هاي ترانزیتی
این منطقه گردد. علاوه برآن قرار است هند سرمایه گذاري 500 میلیون دلاري را نیز براي توسعه شهر چابهار انجام دهد، چرا که
زمینه دستیابی به مناطق غرب آسیا و آسیاي مرکزي را براي آن کشور فراهم می کند و رقابتش با چین و پاکستان او را مصمم کرده

 
است که این طرح را شتاب نیز بدهد. 

 
 

 
راه آهن چابهار-سرخس باعث تسریع دسترسی به آسیاي میانه می شود 

قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء در خدمت توسعه چابهار مسئولیت ساخت خط آهن استراتژیک چابهار-زاهدان بر عهده قرارگاه
سازندگی خاتم الانبیاء است. این قرارگاه هم براي ساخت این خط از توان و ظرفیت داخلی استفاده کرده است. قرار است حدود 90
هزار تن آهن و ریل مورد نیاز را ذوب آهن اصفهان تامین کند. اتفاقی که می تواند علاوه بر تسریع ساخت این خط آهن و بومی سازي
آن، موجب رونق تولید داخل و افزایش اشتغال هم بشود. ساخت این خط آهن موجب اشتغال زایی 13 هزار نفر و اشتغال مستقیم
بیش از 3 هزار نفر و کاهش هزینه سوخت مصرفی شده است. طبق محاسبات، اگر این خط آهن بتواند تنها 10 درصد از ترافیک جاده

 
اي مناطق مرتبط را کاهش دهد، می تواند باعث کاهش یک سومی سوخت مصرفی در این مناطق گردد. 



 
 

 
پروژه خط آهن چابهار-زاهدان با ریل ملی تولیدي ذوب آهن اصفهان ساخته می شود 

 
سیلوي 100 هزار تنی ذخیره گندم 

طرح بزرگ دیگري که توسط قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء براي افزایش بهره وري بندر شهید بهشتی در حال اجراست سیلوي 100

 
هزار تنی آن است. این سیلو ضمن تسریع تخلیه و بارگیري کالا ها از تجمع کامیون ها و خرابی محصولات نیز جلوگیري می کند. 

چابهار و ظرفیت گردشگري سلامت چابهار به دلیل فاصله کم و ارتباطش با دو کشور افغانستان و پاکستان و فاصله 700 کیلومتري از
شهر 20 میلیونی کراچی می تواند ظرفیت فوق العاده اي نیز در حوزه صادرات و گردشگري باشد. از این رو پروژه هایی، چون
بیمارستان تخصصی چابهار قرار است بخشی از نیاز گردشگري سلامت را تامین کند. هتل ها و ورزش هاي آبی نیز براي جذب

 
گردشگران طراحی شده و صنایع تبدیلی مواد تولیدي در استان قرار است در خدمت صادرات قرار گیرد. 

 
چابهار و چندین پروژه بزرگ دیگر 

البته این تمام پروژه هایی نیست که قرار است در راستاي توسعه سواحل مکران در چابهار ایجاد شود. شهرك هاي خودور که قرار
است در اولین فاز خود به مونتاژ خودور هاي سنگین بپردازد، شهرك انرژي هاي نو، شهرك صنعتی تجهیزات پزشکی و شهرك
تخصصی فرآوري خرما و دو پروژه بزرگ و مهم فولاد مکران و صنعت پتروشیمی سایت نگین مکران که تا سال 1400 اولین فاز هاي

 
آن ها مورد بهره برداري می رسد از دیگر طرح هایی است که در این شهر در حال اجرا هستند. 

منبع فارس



نقش «اردوهاي راهیان علم و فناوري» در امیدبخشی به جامعه علمی

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/09/04

دبیر شوراي فرهنگی بسیج دانشگاه آزاد اسلامی برگزاري اردوهاي راهیان علم و فناوري را از جمله اهداف فرهنگی علمی
بسیج اساتید برشمرد و گفت: این اردوها در افزایش روحیه و امیدبخشی به دانشجویان و اساتید بسیار موثرند.

دبیر شوراي فرهنگی بسیج دانشگاه آزاد اسلامی برگزاري
اردوهاي راهیان علم و فناوري را از جمله اهداف فرهنگی
علمی بسیج اساتید برشمرد و گفت: این اردوها در افزایش

 
روحیه و امیدبخشی به دانشجویان و اساتید بسیار موثرند. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو، حجت
الاسلام محمدناصر صالحی افشار دبیر شوراي فرهنگی
بسیج دانشگاه آزاد اسلامی در برنامه «گفتگوي علمی»

اظهارکرد: فعالیت بسیج اساتید در حوزه فرهنگی با رویکرد علمی بوده و مواردي را هم به عنوان اهداف اولیه خود در نظر گرفته است.

وي برگزاري اردوهاي راهیان علم و فناوري را از جمله اهداف و برنامه هاي فرهنگی- علمی بسیج اساتید برشمرد و گفت: اساتید از
مراکز مختلف علمی از این اردوها بازدید و نتایج آن را به آن دانشجویان منعکس می کنند و تاثیر آن هم، افزایش روحیه و امیدبخشی

 
به دانشجویان و اساتید است. 

دبیر شوراي فرهنگی بسیج دانشگاه آزاد اسلامی یادآورشد: اساتید اخیراً از پارك هوا فضاي سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بازدید علمی

 
کردند و با دستاوردهاي سپاه و ارتش در زمینه صنایع موشکی پهپادي و هوایی آشنا شدند که بسیار روحیه بخش بود. 

حجت الاسلام صالحی افشار به فعالیت هاي فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی هم اشاره و بیان کرد: آموزش در زمینه فضاي مجازي و
پیوست نگاري فرهنگی نیز از جمله اقدامات فرهنگی بسیج اساتید در سطح دانشگاه است که می تواند در بهبود وضعیت فرهنگی

 
جامعه اثرگذار باشد. 

وي درباره اهمیت جذب و تربیت انقلابی اساتید تصریح کرد: ما بیشترین ضربه را از اساتیدي می خوریم که تفکرشان شدیداً متمایل

 
به مبانی غربی است. 

همچنین، دکتر احمد حیدري معاون امور مجلس و ارتباطات اجتماعی گفت: تفکر و اندیشه بسیجی برگرفته از تفکر و اندیشه ناب
قرآن و عترت است و انگیزه بسیجیان هم سرباز ولایت بودن، حفظ آرمانهاي انقلاب و اسلام و قرآن کریم و اهل بیت علیهم السلام و

 
حفظ کیان انقلاب اسلامی در همه زمینه هاست. 



 
وي افزود: همه اقشار بسیج در سراسر کشور همیشه با انقلاب اسلامی همراه هستند و گوششان به فرامین امام خامنه اي است. 

معاون امور مجلس و ارتباطات اجتماعی، دانشگاه آزاد اسلامی را مولود انقلاب اسلامی خواند و گفت: یکی از خاصیت هاي دانشگاه آزاد

 
گستردگی آن در سراسر کشور، منطقه و دنیا با بیش از یک میلیون دانشجو است. 

حیدري با اظهار اینکه دانشگاه آزاد اسلامی 38 درصد آموزش عالی کشور را دربرگرفته گفت: دانشگاه آزاد با در اختیار داشتن فضایی
به مساحت 20 میلیون متر مربع، بیش از 400 واحد دانشگاه، 24 هزار هیئت علمی تمام وقت و 45 هزار هیئت علمی نیمه وقت و

 
حق التدریس به عنوان بزرگترین دانشگاه حضوري جهان و منطقه فعالیت می کند. 

وي افزود: همین گستردگی و عظمت دانشگاه آزاد قطعاً در حوزه بسیج هم وجود دارد؛ کانونهاي بسیج اساتید، بسیج کارکنان و بسیج
دانشجویی در کلیه واحدهاي ما مستقر هستند و در واقع دانشگاه آزاد اسلامی در تلاش است تا با رویکرد حفظ کیان انقلاب اسلامی و

 
گسترش فضاي انقلابی در دانشگاه آزاد و با دیدگاه بسیجی به دانشگاه حل مسئله تبدیل شود. 

معاون امور مجلس و ارتباطات اجتماعی دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه بستر خدمات رسانی اقشار بسیج براي کل جامعه فراهم

 
است گفت: نمونه این حضور، خدمات رسانی بسیج دانشگاه آزاد در همین دوران کرونایی بود. 

حیدري بازنگري و به روزرسانی قوانین و همچنین تشکیل کارگروه تخصصی از همه اقشار مرتبط با علم و فناوري و شرکتهاي دانش
بنیان و مراکز رشد را ضروري برشمرد و گفت: مشکل اشتغال تحصیل کرده ها به راحتی با شرکت هاي دانش بنیان قابل حل است و

فقط کافی است که قوانین بازنگري شده و کارگروه تخصصی در سطح ملی تشکیل شود.



افتتاح 20 کانون بسیج اساتید در هفته بسیج

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/09/04

محمود هاشمی در مصاحبه با رادیو گفت وگو، افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از
جمله آثار دوره تحولی دانشگاه آزاد برشمرد و گفت: 20 کانون دیگر در هفته بسیج افتتاح خواهندشد.

محمود هاشمی در مصاحبه با رادیو گفت وگو، افزایش
کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300
کانون را از جمله آثار دوره تحولی دانشگاه آزاد برشمرد و

 
گفت: 20 کانون دیگر در هفته بسیج افتتاح خواهندشد. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو، دکتر
محمود هاشمی رئیس بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی
در برنامه «گفتگوي علمی» اظهارکرد: دوره تحولی بسیج

 
اساتید کشور و دوره تحولی دانشگاه آزاد اسلامی خیلی به هم نزدیک است. 

وي افزایش کانون هاي بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی به 300 کانون را از جمله آثار این دوره تحولی برشمرد و گفت: 20 کانون

 
دیگر هم در مرحله افتتاح هستند که در همین هفته بسیج افتتاح خواهندشد. 

رئیس بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی افزود: همه این کانونها به نوعی زیرمجموعه سازمان بسیج اساتید کشور و در نهایت سازمان

 
بسیج مستضعفین هستند و مبتنی بر مشکلات و نیازهاي هر منطقه وارد موضوعات مختلف می شوند. 

هاشمی شبکه اي شدن فعالیتها را از مهمترین اقدامات در دوره تحولی بسیج اساتید دانشگاه آزاد اسلامی خواند و گفت: فعالیت بسیج
اساتید در گذشته صرفاً براي هر استان انجام می شد اما با اتخاذ رویکرد شبکه اي، فعالیتها به صورت معظم مورد توجه قرار گرفت و

 
همین باعث شد که عظمت دانشگاه آزاد در بحث تحولات انقلابی بیشتر دیده شود. 

وي با اشاره به افزایش عضویت اعضاي هیئت علمی در بسیج اساتید دانشگاهی در این دوره تحولی گفت: در حال حاضر از 32 هزار
عضو هیئت علمی، حدود 20 هزار نفر از اعضاي هیئت علمی در مجموعه کانون هاي دانشگاه آزاد اسلامی فعالیت هاي فرهنگی،

 
علمی، اجتماعی و پژوهشی انجام می دهند. 

هاشمی معتقد است که تغییر سبک زندگی در مجموعه دانشگاهی بدون گسترش فضاي انقلابی و مذهبی امکانپذیر نیست و اگر گروه
هاي آموزشی به عنوان خط مقدم دانشگاهها توجه ویژه اي به اساتید انقلابی و متدین داشته باشند اثراتش در رفتار با دانشجویان

 
مشخص خواهدشد. 



همچنین در ادامه، نوید کمالی کارشناس ارشد رسانه درباره نقش دانشگاه آزاد در جامعه و ارتباطش با بسیج گفت: دانشگاه آزاد با
ایجاد ظرفیت علمی در نقاط مختلف کشور، به توسعه فرزانگی و دانش آکادمیک به ویژه در بین بسیجیان و نیز تسلط یافتن بسیجیان

 
به دانشگاه هاي پیشرفته کمک زیادي کرده است. 

وي حرکت دانشگاه آزاد به سمت توسعه علوم کاربردي را ضروري خواند و افزود: دانشگاه آزاد به عنوان یک دانشگاه فراگیر از نظر
جغرافیایی، به جاي توسعه علوم نظري در کشور، باید علوم کاربردي را ترویج دهد چراکه این کار منجر به توسعه کارآفرینی و تولید

 
ثروت در نقاط محروم خواهدشد. 

کارشناس ارشد رسانه معتقد است که هماهنگی و همکاري دانشگاه آزاد با تشکلهاي بسیجیِ خارج از دانشگاه می تواند به هم افزایی

 
ظرفیت هاي اجتماعی جامعه ایرانی در محرومیت زدایی کمک کند. 

کمالی با اشاره به تأثیر فضاي دانشگاه بر سبک زندگی دانشجویان گفت: با توجه به تدریس محتواي غربی در دانشگاه ها و سازگار
نبودن ادراك سازي فرهنگی در اذهان دانشجویان با ارزشهاي حاکم بر جامعه ما شاهد دیدگاههاي جدیدي در ظاهر و گفتار و اندیشه
دانشجویان هستیم اما در عین حال ارتباط بسیج با دانشجویان باعث کاهش تعارضات فرهنگی و انحرافات اخلاقی در دانشجویان می

 
شود. 

وي افزود: اگر بسیج حضور بیشتري در فضاي دانشگاهی داشته باشد جلوي بسیاري از تعارضات فرهنگی گرفته خواهد شد و در غیر
این صورت خروجی دانشگاه براي جامعه مفید نخواهد بود.



«خانه کارآفرینی» در همه حوزه هاي بسیج راه اندازي می شود

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیر کارآفرینی بسیج جامعه زنان کشور با بیان اینکه جامعه بسیجیان اولین جامعه هدف ما براي حمایت است، افزود: در
حال حاضر مرکز نوآوري «خانه کارآفرینی» در همه حوزه هاي بسیج در حال راه اندازي است.

مدیر کارآفرینی بسیج جامعه زنان کشور با بیان اینکه
جامعه بسیجیان اولین جامعه هدف ما براي حمایت است،
افزود: در حال حاضر مرکز نوآوري «خانه کارآفرینی» در

 
همه حوزه هاي بسیج در حال راه اندازي است. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی رادیو گفت وگو، دکتر
مرضیه افضلی، مدیر کارآفرینی بسیج جامعه زنان کشور در
برنامه «گفتگوي اقتصادي» کارآفرینان را از پایه هاي

 
توسعه هر کشوري خواند و گفت: میزان پیشرفت اقتصادي هر کشور وابسته به تعداد کارآفرینان آن جامعه است. 

وي با اشاره به عملکرد بسیج در راه اندازي کسب و کار و تربیت کارآفرینان بیان کرد: مادران جامعه ما باید فرزندانشان را کارآفرین

 
تربیت کنند و بسیج هم دقیقاً از همین منظر ورود کرده است. 

مدیر کارآفرینی بسیج جامعه زنان کشور گفت: با توجه به اینکه زنان سرپرست خانوار معمولاً از نظر مهارتهاي فنی و کسب و کار در
سطح پایینی هستند بسیج با اجراي طرح معین از سال 1394 مهارت هاي فنی را به آنها آموزش داد و الان هم اضافه کردن مهارت

 
هاي کسب و کار به توانمندي هاي قبلی آنها را در دستور کار دارد. 

افضلی شبکه بزرگ بسیج را ظرفیتی ویژه براي توسعه کسب و کارها در کشور دانست و گفت: هدف ما در بسیج، شناسایی افراد
توانمند براي تشکیل خوشه و آموزش مهارت هاي کسب و کار به شکل هرمی به زنان سرپرست خانوار و متصل کردن آن ها به

 
یکدیگر است. 

مدیر کارآفرینی بسیج جامعه زنان کشور با بیان اینکه اولین جامعه هدف ما براي حمایت، جامعه بسیجیان است افزود: در حال حاضر
مرکز نوآوري «خانه کارآفرینی» در همه حوزه هاي بسیج در حال راه اندازي است، ما با کمک این مرکز کارآفرینی، تولیدکنندگان

 
صنایع دستی را شناسایی و به هم متصل می کنیم تا کیفیت محصولاتشان ارتقا پیدا کند. 

 
وي گفت: تمرکز اصلی ما بر شبکه سازي مراکز تسهیلگر براي اشتغالزایی و کارآفرینی به ویژه در حوزه صنایع دستی است. 

همچنین حجت الاسلام کاظم موسوي، نائب رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس درباره رویکرد مجلس یازدهم به ظرفیت بسیج در



 
حوزه کارآفرینی گفت: بسیج در همه زمانها و مکانها تاکنون ظرفتیهاي خود را نشان داده است. 

وي از ارائه طرحی در مجلس درباره حمایت از بسیج مستضعفان و جهادگران و سنگرسازان بی سنگر خبرداد و گفت: بسیجیان در
دانشگاه ها، آموزشکده ها، آموزش و پرورش، ادارات و حوزه عمرانی و بهداشت و درمان به ویژه در این دوران کرونایی حضور پررنگ و

 
موثري دارند. 

این نماینده مجلس با اشاره به حضور گسترده و همیشگی بسیج در همه عرصه ها گفت: ما در ادارات و موسسات و سازمانها باید از

 
توانمندي هاي بسیجیان بیشتر استفاده کنیم تا با تأمین امنیت شغلی، ضمانت اجرایی ادارات و وزارتخانه ها افزایش پیدا کند. 

حجت الاسلام کاظم موسوي تأکید کرد: براي مبارزه با خودتحریمی ها باید از نخبگان بسیجی استفاده کنیم ضمن اینکه حضور
جوانان باهوش، اندیشمند و به ویژه بسیجی در سیستم اجرایی کشور هم ضروري است.



بررسی نحوه اجرایی نمودن تفاهم نامه سه جانبه صندوق کارآفرینی امید،

کمیته امداد و شرکت سایپا در محل دفتر مدیریت صندوق استان اردبیل

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/09/04

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان
اردبیل جلسه بررسی روند اجرایی تفاهم نامه سه جانبه
فیمابین صندوق کارآفرینی امید، کمیته امداد امام و
شرکت سایپا با حضور بابائی مهر مدیریت صندوق استان
اردبیل، دشتی مدیر کل کمیته امداد استان، سیفی معاون
اشتغال کمیته امداد و منوچهري حامی کسب و کار
صندوق استان اردبیل در روز یکشنبه مورخ 02/09/1399

 
در محل دفتر مدیریت صندوق استان برگزار گردید. 

در این جلسه بابائی مهر با بیان اینکه تخصیص خودروها به مددجویان واجد شرایط به درستی انجام شود و این روند ادامه دار باشد
گفت: در سطح کشور جلسات متعدد کارشناسی بین تفاهم کنندگان برگزار شده و صندوق کارآفرینی امید در قالب وام هاي قرض

 
الحسنه هزینه خرید خودرو کار مددجویان را پرداخت می کند. 

بابائی مهر گفت: میزان اعتباري که براي 3 هزار خودروي کار در سطح کشور در نظرگرفته شده 450 میلیارد تومان می باشد و سهم
استان اردبیل 58 دستگاه خودروي کار مددجویان می باشد و از آنجا که سند این خودروها در رهن گروه خودروسازي سایپا است

 
صندوق کارآفرینی امید از مددجویان وام گیرنده ضمانت و سندي دریافت نمی کند. 

وي افزود: به منظور رعایت حال مددجویان و کمک به اشتغال آنها در شرایط فعلی بازپرداخت تسهیلات براي هر دستگاه نیسان زامیاد
7 سال و بصورت قرض الحسنه با کارمزد 4 درصد می باشد.



حمایت از کسب وکار با تسهیلات قرض الحسنه و اجراي طرح هاي استراتژي

محور در روستاهاي اردبیل توسط صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل
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مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل گفت: صندوق
کارآفرینی امید به صورت تخصصی در حوزه تسهیلات
قرض الحسنه کسب وکار فعالیت می کند و محور فعالیت
ما کسب وکار و حمایت از آن با اعطاي تسهیلات قرض

 
الحسنه بوده است. 

هادي بابایی مهر امروز با حضور در خبرگزاري فارس
اردبیل اظهار کرد: صندوق کارآفرینی امید به صورت

تخصصی در حوزه تسهیلات قرض الحسنه کسب وکار فعالیت می کند و محور فعالیت ما کسب وکار و حمایت از آن با اعطاي

 
تسهیلات قرض الحسنه بوده است. 

وي افزود: در حوزه اشتغال روستایی و شهري در طی 7 سال گذشته در مجموع تسهیلاتی بالغ بر 215 میلیارد تومان براي طرح هاي
اقتصادي در حوزه هاي مختلف کشاورزي، صنعت، خدمات و همچنین تسهیلات ازدواج و ضروري معیشت به تعداد 14 هزار و 308

 
طرح با اشتغال زایی 9 هزار و 61 نفر پرداخت شده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل بیان کرد: در حوزه کشاورزي تاکنون به تعداد یک هزار و 739 طرح تسهیلاتی به مبلغ 47
میلیارد تومان با اشتغال زایی 2 هزار و 164 نفر پرداخت شده و در حوزه صنعت تعداد 3 هزار و 305 طرح با تسهیلاتی به مبلغ 84
میلیارد و 400 میلیون تومان با اشتغال زایی 3 هزار و 897 نفر، در حوزه خدمات تعداد 3 هزار نفر با تسهیلاتی با اعتباري بالغ بر 54

 
میلیارد و 700 میلیون تومان با اجراي 4 هزار و 317 طرح محقق شده است. 

بابائی مهر با اشاره به ارائه تسهیلات قرض الحسنه براي ازدواج ضروري و معیشت عنوان کرد: در کنار آن براي طرح ازدواج و معیشت

 
در مجموع تسهیلاتی با اعتباري بیش از 29 میلیارد و 700 میلیون تومان به تعداد 4 هزار و 947 فقره پرداخت شده است. 

 
اجراي طرح هاي استراتژي محور در روستاهاي اردبیل 

وي تصریح کرد: طرح هاي استراتژي محور جزء عمده فعالیت هاي این صندوق در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه بوده که در قالب

 
3 طرح «روستاي بدون بیکار»، «صندوق هاي خرد محلی زنان روستایی» و «هر روستا یک محصول» اجرا می شود. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل بیان داشت: اجراي این طرح ها در روستاها براي حمایت از روستاییان و مهاجرت معکوس



به روستاها انجام می شود و براي نمونه در روستاي برندق در خلخال تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 200 میلیون تومان براي 117

 
فقره طرح کشت بادام زمینی پرداخت شده که این روستا به قطب پرورش بادام زمینی تبدیل شده است. 

وي اضافه کرد: در روستاي موئیل مشگین شهر تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 200 میلیون تومان براي 38 فقره طرح بوم گردي

 
تسهیلات قرض الحسنه پرداخت شده است. 

بابایی مهر تشریح کرد: در روستاي سوهاي نمین تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 300 میلیون تومان براي 22 طرح در حوزه گیاهان

 
دارویی و در حوزه صندوق هاي خرد محلی نیز براي 77 فقره طرح 2 میلیارد و 800 میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: همچنین تسهیلاتی بالغ بر یک میلیارد و 200 میلیون تومان با اشتغال زایی 50 نفري در آراللوي بزرگ براي اجراي

 
طرح قالی بافی ارایه شده است. 

 
اشتغال زایی 528 نفري در سال جاري 

مدیر صندوق کار آفرینی امید استان اردبیل عنوان کرد: در سال 99 تا به امروز از محل تسهیلات اشتغال پایدار روستایی در مجموع
27 میلیارد و 500 میلیون تومان تسهیلات براي 441 طرح با اشتغال زایی 528 نفر پرداخت شده و در سال 98 نیز تسهیلاتی بالغ بر

 
55 میلیارد تومان براي اجراي 864 طرح با اشتغال زایی 705 نفري براي اجراي طرح هاي مختلف اقتصادي پرداخت شده بود. 

بابایی مهر ادامه داد: از مجموع تسهیلات ارایه شده در سال جاري تعداد 62 طرح در حوزه کشاورزي با مبلغی بالغ بر 4 میلیارد و
500 میلیون تومان و اشتغال زایی 74 نفر، تعداد 260 طرح در حوزه صنعت با مبلغی بالغ بر 16 میلیارد و 200 میلیون تومان و
اشتغال زایی 312 نفر و در حوزه خدمات نیز تعداد 119 طرح با تسهیلاتی بالغ بر 6 میلیارد و 800 میلیون تومان و اشتغال زایی 142

 
نفر اجرا شده است. 

وي گفت: در سال جاري میزان تسهیلات ارایه شده در حوزه ضروري و معیشت و تفاهم نامه نیز با یک هزار و 926 طرح با اعتباري

 
بالغ بر 3 میلیارد و 100 میلیون تومان بوده است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان اردبیل گفت: براي جلوگیري از انحراف در تسهیلات ارائه شده مدیریت نظارت در این صندوق راه
اندازي شده که به صورت مداوم طی بازه هاي زمانی مشخص از طرح هایی که تسهیلات دریافت کرده اند، بازدید به عمل می آورد و

دریافت کننده تسهیلات متعهد به ارایه لیست بیمه افراد شاغل است.



تبعه افغان مظنون به قتل نامزدش در مشهد متواري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/09/04

مشهد- ایرنا- بازپرس ویژه قتل عمد دادسراي مشهد گفت: یکی از اتباع افغانستانی ساکن این شهر که مظنون به قتل نامزد
16 ساله هموطنش می باشد، متواري شده است.

مشهد- ایرنا- بازپرس ویژه قتل عمد دادسراي مشهد گفت:
یکی از اتباع افغانستانی ساکن این شهر که مظنون به قتل

 
نامزد 16 ساله هموطنش می باشد، متواري شده است. 

قاضی علی اکبر احمدي نژاد روز سه شنبه در گفتگو با
خبرنگار ایرنا افزود: حادثه قتل دختر نوجوان افغانستانی
دیروز در منزل مقتول واقع در محله پنجتن کلانشهر

 
مشهد رخ داد. 

وي ادامه داد: مادر مقتول، نیمه شب گذشته در حالی با جسم بی جان فرزندش در اتاق خواب وي روبرو شد که دختر 16 ساله

 
نوجوان با روسري خفه شده و نامزدش از محل گریخته بود. 

بازپرس ویژه قتل عمد دادسراي مشهد گفت: پیرو بررسیهاي اولیه مشخص شد نامزد متواري دختر نوجوان مقتول که تبعه افغانستان

 
است چند ماه پیش وارد مشهد شده بود. 

وي این فرد متواري را اصلی ترین مظنون به قتل دختر نوجوان افغانستانی در مشهد اعلام و بیان کرد: اقدامات تخصصی و مستمر

 
کارآگاهان پلیس و تحقیقات جنایی در خصوص این پرونده در جریان است. 

افزون بر 320 هزار تبعه خارجی در خراسان رضوي سکونت دارند که 250 هزار نفر از این تعداد مهاجران مجاز و داراي اوراق هویتی

 
معتبر بوده و حدود 70 هزار نفر نیز ساکن خارجی غیرمجاز هستند. 

65 هزار نفر از مجموع اتباع خارجی مجاز به سکونت در خراسان رضوي دانش آموز، چهار هزار و 300 نفر آنها دانشجو، دو هزار نفر

 
طلبه جامعه المصطفی هستند. 40 هزار نفر از این مهاجران خارجی در خراسان رضوي "مجوز اشتغال" دارند. 

 
همچنین 53 هزار تبعه مهاجر خارجی مجاز به سکونت در خراسان رضوي، از خدمات بیمه درمانی برخوردار هستند. 

خراسان رضوي میزبان مهاجران خارجی از کشورهاي افغانستان، عراق، پاکستان و هند، بعد از تهران مقام دوم مهاجرپذیري را در

 
ایران به خود اختصاص داده است. 



 
برچسب ها 

 
- جنایت و جنحه 

 
- مشهد 

 
- مهاجران 

 
- افغانستان 

- دادگستري کل استان خراسان رضوي



داستان پلمب بزرگ ترین کارخانه فرش خاورمیانه چه بود؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/09/04

کارخانه فرشی به ارزش 2 میلیون یورو به خاطر 160 میلیون تومان بدهی پلمب شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، حمیدرضا تاملی فرماندار اردستان گفت: اداره کار
یک سري تشکیلاتی در زیر مجموعه خود دارد تا کار هاي
خود را برون سپاري کند که یکی از آن ها موضوع کاریابی
ها است که با مجوزي که از اداره کار دریافت می کند
درباره موضوع نیازسنجی بازار کار و تامین نیروي کار بنگاه

 
هاي اقتصادي فعالیت می کند. 

او افزود: اولین مرکز کاریابی در شهرستان اردستان ایجاد شده است تا نسبت به نیازسنجی در کارگاه ها و ایجاد بانک مرکزي آمار و
ثبت نام از افراد جویاي کار و در صورت نیاز به فراگیري آموزش هاي خاص نسبت به این کار اقدام می کند و در نهایت این نیروي کار

 
را به آن بازار هدف و تولیدي وصل می کند. 

فرماندار اردستان ضمن تاکید بر احضاء مشکلات واحد هاي تولیدي گفت: کاریابی ها با توجه به اینکه بخش خصوصی هستند وقت
بیشتري گذاشته و می تواند موضوع را پیگیري و از نتایج آن هم استفاده کند و با سوال و پرسش از کارخانه ها نیروي مورد نیاز را از

 
آن بانک اطلاعاتی در اختیار آن ها قرار می دهد. 

او ضمن اشاره به ایجاد مرکز کاریابی در شهرستان اردستان ابراز داشت: ایجاد مرکز کاریابی در شهرستان اردستان یکی از مصوبات
کارگروه اشتغال بود که اجرایی شد و فرد مورد نیاز هم با دریافت مجوز فعالیت خود را آغاز کرده است و دفتر آن هم ایجاد شده است.

تاملی بیان کرد: مشکلاتی که براي یک کارخانه فرش اردستان در سال هاي 87 تا 90 به وجود آمده و موجب تعطیلی این کارخانه
شده بود توسط صاحب آن با پخش فیلمی از خود در فضاي مجازي واکنش مسئولان کشوري را در برداشت که در این رابطه معاون

 
اول رئیس جمهوري، وزیر کار و دادستان کل قوه قضائیه دستور پیگیري داد. 

تاملی افزود: این کارخانه در سال 89 به بهره برداري می رسد و نیازمند تسهیلات سرمایه در گردش بوده که از طریق بانک سپه
پیگیري می کند و به نتیجه نمی رسد و کارخانه با مشکلات مالی مواجه شده و نمی تواند حقوق کارگران را پرداخت کند و نهایت با
شکایت طلبکاران به اداره کار و بدهکاري 160 میلیون تومانی به تامین اجتماعی توسط تامین اجتماعی با دریافت حکم اجراییه

 
کارخانه را پلمب می کند. 



فرماندار اردستان بیان کرد: تامین اجتماعی در آذرماه 92 با پلمب کردن، این کارخانه عملا تعطیل می شود که بعد از یکسال متوجه
می شوند سارقین امکانات کارخانه را به سرقت برده اند که با شکایت هایی که می کند به نتیجه نمی رسد و محکوم و ممنوع الخروج

 
از کشور می شود. 

او تاکید کرد این کارآفرین در سال 83 براي کمک به چرخ اقتصاد کشور به عنوان سرمایه گذار از آلمان به ایران آمد و به گفته
خودش با 100 میلیارد تومان سرمایه بزرگ ترین کارخانه فرش خاور میانه را راه اندازي کرد و بعد از تعطیلی کارخانه نتوانست

 
خانواده اش را در آلمان ملاقات کند. 

تاملی تصریح کرد: موضوعاتی به این جریان ارتباط دارد، اول اینکه تامین اجتماعی ابزار تولید را نمی تواند پلمب کند و باید پلمب با
میزان بدهی تناسب داشته باشد و ارزش کارخانه دو میلیون یورو در آن زمان ارزش داشته است و طلب تامین اجتماعی 160 میلیون

 
تومان بوده است که این خود جاي تامل دارد و باید منتظر دستور قوه قضائیه باشیم. 

منبع:تسنیم



اجراي طرح رابط ناشنوایان در خبر شبکه گیلان؛ دستگاه هاي اجرایی به

توانایی هاي معلولان توجه کنند

منبع: گیلانستانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/09/04

مسئول ستاد هماهنگی و پیگیري مناسب سازي بهزیستی گیلان از اجراي طرح رابط ناشنوایان
در خبر استانی شبکه باران خبر داد و گفت: دستگاه هاي اجرایی به توانایی هاي معلولان توجه

 
کنند. 

به گزارش گیلانستان، امین حسینی، با اشاره به در پیش بودن 13 آذرماه روز جهانی معلولان اظهار داشت: روز جهانی معلولان
نخستین بار توسط مجمع عمومی سازمان ملل در سال 1992 میلادي اعلام شد و این روز فرصت بسیار مناسبی است تا عموم مردم با

 
توانمندي ها و قابلیت هاي جامعه معلولان و مشکلات آن ها آشنا شوند . 

مسئول دبیرخانه ستاد هماهنگی و پیگیري مناسب سازي بهزیستی گیلان برخی مشکلات جامعه معلولان را مورد اشاره قرار داد و

 
بیان داشت: معلولان با مشکلات اشتغال، نحوه برخورد افراد، مشکل مالی، تحصیلی، ورزشی، رفاهی و ازدواج مواجه هستند. 

حسینی خاطرنشان کرد: در راستاي شناساندن برخی قابلیت ها و توانمندي هاي معلولان باید اقداماتی از قبیل مناسب سازي فیزیکی

 
معابر ساختمان ها و اماکن عمومی مانند سالن هاي اجتماعات، تئاتر، دانشگاه ها، مدارس و ادارات مختلف مورد توجه باشد. 

وي با اشاره به سلسله اقداماتی که در دبیرخانه ستاد هماهنگی و پیگیري مناسب سازي استان گیلان براساس قانون حمایت از حقوق
معلولان در حال انجام است گفت: یکی از قوانین مهمی که در این زمینه وجود دارد در واقع وظایف شش گانه شهرداري ها در قِبال

 
معلولان و افراد کم توان است. 

حسینی با اشاره به اهمیت فرهنگ سازي در جامعه پیرامون رعایت ضوابط و آئین نامه هاي مربوط به مناسب سازي ویژه معلولان و
ضرورت رعایت این اصل توسط شهرداري ها گفت: مناسب سازي معابر و ایجاد مسیر ویژه نابینایان در کلیه پیاده روها و همچنین

 
نصب چراغ هاي راهنمایی رانندگی مجهز به علائم صوتی ویژه نابینایان از مهم ترین وظایف شهرداري ها است. 

مسئول دبیرخانه ستاد هماهنگی و پیگیري مناسب سازي بهزیستی گیلان از اجراي طرح رابط ناشنوایان در خبر ساعت 20 شبکه
استانی باران با همکاري اداره کل بهزیستی استان و صدا و سیماي استان خبر داد و افزود: این برنامه همزمان با 13 آذرماه روز جهانی

 
معلولان در گیلان اجرایی خواهد شد. 

حسینی نحوه مواجهه و رویارویی با معلولان را مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه معلولان نیازمند احترام و تکریم هستند گفت: در
تکریم، شخص مورداحترام  انسانی بزرگ شناخته می شود اما در ترحم، مخاطب انسانی ذلیل و کوچک است و مانند کسی است که

 
نیاز به کمک دارد. 



وي با بیان اینکه فرهنگ احترام به معلولان در سطح جامعه باید بیشتر نمود پیدا کند خاطرنشان کرد: نگاه ترحم براي بسیاري از
معلولان که داراي توانایی هاي زیاد در زمینه هاي مختلف هنري، ورزشی، فرهنگی و علمی هستند اصلاً قابل قبول نیست بنابراین

 
معلولان نیازمند احترام و تکریم هستند. 

مسئول دبیرخانه ستاد هماهنگی و پیگیري مناسب سازي بهزیستی گیلان با اشاره به برخی برنامه هاي بهزیستی استان براي روز
جهانی معلولان ابراز داشت: برنامه هاي نظیر تقدیر از معلولان شاغل در ادارات توسط دستگاه هاي اجرایی و تقدیر از معلولانی که در

 
کنکور سال 1399 قبول شدند پیش بینی شده است. 

حسینی ارائه خدمات رایگان در کلینیک توان بخشی مراکز بهزیستی ویژه افراد داراي معلولیت و خانواده هاي آن ها در طول هفته و
برگزاري نمایشگاه مجازي نقاشی ویژه هنرمندان داراي معلولیت استان را جزو دیگر برنامه ها برشمرد و گفت: تجلیل از خانواده هایی

 
که از چند معلول مراقبت می کنند نیز جزو دیگر برنامه هاي بهزیستی استان در روز جهانی معلولان است. 

وي با اشاره به ضرورت توجه دستگاه هاي اجرایی به قابلیت ها و توانایی هاي معلولان خاطرنشان کرد: بعضی از معلولان همواره
هنرمند و ورزشکار هستند و یا از لحاظ علمی به جایگاه بالایی رسیدند و لازم است که برخی دستگاه هاي اجرایی مانند فرهنگ و
ارشاد اسلامی، اداره کل ورزش و جوانان و دیگر دستگاه ها بیشتر از معلولان حمایت کنند تا این افراد بتوانند قابلیت هاي خود را به

 
جامعه نشان دهند. 

print انتهاي پیام/تسنیم



خودرو به دست کدام گروه ها ارزان می شود؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/09/04

بخشی از مشکلات بازار خودرو و گرانی رخ داده به جهت کاهش تولید خودرو و عدم تجاري سازي خودرو ها (به علت نقص
قطعه) است.

به گزارش صبحانه،چند سالی است که ایران دچار تحریم
شده و این تحریم تاثیراتی هم بر صنعت خودرو گذاشته
است. یکی از اصلی ترین تاثیرات آن نبود بسیاري از
قطعات در کشور است که تا قبل از تحریم ها از کشورهاي
خارجی تامین می شد و در کشور تولید داخلی آنها را

 
نداشتیم. 

پس از آن و افت تولید خودرو در کشور، تولیدکنندگان
داخلی اقدام به داخلی سازي بسیاري از قطعات کردند و در این میان شرکت هاي دانش بنیان براي تقویت این صنعت پا به عرصه
گذاشتند. کارشناسان صنعت خودرو معتقد هستند در شرایط حاضر که صنعت خودرو با تحریم مواجه شده و ویروس کرونا فراگیر
شده است، ارتباط با محیط خارج، چه بین المللی باشد و چه شرکت هاي دانش بنیان داخلی می تواند منجر به توسعه صنعت خودرو

 
شود. 

حال نیاز است تا شرکت هاي خودروساز و دانش بنیان از توان و پتانسیل یکدیگر آشنایی داشته باشند که در این صورت می توانند در

 
مسیر پیشرفت قدم بردارند و این رشد براي هر دو مجموعه خودروساز و دانش بنیان خواهد بود. 

در همین خصوص بهنام نیکفر عضو اتاق بازرگانی ایران درباره استفاده از توان مجموعه هاي دانش بنیان در صنعت خودرو، گفت:
مجموعه هاي دانش بنیان در بخش هاي مختلف پیشرفت خوبی داشتند و به واسطه حضور آن ها در اقتصاد، برخی از مشکلات حوزه
تولید برطرف شده است. از آنجا که کشور با تحریم رو به رو است و امکان واردات برخی از قطعات خودرو وجود ندارد، بهترین راهکار

 
این است که از توان مجموعه هاي دانش بنیان فعال در حوزه خودرو استفاده کرد. 

عضو اتاق بازرگانی ایران اظهار کرد: شرکت هاي خودروسازي با اعلام اینکه در تولید کدام قطعات می خواهند از توان مجموعه هاي

 
دانش بنیان استفاده کنند، می توانند به سمت حل مشکلات تولید حرکت کنند. 

او با بیان اینکه بخشی از مشکلات بازار خودرو و گرانی رخ داده به جهت کاهش تولید خودرو و عدم تجاري سازي خودرو ها (به علت
نقص قطعه) است، گفت: با حضور مجموعه هاي دانش بنیان، صنعت خودرو تقویت می شود و این امکان براي شرکت هاي
خودروسازي فراهم خواهد شد تا تیراژ خود را بالا ببرند و دیگر خودرویی به علت تحریم و نقص قطعه در پارکینگ شرکت هاي

 
خودروساز باقی نماند. 

این فعال اقتصادي تصریح کرد: تولید قطعات "هاي تک" خودرو با تکیه بر توان دانش بنیان ها محقق خواهد شد؛ البته شرکت هاي



قطعه سازي هم در این حوزه فعالیت هاي بزرگی انجام دادند، ولی دانش بنیان ها به جهت ماهیتی که دارند می توانند در این زمینه

 
اثرگذاري خوبی داشته باشند. 

 
بسیاري از قطعات مانند ECU داخلی سازي شده است 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ، در خصوص همکاري شرکت هاي دانش بنیان براي تولید قطعات خودرو، گفت:
بحث خودروسازي 2 بخش دارد که یک بحث به تامین قطعه و ارزبري شدیدي که برخی از خودرو ها دارند بر می گردد. نمایشگاه

 
هاي متعددي راه اندازي شد و بسیاري از قطعات مانند ECU داخلی سازي شده است. 

ستاري ادامه داد: بحث بعدي به چگونگی تحول این صنعت بر می گردد، اینکه باید بتوانیم سالیانه خودرو هاي جدید طراحی و تولید
کنیم. ضمن اینکه بحث خودرو هاي الکترونیکی و برقی مطرح است. موضوعی که بیش از یک سال است روي آن کار می کنیم و

 
مربوط به وزارت صنعت، معدن و تجارت می شود. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري تشریح کرد: مراکز نوآوري در شرکت هاي خودروساز ي تشکیل شده و انشاالله اتفاقات خوبی

 
در این زمینه رخ خواهد داد. 

 
شرکت هاي دانش بنیان سریع ترین مسیر براي رفع نیاز قطعه در خودروسازي 

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا نیز در خصوص نقش شرکت هاي دانش بنیان در صنعت خودرو، گفت: بهترین
و کوتاه ترین مسیر براي برطرف کردن کمبود ها و نیاز هاي فناورانه صنعت خودرو، افزایش همکاري با مراکز علمی کشور است و گروه

 
خودروسازي سایپا این مهم را به صورت جدي در دستور کار خود قرار داده است. 

سلیمانی درباره ایجاد کمیته همکاري هاي مشترك با مجموعه هاي دانش بنیان، بیان کرد: طی سال هاي گذشته شرکت هاي
خودروسازي فعالیت هاي متعدد و بزرگی انجام دادند، ولی اکنون با تعدد و بلوغ مجموعه هاي دانش بنیان می توان فعالیت هاي

 
مشترك تعریف کرد تا به واسطه آن بتوان صنعت خودرو را متحول کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا با بیان اینکه صنعت خودرو در بخش طراحی و تولید خودرو به پیشرفت هاي مطلوبی رسیده، اما
هنوز در تولید برخی از قطعات به خصوص قطعات "هاي تک" نتوانسته به سمت خوداتکایی برود، گفت: ما از تمام نخبگان، مجموعه
هاي دانش بنیان و استارتاپ که می توانند به صنعت خودرو کمک کنند، دعوت می کنیم تا با حضور در کمیته "همکاري هاي

 
مشترك با مجموعه هاي دانش بنیان" ایده هاي خود را مطرح کنند. 

او با بیان اینکه تمام ایده هاي خوب و قابل حصول دانش بنیان ها و نخبگان با سرعت عملیاتی خواهد شد، افزود: گروه خودروسازي
سایپا در همکاري هاي جدید اجازه نخواهد داد که فرصت و زمان در شرایط موجود کشور که در بدترین وضعیت تحریمی است از بین

 
برود، لذا امیدواریم با اعتماد دو طرفه بتوان صنعت خودرو را از تولید سنتی به سمت تولید دانش بنیان هدایت کرد. 

مدیرعامل گروه خودروسازي سایپا بیان کرد: گروه خودروسازي سایپا در مسیر تکمیل پروژه بومی سازي قطعات خودرو قرار گرفته
است و در این مسیر پرپیچ و خم نیازمند همکاري بخش هاي مختلف، چون معاونت علمی ریاست جمهوري، سازمان ملی کارآفرینی و

 
پارك هاي علم و فناوري است. 



سلیمانی با بیان اینکه هماهنگی بین صنعت خودرو و دانش بنیان ها یک ضرورت است، ادامه داد: اگر همکاري ها پیوسته و تعریف
شده باشد نتایج خوبی عاید صنعت خودرو خواهد شد؛ در سال جهش تولید به دنبال این هستیم که حجم کار هاي مشترك با
مجموعه هاي دانش بنیان با هدف تولید قطعات هاي تک را افزایش دهیم و به اعتقاد ما رسیدن به تولید داخلی تمام قطعات خودرو

 
دور از دسترس نیست. 

 
داخلی سازي کلاچ اتوماتیک غیر برقی در کشور 

 
یکی از کارهایی که شرکت هاي دانش بنیان انجام داده اند داخلی سازي کلاچ اتوماتیک غیر برقی در کشور است. 

مرتضی راشکی تولیدکننده این کلاچ اتوماتیک غیر برقی، در خصوص ساخت قطعات خودرو با کمک شرکت هاي دانش بنیان، گفت:
کلاچ اتوماتیک غیر برقی در سال 96 ثبت اختراع شد. از همان سال جهت تجاري سازي این سیستم به تهران مهاجرت کردم و در

 
همان ابتدا درخواست همکاري بسیاري به شرکت هاي مختلف خودروسازي به صورت کتبی ارسال کردم اما به نتیجه اي نرسیدم. 

او ادامه داد: پس از آن با کمک شرکت هاي دانش بنیان، طی 2 سال بیش از 2 هزار از سیستم روي خودرو ها نصب شد. اکنون وزیر

 
صمت دستور مستقیم حمایت دادند و شرکت ایران خودرو اعلام همکاري کرده است . 

این تولید کننده گفت: کلاچ اتوماتیک غیر برقی اولین سیستم غیر برقی در دنیاست که با فن آوري خلا تمامی کلاچ گیري ها را به
جاي راننده در تمامی حالات رانندگی انجام می دهد، از جایی که بیش از نود درصد خودرو هاي داخلی گیربکس اتومات ندارند،
راننده ها به خصوص در ترافیک هاي سنگین ناچار به کلاچ گیري و نیم کلاچ گیري مداوم خودرو در ترافیک هاي سنگین هستند که

 
باعث ایجاد بیماري هایی مثل زانو درد و آرتوروز گردن و حتی دیسک می شود. 

او گفت: در گذشته چاره اي براي این مشکل جز نصب کلاچ اتوماتیک معروف به کلاچ برقی نبود، اما این سیستم به هر دلیلی
نتوانست آنگونه که باید مورد استقبال قرار گیرد، اما این سیستم اختراع که با حذف اصلی ترین قسمت یعنی موتور برقی به کلاچ

 
اتوماتیک غیر برقی معروف شد. 

این تولید کننده بیان کرد: نحوه عملکرد این سیستم به این شکل است که بعد نصب به هیچ عنوان دیگر احتیاجی به استفاده از پدال
کلاچ خودرو نیست و پاي چپ کاملا آزاد است و حتی هنگام توقف مهم نیست خودرو در هر دنده اي باشد و خودرو خاموش نمی
شود. این سیستم از مهمترین ویژگی هایی که دارد این است که هیچ ارتباطی با سیستم کلاچ خود خودرو ندارد و حتی بدون خاموش

 
کردن امکان استفاده از کلاچ خود خودرو نیز وجود دارد. 

راشکی گفت: این سیستم تنها قطعه متحرکی که دارد یک بوستر شبیه بوستر ترمز پراید است که مشابه خود بوستر ترمز با خلا کار
می کند و آنچه مسلم است حتی در خودروي پراید آخرین قطعه اي که ممکن است خراب شود، بوستر ترمز است در این سیستم نیز

 
همینطور است. 

از آنجایی که خودروسازان باید به سمتی حرکت کنند تا خودرو ها به جهت کیفیت ارتقاء پیدا کنند، از این رو باید حرکت به سمت
دانش بنیان ها تقویت شود و فضاي همکاري دو جانبه و حتی سه جانبه (قطعه سازان- خودروسازان- دانش بنیان ها) فراهم شود تا

شاهد رونق و رشد صنعت خودرو باشیم./باشگاه خبرنگاران





200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان در قزوین اختصاص یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/09/04

قزوین – ایرنا – مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: 200 میلیارد ریال براي حمایت از کارآفرینان واقعی
استان قزوین اختصاص یافته است که شامل طرح هاي نوآورانه، خلاقانه، مبتکرانه و ارزش آفرین در فضاي کسب و کار می

شود.

قزوین – ایرنا – مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان قزوین گفت: 200 میلیارد ریال براي حمایت از
کارآفرینان واقعی استان قزوین اختصاص یافته است که
شامل طرح هاي نوآورانه، خلاقانه، مبتکرانه و ارزش آفرین

 
در فضاي کسب و کار می شود. 

به گزارش ایرنا، رضا گروسی روز سه شنبه در سیزدهمین
جشنواره کارآفرینان برتر استان قزوین، افزود: این اعتبار

می تواند به یک تا 20 طرح خلاقانه و نوآورانه در استان اختصاص یابد و مدیران اجرایی استان هم اگر طرح هاي کارآفرینی داشته

 
باشند در خدمت آنها هستیم. 

وي اضافه کرد: در شرایط ویژه اقتصادي که دنیا و به ویژه کشور ما با آن مواجه است راهی به جز کارآفرینی براي خروج از این شرایط

 
متصور نیست و باید با تمسک به حوزه هاي جدید، نوآورانه و خلاقانه براي رونق فضاي کسب و کار تلاش کنیم. 

گروسی گفت: هیچ نسخه اي براي خروج از بحران اشتغال و اقتصاد به جز کارآفرینی که به معناي واقعی کلمه ارزش آفرینی در فضاي
کسب و کار جامعه باشد وجود ندارد چون تکرار یک شغل و مشابه سازي آن بدون توجه به ارزش آفرینی و ایجاد کسب و کار مولد در

 
جامعه خطا است. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: ما در ماه گذشته بحث کافه کارآفرینی را دنبال کردیم که متاسفانه به دلیل

 
شرایط کرونا نتوانستیم آن را ادامه دهیم. 

گروسی با بیان اینکه در این حوزه نباید فقط از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان انتظار کارآفرینی داشت، افزود: این حوزه یک
اکوسیستم است که تمامی دستگاه هاي مرتبط با اقتصاد و تولید کشور را در بر می گیرد و ساماندهی و جمع بندي موضوعات آن به

 
وزارت تعاون سپرده شده است. 

 
وي گفت: ما در این حوزه ورود جدي کرده ایم که اصلی ترین آن کافه کارآفرینی است و به جد پیگیر موضوع هستیم. 

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین ادامه داد: تشویق و ترغیب فرهنگ کارآفرینی در جامعه دانش آموزان و کودکان که



 
آینده کشور به دست آنها سپرده می شود در دستور کار ما قرار دارد. 

وي اضافه کرد: همچنین ما باشگاه کارآفرینی دانش آموزان را با حضور آموزش و پرورش پیگیري کرده ایم تا فرهنگ کارآفرینی را در

 
نسل جوان نهادینه کنیم. 

گروسی گفت: اگر بتوانیم با کمک همه دستگاه هاي اجرایی موضوع کارآفرینی را جدي بگیریم قطعا گام هاي بلندي براي اشتغالزایی،

 
رونق اقتصادي و ایجاد شادابی و نشاط در فضاي کسب و کار استان برداشته خواهد شد. 

 
در ادامه این جلسه، از سه کارآفرین برتر استان تجلیل به عمل آمد. 

 
برچسب ها 

 
- اشتغال زایی 

 
- استان قزوین 

 
- کارآفرینی 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



پروانه سلحشوري: بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم مادري کنند/

اصولگرایان با توانمندي زنان مخالف هستند/دختر امروز چندزنی را برنمی

تابد

منبع: آفتابشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/09/04

رواج بحث هایی چون صیغه، چندزنی و … که به صورت تبلیغات شرعی مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار
تأثیرگذار است.

رواج بحث هایی چون صیغه، چندزنی و … که به صورت تبلیغات شرعی مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار تأثیرگذار

 
است. 

آفتاب نیوز : پروانه سلحشوري نماینده سابق تهران، ري،
اسلامشهر و شمیرانات است وي همچنین استاد دانشگاه آزاد
اسلامی و عضو کارگروه زنان روستایی، عشایر و مناطق محروم
معاونت زنان و خانواده ریاست جمهوري است. سلحشوري در
بیان موضوعات مربوط به زنان و حمایت از آن ها در مجلس
پیشین پیشگام بوده و نطق هاي جنجالی داشته است به طوریکه
انتقادات زیادي نسبت به موضع هایی که نسبت به زنان و

 
حمایت از حقوق آن ها داشته، به او وارد شده است. 

روزنامه صبح امروز (خراسان رضوي) در گفت وگو با پروانه سلحشوري به موضوع تأثیر حمایت هاي اجتماعی بر توانمندي زنان
پرداخته است. پرسش محوري از این قرار است که براي ترفیع جایگاه زنان، جامعه ایرانی چه میزان از آن ها حمایت می کند؟ موانع
موجود و برخی سیاست هاي کلان تا چه حد زنان را براي حضوري مؤثرتر و پررنگتر در جامعه به عقب می راند؟ آیا جامعه پذیري

 
زنان براي توانمندي اجتماعی و سیاسی توسط نهادهاي مسئول به درستی صورت می گیرد؟ 

سلحشوري در گفت وگوي پیش رو به فعالیت زنان در نهادها و سازمان هاي مردم نهاد اشاره می کند و آن را براي توانمندي زنان
مؤثر می داند . همچنین معتقد است که دختران باید در مدارس، کلاس هایی آموزشی در راستاي توانمند شدن داشته باشند. وي در
توانمندسازي زنان در عرصه سیاسی به نقش اثرگذار احزاب تأکید می کند و توضیح می دهد که زنان نیاز به حمایت احزاب و خانواده

 
خود دارند؛ چراکه آن ها را در حوزه سیاسی به شدت آسیب پذیرتر کرده اند. 

با توجه به برخی از رفتارهاي خشونت آمیزي که براي زنان رخ داده مثل رفتارهاي خشونت آمیز با زنی آبادانی یا زن سرپرست خانوار
بندرعباسی، وضعیت امروز زنان در جامعه را چطور می بینید، زنان ایرانی چقدر توانمند شدند و جامعه تا چه میزان از آن ها حمایت

 
می کند؟ 

اتفاقاتی که در چند وقت اخیر براي این خانم ها -که بیشترشان سرپرست خانوار هم بودند- رخ داد بحث توانمندسازي زنان و به ویژه



حمایت هاي اجتماعی را بیشتر برجسته می کند. اتفاقاً موضوع حمایت هاي اجتماعی، مقوله اي است که به تنهایی زنان سرپرست

 
خانوار را دربرنمی گیرد، بلکه شامل همه زنان می شود. 

آنچه که به نظر من می آید چه در دوره اي که نماینده مجلس بودم و چه در زمانی که به عنوان یک معلم و استاد دانشگاه کار کردم،
این است که باید بحث توانمندسازي را از دوران نونهالی و نوجوانی در بین دختران شروع کنیم؛ چراکه اگر مطرح می شود که زنان

 
اعتمادبه نفس لازم را ندارند به دلیل این است که از همان کودکی با آن ها کار نشده است. 

اولین نکته در بحث حمایت اجتماعی از زنان توجه به خانواده است. همیشه خانواده، کوچکترین اجتماعی است که در مورد آن بحث
می شود و پس از آن به تدریج فرد وارد محیط هاي بزرگتري چون مدرسه، دانشگاه و محیط کار می شود؛ بنابراین زمانی که صحبت
از حمایت هاي اجتماعی می کنیم به معناي این است که گروه هایی که زنان با آن در ارتباط هستند، باید بتوانند در مواقعی که زنان

 
نیاز به حمایت دارند از آن ها حمایت کنند. 

همچنین ساختارها و ارتباطات اجتماعی در جامعه به گونه اي باشد زمانی که یک خانم وارد اجتماعی بزرگتر شود از شاخص هایی

 
برخوردار باشد تا بتواند در اجتماع توانمند شده و گلیم خود را از آب بیرون بکشد. درنتیجه با تهدیدهاي به وجود آمده کنار نکشد. 

در جامعه صحبت هاي گوناگونی در مواجهه با زنان صورت می گیرد مثل صحبت هایی که امام جمعه بیرجند و اصفهان در مورد زنان
کرده بودند و صحبت هاي اخیر آیت االله احمد خاتمی در مورد انتخابات و بیان این که «قانون اساسی تصریح دارد که کاندیداهاي
ریاست جمهوري از رجال باشند و مفهوم رجال هم روشن است» آیا این دسته از اظهارنظرها می تواند تأثیري منفی بر قشر زنان و به
طور کلی جامعه داشته باشد؟ یا اینکه زنان را قدرتمندتر کرده و احساس درونیشان را براي فعالیت اجتماعی بیشتر در جامعه شکوفا

 
می کند؟ 

این مباحث بیشتر سیاسی هستند تا اجتماعی. مقوله ما واقعاً اجتماعی است. اگرچه که پدیده هاي مختلف رابطه تنگاتنگی با هم
دارند؛ بنابراین نمی توان در سطح کلان بحث هاي سیاسی را از بحث هاي اجتماعی جدا کرد، اما باید توجه داشت که توانمندي زنان

 
و مبحث آن عمقی تر و وابسته به مؤلفه هاي فرهنگی جامعه است. 

هر چند که سیاست هاي کلان هم در حمایت اجتماعی از زنان تأثیرگذار بوده است، اما به نظر می رسد آنچه که تاکنون در سیاست
هاي کلان براي انزواي زنان و تحمیل برخی از عقاید به آن ها شده، موفق نبوده است. نه تنها موفق نبوده، بلکه کنشگري زنان را به

 
سمت موارد خاصی سوق داده که اتفاقاً روي آن حساسیت وجود دارد. 

زنان براي برون رفت از فضاي تنگی که عده اي می خواستند در جامعه برایشان ایجاد کنند، تلاش کردند تا در شرایطی که قدرت
رشد و شکوفایی داشتند با اتکا به خود و حمایت خانواده شان حضور پیدا کنند و توانایی خود را نشان دهند. می بینیم که در ورودي
دانشگاه ها زنان چقدر موفق هستند، با اینکه تبعیض ها حتی در ورود به دانشگاه ها براي دختران وجود دارد، باز هم آن ها توانستند

 
خود را نشان دهند. 

من به تجربه در دورانی که نماینده مجلس بودم می دیدم که ورود به مشاغل دولتی براي زنان دشوارتر است، -بگذریم از مصوبه اي
که دولت ارائه کرده بود- درواقع اگرچه که به دولت آقاي روحانی انتقاداتی وارد می شود، اما در حوزه ورود زنان به مشاغل دولتی
عملکرد بدي نداشته است. در این دولت تلاش کردند تا زنان را در حوزه هاي مدیریتی استخدام کرده و به کار بگیرند، اما با این حال
از آنجا که فضا براي حضور زنان محدود بوده آن ها بیشتر خود را در حوزه   هاي خصوصی و در فضاي کارآفرینی و اقتصادي که



 
وابسته به دولت نیست، توانمند نشان داده اند. 

کارآفرینی و ایجاد تعاونی هاي گوناگون توسط زنان، نشانگر این است که فضاي تنگ سیاسی اگرچه زنان را تا حد زیادي عقب نگاه

 
داشته، اما بودند زنانی که این محدودیت را به فرصت تبدیل کردند و اتفاقاً این زنان انگیزه اي براي جوانان شدند. 

مجلس دهم در حوزه قانون گذاري، توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را در برنامه ششم توسعه در اولولیت هاي فرابخشی کل کشور
قرار داد؛ بنابراین اقدامات لازم از نظر قانون گذاري صورت گرفته و دولت هم در این زمینه تلاش خود را می کند، اما از آنجا که پدیده
هاي اجتماعی به صورت یک کل همبسته عمل می کنند نتیجه مطلوب را به دست نیامده است. بحث دیگري که در عدم توانمندي

 
زنان وجود دارد، این است که نداشتن مهارت جوانان در زندگی مشترك، بسیار آسیب زا است. 

یعنی نداشتن توانمندي براي مثال در زندگی مشترك، تنها مختص زنان نیست و مردان هم فاقد توانمندي هاي لازم در این زمینه

 
هستند؟ 

بله؛ چون مردان هم آموزش هاي لازم را در این زمینه نمی بینند. آن ها هم نمی توانند در زندگی مشترك به درستی مشکلات خود
را مرتفع کنند. به نظر می رسد تناقضی بین دختران و پسران امروزي وجود دارد. به هر حال نسل جدید با نسل پیش از خود تفاوت
دارد. درست است که در حال حاضر با افزایش طلاق روبه رو هستیم، اما باید توجه داشته باشیم که در میان مدت وضعیت بهبود پیدا
می کند. به این معنا که یک مرد باید بداند که همسر او عقاید و افکاري مثل مادرش ندارد مبنی بر اینکه هر چه او بگوید زن موافقت
کرده و انجام دهد. بلکه دختر جوان امروز، هویت مستقلی دارد و اگر سر کار می رود انتظار دارد همسرش او را همراهی کند و

 
همچنین از خیانت بیزار است. 

 
تبلیغ صیغه و چند زنی؛ عاملی براي گرایش به خیانت 

من بخش زیادي از گرایش افراد به خیانت را ناشی از تبلیغاتی می دانم که متأسفانه در جامعه ما رایج شده است. درواقع رواج بحث
هایی چون صیغه، چندزنی و ... که به صورت تبلیغات شرعی در داخل ایران مطرح می شود در بروز معضل خیانت بسیار تأثیرگذار
است. عده اي معتقدند که برنامه هاي خارج از ایران باعث افزایش گرایش افراد به خیانت شده؛ نکته اینجاست سالیانه میزان زیادي
بودجه صرف صداوسیما می شود پس چرا باید جوانان و زنان ما به جاي اینکه برنامه هاي تولید شده داخل ایران را تماشا کنند سراغ
برنامه هاي دیگري روند که تأثیري سوء داشته باشد. همچنین چرا باید فضاي جامعه و همه چیز را به نگاه جنسیتی تبدیل کرد تا

 
چنین وضعیتی منجر به بروز خیانت شود؟ 

 
زنان و مردان هیچ کدام آموزش هاي لازم براي زندگی مشترك را ندیده اند 

درواقع مسئولیت پذیري شاخص بسیار مهمی است براي فعال و توانمند بودن در اجتماع. در جامعه ما زنان و مردان هیچ کدام آموزش
هاي لازم را حتی براي داشتن یک زندگی مشترك مناسب، ندیده اند. متأسفانه تأکیداتی که در کارگزاري ها و نهادهاي فرهنگی

 
کشور می شود در راستاي تقویت این دسته از نهادها چون نهاد خانواده و دیگر شاخص ها نیست. 

بهرحال زنان ایرانی براي اینکه بتوانند توانمندي هاي لازم را به دست آورند نیازمند جامعه پذیري هستند به نظر شما چقدر سیستم
آموزش وپرورش این شرایط و امکانات را براي زنان فراهم می کند؟ باید چه راهکاري براي آموزش وپرورش چیده شود تا بتواند در این

 
زمینه عملکردي مؤثر داشته باشد؟ 



متأسفانه و متأسفانه در حال حاضر آموزش وپرورش نه تنها در مسیر درستی که می تواند در توانمندسازي زنان مؤثر باشد گام
برنداشته، بلکه الگوهایی به صورت پنهان یا حتی به صورت آشکار براي زنان ارائه می دهد چون کتابی که در سال دوازدهم براي دانش
آموزان دختر تدوین شده تا آن ها را از مسیر درست توانمندي خارج کند. درواقع چنین اقداماتی، حالتی تمسخرآمیز را به وجود آورده
است؛ زیرا این نهاد، توجهی ندارد که نوجوانان امروز دیگر آموزش و جامعه پذیري لازم را از طریق آموزش وپرورش دریافت نمی کنند،

 
بلکه از طریق خانواده ، رسانه ها و فضاي مجازي جامعه پذیر می شوند. 

درواقع فضاي مجازي، نقش پررنگ و اثرگذاري در این زمینه دارد. نکته مهم دیگر این است که نوجوانان امروزي بسیار آگاه تر از نسل
پیش از خود هستند؛ بنابراین راهی که آموزش وپرورش می رود خطا است و منجر به توانمندسازي دختران و زنان ما نمی شود. از
سویی دیگر نهادهاي فرهنگی ما گمان می کنند اگر زنان توانمند شوند هم اختیار زندگی و خانه شان را از دست مردان می گیرند و
هم در سطح کلان تر و قدرت این کار را انجام می دهند؛ به همین دلیل است که برخی به کل با مقوله توانمند شدن زنان مخالف

 
هستند، اگرچه که موضع و دیدگاه خود را ابراز نمی کنند. 

 
اصولگرایان، مخالف مصوبه توانمندي زنان سرپرست خانوار 

زمانی که در مجلس شوراي اسلامی بودم قانونی مبنی بر توانمندسازي زنان و حمایت از زنان سرپرست خانوار تصویب کرده بودیم و
عده اي به ویژه دوستان اصولگرا با این مصوبه مخالفت می کردند. مطرح می کردند که چرا مدام بر توانمندسازي زنان و زنان
سرپرست خانوار تأکید می شود و این اقدامات یعنی چه؟ متأسفانه نهادهاي فرهنگی کشور، استراتژي خود را بر این چیده که اعتمادبه

 
نفس زنان و دختران را بگیرد و آثار چنین استراتژي را در اجتماع می بینیم. 

 
راهکار براي برون رفت از وضعیت فعلی چیست؟ 

فعالیت زنان در نهادها و سازمان هاي مردم نهاد می تواند بسیار کمک کننده باشد. همچنین دختران باید در مدارس، کلاس هایی
آموزشی در راستاي توانمند شدن داشته باشند حتی پسران نیز باید این آموزش را ببینند. دختران ما واقعا نیاز به آموزش هاي جدي
در حوزه مهارت یابی دارند نه آموزش هایی که برخی می خواهند به خورد دختران دهند که در زمان بروز مشکل نتواند کمک کننده

 
باشد. 

مسائلی وجود دارد که دختر نوجوان زمانی که وارد وادي بزرگتري می شود آن ها را به طور محسوس حس می کند؛ بنابراین براي
حل این مسائل، نیاز به آموزش دارد و باید مسائلی براي او مطرح شود؛ چراکه با پنهانکاري هیچ چیز درست نمی شود در غیر این

 
صورت، روز به روز مسائل سنگینتر، سختتر و تبعات اجتماعی آن بیشتر خواهد شد. 

علاوه بر افزایش توانمندي زنان در حوزه اجتماعی در حوزه سیاسی انتخابات را پیش رو داریم. به نظر شما چرا زنانی که در حوزه هاي
سیاسی فعال بوده و عملکرد مثبتی داشتند ناشناخته بوده و دیده نمی شوند؟ به ویژه کسانی که جوانتر هستند. حتی گزینه هایی که
براي مثال کارگزاران براي ریاست جمهوري معرفی کرده کسانی چون خانم ابتکار و مولاوردي بودند چرا عملکرد دیگر زنان برجسته

 
نمی شود؟ 

در مجلس دهم اغلب نمایندگان زن جوان و متولد دهه سنی 60 بودند کسانی چون خانم چنارانی، خانم سعیدي مبارکه، حسینی و ....



 
به نظر شما آن ها توانمندي لازم را براي حضور در عرصه هاي سیاسی داشته اند؟ 

اولین چیزي که در مورد زنان مطرح می شود این است که آیا آن ها می توانند یا توانمند هستند؟ پرسش اینجاست چند بار چنین
سوالاتی را در مورد مردان می پرسیم؟ درواقع زنان خودشان همدیگر را زیر سؤال می برند. بارها گفته ام که هشت نفر نماینده زن
تهران در مجلس بودند چرا همواره حساسیت روي این هشت زن بود. چرا به عملکرد مردان توجهی نمی شد؟ درحالی که همواره این

 
پرسش مطرح می شد که زنان نماینده تهران چه کاري انجام می دهند و چه عملکردي دارند؟ 

باید بدانیم که گاهی افراد وارد عرصه هایی می شوند که ممکن است در آن خطایی هم داشته باشند و نتوانند آنطور که باید بروز و
ظهور پیدا کنند. توانمندي و تجارب افراد مثل هم نیست، اما در این مسیر پخته می شوند. براي مثال خانم چنارانی در دوره قبل
اقداماتی انجام داده بود که خیلی ها به آن انتقاد داشتند، ولی ما که از نزدیک او را می شناختیم همه خیلی دوستش داشتیم. درست
است یکسري اقداماتی در خراسان انجام داده بود، اما بخاطر زن بودن، اقداماتش را برجسته می کردند تا او را نیز تحت فشار قرار
دهند. درحالی که در مجلس فعلی خیلی پخته، خوب و مسلط عمل می کند. پس باید به زنان فرصت داده شود و تا زمانی که این

 
فرصت براي آن ها به وجود نیاید، نمی توانند توانمندي هاي خود را نشان دهند. 

 
چرا کارگزاران فائزه هاشمی را براي انتخابات معرفی نکردند؟ 

درحال حاضر بسیاري از نمایندگان زن مجلس دهم در پست هایی چون مشاور و معاون وزیر در حال فعالیت هستند و در چارچوب
مدیریتی ورود پیدا کردند. پس پرورش دادن نیروهاي زن در عرصه سیاسی اهمیت دارد. در حوزه توانمندسازي سیاسی زنان، باید
توجه داشت که نیاز به حمایت اجتماعی است و در عرصه سیاسی این حمایت را احزاب باید از آن ها داشته باشند. درواقع احزاب
هستند که بایستی به زنان پروبال دهند. براي مثال کارگزاران افرادي را براي حضور در انتخابات ریاست جمهوري معرفی کرده که از
مجموع آن افراد تنها دو نفر زن هستند. چرا خانم فائزه هاشمی که زن توانمندي است را معرفی نکردند. درواقع این اقدامات، نشانگر

 
این است که احزاب هم ملاحظاتی را براي خود در نظرمی گیرند. 

درنتیجه زنان نیاز به حمایت احزاب و خانواده خود دارند؛ چراکه زنان را در حوزه سیاسی به شدت آسیب پذیرتر کرده اند. براي مثال
زنانی که در عرصه سیاسی حضور دارند براي برخی از آن ها پرونده هایی تشکیل داده اند. جالب اینجاست که زنان را به شدت مورد
تمسخر قرار می دهند درحالی که کسانی چون آقاي قالیباف واژه هاي اشتباهی چون «آریزونا» را می گوید «آرزو اینا»، اما چند بار

 
مورد تمسخر قرار گرفت؟ 

وضعیت زنان را در آینده چگونه می بینید؟ فارغ از حمایت هاي اجتماعی لازم از آن ها و عدم توانمندسازي صحیح آن ها توسط

 
آموزش وپرورش. 

زمانی که پنج سال پیش را با حال حاضر مقایسه می کنیم، می بینیم که تغییرات زیادي اتفاق افتاده است. لاجرم زنان آهسته و
پیوسته کار خود را انجام می دهند. زمانی که نماینده مجلس بودم در مصاحبه هایم بارها مطرح کردم که ما زنان باید خودمان را
تحمیل کنیم. درواقع آنقدر فشار اجتماعی و سیاسی افزایش می یابد که ناچار می شوند با زنان کنار آیند. بنابراین در آینده، شرایط
زنان رو به بهبود خواهد بود؛ چراکه نیاز به این است که زنان وارد مسائل اجتماعی کلانتر شوند. بگذارید زنان براي جامعه کلان تر هم
مادري کنند. یک نگاه مادرانه خیلی تأثیرگذار در اداره جامعه خواهد بود. براي همین است که سیاستمدارانی که در کشورهاي دیگر

مدیریت زنانه داشته اند در مقابله با کرونا موفق بوده اند.



پرداخت 580 میلیارد ریال تسهیلات روستایی و عشایري به
واحدهاي تولیدي استان سمنان

پرداخت 580 میلیارد ریال تسهیلات روستایی و عشایري به واحدهاي تولیدي

استان سمنان

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/09/04

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان گفت: تاکنون بالغ بر 580 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی و
عشایري به واحدهاي تولیدي استان پرداخت شده است.

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان
گفت: تاکنون بالغ بر 580 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال
روستایی و عشایري به واحدهاي تولیدي استان پرداخت

 
شده است. 

به گزارش روابط عمومی سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان ، علی تشنه دل با اعلام این خبر افزود: 123 واحد تولیدي

 
صنعتی ، معدنی و صنفی استان سمنان بالغ بر 580 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري دریافت کرده اند. 

وي تصریح کرد: این تسهیلات به واحدهاي تولیدي که در روستاها و نواحی صنعتی قرار دارند و با استفاده از منابع صندوق توسعه

 
ملی پرداخت شده است و 540 اشتغال جدید با پرداخت این تسهیلات در مناطق روستایی و محروم استان فراهم شده است. 

رئیس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان افزود: 147 طرح صنعتی و صنفی جهت دریافت تسهیلات به ارزش بیش از

 
818 میلیارد ریال به بانکهاي عامل معرفی که از این تعداد ، 123 طرح تاکنون تسهیلات دریافت کرده اند. 

علی تشنه دل در ادامه بر تداوم تسهیلات اشتغال روستایی و عشایري تاکید کرد و اظهار داشت: بمنظور حمایت از مشاغل آسیب
دیده در ایام شیوع ویروس کرونا و پرداخت تسهیلات حمایتی باید در رسته هاي شغلی اعلام شده بازنگري صورت گیرد و صنایع و

واحدهاي صنعتی و تولیدي آسیب دیده از کرونا به رسته هاي مذکور افزوده شود.



اینترنتی شدن 26 خدمت امداد/ مددجویان در شرایط و
محدودیت هاي کرونایی درخواست خود را در سامانه

e.emdad.ir ثبت کنند

اینترنتی شدن 26 خدمت امداد/ مددجویان در شرایط و محدودیت هاي

کرونایی درخواست خود را در سامانه e.emdad.ir ثبت کنند

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/09/04

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از اینترنتی شدن 26 خدمت این نهاد خبر داد و گفت: با توجه به آغاز محدویدت ها و
جلوگیري از شیوع کرونا خدمات این نهاد به صورت الکترونیکی و از طریق سامانه اینترنتی e.emdad.ir براي مددجویان و

مراجعان فراهم شده است.

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان از اینترنتی شدن 26
خدمت این نهاد خبر داد و گفت: با توجه به آغاز محدویدت
ها و جلوگیري از شیوع کرونا خدمات این نهاد به صورت
الکترونیکی و از طریق سامانه اینترنتی e.emdad.ir براي

 
مددجویان و مراجعان فراهم شده است. 

به گزارش پاگاه خبري کمیته امداد، محمد قوسی، قائم مقام کمیته امداد استان سمنان با بیان اینکه این 26 خدمت از طریق سامانه
اینترنتی e.emdad.ir به مددجویان تحت حمایت ارائه می شود، افزود: مددجویان می بایست با مراجعه به سامانه مذکور درخواست

 
خود را به صورت الکترونیکی ثبت و تا حصول نتیجه منتظر بمانند. 

وي خاطرنشان کرد: از ابتداي سال جاري تا کنون 14 هزارو 805 درخواست ثبت شده  الکترونیکی  مددجویان توسط کارشناسان این

 
نهاد بررسی و  پیگیري شده است. 

محمد قوسی یادآور شد: خدمات الکترونیکی را  شامل اجاره مسکن، پوشش بیماري، پوشش خدمات بیمه، خرید لوازم منزل، کمک
هزینه درمانی، درخواست عمومی اشتغال، کمک هزینه ازدواج، پوشش نخبگان، کمک هزینه درمانی، بهسازي مسکن روستایی برشمرد
و گفت: کمک هزینه دانشجویی، کمک هزینه بازپرداخت وام، وام قرض الحسنه، کمک هزینه سفر زیارتی، مشاورهو روانشناسی، کمک
آزادي محکومین، دیه، بخشودگی وام، مشاوره خانواده، تأمین ودیعه مسکن، مشاوره تحصیلی، تأمین هزینه مسکن، مشاوره ازدواج و
تأمین هزینه زندگیاز جمله موارد دیگر است که مددجویان می توانند بدون حضور در دفاتر 11 گانه کمیته امداد درخواست خودر ا

 
ثبت کنند. 

قائم مقام کمیته امداد استان سمنان بیان کرد: اینترنتی شدن خدمات امداد موجب تسریع در پاسخگویی به درخواست هاي
مددجویان و ارائه خدمات به آنان خواهد شد.



آموزه هاي اسلام آنقدر غنی است که به سند 2030 نیاز نداریم

منبع: ایسناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/09/04

رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: آموزه هاي ما در اسلام آنقدر غنی و متناسب با نیازهاي بشر است که ما را در مقابل
آموزه هاي غربی و سکولار از جمله سند 2030 بی نیاز می کند.

به گزارش ایسنا به نقل از سازمان بازرسی کل کشور،
حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان در دیدار
منصور غلامی وزیر علوم، تحققات و فناوري، با تاکید بر
توجه به ارزش هاي انقلاب اسلامی در دانشگاه ها اظهار
داشت: دانشگاه باید مکان تربیت انسان هاي متخصص و
متعهد به ارزش هاي اسلامی، انقلابی و پایبند به وطن
باشد. آموزه هاي ما در اسلام آنقدر غنی و متناسب با
نیازهاي بشر است که ما را در مقابل آموزه هاي غربی و

 
سکولار از جمله سند 2030 بی نیاز می کند. 

وي افزود: توجه به مراکز علمی و دانشگاهی از جمله موارد مورد اعتناي آیت االله رئیسی در دوره تحولی قوه قضائیه است و بر همین
اساس در سازمان بازرسی کل کشور نیز نگاه ویژه اي به این حوزه براي همکاري، تعامل و پیگیري تکالیف بر عهده این وزارتخانه داریم

 
و همواره رویکرد ما، پیگیري براي حل مشکلات، شناسایی و رفع آسیب هاست. 

عضو شوراي عالی قوه قضائیه با بیان اینکه قرار بود با ایجاد مرکز ملی مهارت، «دانشگاه جامع علمی و کاربردي» و «مراکز فنی و
حرفه اي» ادغام شوند، گفت: یکی از نیازهاي جدي امروز کشور، موضوع مهارت است. تعداد قابل توجهی فارغ التحصیل به خصوص در

 
مقاطع تحصیلات تکمیلی داریم اما بعضا به علت فقدان مهارت و با وجود زمینه هاي مختلف اشتغال، نمی توان از آن ها استفاده کرد. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور افزود: عنوان دانشگاه جامع علمی و کاربردي، بسیار کامل و مناسب است اما در عمل به هدف

 
تاسیس دانشگاه نرسید و بعضا به مرکز ارائه مدرك تبدیل شده و نیازمند افزودن مهارت در این بخش هستیم. 

حجت الاسلام و المسلمین درویشیان با اشاره به مستثنی شدن موسسات علمی از قوانین عمومی در ماده یک قانون احکام دائمی به
دلیل اهمیت و تسریع در امور علمی و دانشگاهی تاکید کرد: این موضوع نباید موجب شود مصوبات هیئت امنا خلاف قوانین و مقررات

 
عمومی باشد. متاسفانه تعدادي از مصوبات خلاف قانون بود که در دیوان عدالت اداري ابطال شد. 

وي تصریح کرد: آسیب هایی در مصوبات هیئت امناي دانشگاه ها وجود دارد که بعضا جزیره اي و محلی تصمیم گیري می شود و

 
گاهی نیز شاهد هستیم در جهت تامین منافع برخی افراد، تصمیماتی اتخاذ شده که لازم است آسیب هاي این حوزه را رفع کرد. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور با اشاره به تکثر و تعدد انواع دانشگاه ها گفت: تعدد و این حجم از دانشگاه ها و واحدهاي آموزشی



 
که بعضا از کمترین شاخص هاي استاندارد نیز برخوردار نیستند، یک آسیب است و باید در این مسئله تجدید نظر صورت بگیرد. 

عضو شوراي عالی قوه قضاییه اظهار داشت: براي اینکه از ظرفیت اعضاي هیئت علمی بیشتر استفاده شود، آنها از قانون تصدي بیش از
یک شغل مستثنی شده اند اما این مسئله بدین معنی نیست که برخی از آنها سه و یا بعضاْ چهار شغل داشته باشند. مگر یک فرد

 
چقدر وقت دارد که تا بتواند براي هر سه، چهار مسئولیت وقت لازم را اختصاص بدهد؟ 

وي با تاکید بر کاربردي بودن تحقیقات و پژوهش ها اظهار داشت: پژوهش ها باید به گونه اي باشد که مشکلی از مشکلات کشور را
برطرف کند. ما در حوزه هاي کشاورزي، صنعتی و خدماتی با مشکلاتی مواجه هستیم و همانطور که مقام معظم رهبري فرموده اند
باید فاصله صنعت و دانشگاه کم باشد تا براي حل نیازها و موانع به پژوهش هاي دانشگاهی مراجعه شود، نه اینکه به تعداد مقالات در

 
مجلات خارجی و یا داخلی دلخوش باشیم و توجه نداشته باشیم که آیا این پژوهش ها کاربردي براي ما دارد یا خیر. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: نقشه جامع علمی کشور نیز مورد تاکید رهبري معظم انقلاب است و ما انتظار داریم

 
بیشتر پیگیري شود. 

حجت الاسلام و المسلمین درویشیان اقدامات حوزه وزارت علوم در راه اندازي سامانه استعلام مدارك تحصیلی و پایگاه جامع مدارك
تحصیلی را از جمله اقدامات خوب برشمرد و افزود: اگر براي تکمیل داده هاي این سامانه ها با کاستی هایی روبرو هستید، حتما

 
پیگیري خواهیم کرد. 

منصور غلامی نیز درخصوص وضعیت تولید علم در کشور، سوق دادن امور پژوهشی به مسائل کاربردي، ساماندهی آموزش عالی،
ساماندهی دانشگاه هاي متعدد، استفاده از ماده 28 اساسنامه دانشگاه فرهنگیان، مراکز رشد در دانشگاه ها و پارك هاي علم و فناوري

 
ارائه کرد. 

در این دیدار حجت الاسلام عرب انصاري سرپرست معاونت نظارت و بازرسی امور فرهنگی و اجتماعی و غلامرضا خدادادي بازرس کل
امور آموزشی و پژوهشی سازمان بازرسی کل کشور عبدالرضا باقري قائم مقام وزیر و علی خاکی صدیق معاون آموزشی این وزاتخانه

 
نیز حضور داشتند. 

انتهاي پیام



ضمانت وام هاي اشتغال مددجویان با اولویت زنان سرپرست خانوار

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/09/04

مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت بیان کرد که باتوجه به دستورالعمل بانک مرکزي سقف پرداخت اعتبارات صندوق
امداد ولایت 30 میلیون تومان بود که اکنون با توجه به شرایط موجود، درخواست افزایش این اعتبارات تا سقف 70 میلیون تومان را

 
به بانک مرکزي ارائه داده ایم. 

به گزارش ایسنا، علی عاشوري گفت: مطابق با بودجه سال 99 کمیته امداد، این صندوق موظف به پرداخت 3 هزار میلیارد تومان وام

 
به اقشار آسیب پذیر است، همچنین در سرفصل ایجاد فرصت هاي شغلی وظیفه اختصاص 610 میلیار تومن اعتبار داریم. 

وي در ادامه افزود: همچنین این صندوق در سرفصل وام کارگشایی هزار و 576 میلیارد تومان، وام کمک به تأمین مسکن نیازمندان

 
564 میلیار تومان و وام ودیعه مسکن نیازمندان 250 میلیارد تومان تعهد پرداخت دارد. 

 
به گفته عاشوري، در 8 ماهه سالجاري حدود 2 هزار میلیارد تومان به صورت صد درصد به استان ها تخصیص و پرداخت شده است. 

مدیرعامل صندوق قرض الحسنه امداد ولایت، ادامه داد: در حوزه تسهیلات کارگشایی نیازمندان 902 میلیارد تومان به تعداد 113
هزار فقره وام، در حوزه تسهیلات ودیعه مسکن نیازمندان 349 میلیارد تومان به تعداد 26 هزار و 786 فقره توسط این صندوق
پرداخت شده است. همچنین شایان ذکر است که به رغم وظیفه پرداخت اعتبار این صندوق در سرفصل مسکن به رقم 250 میلیارد

 
تومان اما بنا بر شرایط سخت فعلی مسکن اعتبار ویژه اي تخصیص داده شد. 

به گفته عاشوري، در حوزه مسکن، 241 میلیارد تومان تسهیلات به تعداد 22 هزار و 747 فقره وام تاکنون انجام شده است، همچنین
در حوزه فرهنگی براي نخستین بار پرداخت وام شهریه دانشجویان با اعتبار ویژه 80 میلیارد تومان در سالجاري تخصیص داده شد.
همچنین رقم این وام ها بسته به مقطع تحصیلی از 5 میلیون تومان تا 20 میلیون تومان متغیر است و تاکنون 8 میلیارد آن پرداخت

شده است.



توسعه متوازن صنایع پایین دستی صنعت فولاد گام مهمی براي تحقق اقتصاد

مقاومتی است

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/09/04

دنیاي معدن -تکمیل زنجیره تولید از بالاترین نقطه تا محصول نهایی می تواند براساس سیاست هاي اقتصادمقاومتی براي
ایران مفید باشد به خصوص در فولاد که به جاي خام فروشی محصولات آن باید با تامین نیاز صنایع پایین دستی ارزش

افزوده بیشتري براي کشور ایجاد کرد.

به گزارش دنیاي معدن، صنعت فولاد یکی از صنایع مادر کشور است که توانایی بسیار بالایی براي ایجاد اشتغال، توانمندسازي
کشور، خودکفایی در سطوح مختلف و مهم تر از همه ، بخش مرتبط با صادرات و نهایتا ارزآوري و ایجاد ارزش افزوده بسیار زیادي

 
براي کشور است. 

صنعت فولاد از جمله صنایعی است که هم در صنایع بالادستی و هم پایین دستی قادر به ایجاد اشتغال آن هم در فراوانی بسیار است
به طوري که در صنعت فولاد از استخراج معدن تا نهایتا تبدیل آن به صنایع پایین دستی همچون لوله و پروفیل و یا آهن آلات
ساختمانی، صنایع مرتبط با خودروسازي و یا حتی صنایع بسته بندي می توان چشم انداز مناسبی براي اشتغالزایی براي جوانان

 
مستعد و داراي مهارت هاي لازم را ترسیم کرد. 

آنچه بدیهی است ذکر این نکته است که یقینا تکمیل زنجیره تولید از بالاترین نقطه تا محصول نهایی می تواند براساس سیاست هاي
اقتصاد مقاومتی براي ایران مفید باشد به خصوص صنایعی مثل فولادسازي که به جاي خام فروشی محصولات صنعت فولاد باید با

 
تأمین نیاز صنایع پایین دستی ارزش افزوده بالاتري براي اقتصاد کشورمان مهیا شود. 

استان هرمزگان از جمله استان هاي داراي ظرفیت در زمینه فولاد است که با توجه به موقعیت جغرافیایی خاص و استراتژیک می
تواند نقشی کلیدي در عرصه کمک به ارتقاي این صنعت مهم در کشور ایفا کند این استان ظرفیت خوبی در جهت ایجاد زنجیره کامل

 
فولادي از صنایع بالادستی و پایین دستی را دارا است. 

در گزارش قبل (اطلاعات بیشتر) اشاره شد که در صنایع بالادستی از جمله در استخراج سنگ معدنی، کشور ما براي تحقق چشم انداز
افق 1404 و تولید 55 میلیون تن فولاد مشخصا نیاز به حدود 160 میلیون تن سنگ آهن دارد که هم اکنون در حدود 90 میلیون
تن آن تولید می شود و با در نظر گرفتن طرح هاي تولیدي آتی، بر طبق نظر کارشناسان بیش از 30 میلیون تن کسري کماکان در
این خصوص وجود خواهد داشت و این بدان معناست که اگر ایران بخواهد تولیدات فولادي خود را به سطح 55 میلیون تن در سال
برساند باید به صنابع بالادستی اهمیت بدهد و در این بخش با توجه به ظرفیت هاي بسیارخوب کشور (آن طور که از آمارها بر می آید
بیش از 4.2 میلیارد تن ذخیره قطعی و 5 میلیارد تن ذخیره احتمالی سنگ آهن) باید سرمایه گذاري کلان 14 میلیارد دلاري انجام

 
دهد. 

اما آنچه در صنعت فولاد بسیار حائز اهمیت است و توان ارزآوري، خودکفایی و حتی اشتغالزایی کشور را بسیار بالا می برد صنایع
پایین دستی هستند، این صنایع در تکمیل زنجیره فولاد نقش کلیدي دارند و اگر در درون کشور زنجیره فولادي تکمیل شود ضمن
آنکه از خام فروشی محصولات صنعت فولاد جلوگیري می شود می توان با وارد کردن این مواد اولیه به بخش صنایع پایین دستی



 
ارزش افزوده بسیار بیشتري براي کشور ایجاد کرد و نهایتا شاهد رشد اقتصادي آن هم در دوران اوج تحریم هاي ظالمانه نیز باشیم. 

به همین دلیل و براي بررسی اهمیت توسعه زنجیره تولید از صنایع مادر تا صنایع پایین دستی در صنعت فولاد با امیرحسین کاوه از

 
کارشناسان خبره حوزه فولاد و عضو اتاق بازرگانی ایران به گفت وگو پرداختیم. 

امیر حسین کاوه در این زمینه اظهار داشت: یکی از مهمترین ملزومات تحقق توسعه صنعتی و اقتصادي در هر کشوري، توجه به
صنایع مادر و گسترش و توسعه در بخش هاي بالا دست، میان دست و پایین دست این صنایع می باشد البته این توسعه باید طبق

 
یک برنامه جامع حداقل 25 ساله باشد که شاهد رشد یا توسعه نامتوازن نباشیم. 

وي افزود: در واقع کشورهاي برخوردار از منابع خدادادي در بخش هاي مختلفی همچون نفت، گاز و ذخایر معدنی مختلف؛ با تدوین
استراتژي هاي توسعه صنعتی کلان، سعی می کنند نگرش هاي بنیادین در خصوص این ذخایر و راهبردهاي بهره برداري با
حداکثرسازي منفعت ملی در استخراج و فرآوري را اجرایی و گسترش صنایع تکمیلی در پایین دست که ارزش آفرین هستند، را دنبال

 
نمایند تا از این مسیر اهداف متعددي را محقق سازند. 

این فعال صنعت فولاد گفت: جداي از اینکه برنامه محوري بلند مدت در این خصوص موجب تعیین حجم سرمایه گذاري هاي مورد
نیاز سالانه و تشخیص محل هاي تخصیص بودجه هاي مزبور می گردد، نقشه و مسیر حرکتی ترسیم شده صحیح از این طریق،
شاخص هاي کلان اقتصادي آتی را بهبود بخشیده و در زمان هاي مشخص تأثیر این رویکرد در نهایت در تولید ناخالص داخلی،

 
نمایان می شود. 

کاوه تأکید کرد: در واقع ایجاد و گسترش زنجیره هاي صنعتی و تولیدي در پایین دست صنایع مادر، بر اساس استراتژي هاي کلان که
بازگو کننده حجم مواد اولیه تولیدي در دسترس طی سال هاي مختلف برنامه بوده، می تواند سرلوحه و ملاك عمل سرمایه گذاران
جهت ایجاد بنگاه هاي اقتصادي و کارخانجات صنایع تکمیلی بوده و بر همین اساس این بنگاه ها با تولید محصولات تکمیلی در

 
انتهاي زنجیره و فروش در بازارهاي داخلی و خصوصا صادراتی، به ارزش افزوده بالایی در هر واحد فروش دست پیدا کنند. 

این عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: در واقع اگر با صادرات یک واحد مواد اولیه خام، 300 دلار درآمد کسب می شود با فروش یک
واحد از محصولات صنایع تکمیلی می توان 2 هزار دلار درآمد کسب نمود که ارزش افزوده رویکرد مزبور را به رخ می کشد و درآمد

 
ایجاد شده حتی می تواند صرف توسعه سایر زیر ساخت هاي صنعتی و در نهایت رشد درآمد سرانه گردد. 

کاوه تصریح کر: ضمن آنکه در این رویکرد سیستماتیک که سرمایه گذاري ها هدفمند بوده و سایر زیرساخت هاي صنعتی و اقتصادي،
به عنوان حامی در این فرآیند نقش خود را ایفا می کنند؛ درنهایت منتج به اشتغال پایدار در مسیر توسعه صنعتی کشورها می گردد،
در این راستا کشور ما نیز با برخورداري از ذخایر مناسب در حوزه هاي مختلفی همچون فولاد، با ایجاد و توسعه زنجیره تولیدي سعی

 
نموده تا در این مسیر حرکت کند که البته با چالش هاي بزرگی نیز همراه بوده است. 

وي با اشاره به سرمایه گذاري هاي کلان سرمایه گذاران در حوزه صنایع پایین دستی فولاد اظهار کرد: سرمایه گذاران بر اساس تحقق
55 میلیون تن فولاد در سال 1404، هزاران میلیارد تومان در این بخش طی سال هاي اخیر سرمایه گذاري نموده اند به طوري که
مثلا هم اکنون صنعت لوله و پروفیل از صنایعی است که از سوي وزارت صمت به عنوان یک صنعت اشباع از تولید کننده، معرفی شده

 
است و عملا نشان می دهد دیگر گنجایشی براي حضور شرکت هاي جدید در این بخش وجود ندارد. 



این کارشناس صنعت فولاد کشور ادامه داد: در واقع منطق اقتصادي این کار آفرینان نیز در احداث کارخانجات صنایع پایین دستی در
زمان خود، صحیح بوده است اما اینکه مواد اولیه به درستی به این صنایع پایین دستی ارائه نمی شود و ایجاد ظرفیت بیش از نیاز

 
کشور، سبب ایجاد ظرفیت هاي خالی و بلااستفاده شده است. 

کاوه تأکید کرد: در حالیکه اگر مواد اولیه با قیمت مناسب تر به صنایع لوله و پروفیل اختصاص یابد، تولید کنندگان این بخش
همچون سال 97 می توانند با صادرات 750 هزار تنی، چند صد میلیون دلار صادرات با ارزش افزوده بالا را محقق کنند و توانمندي
صادرات بیش از یک میلیارد دلار نیز دور از دسترس نخواهد بود اما با تشدید مشکلات صنعت، روند صادراتی در سال 98 کاهشی
بوده و صادرات این بخش به حدود 400 هزار تن رسید و با سخت تر شدن شرایط تولید؛ صادرات در نیمه اول سال جاري به حدود

 
100 هزار تن تنزل یافته است. 

این فعال صنعت فولاد کشور با اشاره به مشکلات عدم تناسب در توسعه صنایع مادر و صنایع پایین دستی خصوصا در صنعت فولاد
معتقد است براي توسعه صنایع مادر نیازند بهره مندي از یک برنامه منسجم عملیاتی و واقع نگر هستیم که در دوره زمانی بلند مدت

 
بدون تغییرات مرتبط در دولت ها به عنوان یک اصل بنیادین اقتصادي و نه صرفا سیاسی مد نظر قرار گیرد. 

وي تأکید کرد: در کشور ما در حوزه صنایعی چون نفت، گاز، فولاد و ... اتفاقات مثبت و خوبی طی چند دهه اخیر رخ داده است اما

 
شاید در مسیر اجرا، با توقفاتی بدلایل مختلف روبرو شده است. 

عضو اتاق بازرگانی ایران گفت: به طور مثال با توجه به اینکه تا چند دهه دیگر بخش عمده انرژي جهان را کماکان نفت و گاز تشکیل

 
می دهد نیاز به سرمایه گذاري در تمام این زنجیره خصوصا پترو پالایشگاه ها احساس می شود. 

وي افزود: همچنین ضریب برداشت از مخازن نفت و گاز نیز عامل بسیار مهمی در تولید، خصوصا در میادین مشترك می باشد که در
نهایت بر اساس موارد فوق و طبق برآوردهاي کارشناسان مرتبط، زنجیره نفت و گاز سالانه نیازمند ده ها میلیارد دلار سرمایه گذاري
جهت اکتشاف، توسعه، بروز آوري و بهره گیري از فناوري هاي جدید است که بخشی از مشکلات عدم تحقق توسعه مستمر در این

 
حوزه، مرتبط با تحریم ها و بخش زیادي نیز مرتبط با عدم مدیریت صحیح بر منابع و مصارف طی سال هاي مختلف بوده است. 

گزارش از میثم میرزاده




